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Z Á P I S  

10. řádné jednání Rady města Úvaly, 

 Konané v mimořádném termínu  dne 24. 6. 2024 v 8.00 

Zasedací místnost, MěÚ, Arnošta z Pardubic 95, Úvaly 

 

Přítomni: Bc. Markéta Rydvalová, Ing. Alexis Kimbembe, Mgr.  Vojtěch Dvořáček, Ing. Jan Černý, 
Miloslav Kolařík  

Hosté:  Jana Tesařová, Jitka Hamouzová, Ing. arch. Miroslav Hofman, Ing. Renata Stojecová, 
Ph.D., JUDr. Patrik Šebesta, Ing. Jana Svatošová, Monika Šimáňová,   

Ověřovatelé: Bc. Markéta Rydvalová, Ing. Alexis Kimbembe,   

Zapsal:  Monika Šimáňová  

Za správnost odpovídá: vedoucí úřadu Jana Tesařová 

Starostka zahájila jednání v 8.00. 

Schválený program: 
 

Bod Věc Stav po 

jednání 

1. Zahájení  

2. Výsledky participativního rozpočtu 2024 Schválen 

3. Dohoda o poskytnutí investičního příspěvku městu ke stavebnímu 
záměru žadatele - B.S. 

Schválen 

4. Rekonstrukce bytových jednotek č. 5 Škvorecká 181 a č. 5 Prokopa 
Velikého 1346, Úvaly 

Stažen 

5. Pravidla poskytování služby Přeprava seniorů Úvaly Schválen 

6. Žádost o finanční příspěvek na realizaci sociálních služeb - 
Terapeutické centrum Modré dveře, z.ú. 

Schválen 

7. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o dotaci na poskytování 
sociální služby 

Schválen 

8. Žádost o finanční příspěvek na činnost terénní služby rané péče - 
EDA cz, z.ú. 

Stažen 

9. Zrušení usnesení R-194/2024 ze dne 27.5.2024 (smlouva o zajištění 
uměleckého pořadu - Letní koncert) 

Schválen 

10. Návrh na přidělení bytů v DPS Úvaly Schválen 

11. Kronikářský zápis za rok 2022 Schválen 

12. Zápisy z jednání komisí Schválen 

13. Záměr pronájmu části nebytových prostor 2. NP objektu Pražská 
276, Úvaly o celkové výměře 42,73 m2 za účelem kontaktního 

Schválen 
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Bod Věc Stav po 

jednání 

pracoviště domácí zdravotní péče 

14. Dotazy, iniciativní návrhy členů rady  

15. Různé  

16. Ukončení jednání  

 

K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Bod 2. Výsledky participativního rozpočtu 2024 

Předkladatel: Jana Svatošová, projektový manažer 

V rámci druhého ročníku úvalského participativního rozpočtu se hlasovalo o sedmi návrzích. 
Dne 15. června bylo hlasování ukončeno, celkem hlasovalo 124 občanů. V souladu se Zásadami 
budou podpořeny pouze projekty, které získaly alespoň 40 hlasů. Tuto minimální hranici se 
podařilo překročit pouze jednomu projektu: ,,Cesta skrze porost z ulice Seifertova směrem k ulici 
Pražská“. Návrh, který připravil pan Jan Brabenec, získal 48 hlasů. Rozpočet tohoto projektu je 
odhadován na 150 000 Kč. Podrobnější výsledky hlasování najdete v příloze.  
Po schválení RM bude projekt realizován v druhé polovině roku 2024.  
Částka 150 tis. Kč včetně DPH bude financována z rozpočtu 2024 - 6409/6351. 

 

Usnesení č. R-242/2024 

Rada města Úvaly 

I .   schvaluje 

v souladu se Zásadami participativního rozpočtu pro rok 2024 realizaci projektu „Cesta skrze 
porost z ulice Seifertova směrem k ulici Pražská", odhadované náklady projektu činí  
150 000 Kč vč. DPH.  
Ostatní projekty nedosáhly minimální požadované hranice 40 hlasů a nebudou realizovány 

I I .   pověřuje  

1.  vedoucího odboru investic a dopravy OID 

1.  realizací tohoto usnesení 
Termín: 31.07.2024 

Příloha č. 1 k usnesení Rady města Úvaly - Výsledky PAROZ 2024 

Příloha č. 2  k usnesení Rady města Úvaly  - Projektový návrh PAROZ 

přijato, pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 
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Bod 3. Dohoda o poskytnutí investičního příspěvku městu ke stavebnímu záměru žadatele - 

B.S. 

Předkladatel: Renata Stojecová, vedoucí odboru životního prostředí a územního rozvoje OŽPÚR 

Odbor životního prostředí a územního rozvoje předkládá radě města žádost pana ***. B******* 
S******, bytem P******* *******, *** **  P**** **-S********, ke schválení ,,Dohodu o 
poskytnutí investičního příspěvku městu ke stavebnímu záměru žadatele" na stavební záměr 
výstavby rodinného domu o jedné bytové jednotce, v ulici Rokycanova, 250 82  Úvaly, na 
pozemku parc. č. 3841/22, k.ú. Úvaly u Prahy. Dohoda o investičním příspěvku je odsouhlasena a 

podepsána ze strany žadatele, včetně příloh - a to průvodní zprávy k projektové dokumentaci a 
základní koordinační situace stavby, které tvoří nedílnou součást této předložené Dohody. 
Odbor životního prostředí a územního rozvoje souhlasí s uzavřením Dohody o poskytnutí 
investičního příspěvku městu ke stavebnímu záměru žadatele na stavební záměr výstavby 
rodinného domu o jedné bytové jednotce, v ulici Rokycanova, 250 82  Úvaly, na pozemku parc. č. 
3841/22, k.ú. Úvaly u Prahy. 
Dopad na rozpočet města:  částka + 450 000 Kč       kapitola:  --- položka: 1348 

 

Usnesení č. R-243/2024 

Rada města Úvaly 

I .   souhlasí  
s uzavřením ,,Dohody o poskytnutí investičního příspěvku městu ke stavebnímu záměru 
žadatele" na stavební záměr výstavby rodinného domu o jedné bytové jednotce, v ulici 
Rokycanova, 250 82  Úvaly, na pozemku parc. č. 3841/22, k.ú. Úvaly u Prahy s panem **** 
B******** S*******, bytem P******* *******, *** **  P**** ** - S******** 

I I .   pověřuje  

1.  starostku 

1.  podpisem této Dohody o poskytnutí investičního příspěvku městu 

I I I .   ukládá  

1.  vedoucí odboru životního prostředí a územního rozvoje OŽPÚR 

1.  zajistit realizaci tohoto usnesení 
Termín: 31.7.2024 

Příloha č.1 k usnesení Rady města Úvaly - Dohoda o poskytnutí investičního příspěvku 
městu - neveřejná 

Příloha č.2 k usnesení Rady města Úvaly - Dohoda o poskytnutí investičního příspěvku 
městu - veřejná 

přijato, pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

Bod 4. Rekonstrukce bytových jednotek č. 5 Škvorecká 181 a č. 5 Prokopa Velikého 1346, Úvaly 

Předkladatel: Miroslav Hofman, vedoucí odboru investic a dopravy OID 

stažen z programu jednání 
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Bod 5. Pravidla poskytování služby Přeprava seniorů Úvaly 

Předkladatel: Jitka Hamouzová, vedoucí odboru správního OSPR 

V souvislosti se zahájením provozování služby Přeprava seniorů Úvaly jsou radě města 
předkládány ke schválení Pravidla poskytování služby Přeprava seniorů Úvaly, kde jsou 
rozpracovány zásady využívání této služby. 

 

Usnesení č. R-244/2024 

Rada města Úvaly 

I .   schvaluje 

Pravidla poskytování služby Přeprava seniorů Úvaly 

I I .   ukládá  

1.  vedoucí odboru správního OSPR 

1.  zajistit realizaci tohoto usnesení 
Termín: 31.8.2024 

Příloha č.1 k usnesení Rady města Úvaly - Pravidla poskytování služby Přeprava seniorů 
Úvaly. 

přijato, pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

Bod 6. Žádost o finanční příspěvek na realizaci sociálních služeb - Terapeutické centrum 
Modré dveře, z.ú. 
Předkladatel: Jitka Hamouzová, vedoucí odboru správního OSPR 

Terapeutické centrum Modré dveře, z.ú. se sídlem Tyrše a Fügnera 105/7, 251 01 Říčany žádá  o 
finanční příspěvek na realizaci sociálních služeb. Roční náklady na zabezpečení sociální služby 
krizová pomoc činí  1 700 000 Kč, v tuto chvíli chybí na dofinancování  téměř 350 000 Kč.  Tato 
nezisková organizace v oblasti péče o duševní zdraví funguje již od roku 2011, každý rok projde 
službami více než 1 200 klientů ve 3 pobočkách (Praha 4-Krč, Říčany a Kostelec nad Černými 
lesy). Navrhovaná výše příspěvku je 5 000 Kč, podpoří z něj děti, mladistvé a dospělé a realizaci 
sociální služby krizová pomoc v jejich centrech, která jsou jedinými v okrese Praha-východ. 
Dopad na rozpočet: 5 000 Kč kapitola  6112 položka 5492 

 

Usnesení č. R-245/2024 

Rada města Úvaly 

I .   souhlasí  
s poskytnutím finančního příspěvku Terapeutickému centru Modré dveře, z.ú., IČO 22768602,  
se sídlem Tyrše a Fügnera 105/7, 251 01 Říčany ve výši  5 000 Kč na podporu sociální služby 
krizová pomoc v okrese Praha-východ  v roce 2024 

I I .   pověřuje  

uvolněného místostarostu podpisem veřejnoprávní smlouvy 

I I I .   ukládá  

1.  vedoucí odboru správního OSPR 
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1.  zajistit realizaci tohoto usnesení 
Termín: 31.7.2024 

Příloha č.1 k usnesení Rady města Úvaly - veřejnoprávní smlouva 

přijato, pro: 3, proti: 1, zdržel se: 1, mimo místnost: 0 

Bod 7. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o dotaci na poskytování sociální služby 

Předkladatel: Jitka Hamouzová, vedoucí odboru správního OSPR 

Radě města je předkládán ke schválení Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o dotaci na 
poskytování sociální služby - dotace pro Pečovatelskou službu města Úvaly na rok 2024. 
Veřejnoprávní smlouvou ze dne 8.4.2024 byla městu přiznána dotace ve výši 1 412 500 Kč, 
dodatkem bylo přiznáno dalších 331 500 Kč. Celková dotace pro rok 2024 bude tedy  
1 744 000 Kč. 
Dopad na rozpočet: + 331 500 Kč kapitola 4351 

 

Usnesení č. R-246/2024 

Rada města Úvaly 

I .   schvaluje 

uzavření dodatku č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o dotaci na poskytování sociální služby podle 
zákona č.108/2006 Sb.,  na rok 2024 uzavřeným mezi Středočeským krajem, IČO: 70891095, se 
sídlem Zborovská 11, 150 21 Praha 5 a městem Úvaly, IČO: 00240931, se sídlem Arnošta z 
Pardubic 95, 250 82 Úvaly, celková výše dotace činí 1 744 000 Kč 

I I .   pověřuje  

1.  starostku 

1.  podpisem dodatku č. 1 veřejnoprávní smlouvy 

I I I .   ukládá  

1.  vedoucí odboru správního OSPR 

1.  zajistit realizaci tohoto usnesení 

Příloha č.1 k usnesení Rady města Úvaly - návrh dodatku č.1 veřejnoprávní smlouvy 

přijato, pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

Bod 8. Žádost o finanční příspěvek na činnost terénní služby rané péče - EDA cz, z.ú. 
Předkladatel: Jitka Hamouzová, vedoucí odboru správního OSPR 

stažen z programu jednání 

Bod 9. Zrušení usnesení R-194/2024 ze dne 27.5.2024 (smlouva o zajištění uměleckého pořadu - 
Letní koncert) 
Předkladatel: Jitka Hamouzová, vedoucí odboru správního OSPR 

Rada města na svém jednání dne 27.5.2024  přijala usnesení R - 194/2024, kterým souhlasí s 
uzavřením smlouvy o zajištění uměleckého pořadu - Letní koncert Rock and Roll Legendy  dne 
16.8.2024 mezi městem Úvaly a  Janem Říhou, IČO: 44281579, Rudečská 333, 190 00 Praha 9 - 

Prosek a pověřila uvolněného místostarostu podpisem smlouvy.  Radě je předkládán návrh na 
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zrušení tohoto usnesení jelikož koncert nebude pořádán (projednáno v kulturní komisi dne 
17.6.2024). 

 

Usnesení č. R-247/2024 

Rada města Úvaly 

I .   ruší  
usnesení R -194/2024 ze dne 27.5.2024 ve znění: 
Rada města Úvaly   
I. souhlasí s s uzavřením smlouvy o zajištění uměleckého pořadu - Letní koncert Rock and 

Roll Legendy  dne 16.8.2024 mezi městem Úvaly a  Janem Říhou, IČO 44281579, 
Rudečská 333,  

II. 190 00 Praha 9-Prosek 

II. pověřuje uvolněného místostarostu podpisem smlouvy 

III. ukládá vedoucí odboru správního OSPR zajistit realizaci tohoto usnesení 

přijato, pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

Bod 10. Návrh na přidělení bytů v DPS Úvaly 

Předkladatel: Jitka Hamouzová, vedoucí odboru správního OSPR 

V Domě s pečovatelskou službou, nám. Svobody 1570, Úvaly došlo k uvolnění bytů č.103 a č.111  
o velikosti 1+kk. 

Radě města je předkládán návrh na přidělení těchto bytů. Návrh je předložen po prověření 
potřebnosti a sociálních podmínek žadatelů  o byt v DPS - bylo provedeno sociální šetření 
pracovnicí sociálního oddělení odboru správního. 

 

Usnesení č. R-248/2024 

Rada města Úvaly 

I .   souhlasí  
-  s uzavřením nájemní smlouvy na byt č. 103 o velikosti 1+kk v Domě s pečovatelskou 
službou, nám. Svobody 1570, s pí B****** Z**********, **** *********, trvale bytem 
*********** ****, 250 82 Úvaly 

-  s uzavřením nájemní smlouvy na byt č. 111 o velikosti 1+kk v Domě s pečovatelskou 
službou, nám. Svobody 1570, s pí Z****** M*******, **** ********, trvale bytem 

*********** ***, 250 82 Úvaly 

I I .   pověřuje  

1.  vedoucí odboru správního OSPR 

1.  podpisem nájemní smlouvy 

I I I .   ukládá  

1.  vedoucí odboru správního OSPR 

1.  zajistit realizaci tohoto usnesení 

Příloha č.1 k usnesení Rady města Úvaly - návrh smlouvy 
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přijato, pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

Bod 11. Kronikářský zápis za rok 2022 

Předkladatel: Jitka Hamouzová, vedoucí odboru správního OSPR 

Radě města je předkládán kronikářský zápis za rok 2022 zpracovaný kronikářkou Mgr. Alenou 
Janurovou. Letopisecká komise zápis projednala na svém jednání dne 8.1.2024 a po zapracování 
připomínek jej doporučila  ke schválení. 

 

Usnesení č. R-249/2024 

Rada města Úvaly 

I .   doporučuje  

1.  Zastupitelstvu města Úvaly 

1.  schválit kronikářský zápis za rok 2022 zpracovaný kronikářkou Mgr. Alenou Janurovou 

I I .   ukládá  

1.  vedoucí odboru správního OSPR 

1.  zajistit realizaci tohoto usnesení 
Termín: 30.9.2024 

Příloha č.1 k usnesení Rady města Úvaly - Kronikářský zápis za rok 2022 

přijato, pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

Bod 12. Zápisy z jednání komisí 
Předkladatel: Jana Tesařová, tajemník úřadu 

Radě města je předkládán zápis z jednání komise pro kulturu a volnočasové aktivity  a zápis z 
jednání komise pro školství. 
Komise pro kulturu a volnočasové aktivity nepřijala žádné usnesení, zabývala se přípravou 
kulturních akcí pořádaných ve městě. 
Komise pro školství nepřijala žádné usnesení, zabývala se výší úplaty za vzdělávání v MŠ a školní 
družině a školním klubu ZŠ a problematikou jednotlivých školských zařízení. 

 

Usnesení č. R-250/2024 

Rada města Úvaly 

I .   bere na vědomí  
1) zápis č. 6/2024 z jednání komise pro kulturu a volnočasové aktivity 

2) zápis č. 2/2024 z jednání komise pro školství 

I I .   ukládá  

1.  vedoucí odboru správního OSPR 

1.  zajistit realizaci tohoto usnesení 
Termín: 31.7.2024 
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Příloha č.1 k usnesení Rady města Úvaly - zápis č. 6/2024 z jednání komise pro kulturu a 
volnočasové aktivity 

Příloha č.2 k usnesení Rady města Úvaly - zápis č. 2/2024 z jednání komise pro školství 

přijato, pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

Bod 13. Záměr pronájmu části nebytových prostor 2. NP objektu Pražská 276, Úvaly o celkové 
výměře 42,73 m2 za účelem kontaktního pracoviště domácí zdravotní péče 

Předkladatel: Miroslav Hofman, vedoucí odboru investic a dopravy OID 

Na základě pokynu vedení města odbor investic a dopravy předkládá radě města ke schválení 
vyhlášení záměru na pronájem části nebytových prostor v 2. NP v objektu Pražská 276, Úvaly o 
celkové výměře 42,73 m2 za účelem provozování kontaktního pracoviště domácí zdravotní péče. 
V zájmu města je zde zachovat tuto službu. 

Usnesení č. R-251/2024 

Rada města Úvaly 

I .   schvaluje 

vyhlášení záměru pronájmu části nebytových prostor v 2.NP objektu Pražská 276, Úvaly o 
celkové výměře 42,73 m2 za účelem kontaktního pracoviště domácí zdravotní péče 

I I .   jmenuje 

výběrovou komisi v tomto složení: Blanka Viktorová, Jana Tesařová, Marcela Benešová, Jitka 
Hamouzová, Alexis Kimbembe 

I I I .   ukládá  

1.  vedoucímu odboru investic a dopravy OID 

1.  zajistit realizaci tohoto usnesení 
Termín: 31.7.2024 

Příloha č.1 k usnesení Rady města Úvaly - záměr 

přijato, pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

14. Dotazy, iniciativní návrhy členů rady 

15. Různé 

16. Ukončení jednání 

Starostka ukončila jednání v 9.20. 

 

Bc. Markéta Rydvalová 

starostka 

 

Ing. Alexis Kimbembe 

místostarosta 

 

  

  

 

Pozn.: Zveřejněna je upravená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu 
zveřejňovaných osobních údajů podle zákona č.101/2000 Sb. o ochraně osobních údajů v platném 



                     Strana 9/9 

znění. Usnesení v plném znění, spolu se zápisem ze schůze Rady města Úvaly je pro občany k dispozici 
k nahlédnutí na městském úřadě. 































1 

 

PRAVIDLA POSKYTOVÁNÍ SLUŽBY  
PŘEPRAVA SENIORŮ ÚVALY 

 

 

KOMU JE SLUŽBA URČENA 

 

• Seniorům nad 70 let a držitelům průkazu TP, ZTP, ZTP/P, kteří mají trvalý pobyt na 
území města Úvaly. 

• Držitelé průkazů TP, ZTP, ZTP/P mladší 15 let mohou být dopravovány jen 
v doprovodu zákonného zástupce, nebo jím pověřenou osobou. 

• Na poskytnutí služby nemá nikdo právní nárok, a je omezená kapacitou a 
možnostmi poskytovatele. 

• Využitím služby osoby souhlasí se zpracováním osobních údajů dle zákona 
č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů, ve znění pozdějších předpisů, za 
účelem vedení evidence přepravovaných osob. 
 

ROZSAH SLUŽBY 
 

• Doprava je provozována v pracovních dnech  

PO - PÁ:   6:30 – 14:30 hod. 

• Služba bude Provozovatelem poskytována v oblastech:  
- Oblast 1: katastrální území města Úvaly (např. lékař, úřad, hřbitov, nákup, 

kadeřník) 
- Oblast 2: zdravotnická zařízení a úřady v Jirnech, Praze – Újezdě nad Lesy, Praze 

– Klánovicích, Říčanech, Brandýse nad Labem – St. Boleslavi a Českém Brodě  
- Oblast 3: zdravotnická zařízení Oblastní nemocnice Kolín, Fakultní nemocnice 

Královské Vinohrady, Fakultní nemocnice Bulovka, Fakultní Thomayerova 
nemocnice.  

• V rámci služby přepravy v Oblasti 1 a 2 lze uskutečnit maximálně 10 jízd na jednu 
oprávněnou osobu za jeden kalendářní měsíc. Za jednu jízdu se považuje cesta 
tam, cesta zpět se počítá již za druhou jízdu. V případě přepravy oprávněné osoby 
v rámci Oblasti 3 může provozovatel uskutečnit maximálně 6 jízd za kalendářní rok 
s tím, že za jednu jízdu se považuje cesta tam, cesta zpět se počítá již za druhou 
jízdu. 

 
VYDÁVÁNÍ PRŮKAZU K PŘEPRAVĚ 

 
• Zájemce o přepravu musí být držitelem Karty úvalského seniora. 
• Příjem žádostí o vydání tohoto průkazu, který opravňuje držitele využívat Přepravu 

seniorů Úvaly zajišťuje oddělení sociální odboru správního MěÚ Úvaly, Arnošta  
z Pardubic 95, Úvaly  (tel. 723 308 432,  281 091 529)   

• Na základě této žádosti bude vydána Karta úvalského seniora, kterou se bude 
klient prokazovat řidiči před každou jízdou. 
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JAK SI SLUŽBU OBJEDNÁVAT 

• Objednání služby bude probíhat přímo u provozovatele, a to na telefonním čísle 
595 391 144. 

• Službu lze objednat denně 7:00 – 19:00 hod. 
 
 

DO MŮŽE BÝT VYLOUČEN Z PŘEPRAVY 

• Z přepravy mohou být vyloučené osoby podnapilé, nevhodně se chovající, nebo 
osoby jinak nezpůsobilé přepravy. 

• Řidič může z přepravy vyloučit osobu, které neuposlechne jeho příkazů, spojených 
s bezpečností přepravy (např. odmítnutí připoutání bezpečnostním pásem). 

• Ve voze platí zákaz kouření. 
 

ZPŮSOB ÚHRADY 

• Klient je povinen uhradit službu v hotovosti. 
• Provozovatel je povinen dodržet, aby nezávisle na vzdálenosti a času trvání služby 

paušální (nástupní) platba oprávněné osoby za jednu jízdu v rámci: 
- Oblasti 1 byla vždy ve výši 30 Kč vč. DPH, přičemž jedna jízda je cesta tam, 

cesta zpět je považována za další jízdu.   
- Oblasti 2 ve výši 50 Kč vč. DPH, přičemž jedna jízda je cesta tam, cesta zpět je 

považována za další jízdu.  
- Oblasti 3 hradí tato osoba částku 150 Kč s DPH. Za jednu jízdu se považuje 

cesta tam, cesta zpět se počítá již za druhou jízdu.  
• Pokud dojde k situaci, kdy provozovatel na oprávněnou osobu čeká, hradí za 

každých započatých 15 minut čekání provozovateli oprávněná osoba částku 25 Kč 
vč. DPH. 

 
 

ZÁVĚREČNÉ USTANOVENÍ 

     Tato pravidla  schválila Rada města Úvaly na svém jednání dne  ………… usnesením 
……….. 
 
 
 
 
Bc. Markéta Rydvalová 
starostka 



Veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace 

dle § 102 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích a ust. § 10 a  násl. zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových 
pravidlech územních rozpočtů 

 

 

Název:      Terapeutické centrum Modré dveře, z.ú. 

Sídlo:      Tyrše a Fügnera 105/7, 251 01 Říčany 
Zastoupen:     Irena Fodorová, výkonná ředitelka 

IČO:      22768602    
Bankovní spojení:    Komerční banka a.s. 
Číslo účtu:     107-1066130267/0100 
(dále jen „příjemce“) 

a 
        Město Úvaly 

IČO:      00240931 
Sídlo:      Arnošta z Pardubic 95, 250 82 Úvaly 
Zastoupeno:     Bc. Markéta Rydvalová, starostka města 
Pověřen k podpisu: Ing. Alexis Kimbembe, místostarosta města 
Telefon:      281 091 111 
E-mail:      podatelna@mestouvaly.cz  
Webové stránky:     www.mestouvaly.cz 
Datová schránka:    pa3bvse 
(dále jen „poskytovatel“ nebo jako „město Úvaly“) 

(dále společně též jako „smluvní strany“) 

v souladu s ust. § 102 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích a ust. § 10 a násl. zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových 
pravidlech územních rozpočtů, a v souladu s částí pátou zákona 500/2004 Sb., správní řád, uzavírají tuto 
veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu města Úvaly (dále jen „smlouva“): 

 

I. Předmět smlouvy 

1. Předmětem této smlouvy je poskytnutí finanční podpory z rozpočtu města Úvaly ve formě dotace (dále jen 
„dotace“) na základě schválené žádosti o individuální dotaci na podporu sociální služby krizová pomoc 

v okrese Praha-východ  v roce 2024 (dále jen „akce“). 

2. Žadatel prohlašuje, že se seznámil s podmínkami poskytované individuální dotace a tyto podmínky přijímá 
v plném rozsahu.  

 

3. Žadatel dotaci přijímá a zavazuje se touto smlouvou k jejímu řádnému využití, provedení vyúčtování a 
podrobení se kontrole v rozsahu stanovené právními předpisy a touto smlouvou. 

 
II. Způsob poskytnutí dotace a její výše 

1. Příjemci dotace je poskytována dotace ve výši _________,- Kč (slovy: …………………… korun českých). 

2. Výše dotace může být snížena s ohledem na maximální přípustnou výši podpory v režimu de minimis a to 
dle aktuálního stavu v registru podpor de minimis v den podpisu smlouvy (čl. III. odst. 17 a 18 smlouvy). 

Dotace bude příjemci poukázána jednorázově formou bezhotovostního převodu na bankovní účet příjemce 
107-1066130267/0100  vedený u bankovního ústavu Komerční banka a.s. 
 

III. Podmínky použití dotace, práva a povinnosti příjemce 

1. Příjemce je oprávněn čerpat dotaci k realizaci akce nejpozději do 31.12.2024. Prostředky dotace nelze 
převádět do roku následujícího. Čerpáním dotace se rozumí úhrada uznatelných nákladů vzniklých při 
realizaci akce uhrazením finančních prostředků v hotovosti nebo bankovním převodem ve prospěch 
dodavatele zboží (dodávek), služeb. Uznatelné náklady ve skutečné výši musí být vyúčtovány uhrazeny a 
promítnuty v účetnictví příjemce nejpozději do dne určeného v tomto odstavci. 



2. Příjemce je oprávněn provádět podstatné změny akce jen s předchozím písemným souhlasem 
poskytovatele; za podstatné změny akce se považuje zejména podstatná změna rozpočtu, podstatná 
změna v obsahu, charakteru akce apod. 

3. Dotace může být použita výhradně na činnosti v rozsahu schválené žádosti o dotační podporu. Příjemce je 
povinen použít dotaci maximálně hospodárným způsobem a výhradně k účelu v rozsahu schválené žádosti 
o dotační podporu. Dotace je poskytována výhradně na uznatelné náklady akce.  

4. Příjemce zajistí ve svém účetnictví nebo daňové evidenci, v souladu s obecně platnými předpisy (zejména 
zákon č. 563/1991 Sb., o účetnictví, ve znění pozdějších předpisů), řádné a oddělené sledování čerpání 
dotace (např. na zvláštním účetním středisku). 

5. Příjemce je povinen, po dobu deseti let od konce roku, ve kterém došlo ke skončení akce uschovat žádost 
včetně povinných příloh, tuto  smlouvu, originály dokladů, prokazujících čerpání dotace, dokumentaci o 
zadání veřejné zakázky, je-li zadávána, závěrečné finanční vyúčtování akce.  

6. Příjemce je povinen vést a viditelně označit originálních účetních dokladů prokazujících použití dotace 
uvedením na výdajových dokladech, „hrazeno z dotace města Úvaly“. Příjemce zajistí, aby příjem dotace byl 
v peněžním deníku označen „dotace obce“.  Veškeré doklady musí být uschovávány a archivovány 
minimálně po dobu 10 let od konce kalendářního roku, ve kterém došlo k ukončení akce. 

7. Příjemce je povinen předložit poskytovateli neprodleně po ukončení akce, nejpozději však do 31. ledna 
kalendářního roku následujícího po roce, ve kterém byla dotace poskytnuta, finanční vyúčtování čerpání 
dotace. 

8. Při finančním vypořádání předloží příjemce kopie všech prvotních účetních dokladů vztahujících se 
k poskytnuté dotaci. Ke každému účetnímu dokladu musí být přiložen doklad o jeho úhradě (bankovní výpis 
či pokladní doklad). Současně s kopiemi účetních dokladů musí příjemce předložit při finančním vypořádání 
poskytovateli k nahlédnutí originály veškerých účetních dokladů vztahujících se k poskytnuté dotaci ve výši 
vyčerpaných peněžních prostředků poskytnuté dotace. Účetní doklady, zejména faktury tj. účet za 
provedenou práci nebo zboží, které bylo dodáno, musejí být označeny identifikací dotace (zkráceným 
názvem dotace apod.). Doklad o úhradě zálohy/dílčí platby bez vyúčtování této zálohy/dílčí platby nelze 
považovat za doklad k závěrečnému finančnímu vypořádání dotace a za uznatelný výdaj. Spolu s finančním 
vypořádáním dotace je příjemce povinen předložit poskytovateli vyhodnocení použití poskytnuté dotace 
s popisem realizace a zhodnocením realizovaných aktivit (závěrečná zpráva) v rozsahu jedné strany A4; 
přílohou závěrečné zprávy je zejména fotodokumentace, výstupy z akcí a činnosti. Součástí vyúčtování je 
prokázání případného spolufinancování ze strany příjemce dotace nebo prostředky pocházející z jiného 
dotačního programu/titulu. 

9. Příjemce je povinen průběžně a bez zbytečného odkladu informovat poskytovatele o všech změnách, které 
by mohly při vymáhání zadržených nebo neoprávněně použitých prostředků dotace zhoršit jeho pozici 
věřitele nebo dobytnost jeho pohledávky. Zejména je příjemce povinen oznámit poskytovateli do 15 dnů 
ode dne, kdy došlo k události, skutečnosti, které mají nebo mohou mít za následek zánik, transformaci, 
sloučení, změnu statutárního zástupce apod., či změnu vlastnického vztahu k věci, na niž se dotace 
poskytuje.  

10. Příjemce se tímto výslovně zavazuje, že kdykoliv na základě výzvy umožní kontrolu vynaložených 
prostředků vyplývající ze zákona č. 320/2001 Sb., o finanční kontrole ve veřejné správě a o změně některých 
zákonů, ve znění pozdějších předpisů, respektive na základě výzvy předloží ke kontrole městem Úvaly 
vynaložených prostředků, které jsou předmětem kontroly dotace. 

11. Příjemce je povinen do 15 dnů oznámit poskytovateli zahájení insolvenčního řízení, vstup právnické osoby 
do likvidace, změnu statutárního orgánu nebo jeho člena, změnu názvu, bankovního spojení, sídla či adresy. 
Příjemce, který je obchodní korporací dle zákona č. 90/2012 Sb., o obchodních korporacích, je povinen 
zaslat poskytovateli informaci o přeměně společnosti, jejíž součástí je projekt přeměny, a to alespoň 1 měsíc 
přede dnem, kdy má být přeměna schválena způsobem stanoveným zákonem. U ostatních právnických 
osob je příjemce povinen oznámit poskytovateli přeměnu právnické osoby do 15 dnů od rozhodnutí 
příslušného orgánu.  

12. Příjemce souhlasí se zveřejněním svého názvu (obchodní firmy), IČ, adresy sídla, názvu akce a výše 
poskytnuté dotace na webových stránkách, jakož i v jakýchkoli jiných publikačních nebo mediálních 
výstupech města Úvaly. 



13. Příjemce se zavazuje, že při jakékoli prezentaci akce bude uvádět obec jako poskytovatele části finančních 
prostředků. Příjemce se zavazuje zřetelně a viditelně na svých internetových stránkách, tiskovinách, 
propagačních, informačních materiálech, pokud je vydává k projektu, na pozvánkách, dresech sdělení, že 
„akci/činnost podporuje město Úvaly“, případně obdobné sdělení a logo anebo znak města Úvaly. Příjemce 
se rovněž zavazuje, že bude slovně prezentovat poskytovatele v médiích a na tiskových konferencích 
pořádaných u příležitosti projektu, oficiálně pozvat zástupce poskytovatele na konání akce. 

14. Při použití loga nebo znaku města Úvaly je příjemce povinen dodržet zásady pro jejich použití uvedené na 
webu města Úvaly. Logo a znak města Úvaly jsou dostupné v tiskové podobě na webových stránkách města 
Úvaly. 

15. Příjemce se zavazuje zasílat poskytovateli v dostatečném předstihu pozvánky doručením do podatelny 
městského úřadu nebo v elektronické podobě na email podatelna@mestouvaly.cz, na veřejná vystoupení 
a umožnit na ně zástupcům poskytovatele volný vstup.  

16. Příjemce se zavazuje, že jak při realizaci akce, tak po jeho ukončení, bude dbát dobrého jména 
poskytovatele a akci realizovat v souladu s právními předpisy. 

17. Na poskytnutí dotace nemá příjemce právní nárok. 

18. Podpora poskytnutá dle této smlouvy byla smluvními stranami vyhodnocena jako opatření nezakládající 
veřejnou podporu podle čl. 107 odst. 1 Smlouvy o fungování evropské unie (dříve čl. 87 odst. 1 Smlouvy o 
založení Evropského společenství, když však příjemce výslovně bere na vědomí, že kompetentním orgánem 
k posouzení slučitelnosti poskytnuté podpory se společným trhem v případě, že by se jednalo o veřejnou 
podporu, je toliko Komise (ES). Komise (ES) je oprávněna uložit příjemci podpory navrácení veřejné 
podpory, spolu s příslušným úrokem. Příjemce podpory podpisem této smlouvy stvrzuje, že byl s touto 
skutečností seznámen. 

19. Příjemce podpory dle této smlouvy se zavazuje vrátit poskytovateli bez zbytečného odkladu poskytnutou 
podporu včetně úroků podle Nařízení komise v případě, že se jeho prohlášení v předchozím odstavci 
uvedené prokáže jako nepravdivé, či pokud Komise (ES) rozhodne podle přímo aplikovatelného právního 
předpisu (Nařízení Rady (ES) č. 659/1999 ze dne 22. března 1999, kterým se stanoví prováděcí pravidla k 
článku 93 Smlouvy o ES) buď o vrácení podpory, prozatímním navrácení podpory nebo o pozastavení 
podpory.  

IV. Kontrola využití poskytnuté dotace 

1. Poskytovatel prostřednictvím jím pověřených osob je oprávněn, v souladu se zvláštním právním předpisem, 
kdykoli provést kontrolu dodržení podmínek použití dotace. 

2. Příjemce je povinen v průběhu trvání smlouvy, i po skončení účinnosti smlouvy, vytvářet podmínky 
k provádění kontroly a umožnit kontrolu čerpání a využití dotace. V této souvislosti je příjemce povinen 
zejména umožnit kontrolním orgánům nahlédnout do účetní evidence a záznamů o poskytované službě, 
v případě, že je povinen účetní evidenci vést, popř. vstupovat do souvisejících prostor. Příjemce je povinen 
umožnit výkon kontroly dle odst. 1 tohoto článku, poskytnout potřebnou součinnost všem osobám 
oprávněným k provádění kontroly. Příjemce je povinen předložit kontrolním orgánům poskytovatele 
kdykoliv na vyžádání k nahlédnutí veškeré účetní záznamy vztahující se k účelu dotace a předmětu smlouvy, 
umožnit kontrolu souvisejících skutečností (dále jen „podklady“) a strpět i předložení veškerých účetních 
záznamů, které nemají přímý vztah k předmětu smlouvy (např. v případě nepřímých společných nákladů); 
v odůvodněných případech umožnit kontrolním orgánům zajištění originálních účetních záznamů, vč. 
podkladů. 

3. Příjemce je povinen poskytnout součinnost při výkonu kontroly poskytnuté dotace, zejména předložit 
kontrolním orgánům poskytovatele kdykoliv k nahlédnutí originály všech účetních dokladů prokazujících 
využití prostředků dotace v souladu s účelem akce, jakož i všech podkladových materiálů využitých na akci 
nebo uložených k archivaci. 

4. Příjemce je povinen umožnit poskytovateli provést kontrolu jak v průběhu, tak i po ukončení realizace akce 
nebo jejich jednotlivých etap, a to ještě po dobu deseti let od ukončení financování akce ze strany 
poskytovatele.  



5. Za dodržení účelu, na který byla dotace poskytnuta, a za pravdivost i správnost závěrečného finančního 
vyúčtování odpovídá osoba oprávněná jednat jménem příjemce, která tuto skutečnost na vyúčtování 
písemně potvrdí.  

V. Důsledky porušení povinností příjemce 

1. V případě, že příjemce po ukončení akce, nejpozději do 31.12.2024 nevrátí převodem na účet poskytovatele 
nevyčerpané prostředky dotace, považují se tyto prostředky za zadržené ve smyslu zákona o rozpočtových 
pravidlech územních rozpočtů. Příjemce je v takovém případě povinen poskytovateli vrátit tyto zadržené 
prostředky. 

2. V případě, že příjemce po ukončení akce nejpozději do 31.1.2025 nepředloží finanční vyúčtování dotace, 
považují se poskytnuté prostředky dotace za zadržené ve smyslu zákona o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů. Příjemce je v takovém případě povinen poskytovateli vrátit tyto zadržené prostředky.  

3. V případě neoprávněného použití dotace nebo její části je příjemce povinen poskytnutou dotaci, případně 
její část, k níž se neoprávněné použití vztahuje, vrátit na účet poskytovatele. Prostředky se považují za 
neoprávněně použité počínaje dnem, kdy byly použity v rozporu s touto smlouvou. 

4. Za neoprávněné použití dotace se považuje zejména: 
a) provedení změny v akci, k níž je třeba předchozí písemný souhlas poskytovatele, bez takového 

souhlasu, 
b) použití poskytnuté dotace (případně její části) v rozporu s účelem, který je stanoven touto smlouvou., 
c) nedodržení termínů pro použití dotace stanovených touto smlouvou, 
d) realizace akce v rozporu s právními předpisy, např. příjemce, je-li zadavatelem veřejné zakázky podle 

zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek, ve znění pozdějších předpisů, nerealizuje 
veřejné zakázky v souladu s tímto zákonem, 

e) vedení účetnictví způsobem, který je v rozporu s čl. III. odst. 4 až 7 této smlouvy a nelze z něj zjistit, 
zda byla dotace použita v souladu s touto smlouvou.  

5. V případě odstoupení od smlouvy je příjemce povinen poskytnutou dotaci vrátit poskytovateli ve lhůtě do 
30 dnů po doručení odstoupení. Nevrátí-li příjemce dotaci v tomto termínu, považují se veškeré finanční 
prostředky poskytnuté do doby odstoupení za zadržené ve smyslu zákona o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů, kdy příjemce je povinen vrátit poskytnuté finanční prostředky.  

6. V případě porušení povinnosti příjemce vyplývající pro něj z této smlouvy nebo pravidel příslušného 
dotačního programu a toto porušení není porušením rozpočtové kázně podle odst. 1 až 4 je poskytovatel 
oprávněn uplatnit a požadovat zaplacení smluvní pokuty ve výši 5 % až 100% poskytnuté dotace v závislosti 
na míře porušení podmínek dotace nebo této smlouvy. Tím není dotčeno právo poskytovatele na náhradu 
škody. Příjemce je povinen uhradit poskytovateli tuto smluvní pokutu na základě písemné výzvy a ve lhůtě 
stanovené touto výzvou. Ve výzvě poskytovatel rovněž označí povinnost, která byla porušena. 

7. Veškeré platby jako důsledky porušení závazků provede příjemce formou bezhotovostního převodu na účet 
poskytovatele, v termínu a na číslo účtu, které poskytovatel příjemci sdělí.  

VI. Změny, ukončení a odstoupení od smlouvy 

1. Tuto smlouvu lze měnit jen po vzájemné dohodě obou smluvních stran, se souhlasem Krajského úřadu 
Středočeského kraje, a to písemnou dohodou ve smyslu ust. § 166 zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, ve 
znění pozdějších předpisů, formou číslovaných dodatků. 

2. Závazkový vztah založený touto smlouvou lze ukončit na základě písemné dohody smluvních stran nebo 
odstoupením. 

3. Dojde-li ze strany příjemce k závažnému porušení smlouvy nebo pravidel příslušného dotačního programu 
a poskytovatel takovou skutečnost zjistí, je poskytovatel oprávněn od této smlouvy odstoupit písemným 
oznámením doručeným příjemci; závažným porušením smlouvy se rozumí 
a) neoprávněné použití dotace podle čl. V. této smlouvy, 
b) nedodržení podmínek použití dotace uvedených v čl. III. odst. 1 až 10 této smlouvy, 
c) poruší pravidla veřejné podpory, 
d) svým jednáním poruší rozpočtovou kázeň dle zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 

územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů, příjemce uvedl nepravdivé, neúplné nebo zkreslené 
údaje, na které se váže uzavření této Smlouvy, 



e) příjemce uvedl nepravdivé, neúplné nebo zkreslené údaje, na které se váže uzavření této Smlouvy, 
f) stane se v průběhu čerpání dotace a schválením vyúčtování dotace nezpůsobilým příjemcem dotace 

pro danou oblast podpory,  
g) opakovaně neplní povinnosti stanovené Smlouvou, i když byl k jejich nápravě vyzván poskytovatelem.  

4. Poskytovatel může od smlouvy odstoupit v dále v případě, že je příjemce v likvidaci, úpadku nebo insolvenci 
anebo pokud lze se zřetelem ke všem okolnostem důvodně předpokládat, že příjemce nebude schopen 
řádně a včas splnit podstatnou část svých peněžitých závazků (hrozící úpadek nebo úpadek). 

5. Pro případ, kdy příjemce nebude schopen zajistit realizaci akce nebo z vlastního rozhodnutí nebude akci 
realizovat, je kterákoli ze smluvních stran oprávněna od smlouvy odstoupit. V takovém případě se příjemce 
zavazuje již přijatou dotaci vrátit poskytovateli do 15 dnů po odstoupení. 

6. Odstoupení od smlouvy má za následek, že poskytovatel nepoukáže příjemci dotaci a příjemce se jí nemůže 
platně domáhat. Pokud poskytovatel odstoupí od smlouvy poté, co dotaci poukázal, postupuje příjemce 
podle čl. VI odst. 3 této smlouvy.   

VII. Společná a závěrečná ustanovení 

1. Není-li v této smlouvě uvedeno jinak, je k úkonům podle této smlouvy jménem poskytovatele oprávněn 
starosta města Úvaly. Toto ustanovení se vztahuje i na podpis dodatků k této smlouvě a na odstoupení od 
této smlouvy. 

2. Poskytnutí dotace je v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, a 
zákonem č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů (dále 
jen „zákon o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů“).  

3. Dotace je ve smyslu zákona č. 320/2001 Sb., o finanční kontrole ve veřejné správě a o změně některých 
zákonů (zákon o finanční kontrole), veřejnou finanční podporou a vztahují se na ni všechna ustanovení 
tohoto zákona.  

4. Vztahy touto smlouvou neupravené se řídí příslušnými ustanoveními zákona č. 250/2000 Sb., o 
rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, zákona č. 128/2000 Sb. o obcích, zákona č. 500/2004 Sb., 
správní řád, za subsidiárního využití zákona 89/2012 Sb., občanský zákoník. 

5. Smluvní strany sjednávají, že pokud by bylo jedno z výše uvedených ustanovení zcela nebo zčásti právně 
neúčinné, zůstává tím nedotčena právní účinnost ostatních ustanovení. Totéž platí i pro případ smluvní 
mezery. 

6. Smluvní strany se dohodly na způsobu doručování písemností tak, že lze zásilku zaslat prostřednictvím 
datové schránky anebo doporučenou zásilkou, která je podána k přepravě držitelem poštovní licence na 
adresu smluvních stran uvedených v záhlaví této smlouvy. V případě, že se některou ze smluvních stran 
odeslaná písemnost prostřednictvím držitele poštovní licence vrátí jako nedoručená, považuje se za 
doručenou dnem následujícím po dni otisku razítka na zásilce, kdy byla poštou odesílateli vrácena; zásilky 
odeslané prostřednictvím datové schránky se považují za přijaté následující den po umístění do datové 
schránky příjemce zásilky v systému datových schránek. 

7. Písemným kontaktem pro účely této smlouvy se rozumí kontaktní adresa pro písemnou korespondenci 
prostřednictvím držitele poštovní licence, ID datové schránky smluvní strany, jakož i kontakt i e-mailem, 
který si strany předaly. 

8. Příjemce výslovně prohlašuje, že souhlasí s odesíláním finančních transakcí vyplývajících z této smlouvy na 
transparentní účet města Úvaly a je seznámen, že bankovní ústav může na takovém účtu nejméně tyto 
informace: - zaúčtovaná částka a měna, datum připsání platby na účet, - popis platby, - název a číslo účtu 
plátce, - zpráva pro příjemce, - variabilní, - konstantní, - specifický symbol, a i další text byl-li plátcem uveden 
jakož i text uvedený smluvní stranou k identifikaci platby směrem k veřejnosti. 

9. Příjemce prohlašuje, že bere na vědomí, že město Úvaly shromažďují osobní údaje druhé smluvní strany, 
jejích zaměstnanců nebo členů v rozsahu uvedeném touto smlouvou včetně všech případných dodatků 
smlouvy, zejména jména a příjmení osob, které smlouvu podepisují za smluvní strany, jména a příjmení 
osob uvedených jako kontakty, včetně případných poskytnutých či uvedených e-mailů a telefonních čísel, v 
souladu s Nařízením Evropského parlamentu a Rady č. 2016/679, obecné nařízení o ochraně osobních 
údajů (GDPR) a zákonem č. 110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů, a to za účelem realizace této 



smlouvy. Osobní údaje shromážděné v souvislosti s touto smlouvou nebudou jiným způsobem smluvními 
stranami využívány, ledaže tak výslovně vyplývá z právních předpisů platných v České republice nebo byl 
výslovně poskytnut souhlas subjektem osobních údajů. 

10. Smluvní strany sjednávají, že příjemce není oprávněn převést bez předchozího písemného souhlasu města 
Úvaly svá práva a závazky, vyplývající z této smlouvy na třetí osobu, zejména není oprávněn postoupit 
jakékoliv peněžité pohledávky za městem Úvaly vzniklé v souvislosti s touto smlouvou. 

11. Uzavření této smlouvy schválila Rada města Úvaly usnesením  R-[doplní město Úvaly po schválení] ze 
dne [doplní město Úvaly po schválení] a pověřila Ing. Alexise Kimbembe místostarostu k jejímu podpisu.  

12. Tato smlouva nabývá platnosti a účinnosti dnem podpisu poslední smluvní stranou za schválení Radou 
města Úvaly. 

13. Tato smlouva je vyhotovena v 3 stejnopisech s platností originálu, z nichž město Úvaly obdrží dvě 
vyhotovení smlouvy a příjemce dotace obdrží jedno vyhotovení  

14. S odkazem na ust. § 3 odst. 2 písm. k) zákona 340/2015 Sb. o registru smluv, není povinnost tuto smlouvu 
registrovat v Registru smluv. 

15. Smluvní strany po přečtení této smlouvy prohlašují, že souhlasí s jejím obsahem, což stvrzují svými podpisy. 

 

V Úvalech dne [doplní se při podpisu]  V [doplní se při podpisu] dne [doplní se při 
podpisu] 

   

   

Za město Úvaly jako poskytovatele dotace 

 

 Za příjemce 

 

 

 

 

  

Ing. Alexis Kimbembe 

místostarosta 

               Irena Fodorová 

            výkonná ředitelka 
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Dodatek č. 1
k veřejnoprávní smlouvě o dotaci/příspěvku na poskytování sociální služby, tedy činnosti nebo souboru 

činností podle zákona č.108/2006 Sb., zajišťujících pomoc a podporu osobám za účelem sociálního začlenění 
nebo prevence sociálního vyloučení,

na rok 2024
evidenční číslo dodatku poskytovatele:

S-0632/SOC/2024/1
(dále jen „Dodatek“)

I. SMLUVNÍ STRANY
Středočeský kraj
se sídlem: Zborovská 11, 150 21 Praha 5
IČ: 70891095
DIČ: CZ70891095
Bankovní spojení: Komerční banka
Číslo účtu: 115-8521400217/0100
(dále jen „poskytovatel“)

a

název příjemce: Město Úvaly
se sídlem: Arnošta z Pardubic 95, 250 82 Úvaly
Zástupce: Bc. Markéta Rydvalová, starostka
IČ: 00240931
Bankovní spojení: Česká národní banka
Číslo účtu: 94-1110201/0710
Číslo účtu zřizovatele:
(dále jen „příjemce“)

II. ÚVODNÍ USTANOVENÍ

Smluvní strany spolu uzavřely dne 08.04.2024 Veřejnoprávní smlouvu k zajištění poskytování 
sociální služby, tedy činnosti nebo souboru činností podle zákona č.108/2006 Sb., zajišťujících 
pomoc a podporu osobám za účelem sociálního začlenění nebo prevence sociálního vyloučení 
na období, kterým je rok 2024 č. S-0632/SOC/2024 (dále jen „Smlouva“) ve znění pozdějších 
dodatků, jejímž předmětem bylo vymezení práv a povinností obou smluvních stran při poskytnutí a 
použití účelové dotace nebo příspěvku (dále jen „dotace“) pro poskytovatele sociálních služeb. 
Dotace poskytnutá na základě Smlouvy byla poskytnuta v souladu s podmínkami pro poskytování 
dotací stanovenými v „Metodice dotačního řízení Středočeského kraje na rok 2024“ (dále jen 
„Metodika SK“) a „Metodice Ministerstva práce a sociálních věcí pro poskytování dotací ze státního 
rozpočtu krajům a Hlavnímu městu Praze“ (dále jen „Metodika MPSV“) a na základě podmínek 
určených v „Pravidlech dotačního řízení Středočeského kraje na rok 2024“ (dále jen „Pravidla SK“). 
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Dotace v rámci dofinancování dotačního řízení bude poskytnuta v souladu s „Vyhlášením dotačního 
řízení Středočeského kraje na rok 2024“ (dále jen „Vyhlášení SK“) a v souladu se „Střednědobým 
plánem rozvoje sociálních služeb ve Středočeském kraji na období 2023 – 2025“.

Smluvní strany uzavírají ve smyslu článku VI. odst. 2 Smlouvy v návaznosti na usnesení 
Zastupitelstva Středočeského kraje č. 023-33/2024/ZK ze dne 29.04.2024 tento Dodatek č. 1 ke 
Smlouvě (dále jen „Dodatek“).

III. PŘEDMĚT DODATKU

Předmětem tohoto Dodatku je:

1. Změna článku I. bod 2 Smlouvy, kdy se mění celková maximální výše poskytnuté dotace
o 331 500,00 Kč, z 1 412 500,00 Kč na 1 744 000,00 Kč z důvodu přidělení dotace v rámci 
dofinancování dotačního řízení pro rok 2024. 

2. Změna článku II. bod 2 Smlouvy u služeb viz níže, kdy se mění část výše dotace takto:

Druh 
poskytované 

sociální 
služby

Identifikátor 
služby

Dotace 
původní (v 

Kč)
Dofinancování 

(v Kč)
Dotace 

nová (v Kč)
Přepočtené 

úvazky 
přímé péče

Hodiny 
přímé 
péči

Provozní 
dny Lůžka

Z toho: lůžka 
pro osoby s 

problémovým 
chováním

Z toho: lůžka 
pro děti u 
nichž je 

vykonávána 
ústavní 
výchova

Pečovatelská 
služba 5000760 1 412 500,00 331 500,00 1 744 000,00 2 900,00

3. Změna Položkové čerpání rozpočtu sociální služby k Dodatku ke Smlouvě, kdy se mění část Výše 
dotace poskytnutá Středočeským krajem a Aktualizované položkové čerpání dotace.

4. Finanční prostředky v rámci dofinancování dotačního řízení budou vyplaceny jednorázově ve výši 
100 %, a to nejpozději do 30 dnů od oboustranného podpisu Dodatku
na účet příjemce uvedený v tomto Dodatku. Zřizovatel příjemce je povinen převést dotaci 
bezodkladně na účet příjemce.  

5. Ostatní ustanovení Smlouvy zůstávají beze změny.

IV. ZÁVĚREČNÁ USTANOVENÍ

1. Tento Dodatek je vyhotoven v elektronické formě ve formátu PDF/A, a je podepsán zaručenými 
elektronickými podpisy smluvních stran založenými na kvalifikovaných certifikátech. Každá ze 
smluvních stran obdrží dodatek v elektronické formě s uznávanými elektronickými podpisy.

2. Tento Dodatek nabývá platnosti a účinnosti pozdějším datem podpisu oprávněného zástupce 
kterékoliv ze smluvních stran. Pokud se na Dodatek vztahuje povinnost uveřejnění dle zákona 
č. 340/2015 Sb., zákon o registru smluv, ve znění pozdějších předpisů, nabývá Dodatek účinnosti 
nejdříve dnem uveřejnění v registru smluv, které provede poskytovatel. 

3. Obě smluvní strany prohlašují, že se s Dodatkem před jeho podpisem seznámily a že Dodatek byl 
sepsán na základě pravdivých skutečností, na základě jejich svobodné a vážné vůle, prosté omylu 
a nebyla sepsána v tísni, ani za nápadně nevýhodných podmínek.
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4. Tento Dodatek je uzavírán v souladu s usnesením Zastupitelstva Středočeského kraje 
č. 023-33/2024/ZK.

5. Návrh Dodatku o dotaci na zajištění sociálních služeb na rok 2024 byl schválen orgánem územního 
samosprávného celku na svém zasedání usnesením č.  ze dne  (pouze v případě uzavření Smlouvy 
s městem, obcí nebo příspěvkovou organizací obce či města).

6. Nedílnou součástí tohoto Dodatku je Upravený rozpočet dle přidělených finančních prostředků 
uvedených v Dodatku, a to pro každou službu zvlášť. 
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Identifikátor: 5000760 - Pečovatelská služba
Výše dotace poskytnutá Středočeským krajem na základě Smlouvy

Výše dotace poskytnutá Středočeským 
krajem na základě Smlouvy (v Kč) 1 744 000,00

Rozpočet

Druh finančních prostředků Požadavek na položkové čerpání dotace dle 
žádosti (v Kč)

Aktualizované položkové čerpání 
dotace v (Kč)

CELKOVÝ OBJEM NEINVESTIČNÍCH 
FINANČNÍCH PROSTŘEDKŮ 1 950 000,00 0,00

z toho 1) OSOBNÍ NÁKLADY CELKEM 1 950 000,00 0,00

1.1. Pracovní smlouvy 1 950 000,00 0,00

1.2. Dohody o pracovní činnosti 0,00 0,00

1.3. Dohody o provedení práce 0,00 0,00

1.4. Jiné osobní náklady 0,00 0,00

z toho 2) PROVOZNÍ NÁKLADY CELKEM 0,00 0,00

2.1. Dlouhodobý majetek 0,00 0,00

2.1.1. Dlouhodobý nehmotný majetek do 60 
tis. Kč 0,00 0,00

2.1.2. Dlouhodobý hmotný majetek do 40 tis. 
Kč 0,00 0,00

2.2. Potraviny 0,00 0,00

2.3. Kancelářské potřeby 0,00 0,00

2.4. Pohonné hmoty 0,00 0,00

2.5. Jiné spotřebované nákupy 0,00 0,00

2.6. Služby 0,00 0,00

2.6.1. Energie 0,00 0,00

2.6.2. Telefony, internet, poštovné, ostatní 
spoje 0,00 0,00

2.6.3. Nájemné 0,00 0,00

2.6.4. Právní a ekonomické služby 0,00 0,00

2.6.5. Školení a kurzy 0,00 0,00

2.6.6. Opravy a udržování 0,00 0,00

2.6.7. Cestovní náhrady 0,00 0,00

2.6.8. Pracovníci v přímé péči (mimo prac. 
poměr, DPP, DPČ) 0,00 0,00

2.6.9. Ostatní pracovníci (mimo prac. poměr, 
DPP, DPČ) 0,00 0,00

2.6.10. Jiné 0,00 0,00

2.7. Odpisy 0,00 0,00

2.8. Ostatní náklady 0,00 0,00
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Příjemce: Poskytovatel:           

Město Úvaly Středočeský kraj

             POSKYTOVATEL_PODPIS KRAJ_PODPIS

Bc. Markéta Rydvalová

starostka

Oprávněný zástupce Středočeského kraje



 

 

 

Smlouva o nájmu bytu zvláštního určení v DPS 
podle ust. § 2201, § 2235 a násl. A § 2300 občanského zákoníku 

 

pan/paní/  
se sídlem:              
       

Bankovní účet: 
(dále také „nájemce“) 

a 

Město Úvaly 

IČO: 00240931 

se sídlem Arnošta z Pardubic 95, Úvaly 

bankovní účet č.: 19 -1524201/0100 

zastoupené Jitkou Hamouzovou, vedoucí správního odboru 
 (dále také jen „pronajímatel“) 
 (společně též jako „smluvní strany“) 
 

I. Úvodní ustanovení 
1. Pronajímatel prohlašuje, že je vlastníkem bytového domu na adrese Nám. Svobody 1570, 

Úvaly stojící na pozemku p.č. 2153/27 v k.ú. Úvaly u Prahy a je uvedena na LV číslo 
10001, ve kterém se nachází bytová jednotka číslo………., v ….. nadzemním podlaží. 
(dále jen „byt“).  
 

2. Celková výměra podlahové plochy bytu je…………. m2. 

Plocha místností:  

- pokoj + kk  ……. m2 

- předsíň  …….m2 

- koupelna + WC   ……m2 

- lodžie    …….m2 

- sklepní kóje   ……m2 

Přesný rozsah, vybavení a zařízení bytu je uveden v evidenčním listu a v protokolu o 

převzetí bytu, které tvoří nedílné přílohy této smlouvy. 
3. Byt je bytem (bytovou jednotkou) v domě s pečovatelskou službou, tedy jde o nájem bytu 

zvláštního určení ve smyslu § 2300 a § 2301 občanského zákoníku. 
4. Byt uvedený v předchozím odstavci je vybaven …………………………………….. 

(dále jen „příslušenství“).  
II. Předmět nájmu 

1. Pronajímatel přenechává nájemci do užívání byt včetně jeho součástí a příslušenství jako 

byt zvláštního určení (dále také jen „předmět nájmu“).  
2. Nájemce předmět nájmu do užívání přijímá a zavazuje se platit sjednané nájemné a 

úhradu za služby spojené s nájmem bytu. 

 

 

III. Účel užívání 



 

 

 

1. Nájemce bude byt, jakož i jeho součásti a příslušenství užívat za účelem bydlení v domě 
s pečovatelskou službou, t. j. k pokrytí pouze své bytové potřeby spojené s užíváním 
poskytovaných sociálních služeb. Bydlení rodinných příslušníků, osob blízkých a jiných 
osob je vyloučeno a nájemce bere výslovně na vědomí, že není zásadně oprávněn přihlásit 
k trvalému či přechodnému pobytu v rámci evidence obyvatel jinou osobu bez 
výslovného souhlasu pronajímatele. Rovněž není nájemce oprávněn přenechat tento byt 
do užívání jiné osobě. 

2. S bytem zvláštního určení jsou spojeny služby Pečovatelské služby Úvaly, a nájemce se 
výslovně zavazuje, že bude po dobu nájmu tyto služby odebírat podle aktuální nabídky 
služeb Pečovatelské služby Úvaly a tyto služby hradit. 

3. Nájemce má vedle práva užívat předmět nájmu i právo užívat společné prostory a zařízení 
domu, jakož i požívat plnění, jejichž poskytování je s užíváním předmětu nájmu spojeno. 

4. Změnit dohodnutý účel užívání může nájemce jen s předchozím písemným souhlasem 
pronajímatele. 

5. Nájemce není oprávněn dát předmět nájmu nebo jeho část do podnájmu ani umožnit 
bydlení jakýmkoli osobám, včetně osob blízkých. 

 

IV. Výše nájemného, záloh na služby, jejich splatnost, způsob placení, vyúčtování záloh 
na služby a režim nakládání s osobními údaji 

 

1. Nájemce je povinen platit pronajímateli nájemné, jehož výše činí ………………. Kč 

(slovy: ……………………………..Kč) za kalendářní měsíc a zálohy na služby na základě 
evidenčního listu (popřípadě dle zvýšení nebo snížení záloh na služby dle vyúčtování). 
Částka záloh na služby činí ……………………..Kč (slovy:……………………..Kč). 

2. Pronajímatel se zavazuje umožnit nájemci a osobám žijícím s ním ve společné 

domácnosti požívat zejména tato plnění služeb 

a) dodávky elektrické energie, 
b) dodávky tepla a teplé vody, 
c) dodávky plynu, 
d) dodávky pitné vody a odvádění odpadních vod, 
e) osvětlení společných prostor, 
f) další služby podle konkrétního nájmu specifikované v předpisu záloh za služby. 
jako plnění poskytovaná s užíváním předmětu nájmu (dále jen “služby”); přesná 
specifikace a výše záloh za služby spojené s užíváním bytu je vyčíslena v evidenčním 
listě, který tvoří nedílnou přílohu této nájemní smlouvy. 

3. Nájemné a zálohy za služby je nájemce povinen uhradit podle této smlouvy nejpozději 
25. dne kalendářního měsíce za který je nájemné a zálohy placeno (dále jen “platba”).  

4. Nájemce platbu uhradí bezhotovostně na bankovní účet pronajímatele u Komerční banky 

č.ú. 19-1524201/0100, přičemž při každé platbě je povinen uvádět stanovený variabilní 
symbol (VS) ………….; tento účet je transpartentním účtem města. 

5. Odesláním platby na tento účet nájemce je seznámen se skutečností že na tento 
transparentní účet má právo nahlížet kdokoli i prostřednictvím dálkového přístupu (web 
banky) a může se seznámit s údaji nájemcem sdělenými  a u tohoto účtu bankou 
poskytovanými. Na transparentních účtech jsou zveřejněny tyto informace plateb: - 

zaúčtovaná částka a měna, datum připsání platby na účet, - popis platby, - název a číslo 
účtu plátce, - zpráva pro příjemce, - variabilní, - konstantní, - specifický symbol, a i další 



 

 

 

text byl-li plátcem uveden. Podle ust. § 21 zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních 
údajů má smluvní strana rovněž právo na ochranu práv subjektů údajů. Pokud nájemce 
nesouhlasí s uvedením platby na transparentních účtech města, má možnost platbu 
uskutečnit v pokladně Městského úřadu Úvaly nebo na běžný účet 5000128584/0600 GE 
Money Bank. Platby nájemného lze hradit též v hotovosti v pokladně městského úřadu 
anebo na běžný účet města jehož číslo je uvedeno na webových stránkách města, na 
informačních cedulích městského úřadu či jej lze získat na vyžádání. 

6. Nezaplatí-li nájemce platbu do 25 dne kalendářního měsíce od jeho splatnosti, je povinen 

zaplatit pronajímateli poplatek z prodlení ve výši určené dle platných právních předpisů 
(§ 1970 zákona 89/2012 Sb., občanský zákoník, ve znění pozdějších předpisů a nařízení 
vlády 351/2013 Sb.). 

7. Skutečnou výši cen a celkových záloh za jednotlivá plnění je pronajímatel povinen 
vyúčtovat nájemci vždy za kalendářní rok po doručení konečného vyúčtování za ten který 
rok za energie od jednotlivých správců těchto sítí. Nedoplatky nebo přeplatky 
z vyúčtování jsou splatné do jednoho měsíce po doručení vyúčtování nájemci. 

8. Nájemce v souladu se v souladu s Nařízením Evropského parlamentu a Rady č. 2016/679, 
obecné nařízení o ochraně osobních údajů (GDPR), a to za účelem realizace této smlouvy, 

uděluje tímto městu Úvaly na dobu neurčitou svůj souhlas k elektronickému či jinému 
zpracování svých údajů v souvislosti s nájmem bytu města. 

9. Pronajímatel je povinen, a to nejpozději do 31.8. následující kalendářní rok, vyúčtovat 
nájemci jím poskytnuté zálohy, a to u plnění, u nichž je to možné, dle skutečné spotřeby, 
jinak v takové výši, v níž je pronajímatel jakožto vlastník předmětu nájmu povinen za 
příslušná plnění platit jejich poskytovateli (dodavateli) na základě s ním uzavřených 
smluv. V případě, že nájemci vznikne na jím poskytnutých zálohách přeplatek, je 
pronajímatel povinen tento přeplatek nájemci uhradit. V případě, že nájemci vznikne na 
jím poskytnutých zálohách nedoplatek, je nájemce povinen tento nedoplatek 
pronajímateli hradit, a to bez zbytečného odkladu, nejpozději však do 15 kalendářních 
dnů poté, co k tomu bude pronajímateli vyzván. 

10. Pronajímatel je oprávněn jednostranně zvýšit výši měsíčních záloh v případě, že některý 
z poskytovatelů (dodavatelů) plnění uvedených v odstavci 1 zvýší výši záloh, které jsou 
tomuto poskytovateli na základě s ním uzavřených smluv povinen platit pronajímatel 
jakožto vlastník předmětu nájmu. 

11. Při rekonstrukci objektu nebo bytové jednotky ze strany pronajímatele, může 
pronajímatel zvýšit nájemné. Zvýšení nájemného může být provedeno až po ukončení 
rekonstrukce objektu nebo bytové jednotky na základě písemného sdělení pronajímatele. 

 

V. Doba nájmu 

1. Nájem se sjednává na dobu neurčitou. 

2. Nájem končí  
a)   odstoupením od smlouvy 

b) písemnou výpovědí nájemce; nájemce je povinen vklidit byt do 15 dnů od doručení 
výpovědi 

c) poruší-li nájemce svou povinnost zvlášť závažným způsobem, má pronajímatel 
právo vypovědět nájem bez výpovědní doby a požadovat, aby mu nájemce bez 
zbytečného odkladu byt odevzdal, nejpozději však do jednoho měsíce od skončení 
nájmu, 



 

 

 

d) výpovědí pronajímatele nájemci s tříměsíční výpovědní dobou ze stanovených 
důvodů (§ 2288  odst. 1 zákona 89/2012 Sb., občanský zákoník, ve znění pozdějších 
předpisů): 

• poruší-li nájemce hrubě svou povinnost vyplývající z nájmu, 
• je-li nájemce odsouzen za úmyslný trestný čin spáchaný na pronajímateli nebo 

členu jeho domácnosti nebo na osobě, která bydlí v domě, kde je nájemcův 
byt, nebo proti cizímu majetku, který se v tomto domě nachází, 

• má-li být byt vyklizen, protože je z důvodu veřejného zájmu potřebné s bytem 
nebo domem, ve kterém se byt nachází, naložit tak, že byt nebude možné 
vůbec užívat, nebo 

• je-li tu jiný obdobně závažný důvod pro vypovězení nájmu. 
 

VI. Předání a převzetí předmětu nájmu 

1. Pronajímatel je povinen předat a nájemce převzít předmět nájmu, a to ke dni započetí 
nájmu dle této smlouvy (článek V. odst. 1 smlouvy). 

2. Pronajímatel je oprávněn provádět stavební úpravy bytu a jiné podstatné změny v bytě 
jen se souhlasem nájemce; tento souhlas může nájemce odepřít jen ze závažných důvodů. 

3. Pronajímatel jako vlastník nemovitosti (stavby domu a pozemku) má uzavřenou pojistnou 
smlouvu na specifikovanou nemovitost v čl. 1. Pronajímatel neodpovídá za škody na 
movitých věcech nájemce, vzniklých živelnou událostí, vloupáním a škody vzniklé 
vandalismem; nájemce si může uzavřít pojistnou smlouvu (např. pojištění domácnosti) 
na pronajatý byt. 

4. O předání a převzetí předmětu nájmu pronajímatel a nájemce sepíší předávací protokol, 
který se jejich podpisem stává nedílnou součástí této smlouvy. Do protokolu se uvedou 
stav bytu a jeho příslušenství, stavy příslušných měřicích zařízení a případné závady, 
budou-li zjištěny. 

 

VII. Práva a povinnosti smluvních stran 

1. Pronajímatel je povinen: 
a) předat nájemci byt včetně příslušenství ve stavu způsobilém k sjednanému účelu 

užívání a zajistit nájemci plný a nerušený výkon práv spojených s užíváním bytu; 
b) odstranit závady bránící řádnému užívání bytu nebo závady, jimiž je výkon některého 

nájemcova práva dle této smlouvy ohrožen; v opačném případě je nájemce po 
předchozím upozornění pronajímatele oprávněn odstranit takové závady v nezbytné 
míře a požadovat od pronajímatele náhradu účelně vynaložených nákladů. 

2. Nájemce je povinen: 
a) platit pronajímateli řádně a včas sjednané nájemné a zálohy na služby, 
b) užívat byt včetně jeho příslušenství a společné prostory domu řádně a v souladu s 

právními předpisy, touto smlouvou a domovním řádem, provozním řádem domu s 
pečovatelskou službou, zejména udržovat byt a společné prostory domu v čistotě, 

c) dodržovat domovní řád, provozní řád domu s pečovatelskou službou a zajistit jeho 

dodržování osobami žijícími ve společné domácnosti, jakož i návštěvami nájemce a 
osob žijících ve společné domácnosti s nájemcem, 

d) pečovat o předmět nájmu, dbát o jeho vzhled, chránit jej před poškozením, bez 
zbytečného odkladu upozornit pronajímatele na závady a potřebu těch oprav, které 



 

 

 

má provést pronajímatel, i na hrozící škodu; v opačném případě nájemce odpovídá 
za škodu, která nesplněním této povinnosti vznikla, 

e) umožnit pronajímateli na jejich žádost přístup do předmětu nájmu za účelem 
kontroly, zda nájemce užívá předmět nájmu řádným způsobem, 

f) nést náklady spojené s běžnou údržbou bytu a jeho příslušenství a na jejich drobné 
opravy uvedené v domovním řádu; na větší opravy je nájemce povinen upozornit 
pronajímatele a umožnit jim jejich provedení; nepostará-li se nájemce o běžnou 
údržbu bytu a včasné provedení drobných oprav, má pronajímatel právo učinit tak po 
předchozím upozornění nájemce na svůj náklad sam a požadovat od nájemce 
náhradu, 

g) po předchozí písemné výzvě umožnit pronajímateli nebo jím pověřené osobě 
provedení instalace a údržby zařízení pro měření a regulaci tepla, teplé a studené 
vody, jakož i odpočtu naměřených hodnot; nájemce je rovněž povinen umožnit 
přístup k dalším technickým zařízením, pokud jsou součástí bytu či jeho příslušenství 
a patří pronajímateli, 

h) nájemce je povinen odstranit závady a poškození, které způsobil v domě on nebo ti, 
kdo s ním bydlí; nestane-li se tak, má pronajímatel právo po předchozím upozornění 
nájemce závady a poškození odstranit a požadovat od nájemce náhradu; 

i) nájemce je povinen zdržet se provádění stavebních úprav či jiných podstatných změn 
v bytě či ve sklepě bez souhlasu pronajímatele; v případě porušení této povinnosti je 
pronajímatel oprávněn požadovat, aby nájemce provedené úpravy a změny bez 
odkladu odstranil, 

j) nájemce se zavazuje dodržovat protipožární a bezpečnostní předpisy, 
k) nájemce se zavazuje ke dni skončení nájmu předmět nájmu vyklidit a předat jej 

pronajímateli ve stavu, v jakém je převzal, s přihlédnutím k běžnému opotřebení; o 
tomto předání bude pořízen zápis podepsaný smluvními stranami, do nějž se mj. 

uvedou stavy příslušných měřicích zařízení. 
3. Nájemce si je vědom skutečnosti a výslovně souhlasí, že není s ohledem na sepcifikaci 

bytu, bez předchozího písemného souhlasu pronajímatele sám vyměnit nbo vyměnit či 
doplnit zámek u vstupních dveří do bytu. 

4. Nájemce si je vědom skutečnosti a výslovně souhlasí, že do bytu mohou vstupovat 
pracovnice domu sociálních služeb s pečovatelskou službou za účelem jejich pracovní 
činnosti související s péčí nájemce.  

5. Nájemce si je vědom skutečnosti, že zemře-li nájemce, nájem bytu zvláštního určení 
skončí a pronajímatel vyzve nájemcovy dědice, aby byt do tří měsícu vyklidili. Byt 
zvláštního určení nepřechází do nájmu dědice. V případě společného nájmu (např. 
manželů) užívání tohoto bytu druhým uživatelem zůstáva nedotčeno za podmínek 
stanovených touto smlouvou a právními předpisy. 

 

VIII. Závěrečná ustanovení 
1. Práva a povinnosti smluvních stran z této smlouvy vyplývající a ve smlouvě neupravené 

se řídí obvyklými ustanoveními občanského zákoníku a právními předpisy se smlouvou 
souvisejícími. 

2. Pokud jakýkoliv závazek vyplývající z této smlouvy avšak netvořící její podstatnou 
náležitost je nebo se stane neplatným nebo nevymahatelným jako celek nebo jeho část, je 
plně oddělitelným od ostatních ustanovení této smlouvy a taková neplatnost nebo 
nevymahatelnost nebude mít žádný vliv na platnost a vymahatelnost jakýchkoliv 
ostatních závazků z této smlouvy.  



 

 

 

3. Tuto Smlouvu je možné měnit pouze písemnou dohodou smluvních stran ve formě 
vzestupně číslovaných dodatků této Smlouvy, podepsaných oprávněnými zástupci 
smluvních stran. Žádné úkony či jednání ze strany jedné smluvní strany nelze považovat 
za příslib uzavření smlouvy nebo dodatku k této smlouvě. V souladu s ustanovením § 
1740 odstavce 3 občanského zákoníku smluvní strany nepřipouští přijetí návrhu na 
uzavření smlouvy s dodatkem nebo odchylkou, čímž druhá smluvní strana podpisem 
smlouvy souhlasí. Smluvní strany se dále dohodly, že možnost zhojení nedostatku 
písemné formy právního jednání se vylučuje, a že neplatnost právního jednání, pro nějž 
si smluvní strany sjednaly písemnou formu, lze namítnout kdykoliv, tedy že mezi 
smluvními stranami neplatí ustanovení § 582 odstavce 1 první věta a odstavce 2 
občanského zákoníku. Současně je zde platná podmínka, že smlouvu a dodatky smlouvy 
musí odsouhlasit orgán města, který schválil tuto smlouvu, jinak je takové ujednání 
(smlouva či dodatek) podle zákona o obcích absolutně neplatné. 

4. Odstoupení smlouvy je možné z důvodů porušení smlouvy z podstatných důvodů nebo z 
chování druhé strany nepochybně vyplyne, že poruší smlouvu podstatným způsobem, a 
nedá-li na výzvu oprávněné strany přiměřenou jistotu; odstoupení od smlouvy má účinky 
do budoucna, protože tato smlouva zavazuje k nepřetržité či opakované činnosti nebo k 
postupnému dílčímu plnění.  

5. Tato smlouva obsahuje úplné ujednání o předmětu smlouvy a všech náležitostech, které 
strany měly a chtěly ve smlouvě ujednat, a které považují za důležité pro závaznost této 
smlouvy. Žádný projev stran učiněný při jednání o této smlouvě ani projev učiněný po 
uzavření této smlouvy nesmí být vykládán v rozporu s výslovnými ustanoveními této 
smlouvy a nezakládá žádný závazek žádné ze stran. 

6. Uzavření nájmu s nájemcem schválila rada města Úvaly usnesením č. R-____/_____ na 
svém zasedání konaném dne _________ a pověřila vedoucí správního odboru podpisem 
této smlouvy. 

7. Tato smlouva je vyhotovena ve 2 stejnopisech s platností originálu, z nichž pronajímatel 
obdrží jeden stejnopis a nájemce jeden stejnopis.  

8. Smluvní strany prohlašují, že si tuto smlouvu před jejím podpisem přečetly, což stvrzují 
svým podpisem. 

 

V Úvalech dne ………………  V Praze dne …........ 
   

   

za pronajímatele: 

 

 nájemce: 
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1. Úvod 

Životopis kronikářky netřeba znovu uvádět, pokud výkon funkce trvá (v roce 

2021 je v úvodu kroniky). Jen možná  je dobré přidat informaci, že se podařilo 
doplnit všechny nedopsané kroniky minulých období od roku 1991 až 2002 a 
již jsou uloženy schválené a vázané ve Státním okresním archivu v Dobřichovi-
cích. V dalších kronikách, tedy z roku 2021 a 2022, je snahou doplnit oblasti 

dosud málo popsané – služby, obchody, vztahy historické i společenské, spolky 
atd. Ty poslední nepříliš  ochotně dodávají informace a kdybych jako kroni-
kářka nebyla „pohyblivá“ pomocí elektrického seniorského vozíku a nemohla 

tudíž sledovat přímo dění ve městě za téměř každé situace a hodiny, neměla 
naprostou volnost oproštěna od domácích povinností k rodině, pak by asi ne-

bylo snadné kroniku psát v této rovině. Navíc je velmi těžké získat následov-
níky, kterým by tak přirostlo město, jeho současnost i historie k srdci, jako 

mně, přestože jsem „náplava“ (oslovení, které někteří obyvatelé města poklá-
dají za lehce pejorativní). Díky pochopení města mám technické zázemí pro 
mne dokonalé, počítač, skener, vzdálené připojení dvou počítačů, a tím mohu 
zpracovávat ještě spolu s kronikami dále archiv městských kronik a odpovídat 
na dotazy „badatelů“ (jedná se ponejvíc o studenty píšící seminární a diplo-
mové práce). V kronice často cituji Slova starosty v úvodnících Života Úval, 
protože politicky situaci ve městě a navazujícím událostem rozumí. Podle jeho 
vyjádření lze zcela objektivně pak zhodnotit, zda měl pravdu a jako nejvyšší 
představitel města a zástupce vedoucí linie v Radě města a vedl město ku pro-
spěchu všech občanů, nejen těch, kteří vítězný spolek volili. 

 

Covid v roce 2022 

Covid je i v tomto roce hlavním tématem jak pro město, tak pro republiku a 
svět. 
Koronavirus v Česku během roku opět 2022 dokázal, že umí překvapit. Deltu 
nahradil hned v lednu omikron. A počty nakažených trhaly rekordy. Nejhorší 
byla situace v únoru, kdy vzrostlo i množství lidí v nemocnicích. Epidemie ale 
nakonec pomalu ustoupila. Odborníky pak ještě zaskočil nástup malé letní 
vlny. Nicméně podzimní obavy se už nenaplnily. Jaký tedy byl covid v roce 
2022? Server iROZHLAS.cz připomněl nejdůležitější události. 
 

Česko začátkem roku 2022 vyhlíželo se znepokojením novou variantu koro-
naviru. Zatímco delta pomalu ustupovala, do popředí se tlačil omikron. A počty 
nakažených začaly v lednu opět stoupat. 
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Biochemik Jan Konvalinka ale obavy hned zkraje mírnil. Omikron má sice po-
dobné příznaky jako delta, ale vážné problémy podle něj lidem nezpůsobí, pro-
tože onemocnění má mírnější průběh. Nicméně omikron je dramaticky nakaž-
livější. A pokud by lidé s nemocí zůstávali dlouho doma v izolaci, mohlo by to 
ohrozit chod státu. 
Začátkem ledna se po celém Česku testovali na covid žáci ve školách. Obyva-
telé dál nosili respirátory na místech s větším počtem lidí nebo v MHD. A v 
restauracích museli ukazovat aplikaci Tečka (jedná se o průkaz bezinfekčnosti; 
Aplikace Tečka je provozována v souladu s právem EU a ČR a usnadňuje volný 
pohyb osob a přístup ke službám a akcím během pandemie COVID-19.) 

Otevřela se také možnost očkování třetí dávkou vakcíny. „V prvních týdnech 
letošního roku se ukázalo, že původní mRNA vakcíny připravené proti původní 
wuchanské variantě nechrání beze zbytku očkované jedince před nákazou. 
Přesto i tyto vakcíny sehrály důležitou roli v rané fázi šíření omikronu, neboť 
velmi dobře chránily před těžkým průběhem covidu,“ ohlíží se za uplynulým 
rokem virolog Libor Grubhoffer. 

 

V lednu se také vedla debata o povinném očkování pro vybrané profese. Do-

provázely ji protesty hasičů, policistů či záchranářů. Nakonec ale od tohoto 
opatření stát upustil. 
Nová vláda premiéra Petra Fialy z ODS pak rozhodla o zkrácení doby izolací a 
karantén z dvou týdnů na pět dní, aby mohli lidé chodit do práce dříve. A zá-
roveň nařídila povinné testování ve firmách, kde pak pracovníci používali sa-
motesty. 

Padl i první verdikt za dezinformace o koronaviru. Městský soud v Praze ne-
pravomocně odsoudil Janu Peterkovou za šíření lží o zemřelých seniorech v 
pečovatelském domě v Měšicích. Musí se veřejně omluvit a zaplatit čtvrt mili-
onu korun. Proti rozsudku se ale odvolala. 

 

Přímo před sněmovnou se pak konalo několik protivládních protestů. Lidem 
se nelíbila především novela pandemického zákona. A na demonstrace přinesli 
i několik šibenic. Novela ale nakonec začala platit. 
 

Nejkritičtější únor - Koncem ledna se testovací kapacity přiblížily ke svým li-
mitům. Nakažených tak mohlo být více, než ukazovaly statistiky. Nejvíce při-
bylo lidí s covidem první únorový den, a to 67 064. V nemocnicích se nárůst 
případů projevil až za čtrnáct dnů, nejvíce hospitalizovaných připadlo na 14. 
února, a to celkem 4326. 
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„Koncem ledna bylo infikovaných rekordně až přes 400 tisíc lidí. V tomto ob-
dobí ale zemřelo na covid ‚jen‘ asi čtyři tisíce lidí. Na podzim 2020 to bylo 12 

tisíc, za rok 2021 pak 24 tisíc,“ upřesňuje nyní imunolog Václav Hořejší. 
Postupně ale epidemie opadla. Počet nakažených klesl, stejně jako počet 
testů. A s tím se rozvolňovala i opatření proti koronaviru. Plošné testování ve 
školách a firmách skončilo v polovině února. Vláda také zrušila povinnost uka-
zovat v restauracích covidové certifikáty. A lidé pomalu odkládali i respirátory. 
Život v Česku se vracel do normálu. Po sub variantě omikronu BA.1 se ještě 
objevila BA.2, BA.3, BA.4 a BA.5. „Celý rok 2022 jsme diagnostikovali prakticky 
stále jednu stejnou variantu viru SARS-CoV 2 – tj. omikron, i když její sub vari-
anty se mění. To je oproti předchozím letům velká změna,“ dodává k tomu 
epidemiolog Petr Smejkal. 

Odborníky pak v červenci zaskočil nástup malé letní vlny. Epidemie už ale ne-
přišla takovou razancí, a plošná opatření tak již nebyla potřeba.  
 

Situace ve společnosti 
V tomto roce lze pozorovat nárůst homofobie, Evropským parlamentem de-
finované jako „...iracionální strach a odpor vůči homosexualitě a lesbicky, ho-
mosexuálně, bisexuálně a transsexuálně orientovaným osobám, založený na 
předsudcích podobných rasismu, xenofobii, antisemitismu a sexismu“. Ho-
mofobie se dle něj projevuje v soukromé i veřejné oblasti různými způsoby, 
jako jsou nenávistné výroky a vybízení k diskriminaci, zesměšňování, slovní, 
psychické a fyzické násilí i pronásledování a vraždy, diskriminace v podobě 
porušování zásady rovnosti, neoprávněné a bezdůvodné omezování práv 
často odůvodňované zachováním veřejného pořádku, náboženskou svobo-
dou a právem na námitku z důvodu svědomí a naopak snaha společnosti se 
té nenávisti vyhnout, včetně najednou lehce násilně vyvolané snahy o začle-
nění seniorů, jakoby je neoddělovat od aktivního života. 
Zdá se, že situace byla podpořena nástupem vlády pětikoalice, která se začala 
vyjadřovat k uzákonění vztahu jinak sexuálně orientovaných občanů, že se 
uvolnil prostor pro jejich vyjádření a také obavami obyvatel ČR z nárůstu při-
stěhovalců ze světa. Ukrajince lidé přijímali spíše velmi vstřícně, ale našli i 
tací, kdo začaly šířit pomlouvačné zprávy a posléze i tzv. fake news o uprchlí-
cích před nesmyslnou válkou a Putinovou agresí. 
Začíná nastupovat i doba bobtnání dezinformací, lidmi vymýšlených nebo 
převzatých od reptalů, a co je nejhorší, různé skupiny proruské a protispole-
čenské je stále více začínají využívat jako propagandu šířící nenávist a nesmy-
slné lži.   
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2. Události doma i ve světě 

 

Česko 

Kupodivu v přehledu v médiích o událostech v Česku chybí níže zmíněná in-
vaze ruských vojsk na Ukrajinu 24. února a vzápětí příchod běženců z Ukra-

jiny do Česka. V přehledu chybí i okamžitá pomoc napadené Ukrajině od 
vlády i občanů. Veškeré informace jsem však zařadila do dalších kapitol. 
13. ledna – Vláda Petra Fialy získala důvěru většiny poslanců v Poslanecké 
sněmovny Parlamentu České republiky. 
20. ledna – Při srážce 36 vozidel na dálnici D5 u obce Žebrák na Berounsku se 
zranilo 5 lidí. 
3. února – Český premiér Petr Fiala spolu se svým polským protějškem Ma-
teuszem Morawieckim podepsali dohodu o řešení vlivu těžební činnosti v 
Dole Turów. 
8. února – Ester Ledecká obhájila zlatou medaili v paralelním obřím slalomu 
snowboardistek na Zimních olympijských hrách v Pekingu. 

10. února – Martina Sáblíková získala bronzovou medaili na olympijských 
hrách v rychlobruslařském závodě na 5000 metrů. 
7. března – Ve Vladislavském sále Pražského hradu proběhlo slavnostní pře-
dávání státních vyznamenání z let 2020 a 2021, které se nekonalo kvůli covi-
dové situaci a onemocnění prezidenta. 
10. května – Česká republika byla Valným shromážděním OSN zvolena do 
Rady pro lidská práva, čímž nahradila Rusko, kterému bylo členství pozasta-
veno kvůli invazi na Ukrajinu. 
11. května – Prezident Miloš Zeman jmenoval novým guvernérem České ná-
rodní banky Aleše Michla. 
2. června – Při požáru Alzheimer centra v Roztokách u Prahy zemřeli dva lidé. 
29. června – Prezident Miloš Zeman jmenoval nového ministra školství Vladi-
míra Balaše. 
1. července se Česká republika ujala Předsednictví EU. 
24. července – V Českém Švýcarsku vypukl rozsáhlý lesní požár. 
1. září – Míra inflace v Česku dosáhla úrovně 17,2 %. 
3. září – V Havířově se při havárii kolotoče zranilo 17 lidí. 
23. a 24. září – Proběhly volby do zastupitelstev obcí v Česku a první kolo 
voleb do Senátu Parlamentu České republiky. 
30. září a 1. října – Druhé kolo voleb do Senátu Parlamentu České republiky. 
9. října – Proběhl 132. ročník Velké pardubické se Slavia pojišťovnou. 
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Meziročně vzrostly spotřebitelské ceny v prosinci o 15,8 %, což bylo o  0,4 

procentního bodu méně než v listopadu. Toto zpomalení meziročního ceno-
vého růstu bylo ovlivněno zejména cenami v oddíle doprava, kde zmírnil růst 
cen automobilů na 9,2 % (v listopadu 12,7 %) a cen pohonných hmot a olejů 
na 4,4 % (v listopadu 14,5 %). 

Na meziroční růst cenové hladiny měly v prosinci nadále největší vliv ceny v 
oddíle potraviny a nealkoholické nápoje a ceny v oddíle bydlení. V oddíle po-
traviny a nealkoholické nápoje byly vyšší zejména ceny mouky o 42,0 %, chleba 

o 37,6 %, drůbežího masa o 42,8 %, polotučného trvanlivého mléka o 55,4 %, 
vajec o 92,4 %, olejů a tuků o 38,2 % a cukru o 98,9 %. V oddíle bydlení kromě 
nákladů vlastnického bydlení vzrostly ceny nájemného z bytu o 5,9 %, výrobků 
a služeb pro běžnou údržbu bytu o 20,8 %, vodného o 5,3 %, stočného o 6,4 
%, zemního plynu o 140,2 %, tuhých paliv o 66,4 % a tepla a teplé vody o 28,8 
%. Ceny elektřiny klesly o 21,2 %. Další v pořadí vlivu byly ceny v oddíle stra-
vování a ubytování, kde byly vyšší ceny stravovacích služeb o 26,1 % a ceny 
ubytovacích služeb o 21,3 %. 
 

Náklady vlastnického bydlení (imputované nájemné) se zvýšily o 10,9 % (v lis-
topadu o 11,9 %) zejména v důsledku růstu cen stavebních materiálů a cen 
stavebních prací. Úhrnný index spotřebitelských cen bez započtení nákladů 
vlastnického bydlení byl 116,4 %. (Více informací: Metodická poznámka.) 
Ceny zboží úhrnem vzrostly o 17,8 % a ceny služeb o 12,5 %. 
Průměrná míra inflace za rok 2022 činila 15,1 %. Šlo o druhou nejvyšší hod-

notu od vzniku samostatné České republiky. Vyšší byla pouze v roce 1993, a to 

20,8 %. Ceny zboží úhrnem v roce 2022 vzrostly o 16,8 % a ceny služeb o 12,3 

%,“ uvádí Pavla Šedivá, vedoucí oddělení statistiky spotřebitelských cen ČSÚ.  
 

Nezaměstnanost v ČR 

Podíl nezaměstnaných k ekonomicky aktivním, tj. součtu zaměstnaných a ne-
zaměstnaných, dosáhl v prosinci  loňského roku 2,2 %. Meziročně se snížil o 
0,1 procentního bodu. Míra nezaměstnanosti mužů dosáhla 1,9 %, u žen 2,5 
%. V tabulce MPSV od lednových 300 tisíc nezaměstnaných osob se měsíčně 
stav pomalu snižoval na prosincových cca 120 tisíc nezaměstnaných. 
 

Svět 

1. ledna 

Francie se ujala Předsednictví EU. 
18. ledna – Evropský parlament zvolil novou předsedkyní Robertu Metsolao-
vou. 
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4.–20. února – XXIV. zimní olympijské hry v čínském Pekingu. 
21. února – Rusko uznalo svrchovanost Doněcké a Luhanské lidové republiky, 
dvou separatistických regionů na východní Ukrajině, a na tato území vzápětí 
vstoupila ruská armáda. 
24. února – Rusko zahájilo útok na Ukrajinu, načež vzápětí Ukrajina vyhlá-
sila válečný stav. 
1. března – Ruský cenzurní orgán Roskomnadzor zablokoval vysílání rozhla-
sové stanici Echo Moskvy, televizi Dožď a pohrozil zablokováním ruské Wiki-
pedie kvůli způsobu pokrytí války na Ukrajině. 
16. března – Český premiér Petr Fiala, polský premiér Mateusz Morawiecki, 
polský vicepremiér Jaroslaw Kaczyński a slovinský premiér Janez Janša navští-
vili částečně obležený Kyjev. 
3. dubna – V parlamentních volbách v Maďarsku zvítězila strana Fidesz pre-

miéra Viktora Orbána, který dosáhl čtvrtého vítězství v parlamentních vol-
bách s ústavní většinou v řadě. 
14. dubna – Vlajková loď ruské černomořské floty křižník Moskva se potopila 
po výbuchu v Černém moři. Ukrajina tvrdí, že loď zasáhla protilodními stře-
lami Neptun. 

24. dubna – Emmanuel Macron zvítězil ve druhém kole francouzských prezi-
dentských voleb. 
10. května – Maďarskou prezidentkou byla jmenována Katalin Nováková, 
první žena v historii země. 
10.–14. května – Proběhla soutěž Eurovision Song Contest 2022 v italském 
Turíně, vítězem se stala ukrajinská skupina Kalush Orchestra s písní „Ste-
fanija“. 
24. května – Při střelbě na základní škole v Texasu bylo zabito devatenáct dětí 
a dva dospělí. 
14. června – Vznikla Dánsko-kanadská státní hranice na Hansově ostrově. 
27. června – Nejméně 20 lidí bylo zabito při raketovém útoku na nákupní 
centrum v ukrajinském městě Kremenčuk. 
1. července – Česká republika se ujala Předsednictví EU. 
13. července – Srílanský prezident Gotabaja Radžapaksa uprchl kvůli maso-

vým protestům ze země. Premiér Mahinda Radžapaksa vyhlásil výjimečný 
stav a zákaz vycházení v okolí hlavního města. 
25. července – Draupadí Murmúová, navržená vládní Indickou lidovou stra-
nou, se stala novou indickou prezidentkou. 

8. září – Alžběta II., nejdéle panující královna Spojeného království a 14 dal-
ších zemí Commonwealthu, zemřela ve věku 96 let. Jejím nástupcem se stal 
Karel III. 
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14. září – Ukrajinská armáda osvobodila většinu Charkovské oblasti při Vý-
chodoukrajinské ofenzívě. 
21. září – Ruský prezident Vladimir Putin vyhlásil částečnou mobilizaci. 
30. září – Rusko v rozporu s mezinárodním právem anektovalo čtyři ukrajin-
ské oblasti. 
8. října – V důsledku výbuchu nastražené bomby byl poničen Krymský most. 
9. října – Proběhly prezidentské volby v Rakousku. Opětovně byl zvolen poli-
tik a ekonom Alexander Van der Bellen. 

12. října – Po střelbě u bratislavské kavárny pro LGBT+ klientelu zemřeli dva 
lidé. 
26. října – 15 lidí zahynulo a přes 40 bylo zraněno při teroristickém útoku v 
mešitě v jihoíránském Šírázu. 
29. října – Po hromadné tlačenici v jihokorejském Soulu bylo ušlapáno mini-
málně 146 lidí a dalších 150 bylo zraněno. 
8. listopadu – Parlamentní volby v USA. Republikáni získali většinu ve Sně-
movně reprezentantů, Demokraté si podrželi většinu v Senátu. 

11. listopadu – Ukrajinská armáda osvobodila Cherson. 
15. listopadu - Počet obyvatel Země dosáhl 8 miliard. 
Výbuch střely ukrajinské protivzdušné obrany, která dopadla na území Pol-
ska, usmrtil 2 lidi ve vesnici Przewodów. 
15.–16. listopadu – V Indonésii se konal summit G20. 

20. listopadu – 18. prosince – proběhlo 22. Mistrovství světa ve fotbale v Ka-
taru. 

 

Válka na Ukrajině 

 

V řadě článků v tisku a na internetu se rozebírá skutečnost, že Rusko napadlo 
Ukrajinu a uvádí se úvahy, proč se tak stalo a jsou-li Ukrajinci národem. Válka 
v roce 2022 trvá a přesouvá se do roku dalšího. Věřím, že zmíněné úvahy na 
netu zůstanou a zájemci si budou stále moci ověřit historii neskutečného a 
nehorázného Putinova válečného aktu. Přesto raději přejímám z wikipedie 

souhrn informací o invazi pro kroniku. K utrpení Ukrajiny se vyjádřil často v ŽÚ 
i starosta Petr Borecký a situaci hodnotil (pozn. Janurová). Město Úvaly se 
zhostilo pomoci Ukrajině se ctí a řada občanů se zapojila do převozu uprch-
líků nebo dovozu humanitární pomoci do oblastí postižených válkou (viz další 
kapitoly). 
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Ruská invaze na Ukrajinu neboli rusko-ukrajinská válka (běžně též ruská ag-
rese na Ukrajině, válka na Ukrajině či Putinova válka) v Rusku pouze pod le-

gálním označením „speciální vojenská operace na Ukrajině“, je ozbrojený 
konflikt, který začal zrána 24. února 2022 ruským útokem na Ukrajinu. Je sou-
částí ruské vojenské intervence na Ukrajině a vyvrcholením rusko-ukrajinské 
krize. Putin nikdy nenazval tuto agresi válkou, ale zmíněnou speciální operací.  
Ruští představitelé přitom přípravy na invazi opakovaně popírali, a ještě v 
lednu a únoru 2022 podobná tvrzení označovali za „hysterii“, „provokace“ a 
„dezinformace“ Západu. Dne 16. února ruská duma uznala nezávislost samo-
zvaných republik v donbaské oblasti na východní Ukrajině nazvaných Do-
něcká lidová republika (DNR) a Luhanská lidová republika (LNR). K 18. únoru 
byly zaznamenány stovky případů porušení příměří včetně explozí v separa-
tistických územích Doněcké a Luhanské oblasti. Obě republiky poté vyhlásily 
evakuaci obyvatelstva a všeobecnou mobilizaci. Dne 21. února ruský prezi-
dent Vladimir Putin zveřejnil téměř hodinový projev, v němž oznámil uznání 
nezávislosti Doněcké lidové republiky a Luhanské lidové republiky a současně 
zpochybnil „skutečnou státnost“ Ukrajiny, kterou označil za „integrální sou-
část naší (ruské) historie“. Následujícího dne Rada federace schválila použití 
vojenské síly v zahraničí, načež ruské jednotky vstoupily na obě donbaská 
území. V ranních hodinách 24. února Putin zveřejnil další prohlášení, v rámci 
kterého, oznámil zahájení „speciální vojenské operace“ s cílem „demilitari-
zace a denacifikace Ukrajiny“. „Vojenskou operaci“ zdůvodnil potřebou 
ochránit samotné Rusko před rozšiřováním NATO a pomoci ruskojazyčnému 
obyvatelstvu na východní Ukrajině, jež údajně čelí šikanování a genocidě ze 
strany ukrajinské vlády. Ukrajince ve stejném projevu označil za neonacisty; 
trvalou okupaci ukrajinského území mimo donbaskou oblast nicméně vý-
slovně odmítl a nehovořil ani o plánech na dobytí Kyjeva a dalších ukrajin-
ských měst. 
Téměř okamžitě po zahájení invaze Ukrajina oznámila přerušení diplomatic-
kých vztahů s Ruskou federací. Kvůli vypuknutí bojů vyhlásil prezident Volo-
dymyr Zelenskyj na Ukrajině týž den válečný stav a 25. února všeobecnou 
mobilizaci. 

Ruská vojska vstoupila na území Ukrajiny z Ruska, Krymu a Běloruska, při-
čemž se k bojové operaci připojili také Ruskem podporovaní ozbrojení sepa-
ratisté z Doněcké a Luhanské oblasti. První údery byly vedeny proti ukrajinské 
vojenské infrastruktuře, vojenským letištím, zařízením protivzdušné obrany 
a dalším strategickým cílům, aby pozemní jednotky postupně pronikaly dále 
do vnitrozemí za účelem obléhání a dobývání klíčových měst včetně samot-
ného Kyjeva, přičemž u některých z nich narazily na tvrdou ukrajinskou ob-

ranu a musely se vypořádávat s vážnými logistickými problémy. Ruská strana 
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se vedle toho dopouští vzdušných a raketových úderů i daleko na západním 
území ukrajinského státu a v některých obléhaných městech (Buča, Irpiň) se 
po ústupu Rusů hovoří o hromadném vraždění civilního obyvatelstva s pode-
zřením na možné válečné zločiny. 
Podle údajů Organizace spojených národů (OSN) z 5. dubna bylo od počátku 
invaze zabito nejméně 1480 civilistů a minimálně 2195 jich bylo zraněno; sku-
tečné ztráty na civilním obyvatelstvu jsou však pravděpodobně mnohem 
vyšší. Výše materiálních škod na infrastruktuře, budovách a dalších hmot-
ných statcích byla již 10. března vyčíslena nejméně na 100 miliard amerických 
dolarů. Invaze navíc odstartovala v evropských poměrech nebývale rozsáhlou 
migrační vlnu: dle OSN opustilo Ukrajinu k 6. dubnu přes 4,2 milionu uprch-
líků. Již v prvních týdnech od zahájení konfliktu se ruská invaze na Ukrajinu 
kvůli svému rozsahu stala největší bojovou operací v Evropě od skončení 
druhé světové války. 
Jednání Ruska odsoudila většina světového společenství a řada mezinárod-
ních organizací. Rezoluce Valného shromáždění OSN ES-11/1, kterou podpo-

řila drtivá většina států, odsoudila jednání Ruska a vyzvala Moskvu k okamži-
tému ukončení bojů a stažení svých vojáků z území Ukrajiny. Pro rezoluci hla-
sovalo 141 zemí, proti bylo pět států: Rusko, Bělorusko, KLDR, Sýrie a Eritrea. 
35 zemí včetně Číny, Indie, Pákistánu, Íránu a Jihoafrické republiky se zdrželo 
a 12 zemí se hlasování nezúčastnilo. 
 

Rusko požaduje zajištění zákonných práv národnostních menšin na Ukrajině, 
neutralitu Ukrajiny, uznání nezávislosti separatistických republik a nerozmis-
ťování některých útočných zbraní v zemi. 
Invaze vedla k protiválečným protestům v řadě států světa, posílení cenzury 
v ruských mediích, uvalení rozsáhlých mezinárodních sankcí proti Rusku či 
omezení účasti Ruska na řadě sportovních a dalších mezinárodních akcích. V 
Rusku invaze a sankce přispěly v roce 2022 k poklesu HDP o 2,5 %. Na Ukra-

jině invaze zapříčinila 30% roční propad HDP, četné ztráty na životech a ma-
jetku pozastavení letecké a námořní dopravy. Z globálního pohledu vedla in-
vaze a související sankce k omezení mezinárodního obchodu a prudkému ná-
růstu cen některých komodit. (Zdroj internet) 

 

Sto dní války. Přehled nejvýznamnějších událostí uveřejnila Taťána Voců, 
Právo. 

„V pátek je to přesně sto dní od vypuknutí války na Ukrajině. V souhrnném 
přehledu připomínáme nejvýznamnější události ruské agrese. Jaké byly za-
čátky války, jak reagovali světoví lídři, a jak se konflikt dosud vyvíjí? 
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24. února – Ruský prezident Vladimir Putin oznámil, že dal svolení ke „speci-
ální vojenské operaci“, která má za cíl demilitarizaci a „denacifikaci“ Ukrajiny. 
Ukrajinský prezident Volodymyr Zelenskyj vyhlásil válečný stav a přerušil di-
plomatické vztahy s Ruskem.“ 

25. února – Ruská armáda oznámila, že se zmocnila strategického letiště Hos-
tomel u Kyjeva. 

26. února – Ruské ministerstvo obrany oznámilo, že jeho jednotky dobyly 
Melitopol. 

27. února – Putin nařídil uvést ruské jaderné síly do vysokého stupně bojové 
pohotovosti. 

28. února – Ukrajina potvrdila, že se Rusové zmocnili přístavního města 
Berďansk. 
1. března – Zelenskyj promluvil online k Evropskému parlamentu. Později 
takto hovořil i k americkému Kongresu či k řadě parlamentů. 
2. března – Rusové obsadili přístavní město Cherson. 
9. března – Terčem ruského náletu se stala dětská nemocnice v Mariupolu. 
Zelenskyj znovu žádal vyhlášení bezletové zóny nad Ukrajinou. NATO ale od-
mítlo. 
Johnson: Ničí mě, že musím Volodymyrovi odmítat bezletovou zónu 

15. března – Český premiér Petr Fiala společně s předsedy vlád Polska a Slo-
vinska navštívil Kyjev. Zelenskyj oznámil, že si je vědom toho, že jeho země 
se nestane členem NATO. 
16. března – Ruský nálet zasáhl divadlo v Mariupolu používané jako kryt. Ze-
mřely stovky lidí. 
2. dubna – Ukrajinské síly získaly zpět kontrolu nad celou Kyjevskou oblastí. 
Začaly se objevovat informace o masakrech civilistů, například v Buči. 
V řadě jako na porážku. Nové důkazy o zabíjení civilistů v Buči (foto). 

14. dubna – Potopil se ruský raketový křižník Moskva, vlajková loď Černomoř-
ské flotily. Podle Ukrajiny loď zasáhly její protilodní střely Neptun, Moskva 
hovořila o požáru. 
7. května – Z Azovstalu, posledního útočiště ukrajinských obránců Mariupolu, 

byli evakuováni všichni starci, ženy a děti, uvedl Kyjev. 
20. května – Ruský ministr obrany Sergej Šojgu podal hlášení ruskému prezi-
dentovi Vladimiru Putinovi o „úplném osvobození oceláren Azovstal a města 
Mariupolu“. 
1. června – Ruští vojáci mají pod kontrolou zhruba 80 procent města Severo-
doněck, které je nyní správním střediskem Luhanské oblasti. 
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Uprchlická krize 

Ruská invaze na Ukrajinu donutila miliony lidí opustit domovy a hledat úto-
čiště v EU a v sousedních zemích. 
Přes pět milionů lidí uprchlo z Ukrajiny od začátku ruské invaze koncem 
února. Uvádí to Úřad vysokého komisaře Organizace spojených národů pro 
uprchlíky. Nejvíce lidí odešlo do Polska, Německa a Česka. Přes milion lidí 
skončilo také v Rusku, často nedobrovolně. Část Ukrajinců se do země vrátila. 
 

V Česku je registrováno 381 tisíc uprchlíků z Ukrajiny, podle odhadu úřadů 
jich v zemi pobývá zhruba 300 tisíc. Po Rusku, Polsku a Německu jde o třetí 
nejvyšší počet ze všech zemí. 
V Rusku je podle údajů OSN 1,3 milionu lidí z Ukrajiny, většina z Ruskem oku-
povaných území. Údaje o tom, kolik lidí se na Ukrajinu vrátilo, nemá OSN k 
dispozici. Ukrajinské úřady upozornily, že část lidí včetně dětí odvážejí oku-
panti do Ruska násilím. 
 

V České republice si od začátku invaze do konce října našlo práci téměř 160 
000 ukrajinských občanů s dočasnou ochranou. Část z nich se vrátila domů, 
aktuálně tak v Česku pracuje přes 98 000 ukrajinských uprchlíků, uvedlo ak-

tuálně ministerstvo práce a sociálních věcí. Zatímco zaměstnaných uprchlíků 
podle resortu dlouhodobě přibývá, počty příjemců humanitární dávky půvo-
dem z Ukrajiny stabilně klesají. Stejně je tomu i v případě solidárních pří-
spěvků. 
Počet ukrajinských držitelů dočasné ochrany, kteří jsou závislí na pomoci 
státu, podle ministerstva stabilně klesá. Zatímco v srpnu bylo na humanitární 
dávce závislých 173 000 lidí, nyní je to o 80 000 méně. 
Vyvstala řada otázek. 
Kde budou bydlet lidé z Ukrajiny? Solidární podpora se prodlouží, část Ukra-
jinců na tržní nájmy nemá. 

Velká část příjemců humanitární dávky jsou navíc děti, dodalo ministerstvo. 
Ukrajinci si také stále častěji nacházejí jiné ubytování než v českých domác-
nostech. Výdaje na příspěvek pro solidární domácnost klesly za stejné období 
zhruba o 12 procent na 19 400. 

V březnu 2022 aktivovala EU směrnici o dočasné ochraně, což je krizový me-
chanismus EU, který se používá za mimořádných okolností v případě hromad-
ného přílivu osob s cílem poskytnout okamžitou a kolektivní ochranu vysíd-
leným osobám, zmírnit tlak na vnitrostátní azylové systémy zemí EU. 
Režim dočasné ochrany umožňuje požívat práv, mezi něž patří povolení k po-
bytu, přístup na trh práce a k bydlení, lékařská pomoc a přístup dětí ke vzdě-
lávání. 
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V březnu také celostátně hasiči zrušili středeční zkoušku sirén, s ohledem na 

ukrajinské uprchlíky a aby nevzbuzovali paniku mezi obyvateli. 

 

 

Úvaly 

Slovo starosty do nového roku 2022 – vize města 

Zastupitelstvo města na svém zasedání 16. prosince schválilo rozpočet města 
s příjmy a výdaji ve výši 134 milionů Kč. Sestavování rozpočtu na rok 2022 
nebylo jednoduché, na investice nebude tolik peněz, kolik jsme třeba měli 
loni nebo předloni. Důvody jsou dva: koupě hotelu Budka a zahájení rekon-
strukce a rozšíření hasičské zbrojnice. Jen tyto dvě výdajové položky rozpočtu 
spolknou skoro 40 milionů Kč. Dalších 6,5 milionu Kč budou stát projektové 
dokumentace na rozšíření čistírny odpadních vod, doprojektování vodovodu 
a případně kanalizace pro lokality Zálesí, Pod Slovany, ulici V. Špály a ulici U 
Horoušánek. Začnou rovněž projekční práce na přestupním terminálu u úval-
ského nádraží a souvisejícím P+R. Bude rovněž pokračovat projektování svaz-
kové školy a dokončíme projekt na rozšíření mateřské školy Cukrovar o 50 
míst (2 třídy). Do konce února bychom pak mohli získat stavební povolení na 
výstavbu volnočasového areálu pro teenagery v lomu v Riegerově ulici. V 

dubnu bychom chtěli zahájit výstavbu multifunkčního sportoviště na Slova-
nech. O moc více akcí a příprav současný rozpočet města neumožní, protože 
jsme se jej snažili sestavit konzervativně, abychom byli připraveni na pří-
padné výkyvy ekonomiky kvůli covidu. Velkou neznámou pak pro nás zů-
stává, kam se v příštím roce pohnou ceny energií a stavebních prací, protože 
pokud by jejich dosavadní výrazný růst pokračoval, hodilo by to vidle do in-
vestičních plánů nejen pro Úvaly. Předpokládáme, že to však není finální stav, 
protože již nyní víme, že by město mělo v průběhu prvního čtvrtletí příštího 
roku získat dodatečné příjmy. To by nám umožnilo realizovat nové ulice 
zejména v lokalitě U Horoušánek a ulici Štefánikova. V lokalitách Pod Slovany 
a Zálesí je potřeba nejprve dodělat sítě, abychom mohli následně realizovat 
samotné povrchy ulic. U ulic Lesní a Ebenová se nám zatím bohužel nepoda-
řilo získat od tamních občanů pozemky do vlastnictví města, zde tedy se stav-
bou nových povrchů komunikací zatím nepočítáme. Nemilá věc, která potká 
nás všechny, bude růst ceny vodného a stočného, které tak bude činit v roce 
2022 částku 127,95 Kč/m3 (vodné 69,05 Kč, stočné 58,90 Kč). Tento nárůst 
je víceméně automatický, promítá se do něj především výrazný růst cen 
elektřiny. Příjemnou zprávou pak je, že platba za odpady se v roce 2022 zvy-

šovat nebude a zůstane tak na stejné úrovni jako v roce 2021. Opatření, která 
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jsme provedli v minulých letech (a ne vždy byla přijímána s pochvalným mru-
čením), tak přináší svá ovoce. I v roce 2022 pak počítáme s dalším ozeleňo-
váním veřejného prostoru a chtěli bychom přidat do každé městské čtvrti 
drobnosti, které zkvalitní život v našem městě.  
V kronice 2023 budeme moci hodnotit, co se podařilo uskutečnit, zda staros-

tenské „sny“ došly naplnění. 
 

Covid a město 

V Únorovém ŽÚ starosta Petr Borecký píše mimo jiné: „…Já přesto již vidím 
světlo na konci tunelu. Děti chodí do školy. Sice s omezeními, ale můžeme do 
kin a do hospod. Mnoho lidí covid prodělalo. Mnoho dalších je vakcinováno. 
Zdá se, že omikron už bude mít blíže ke klasické chřipce než čínskému viru. 
Společnost se učí s covidem žít a učí se to i stát. Viděl jsem fotky staré 100 let 
a můžete si je koneckonců najít na webu i vy. Tehdy řádila španělská chřipka 

a policie v USA nemilosrdně vyžadovala nošení roušek, podobně jako v 
mnoha státech dnes. Ale přešlo to. A i tehdy se lidé, ještě bez sociálních sítí 
přeli, jak s nemocí bojovat. Epidemie španělské chřipky trvala dva roky. 
Stejně jako dnes epidemie covidu. Věřím proto, že již letos se z toho s nastu-
pujícím jarem dostaneme. A že se zase budou konat městské akce. Že bu-
deme mít opět advent a vánoční aktivity. A že za rok touto dobou, pokud 
jsme to nezapomněli, si opět zatančíme na městském plese.“ 

Všimli jsme si, že stále nejsou a nebyly Úvaly prosty nákazy covidem a bez 
nejhorších následků. Aktuální počet ke dni 13. března je 47 covid pozitivních. 
 

Úvaly a Ukrajina 

Město samozřejmě zasáhla emocionálně i fyzicky válka na Ukrajině. Ve Slově 
starosty v ŽÚ 3/2022 zaznělo celkem vystihující shrnutí prvních šokujících 
skutků: „… Bohužel, 24. února 2022 nastal den, který toto všechno změnil a 
poprvé v historii Života Úval se tento úvodník mění ve chvíli, kdy je městský 
časopis takřka na rotačkách tiskárny. Tento den totiž putinovské Rusko pře-
padlo Ukrajinu a rozpoutalo největší válku v Evropě od roku 1945. Ve dnech, 
které následovaly, se rozhodovalo také o tom, jestli si Evropa vzpomene na 
svoji historickou zkušenost z let 1938, 1956 a 1968 a bude chápat, že ustupo-
vání diktátorovi nevede k dobrým koncům. V Česku si to lidé uvědomují a 
vlna solidarity, která se s Ukrajinou zvedla, je nebývalá. Jsem opravdu hrdý 
na Úvaláky a Úvalačky, kteří psali mě nebo k nám na úřad a nabízeli finanční 
pomoc, ubytování pro válečné uprchlíky a nebo jinou pomoc. Město nezů-
stalo stranou a jako jedno z prvních v republice rozhodlo o finanční pomoci a 
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o vyhrazení ubytovacích kapacit pro prchající Ukrajince a Ukrajinky, kteří to 
potřebují…“ 

Jenže dále pan starosta si celkem naivně myslel: „…V době, kdy čtete tento 
článek, už je nejspíše po válce, nebo se k jejímu konci schyluje. V okamžiku 
čtení tohoto článku už víte, jestli jsme jako Česko a západní svět v této 
zkoušce obstáli. Jestli jsme z ní vyšli se ctí a udělali pro Ukrajinu, co jsme udě-
lat mohli nebo jestli jsme si vybrali cestu hanby…“ 

To, že si lidé i v Úvalech přáli, aby konflikt brzy skončil, tak to bylo jen přáním, 
které se bohužel nesplnilo. Válka na Ukrajině, vlastně bratrovražedný boj 
mezi příbuznými národy eskaloval a měnil se v ruské teroristické útoky proti 
obyvatelům a infrastruktuře. Celý svět sledoval a sleduje s hrůzou již téměř 
rok trvající okupaci svrchované země a odsoudil důvody, kterými „ospravedl-
ňuje“ vpád do Ukrajiny Putin. Svět pomáhá Ukrajině všemi prostředky, jak 

humanitárními, tak zbraněmi, ale nechce zatáhnout další státy do konfliktu. 

Hned první dny se i Úvaly zapojily do humanitární pomoci Ukrajině a několik 
odvážných občanů se vydalo s nabitými dodávkami všeho potřebného a vra-
celo se od hranic s Ukrajinou třeba i s uprchlíky.  
V dalším čísle ŽÚ 4/2022 se starosta vyjadřuje k již rozvinuté krizové situaci: 
„Bohužel a vlastně i bohudík se ukázalo, že jsem neměl pravdu. Bohužel 
proto, že pokračování války, kterou Rusko vede čím dál brutálněji (stav v po-

lovině března, kdy píšu tento text), znamená více a více mrtvých a více a více 
zničených ukrajinských měst a vesnic, a tím pádem i další miliony uprchlíků. 
Bohudík proto, že to znamená, že Ukrajinu se Rusku nepodařilo porazit a že 
civilizovaný svět nenechal Ukrajinu Putinovu Rusku napospas. Jsem také rád, 
že máme v této zemi po letech vládu, která možná dělá chyby a určitě jich 
ještě pár udělá, ale je to vláda slušná, za kterou se nemusíme stydět a na 
jejíhož premiéra můžeme být dokonce i pyšní. Celá situace však pro nás v 

České republice a v Úvalech znamená dosud nevídanou vlnu uprchlíků … ale 
také stále neutuchající vlnu solidarity s nimi. V tomto Životě Úval se dočtete, 
co všechno pro ně naše město s vaší obrovskou pomocí dělá – a já za to znovu 
děkuji. Je však nutné si uvědomit, že dopadům války se nevyhneme ani my. 
Ať již v podobě neustále se zdražujících služeb a výrobků, tak i v přímých ná-
kladech spojených se zvládáním uprchlické vlny. I na Úvaly to bude mít dopad 
a je tak zřejmé, že již schválený rozpočet města dozná změn a budeme muset 
některé investice, které jsme letos plánovali, omezit. Pořád je to ale velmi 
přijatelná cena za to, že můžeme žít v míru a bezpečí. 
Je nám také jasné (a naštěstí je to jasné na kraji i na vládě), že nesmíme do-
pustit to, aby se nám vymkla z rukou situace zdravotní či bezpečnostní nebo 
dostupnost služeb pro naše občany, což s uprchlickou krizí plně souvisí. Na 
tom všem právě v těchto chvílích pracujeme a jedním z opatření je i to, že od 
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letošního jara bude Městská policie v Úvalech fungovat v plnohodnotném 
režimu 7 dní v týdnu. 
MIMOŘÁDNÉ JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA NA POMOC UKRA JINĚ  
Ve čtvrtek 3. února 2022 se mimořádně sešli úvalští zastupitelé. Důvodem 
svolání byla snaha reagovat na bezprecedentní aktuální geopolitickou situaci 
– válečnou situaci na Ukrajině. Zastupitelé odsoudili agresi Ruské federace 
vůči Ukrajině. Evropu očekává největší humanitární krize od konce 2. světové 
války. Město Úvaly se rozhodlo pomoci darem 100 tis. Kč na přímou pomoc 
válkou zkoušené Ukrajině. Prostředky byly zaslány přímo na konto ukrajinské 
ambasády v České republice. Starosta ocenil obrovskou mírou solidarity úval-
ských občanů ve snaze pomoci uprchlíkům. Od 1. 3. 2022 bylo městem pro-
najato 10 pokojů s celkem 30 lůžky od TJ Sokol Úvaly, a to prozatím do 30. 4. 
2022. Náklady na pronájem jsou odhadovány na cca 200 tis. Kč. Bylo domlu-
veno i zajištění stravování pro uprchlíky v Hospodě na dobrým místě. Očeká-
vají se další uprchlické vlny a město se na ně připravuje. Vstřícný přístup za-
ujaly i úvalské lékařky. Starosta poděkoval všem, kteří doposud pomohli a 
dále aktivně pomáhají. Paní Hana Černá z úvalské „Obce Baráčníků“ přímo na 
jednání nabídla několik desítek kusů povlečení pro uprchlíky, kteří již do Úval 
dorazili. Spolek „Zachraňme koupaliště“ vybral 22 tis. Kč, které byly odeslány 
na pomoc Ukrajině. Na závěr zastupitelé na návrh Ing. Černého uctili minutou 

ticha obyvatele, kteří v souvislosti s ruskou agresí zahynuli. 
Církev československá husitská se rovněž podílela na finanční pomoci Ukra-
jině a zaslala dar 10 tisíc Kč. 
Město zřídilo na transparentní účet číslo 123- 6388350257/0100 nebo na-

bídky jiné pomoci či ubytování na mail pomocukrajine@mestouvaly.cz. Na 

účtu se za pár dní objevilo k datu 14. března 200 622,00 Kč. (262 096,00 Kč je 
na tomto účtu ke 14.11.2023 a nejsou již vidět příchozí ani odchozí platby 
kromě poplatků z vedené účtu). Rovněž město nabízí číslo účtu ukrajinského 
velvyslanectví a příklady neziskových společností, které pomoc pro Ukrajinu 
přijímají a distribuují.  
CO AKTUÁLNĚ DĚLÁ MĚSTO ÚVALY PRO VÁLEČNÉ UPRCHLÍKY Z UKRA JINY? 

• V první řadě zajišťujeme bezpečné a kvalitní ubytování jak v hotelu na ná-
městí Arnošta z Pardubic, tak u dobrovolníků v soukromí. V současné době 
má v Úvalech bezpečné útočiště 60 matek s dětmi, městem jich ale prošlo 
daleko více. Na hotelu máme zajištěnou stálou recepční službu. • Všichni pří-
chozí dostávají od kolegyň základní materiální balíček pomoci (dětské po-
třeby, oblečení, hygienické potřeby) + mají zajištěné stravování. • Všichni pří-
chozí dostávají od našich kolegyň informace o tom, kde a jak se zaregistrovat, 

kde požádat o pomoc, jaké jsou možnosti práce a pobytu v ČR, včetně kon-
taktních adres. Vše jsme zajistili i v ukrajinštině (velké díky dobrovolníkům a 

mailto:pomocukrajine@mestouvaly.cz
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pak také překladačům DEEPL a GOOGLE TRANSLATE • K dispozici je v případě 
potřeby ukrajinsky hovořící psycholožka. • V hotelu jsme pro ukrajinské 
uprchlíky zřídili menší společenskou místnost a pro děti hernu. • Pro děti 
jsme zajistili možnost chození do školy a do dětské skupiny (opravdu vám 
udělá radost, když vám malý klučina s taškou na zádech sdělí: „Ja prišél ze 
škóly“. Škola se teď soustředí především na adaptaci na české prostředí a vý-
uku jazyka. • K dispozici je základní lékařská péče (někteří lidé, než se sem 
dostali, si prošli doslova martýriem). • Od příštího týdne budeme schopni na-
bídnout zájmové aktivity pro ukrajinské děti při našem MDDM a také pro je-
jich rodiče. Rozsah a čas těchto aktivit je nastaven tak, aby nekolidoval s pro-
vozem MDDM. 

• Shromažďujeme informace o nabídce pracovních míst na území Úval a v 

okolí, ty předáváme ubytovaným lidem – první z nich budete moci potkat 
například v Úvalské pekárně. • Shromažďujeme informace o možnostech 
ubytování na katastru obce a vyhledáváme konkrétní zájemce. • Zřídili jsme 
transparentní účet města na krytí pomoci uprchlíkům, na který jste poukázali 
již přes 200 000 Kč! Chtěl bych velmi poděkovat vám všem, kdo nám pomá-
háte – ať již darem, penězi, ubytováním nebo fyzickou pomocí. Ti lidé si toho 
velmi váží a velmi oceňují, jak se k nim lidé v České republice a Úvalech za-

chovali. Chtěl bych poděkovat i svým kolegyním a kolegům z městského 
úřadu, technických služeb, městské policie, městské knihovny, našich škol a 
školek a lékařkám za pomoc a nasazení, které prokazují i ve svém volném 
čase – a u toho všeho se starají, aby všechny služby pro vás fungovaly, jak 
mají. Napsal starosta Petr Borecký v ŹÚ 4/2022. 
Občané vybrali na transparentní účet 262 tis. Kč. Ke konci dubna bylo v Úva-
lech evidováno na 187 uprchlíků (40 ukrajinských dětí dochází více či méně 
pravidelně do ZŠ Úvaly). Zastupitelka Dana Poláková vede pro ukrajinské 
uprchlíky jazykové kurzy… se píše v ŽÚ 5/2022. 
 

A co občané??? - na facebooku „pověsili na svoji zeď“ informace o různých 
druzích pomoci utrápené Ukrajině jednotlivci i skupiny. Dávají dohromady 
materiální pomoc uprchlíkům přicházejícím zpoza hranic na Slovensku či v 
Polsku. Zjišťují, že tam uprchlíci mířící do ČR v uprchlickém centru dlouho če-
kají na odvoz. „Akce to byla rychlá na 24 hodin. Cesta tam, krátký odpočinek 
na místě, předání hmotné pomoci (měli jsme od koordinátorky seznam). Re-
gistrovali jsme se jako řidiči. Následně jsme začali řešit, koho povezeme…“ 
Další skupina veze plnou dodávku potřeb pro děti a maminky soustředěnou 
od úvalských občanů a chce zůstat v anonymitě. Je znát, že i město samo 

přikládá každou ruku k práci pro zabezpečení prvních přicházejících do Úval. 
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Na chodbě úřadu se hromadí trvanlivé potraviny k okamžitému využití, pití, 
drogerie, ošacení atd. 
 

3. Město Úvaly Organizační struktura 

 

Městský úřad 

 

Struktura úřadu:  
Sekretariát: 

Monika Šimáňová, Dana Kučerová  
Projektový manažer: Ing. Jana Svatošová (od 2.9.2019) 

Právník: JUDr. Ing. Patrik Šebesta 

Odbor správní: 
Pověřená vedením - Jitka Hamouzová                 
Podatelna-informační centrum: Ivana Šťastná, Lenka Platzová 

Správní oddělení: Marie Černá, Veronika Rytířová, Kamila Budilová  
Sociální oddělení: Bc. Lucie Křivancová DiS. (od 9.9.2019)  

Pečovatelská služba: Taťjána Coufalová, Adéla Daníčková, Danuše Budková 

(zemřela v létě 2022) náhradou je Zdeňka Kepková od listopadu 2022, Kate-

řina Kostková (od 16.6.2019), (veškerý podrobný přehled poskytované sociální 
péče se nalézá v kapitole Zdravotnictví – sociální péče). 
Odbor ekonomický: 
Vedoucí - Jitka Hájková  
Dana Kyralová, Jana Teplá DiS., Monika Šimonová, Michaela Nezavdalová 

              

Odbor investic a dopravy: 

Vedoucí - Bc. Petr Matura      

oddělení investic a dopravy: Anežka Růžičková - vedoucí oddělení, Blanka Vik-

torová, Eva Kopecká, Andrea Vodáková  
oddělení správy majetku: Adriana Bednarčíková – vedoucí oddělení, Jana Ba-

zalová, Marcela Benešová  
 

Odbor životního prostředí a územního rozvoje: 

Vedoucí - Ing. Renata Stojecová, Ph.D.     

Blanka Reinerová, Daniela Jahnová  
 

https://www.mestouvaly.cz/obcan/potrebuji-si-vyridit/kontakty/
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Stavební úřad: 
Vedoucí - Ing. Helena Bulíčková  
Petra Edelmannová, Renata Vayhelová, Jana Sandnerová, Jana Jungwirthová, 
Jitka Kasawatová, Karolína Fliegelová, Jitka Kolářová 

 

Rada města 

Mgr. Petr Borecký, Ing. Alexis Kimbembe, Josef Polák, Ing. Ludmila Milerová, 
Miloslav Kolařík 

V roce 2022 jednala rada města 23x (13 řádných jednání a 10 mimořádných 
jednání) (Poznámka: Veškerá jednání RM jsou uložena v archivu spisovny, jak 

tištěné, tak digitálně uložena na CD, a posléze předávána do Státního okres-
ního archivu (SOkA). VZZM jsou nahrávána a jsou občanům k dispozici i v pří-
mých přenosech na youtube města. Jsou také uložena v archivu a s CD předá-
vána po 10 letech do SOkA. V měsíčníku Život Úval jsou občané pravidelně in-
formováni o jednání zastupitelů). 2 zasedání se konala po volbách zastupitel-
stva v prosinci 2022. Zápisy na webových stránkách města jsou ze všech zase-

dání. 
 

Rada města po volbách 

 

Zastupitelstvo města 

Rada města: Bc. Markéta Rydvalová starostka, Ing. Alexis Kimbembe mís-
tostarosta, Bc. Miloš Ulrich místostarosta, Petra Fuxová zastupitelka, Milo-
slav Kolařík zastupitel. 
Zastupitelé: má 15 členů -  Bc. Markéta Rydvalová starostka (OÚ), Ing. Alexis 
Kimbembe místostarosta (ODS), Bc. Miloš Ulrich místostarosta (TOP09), 
Petra Fuxová zastupitelka (OÚ), Miloslav Kolařík zastupitel (ODS), další zastu-
pitelé: Josef Polák, Hana Němcová (oba OÚ), Ing. Jan Černý, Mgr. Vojtěch 
Dvořáček, MGr. Jaromír Gloc, Václav Buček, Ing. Jan Plašil (všichni PRO 
Úvaly), Bc. Ondřej Martinovský(ODS), Hana Kameníková (TOP09), Tomáš 
Leier DiS (ČSSD). (V roce 2022 byli původně v zastupitelstvu níže uvedené čla-
nové). 
 

Zastupitelstvo po volbách 
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Na ustavujícím 1. VZZM byla starostkou města zvolena Bc. Markéta Rydva-
lová ze spolku Otevřené Úvaly a stala se tak vůbec první ženou na tomto po-
stu v celé historii města. Představila se občanům v ŽÚ 12/2022 ve Slovo sta-
rosty. Mgr. Borecký předal po osmi letech starostenský řetěz (insignie) nově 
zvolené starostce, která se ujala řízení jednání. Následně došlo na volbu mís-
tostarostů. Uvolněným místostarostou byl zvolen Ing. Alexis Kimbembe za 
ODS. Neuvolněným místostarostou byl zvolen Bc. Miloš Ulrich za TOP 09. Po 
zvolení nové starostky města se přešlo na volbu městské rady, která je pěti-
členná. Do funkcí neuvolněných radních byli zvoleni: Petra Fuxová (Otevřené 
Úvaly) a Miloslav Kolařík (za ODS). Následovalo určení počtu členů výborů 
zastupitelstva. Finanční výbor v novém volebním období bude mít opět 11 
členů a povede ho Mgr. Jaromír Gloc (PRO Úvaly). Do čela Kontrolního výboru 
se 7 členy byl zvolen Mgr. Vojtěch Dvořáček. Zástupci spolku PRO Úvaly pro-
hlásili, že plánují v půlce volebního období podat návrh na nového předsedu, 

kterým by měl být pan Leier za ČSSD. Na začátku jednání podala starostka 
návrh na zřízení nového výboru – „Výboru pro investice, výstavbu a územní 
plánování“. Protinávrh ze strany spolku PRO Úvaly, zahrnující základní statut 
tohoto výboru, nebyl přijat, a to zejména z důvodu stížnosti místostarosty 
Kimbembeho, že podklad, o němž se mělo hlasovat, byl dodán až na samotné 
jednání. Starostka následně návrh na zřízení nového výboru stáhla z jednání 
a bude o něm hlasováno později. Následně zastupitelé rozhodli o odměnách 
za výkon funkcí neuvolněných členů zastupitelstva (na úrovni horní hranice 
stanovené příslušným zákonem) a o zastupitelích, kteří budou oprávněni k 
přijímání prohlášení o uzavření manželství. Kromě starostky a dvou místosta-
rostů budou touto funkcí pověření Mgr. Jaromír Gloc, Mgr. Vojtěch Dvořá-
ček, Ing. Jan Černý a pan Josef Polák. Na závěr jednání nově zvolení zastupi-
telé města zapózovali fotografům pro městskou kroniku. Viz ŽÚ 11/2022 a 
kapitola kroniky Výsledky komunálních voleb, kde jsou shrnuty výsledky a 
jednání o vytvoření účinné koalice. 
 

Jednání VZZM 

18.1. na mimořádném zasedání bylo předmětem jednání bylo prodiskuto-
vání a následné schválení Zásad o poskytování sociální pomoci ve stylu akce 
„Milostivé léto“ – oddlužení pro občany města Úval. V Úvalech jsou aktuálně 
3 náctiletí v exekucích, dalších 24 osob je ve věku do 26 let a 450 dalších ob-
čanů města, na které je uvalena finanční exekuce. Bude se jednat pouze o 
výjimečné případy pomoci těm obyvatelům, kteří se na sociálním dně ocitli 
ne vlastní vinou a mají zájem svůj případ aktivně řešit. Individuální žádost o 
pomoc od jedné obyvatelky Úval zastupitelé rovnou projednali a schválili. 
Město tak půjčí prvnímu žadateli částku 46 tis. Kč na 10 let. 
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3.2. VZZM - Někteří zastupitelé byli z důvodu karantény přítomní virtuálně 
přes webovou kameru. Po informaci starosty o činnosti RM přišla další - byla 

zaplacena první část kupní ceny objektu hotelu Budka. V této souvislosti se 
rozběhly úvahy o budoucím dispozičním uspořádání objektu pro účely města. 
Dále se pokročilo s přípravou projektové dokumentace Svazkové školy na 
Hostíně (náklady jsou odhadovány na cca 650 mil. Kč !) Dále zastupitelé mj. 
rozhodli o pojmenování nových ulic na Hostíně a v oblasti Horoušánek. Leto-
pisecká komise doporučuje dodržovat zásadu pojmenovávat ulice ve čtvrtích, 
kde se již využívá systém zavedený v minulosti, čtvrti s ulicemi podle spisova-

telů, malířů, slovanských národů, husitské historie, úvalských odbojářů a zná-
mých osobností. 
 

3.3. mimořádné VZZM – viz kapitola Úvaly a Ukrajina – konkrétní pomoc. 

28.4. VZZM řešilo běžné „provozní“ problémy, rozpočtové opatření, po-
zemky, kauzu družstva VESNA atp., dále ukrajinskou otázku, uprchlíky… vše 
velmi podrobně popsáno v ŽÚ 6/2022. Jednání trvalo přes 3 hodiny, což ne-

bylo z nejdelších, ale řešilo mnoho bodů. 
23.6. VZZM a pár bodů bylo dost zajímavých:   

• V prvním bodě jednání zastupitelé projednávali žádost společnosti Ta-
wesco (nástupce ESSA Czech) v rámci procesu posuzování vlivu na ži-
votní prostředí EIA (odhlučnění areálu, respektive rozšíření provozu). 
Diskuse se vedla ohledně procesních otázek této záležitosti. Odbory 
městského úřadu zaujaly k tomuto záměru negativní stanovisko a rada 
města na základě těchto podkladů doporučila zastupitelstvu nesouhla-
sit s vydáním souhlasného stanoviska. Zastupitelé následně po delší 
diskusi nejprve vzali na vědomí stavební záměr společnosti Tawesco a 
následně souhlasili s vydáním souhrnného záporného stanoviska k to-
muto záměru. 

• Zastupitelé schválili převod do majetku města, respektive uznání vlast-
nictví vodního díla – jezu na Výmole u Kaberny (lokalita v Chaloup-
kách). Společnost Povodí Labe pak zahrne tento jez do celkového pro-
jektu úpravy povodí Výmoly. 

• Zastupitelé schválili kupní smlouvu (odkoupení objektu pozemku a 
stavby od soukromého vlastníka) pro účely terminálu (bus-vlak) v Úva-
lech. Jedná se o malý pozemek se stavbou o výměře 29 m2 za cenu 

1,275 mil. Kč. Tento pozemek je nezbytný pro realizaci tohoto doprav-
ního záměru města. 
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• Zastupitelé schválili smlouvy na spolupráci na projektu výstavby par-
koviště P+R v lokalitě bývalých uhelných skladů poblíž úvalského ná-
draží. 

• Zastupitelé také zrušili své usnesení, kterým v červnu 2020 schválili 
plánovací smlouvu na developerský projekt (Homolka Úvaly, s.r.o). 
Jednalo se o záměr výstavby rodinných domů v oblasti sídliště na Ho-
molce. Investor od tohoto záměru ustoupil. 

Ostatní jednání bylo rutinní a celkem trvalo 6:20 hodin. 
 

15.9. VZZM bylo poslední ve složení toho volebního období – kromě jiného: 
• Zastupitelé udělili Plaketu města Úvaly panu Janu Kučerovi, který již 

přes 50 let vede úvalské letecké modeláře, kteří sídlí vedle hřiště Na 
Slovanech. Součástí ocenění je dar ve výši 20 tis. Kč. 

• V dalším bodě jednání zastupitelé schválili rozpočtové opatření č. 
3/2022 – příjmy a výdaje ve výši 228 913 611 Kč. Na konci září 2022 
bude mít město Úvaly na svých účtech cca 30 mil. Kč.  

• Zastupitelstvo také schválilo kronikářský zápis za rok 2002 a kronikář-
ský zápis za rok 2016, které retrospektivně velmi pečlivě zpracovala 
městská kronikářka Mgr. Alena Janurová. 

Připomínky občanů zazněly k výraznému nárůstu veřejné autobusové do-
pravy v Rašínově ulici a aktuálním opravám konkrétních ulic v rámci úvalské 
uliční sítě. 
Nakonec se starosta rozloučil se zastupiteli i občany poté, co krátce zhodnotil 
uplynulé období. 
Ve čtvrtek 20. října 2022 se v sále DPS sešli na svém prvním zasedání nově 
zvolení úvalští zastupitelé, a to v plném počtu. Do sálu dorazilo také několik 
občanů, kteří si nechtěli toto první jednání svých zastupitelů nechat ujít, 
stejně jako přibližně stovka sledujících on-line přenos na kanálu You Tube. 

Dosluhující starosta města Mgr. Petr Borecký zahájil poslední jednání ve své 
funkci v čele města. Zvolený zastupitel za ČSSD JUDr. Petr Petržílek se krátce 
po volbách vzdal svého mandátu a na jeho místo nastoupil pan Tomáš Leier, 
Dis. Následně všech 15 zvolených zastupitel složilo do rukou starosty slib za-
stupitele. Na základě povolebních vyjednávání byla týden před konáním usta-
vujícího zastupitelstva uzavřena Koaliční smlouva pro volební období 2022– 

2026 mezi třemi subjekty – spolkem Otevřené Úvaly a stranami - ODS a 

TOP09. Bylo schváleno, že počet místostarostů bude stejný jako v předcho-
zím období (2). Bylo také rozhodnuto, že volby do řídících orgánů města pro-
běhnou veřejně (protinávrh ze strany spolku PRO Úvaly na tajnou volbu nebyl 
přijat). Zastupitel Leier přednesl protinávrh, aby se v zájmu šetření finančních 
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prostředků volil pouze jeden místostarosta a funkce druhého místostarosty 
se změnila na radního. Tento návrh nebyl přijat. Poté se přešlo k samotné 
volbě starosty a dalších členů městské rady. Starostkou města byla zvolena 
Bc. Markéta Rydvalová z uskupení Otevřené Úvaly a stala se tak vůbec první 
ženou na tomto postu v celé historii města. Mgr. Borecký předal po osmi le-
tech starostenský řetěz (insignie) nově zvolené starostce, která se ujala řízení 
jednání. Následně došlo na volbu místostarostů. Uvolněným místostarostou 

byl zvolen Ing. Alexis Kimbembe za ODS. Neuvolněným místostarostou byl 
zvolen Bc. Miloš Ulrich za TOP 09. Po zvolení nové starostky města se přešlo 
na volbu městské rady, která je pětičlenná. Do funkcí neuvolněných radních 
byli zvoleni: Petra Fuxová (Otevřené Úvaly) a Miloslav Kolařík (za ODS). Ná-
sledovalo určení počtu členů výborů zastupitelstva. Finanční výbor v novém 
volebním období bude mít opět 11 členů a povede ho Mgr. Jaromír Gloc (PRO 
Úvaly). Do čela Kontrolního výboru se 7 členy byl zvolen Mgr. Vojtěch Dvořá-
ček. Zástupci spolku PRO Úvaly prohlásili, že plánují v půlce volebního období 
podat navrhnout na předsedu tohoto výboru pana Leiera z ČSSD. Na začátku 
jednání podala starostka návrh na zřízení nového výboru – „Výboru pro in-
vestice, výstavbu a územní plánování“. Protinávrh ze strany spolku PRO 
Úvaly, zahrnující základní statut tohoto výboru, nebyl přijat, a to zejména z 
důvodu stížnosti místostarosty Kimbembeho, že podklad, o němž se mělo 
hlasovat, byl dodán až na samotné jednání. Starostka následně návrh na zří-
zení nového výboru stáhla z jednání a bude se o něm hlasovat na příštím jed-
nání. Následně zastupitelé rozhodli o odměnách za výkon funkcí neuvolně-
ných členů zastupitelstva (na úrovni horní hranice stanovené příslušným zá-
konem) a o zastupitelích, kteří budou oprávněni k přijímání prohlášení o uza-
vření manželství. Kromě starostky a dvou místostarostů budou touto funkcí 
pověření Mgr. Jaromír Gloc, Mgr. Vojtěch Dvořáček, Ing. Jan Černý a pan Jo-
sef Polák. Na závěr jednání nově zvolení zastupitelé města zapózovali foto-
grafům pro městskou kroniku. Takto zachytil první jednání VZZM  redaktor 
ŽÚ M. Mahdal a uveřejnil v ŽÚ 11/2022. 
 

24.11. VZZM popsal v ŽÚ 1/2023 člen redakce M. Mahdal: „podruhé v novém 
složení se sešli úvalští zastupitelé, kteří byli zvoleni v zářijových komunálních 
volbách. Přítomno bylo všech 15 zastupitelek a zastupitelů. Starostka města 
Markéta Rydvalová nejprve seznámila přítomné s programem jednání a ná-
sledně pohovořila o činnosti nově ustavené rady města, která se na svých 
prvních jednáních zabývala mimo jiné grafickým zpracováním Života Úval a 
jeho tiskem, odpadovým hospodářstvím města, operačním plánem údržby 
komunikací v zimním období a realizací vánočního osvětlení ve městě. Zastu-
pitelé následně jmenovali členy a zapisovatele finančního výboru. Dále byli 
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jmenováni členové kontrolního výboru. Zastupitelé jmenovali pověřenou 
osobu z řad zastupitelů pro pořizování územně plánovací dokumentace 
města ve volebním období 2022– 2026 (nový územní plán) paní Ing. Hanu 
Kameníkovou, vyjma dokončení změny č. 13 územního plánu sídelního 
útvaru Úvaly. Pro dokončení této změny bude kompetentní zastupitel pan 
Ing. Jan Černý. Následně zastupitelé schválili zřízení výboru pro investice, vý-
stavbu a územní plánování. Výbor bude mít 9 členů – Ing. Jan Černý, Ing. Jan 
Plašil, Ing. Roman Krásný, Miloslav Kolařík, Ing. Renata Perglerová, JUDr. Ing. 
Petr Petržílek, Ing. Michal Breda a Jan Havel. Předsedkyní výboru byla zvolena 
Ing. Hana Kameníková. Činnost výboru se soustředí především na projedná-
vání a změny v zásobníku projektů města, návrhy strategické plánovací do-
kumentace a změny z v územním plánování. 
Zastupitelé dále schválili obecně závaznou vyhlášku, která upravuje výši po-
platku za odpady pro rok 2023 na 1056 Kč za osobu a rok. Oproti roku 2022 
byl poplatek zvýšen o 60 Kč. Osvobozeni jsou děti do 3 let věku, stejně jako v 
předchozích letech… zastupitelé vzali na vědomí zpracovanou studii staveb-
ního záměru MDDM Úvaly v objektu bývalého hotelu Budka, který město za-
koupilo v roce 2022, a souhlasili se stavebním záměrem vybudování nového 
centra MDDM a kulturního sálu. Delší diskuse k tomuto bodu se týkala pro-
cesu přípravy architektonické studie a různých pohledů na využití tohoto ob-
jektu. Zastupitelé udělili ocenění „Junior města Úvaly“ pro rok 2022, které 
získal Vasilij Ploc (14 let), za vynikající výsledky v oblasti sportu. 
Delší diskuse se vedla ohledně možnosti zřízení služby „Senior Taxi“ (zpoplat-
něná a městem dotovaná přeprava pro seniory) nad rámec již uzavřených 
individuálních smluv občanů v rámci pečovatelské služby. Bylo přijato usne-
sení, kde zastupitelé deklarovali vůli k zavedení této služby po důkladném 
zmapování její potřeby formou průzkumu zájmu mezi občany a uložili sta-
rostce města zpracovat jednotlivé varianty řešení této služby. 
Zastupitelé v posledním bodě jednání jmenovali redakční radu městského 
měsíčníku Život Úval. 
 

Ve středu 21. 12. se naposledy v roce 2022 sešli úvalští zastupitelé. Sta-

rostka zahájila jednání seznámením přítomných s činností městské rady za 
uplynulé období od minulého jednání zastupitelstva. Další bod přednesl Mgr. 
Gloc – předseda finančního výboru. Seznámil přítomné se zápisem z prvního 
zasedání výboru v tomto volebním období. Finanční výbor se zabýval 
zejména návrhem rozpočtu města na rok 2023 včetně rozpočtového výhledu 
do roku 2028 a střednědobého rozpočtového výhledu MŠ, ZŠ a MDDM na 
roky 2023–2025. V navazujícím bodě jednání zastupitelé schválili úpravu roz-
počtu – rozpočtové opatření č. 4/2022 ve výši příjmy a výdaje 225 755 837 
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Kč. Nejdůležitějším bodem jednání bylo schválení rozpočtu města Úvaly na 
rok 2023 ve výši příjmy a výdaje 257 942 442 Kč. Poprvé v historii tak město 
bude hospodařit s objemem více jak čtvrt miliardy Kč.  
Rozpočet na rok 2023 je výrazně ovlivněn energetickou krizí a tím vzrůstají-
cími náklady na vše. Při jeho sestavování byl kladen důraz na zajištění všech 
smluvních závazků města v souvislosti s provozem města, chodem úřadu, za-
jištění chodu základní školy a jídelny, městského domu dětí a všech budov 
mateřské školy. Rozpočet se skládá ze 70 % z provozních nákladů a 30 % ná-
kladů na investice. Celkový dluh města k 1. 1. 2023 činil 125 mil. Kč. Zastupi-
telé rovněž vzali na vědomí návrh střednědobého výhledu rozpočtu na ob-
dobí 2024 až 2028. Střednědobý výhled rozpočtu je nástrojem města sloužící 
k finančnímu plánování rozvoje. Sestavuje se na základě uzavřených smluv-
ních vztahů a přijatých závazků zpravidla na 2–5 let následujících po roce, na 
který se sestavuje roční rozpočet. Obsahuje souhrnné údaje o příjmech a vý-
dajích, o dlouhodobých závazcích a pohledávkách a o finančních zdrojích a 
potřebách dlouhodobě realizovaných záměrů. Rovněž byly schváleny návrhy 
střednědobých rozpočtových výhledů na období 2023–2025 zřízených pří-
spěvkových organizací města: Mateřská škola Úvaly, Městský dům dětí a mlá-
deže Úvaly a Základní škola Úvaly. Zastupitelé vzali na vědomí Pravidla parti-
cipativního rozpočtu a souhlasili s vyhlášením prvního ročníku úvalského par-
ticipativního rozpočtu ke dni 1. 2. 2023. Participativní rozpočet bude v Úva-
lech představovat větší míru zapojení do rozhodování o rozvoji města. Ob-
čané tak mohou prostřednictvím svých návrhů ovlivnit a rozhodnout o tom, 
do čeho se má v místě jejich bydliště z obecního rozpočtu investovat. Mož-
nost vyhlášení participativního rozpočtu byla na radě města a v zastupitel-

stvu projednávána již několikrát. Jednou z přípravných prací je zajištění we-
bových stránek a systému hlasování. Středočeský kraj zpřístupnil obcím plat-
formu pro hlasování, každý správce si však měl vybrat způsob hlasování. 
Vzhledem k tomu, že město nemá přístup do rejstříku obyvatel a vzhledem k 
přísným pravidlům GDPR bylo po konzultaci se zastupiteli vybráno hlasování 
pod vygenerovanými kódy. V zóně občana si tak hlasující vygeneruje jedi-
nečný číselný kód, prostřednictvím kterého bude hlasovat v krajském sys-
tému. Pro občany, kteří se budou chtít do hlasování zapojit mimo zónu ob-
čana, bude připravena možnost hlasování prostřednictvím městského úřadu 
– podatelny. Úpravu identity managementu dostal za úkol správce zóny ob-
čana – Caleum, a.s., dle jejichž vyjádření bude generování hlasovacích kódů 
pro ročník 2023 včas připraveno. Zároveň je nutné při projednávání partici-
pativního rozpočtu zmínit, že jeho zavedení bude, klást vysoké nároky na za-
městnance úřadu. Ze zkušeností obcí, kde byl již participativní rozpočet zave-
den, vyplývá, že kvalita zpracování projektů neodpovídá běžnému standardu. 
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Pro účely zadávacího řízení je tedy možné předpokládat nutnost zapojení pří-
slušných odborů při zpracování technických podmínek a částečný úvazek pro 
koordinátora participativního rozpočtu (možné řešení představuje navýšení 
rozpočtu na administrátora Mgr. Kateřinu Pituchovou). Kromě samotné alo-
kace participativního rozpočtu ve výši 600 tis. Kč je tedy nutné v rozpočtu 
počítat s náklady na případné změny hlasovací platformy Středočeského 
kraje (mimo poskytovaný základ) a personálními náklady. Navrhované pro-
jekty mají minimální hodnotu 20 000 Kč a maximální 300 000 Kč vč. DPH. 
Celkem vodné a stočné v roce 2023 dosáhne výše 148,35 Kč vč. DPH. Navý-
šení ceny oproti roku 2022 je 20,40 Kč vč. DPH. Technickým službám vzrostl 
náklad díky výraznému nárůstu za cenu vody předané od PVK, kde došlo k 
nárůstu o 31% (v nominální hodnotě o 4,60 Kč/m3) přesně na 19,60 Kč/ m3 
bez DPH. Dalším faktorem pro navýšení vodného a stočného oproti roku 

2022 je výrazný nárůst energií (elektřiny a plyn) jak v roce 2022, tak i ve vý-
hledu na rok 2023. Přestože v roce 2022 došlo ke zcela výjimečnému nárůstu 
cen energie, nedošlo ze strany TSÚ, p.o., ke zdražení. Ředitel TSÚ Jaroslav 
Špaček pohovořil o detailech cenové tvorby vodného a stočného v Úvalech a 
zodpověděl dotazy zastupitelů. Dále s ohledem na udržitelnost dotace se v 
roce 2023 bude ještě platit nájemné, které se také promítá do kalkulace vod-
ného a stočného. Dalším faktorem zvyšování cen je skutečnost, že došlo k 
výraznému navýšení ceny za chemikálie.  
Zastupitelé také schválili vyhlášení programových dotací pro rok 2023. Pro 
rok 2023 je v rozpočtu plánováno k rozdělení pro sportovní a zájmové orga-
nizace a spolky 1 200 000 Kč. Neinvestiční podpora – provoz a údržba 2023 – 

objem finančních prostředků 1 000 000 Kč. Neinvestiční podpora – pořádání 
jednorázových sportovních, kulturních a volnočasových akcí 2023 – objem 

finančních prostředků 200 000 Kč. Diskutovány byly i podmínky nutnosti de-
tailnějšího zdůvodnění žádostí a dodání relevantních dat z jednotlivých 
spolků, které žádají o dotaci (struktura členské základny, trvalý pobyt úval-
ských účastníků v rámci spolků). Zazněly připomínky i k publicitě města, ja-
kožto aktivního sponzora jednotlivých spolků. 
V posledním bodě jednání se zastupitelé zabývali návrhem paní Dr. Lenky 
Mandové vybudovat v Úvalech „pomník třem odbojům“ na zatím neurčeném 
pozemku města. Zastupitelé vzali na vědomí informaci o založení Spolku pro 
postavení pomníku odboje, z. s., a vyslovili souhlas s myšlenkou vybudování 
tohoto pomníku v Úvalech. 
Připomínky z řad zastupitelů zazněly k fixaci úrokových sazeb u úvěrů, které 
město aktuálně má, aktualizace zásobníků investičních projektů města, roz-
počtu technických služeb města, vodovodních ztrát v úvalské vodohospodář-
ské síti. Jednání trvalo přes 4 hodiny a pro ŽÚ 2/2023 zaznamenal M. Mahdal. 
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Finanční výbor zastupitelstva 

Předseda: Mgr. Jaromír Gloc, zapisovatel Dana Kyralová, členové Ing. Jan 

Černý, Ing. Jana Kytlicová, Ing. Angelov-Janev, RNDr. Petr Franěk, Bc. Romana 
Komínková, Ing. Hana Opálková, ing. Josef Zach, Bc. Ondřej Martinovský, Bc. 
Hana Šindelářová, Bc. Jan Němec. 
Finanční výbor po komunálních volbách pro volební období 2022-2026: 

Předseda Mgr. Jaromír Gloc, členové: Ing. Jana Kytlicová, Ing. Jan Angelov 
Janev, Bc. Ondřej Martinovský, Ing. Josef Zach, Ing. Hana Opálková , RNDr. Petr 
Franěk, Bc. Romana Komínková, Ing. Hana Setničková, Josef Polák, Václav Bu-

ček. Tajemnicí/zapisovatelkou je Dana Kyralová. 
V roce 2022 se sešel FV 4x, poslední jednání bylo v prosinci a vlastně již přiví-
talo nové členy jmenované po volbách.  Na každém zasedání byli hosty zá-
stupci odpovědní za hospodaření s financemi města, většinou místostarosta 

Alexis Kimbembe a vedoucí ekonomického odboru Jitka Hájková. Při projed-
návání, která se týkala Technických služeb byl hostem ředitel Jaroslav Špaček. 
Prvním bodem jednání VZZM, hned po zprávě starostů o jednání Rady města, 
byla projednávána zpráva FV přednesená předsedou Jaromírem Glocem. FV 
velmi pečlivě sledoval finanční hospodaření města a upozorňoval na případné 
nedostatky či potřebné výklady k uváděným bodům jednání. Všechny zápisy 
jsou uvedeny na webových stránkách města a krátce shrnuje zprávu FV na za-
sedání zastupitelů v Životě Úval redaktor M. Mahdal. V posledním roce praco-
val výbor velice zodpovědně a byl opravdovým „hlídačem“ rozpočtu města. 
Zejména výbor ocenil práci Ing. Josefa Zacha, ten prezentoval zpracovanou 

kontrolní zprávu Kontrola investičních nákladů na obnovu koupaliště a vyčís-
lení provozních nákladů na provoz prvních dvou sezon. 
Z poznámek FV vyplývá, že se začínal zabývat datem ukončení fixace úrokové 
sazby. Domnívá se, že pokud nebylo městem s KB vyjednáno jinak, pak fixace 

úrokové sazby skončila již v loňském roce k 31.3.2021. Od té doby je úvěr prav-
děpodobně úročen do splatnosti pohyblivou sazbou 1m Pribor+0,8% p.a. 
(0,8% je pevná odchylka podle 2.dodatku smlouvy), což by nyní činilo 7,92% 
p.a. Jedná se tedy o navýšení o 5,71% p.a. Tato otázka bude předmětem dal-
ších jednání. 
 

Kontrolní výbor  
Předseda: JUDr. Ing. Petr Petržílek PhD., členové: Mgr. Vojtěch Dvořáček, Ing. 
Václava Baumanová, Bc. Romana Komínková, Ing. Hana Kameníková, Mgr. Pa-
vel Arazim PhD., Ing. Zuzana Netušilová, Daniel Čejka, Mgr. Ivana Šťastná. 

Zapisovatel: Jitka Hamouzová 

https://www.mestouvaly.cz/category/zastupitelstvo/financni-vybor-2018-2022/
https://www.mestouvaly.cz/category/zastupitelstvo/kontrolni-vybor-2018-2022/
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Kontrolní výbor po komunálních volbách pro volební období 2022-2026: 

předseda: Mgr. Vojtěch Dvořáček, členové: Bc. Pavlína Bínová, Ing. Ludmila 
Milerová, Mgr. Ivana Šťastná, Mgr. Pavel Arazim, Ph.D., Tomáš Leier, Ing. 
Zuzana Netušilová. 

Zapisovatel: Jitka Hamouzová 

KV zasedal jen jednou v březnu 2022 a na svém jednání zhodnotil všechny kon-
troly, které se táhly od roku 2016. Jednou z kontrolních zpráv bylo vyrovnání 
se se zamítnutím kácení stromů (lípy) kvůli rekonstrukci náměstí a napadení 
rozhodnutí spolku URAcademy, z.s., kdy kvůli časové tísni město rozhodnutím 
starosty Petra Boreckého se po vykácení dohodlo se spolkem, že stromy bu-
dou nahrazeny novou výsadbou. 
Závěr a doporučení k této zprávě: „KV má kontrolu za ukončenou. Pokud jde 
o shora uvedenou výsadbu na uvedených pozemcích v intravilánu města, kon-
statuje, že se jedná o výsadbu, kterou nelze spojovat s plněním dle Dohody, 
která nahradila správní rozhodnutí o náhradní výsadbě dle § 9 odst. 1 zákona 
č. 114/1992 Sb., o ochraně přírody a krajiny, neboť se jedná o intravilán, 
kdežto Dohoda je dohodou o náhradní výsadbě v extravilánu obce, a též proto, 
že KV má za to, že převážná část této uvedené výsadby odpovídá právě pro-
jektu rekonstrukce náměstí kvůli kterému byly původní lípy vykáceny (ná-
hradní výsadbou se myslí výsadba nad rámec projektu), popř. jde o výsadbu v 
rámci jiných projektů (tedy k výsadbě těchto stromů by došlo i bez Dohody). 
KV, jak již bylo řečeno, dále nepovažuje realizaci Dohody prostřednictvím vý-
sadby ovocných stromů za zcela dostatečné. Doporučuje proto, aby město vy-
tipovalo v extravilánu další možnou lokalitu, kde provede výsadbu aleje kašta-
novníku setého, byť v menším rozsahu, protože Dohoda byla plněna ovocnou 
alejí z podstatné části. Zpracoval: Petr Petržílek, předseda KV Datum: 
14.5.2021“… právě tato citovaná zpráva byla součástí jednání v roce 2022, kdy 

zaznívá i dodatek: „Vzhledem k výše uvedenému navrhujeme následující usne-
sení: Zastupitelstvo města Úvaly bere na vědomí kontrolní zprávu - Kontrola 

kontroly způsobu realizace náhradní výsadby zeleně za stromy vykácené na 
náměstí před jeho rekonstrukcí.“ 

Další kontroly se týkaly přehlednosti uveřejňování smluv jak TS, tak města vů-
bec. Navrhuje větší transparentnost zveřejňování. 
Usnesením č. Z-28/2019 Zastupitelstvo města Úvaly v bodě II. odsouhlasilo 
omezování plošného používání herbicidů v ulicích a jeho postupné nahrazo-
vání jinými metodami. 
Nález a doporučení: Administrativa MěÚ považuje úkol za splněný tím, že 
technické služby používaly plošný postřik herbicidem pouze v nezbytně nut-

ných případech a že se vyzkoušelo čištění párou a kyselinou pelargoniovou i 
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ruční čištění chodníků. KV takové vypořádání nepovažuje za dostatečné. Ome-
zování plošného používání herbicidů je trvající proces a měl by být doprovázen 
tabulkou svědčící buď o klesajícím množství objemu používaných herbicidů v 
čase, anebo o snižování plochy v m2 nebo alespoň výčtu názvů ulic, kde již není 
herbicid využíván. Dle názoru KV bylo cílem zastupitelstva zjistit, na jakou míru 
z ekonomického i praktického hlediska je možné množství herbicidu snížit, aby 
případné nahrazení jinými metodami neohrozilo plnění jiných funkcí technic-
kých služeb, nebo kdy se to stane neúnosné z estetického hlediska. Tato mini-
mální únosná úroveň použitého herbicidu by byla důvodem ke zrušení usne-
sení Z28/2019 (protože do nekonečna snižovat množství herbicidu např. s oh-
ledem na jeho nezbytnost při likvidaci křídlatky nelze). (Kontrola probíhala od 
roku 2019). 

Také v tomto roce byl splněn bod z roku 2019: 

Zpráva o provedení kontroly dle Usnesení KV- 4/2020 Kontrola vyřizování stíž-
ností - rok 2019 Kontrola ukončena dne 16. 3. 2022. Kontrolou pověřen člen 
Kontrolního výboru a Zastupitelstva města Vojtěch Dvořáček. Jako pověře-
nému členu kontrolního výboru mi byla poskytnuta možnost seznámit se v 
prostorech správního odboru Městského úřadu Úvaly se spisovou agendou ve-
denou ke stížnostem podle § 175 zák. č. 500/2004 Sb. a dále k podnětům a 
peticím občanů podaným v roce 2019. Zároveň byla předložena vypracovaná 
Roční souhrnná informace předložená městským úřadem Radě města včetně 
přehledové tabulky a stručného popisu situace. „Při kontrole jsem se seznámil 
se skutkovým stavem věci tak, jak vyplývá z dostupných podkladů a následně 
posuzoval důvodnost stížností a termíny jejich vyřízení. V případě podnětů 
jsem pak sledoval včasnost odpovědi na podnět a (pokud to z povahy podnětu 
bylo možné) způsob jeho reálného vyřízení. Ve všech případech jsem pak po-
suzoval soulad s výše uvedenou souhrnnou informací. [3] Za rok 2019 byly evi-
dovány celkem 3 stížnosti, 5 podání ombudsmana, 3 podněty a 1 petice, cel-
kový nápad tedy činil 12 případů, ke každému je řádně veden spis. Všechny 
byly v době kontroly řádným způsobem evidovány a dle dostupných informací 
buď v souladu s platnými právními předpisy předány nadřízeným orgánům 
nebo řádně vyřešeny (v případě třech stížností shledány jako nedůvodné). Při 
kontrole bylo zjištěno, že evidence je vedena způsobem obdobným předcho-
zím rokům, který byl také při všech předchozích kontrolách shledán dostačují-
cím. Vzhledem k předchozímu článku a zmíněné souhrnné informaci nepova-
žuji za nutné podrobněji rozebírat všechny případy jednotlivě, zvlášť s přihléd-
nutím k tomu, že předmětem kontroly nebyla věcná správnost jednotlivých 
rozhodnutí, a že zároveň nelze z předložený materiálů zcela s jistotou vyvozo-

vat závěry. V roce 2019 nastal výrazný pokles počtu stížností proti předchozím 
rokům. Při časově předřazené kontrole stížností za rok 2020 (kdy je počet věcí 
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nízké jednociferné číslo) jsem toto přičítal „jiným starostem“ obyvatel v roce 
2020, nicméně pokles nastal už dříve a lze z něj optimistickým pohledem usu-
zovat na stále se zlepšující se práci městského úřadu. Vzhledem k výše uvede-
nému navrhuji následující usnesení: Zastupitelstvo města Úvaly bere na vě-
domí kontrolní zprávu dle usnesení KV-4/2020 - Kontrola vyřizování stížností 
za rok 2019.“ V Úvalech dne 16. 3. 2022 sděluje v zápisu Vojtěch Dvořáček. 
 

Výbor pro investice, výstavbu a územního plánování 
Ve volebním období 2018 - 2022 nebyl zřízen. 

Volební období 2022 – 2026: 

předseda: Ing. Hana Kameníková 

členové: Ing. Jan Černý, Ing. Jan Plašil, Ing. Roman Krásný, Miloslav Kolařík, 
JUDr. Ing. Petr Petržílek, Ing. Michal Breda, Jan Havel, Ing. Renata Perglerová 

zapisovatel: Anežka Růžičková 

Vzhledem k tomu, že není uveřejněn žádný zápis, patrně se výbor nesešel. 
 

Komise Rady města:  
 

Komise pro projednávání přestupků  

Komise pro projednávání přestupků provádí výkon přenesené působnosti 
státní správy. 

Předseda: JUDr. Kyral Václav.  
Zapisovatel: Platzová Lenka, členové: Hájková Jitka, Kolařík Miroslav. 

 

Komise pro projednávání přestupků 2022-2026 

Zůstává ve stejném složení. 
V roce 2022 bylo řešeno 239 oznámení o přestupcích (od Policie ČR, Městské 
policie Úvaly, občanů). 
Z toho se jednalo v 92 případech o přestupky proti veřejnému pořádku (neo-
právněný zábor veřejných prostranství parkováním aut, znečištění veřejného 
prostranství odkládáním odpadů mimo vyhrazená místa) a v 89 případech o 
přestupky proti občanskému soužití (nejčastěji řešené skutkové podstaty). 

Zbytek představovaly majetkové (10) a další delikty, včetně přestupků proti 
pořádku v územní samosprávě - porušení obecně závazných vyhlášek obce. 
Rostoucí trend je bohužel v první uvedené kategorii, často došlo ke spáchání 
více přestupků jedním pachatelem. 

 

Komise pro dopravu 

Předseda: Ing. Richard Saidl 
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Zapisovatel: Marcela Benešová. 

Členové: Richard Saidl, Naděžda Kouklová, Jan Havel, Kateřina Baštová – od-

stupující, od 6/2019 nový člen Jana Králová. 

Počet členů: 5 

Komise pro dopravu pro volební období 2022-2026 

předseda: Ing. Richard Saidl 
členové: Ing. Petr Kunc, Bc. Naděžda Kouklová, Jan Havel, Kateřina Baštová, 
Ing. Václav Setnička, Mgr. Věra Pavelková 

zapisovatel: Marcela Benešová. 

Na webu města nejsou v roce 2022 žádné zápisy, první se nachází z ledna 

2023, lze tedy usoudit, že se týkal období minulého roku. Projednávali 8 bodů: 
1. problém průchodu v ulici Hvězdova mezi RD čp.2060 a 2085, ten je veden 
jako veřejná zeleň a je využíván k průchodu k Lesnímu klubu Jungle a zneuží-
ván rodiči dětí k parkování před nemovitostmi. 
2. byl projednán podnět občanů části ulice Slovenská, navrhují zde vyznačení 
čtyř parkovacích míst, návrh odsouhlasen. 
3. naopak podobný návrh ulice Žižkova, požadavek občanů vybudování parko-
vacích míst není možné vyhovět. 
4. komise řešila podnět občanů s nadměrným provozem ulice Kmochova a po-
škozování opraveného povrchu těžkou dopravou. Řešením je zaslepení konce 
ulice u Jirenské květináči a směrovat provoz na komunikaci Sukova. 
5. nutnost vyměnit kovových sloupků jako zábrany parkování. Dochází k čas-
tému poškozování  a ty nejčastěji poškozené komise doporučuje vyměnit za 
květináče se zelení. 
6. návrh instalace doplňkových tabulek umožňujících cyklistům vjíždění do jed-
nosměrných ulic, byl přijat. 
7. opětovně byla řešena problematická ranní situace u ZŠ při přivážení dětí 
rodiči a parkování v prostoru školy. Komise navrhuje navýšení Městské policie 
u školy o jednoho strážníka a u přechodu ho nahradit vyškoleným civilním pra-
covníkem. 
8. členové se seznámili s projektem Chytré zastávky  modernizace zastávko-
vého informačního systému  z dotace kraje. Městu bylo nabídnuto umístění 
tabule na zastávce Arnošta z Pardubic, realizace v r.2024. 

Na žádost o zprávu pro kroniku komise nereagovala. 
 

Komise pro prevenci kriminality 

Předseda: Miroslava Švaříčková – jmenována radou města dne 12.3.2019. 

(Paní Švaříčková telefonicky kronikářce sdělovala, že komise za covidu nepra-
covala, posléze proběhla zpráva, že předsedkyně podlehla nemoci). 
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Zapisovatel: Eva Kopecká. 

Členové: Radek Baroch, Barbora Stehlíková, Dana Misárková, Radko Mach, 
Petr Rytina, Václav Nepil, Kateřina Baštová. Noví členové: Václav Nepil, Jana 
Králová. Odstupující členové: Kateřina Baštová. 

Komise pro prevenci kriminality ve volebním období 2022-2026 

Předseda: Ing. Václav Setnička 

členové: Kateřina Baštová, Radek Baroch, Ing. Radko Mach, Petr Rytina, Ing. 
Dana Misárková, Daniel Bílý 

zapisovatel: Eva Kopecká. 

Ani tato komise nereagovala na výzvu dodání zprávy o činnosti pro kroniku a 
na webu města nejsou místěny žádné zápisy o činnosti. 
 

Komise pro výstavbu, územního plánování a investice 

Předsedkyně: Ing. Renata Perglerová, Miloslav Kolařík, Ing. arch. Michal 
Grošup, Jan Havel, Ing. Petr Novák, Ing. Michal Breda, Ing. Ivan Černý, Ing. Jan 
Černý, Ing. Radek Netušil, Josef Polák, Martin Hlávka, Ing. Roman Krásný 

Počet členů: 12 členů 

Zapisovatel: Anežka Růžičková 

 

Existuje jen jeden zápis z jednání č.1 z března 2022 a projednávala body:  
Novostavba haly ALMECO; 2. Úvaly – Cukrovar – rozšíření - revitalizace loka-

lity; 3. Výstavba v lokalitě Nad Koupadlem; 4. Hostín 1C – RD 051A-C, RD 052, 

polyfunkční dům BD 040, Hostín 1C – stavba objektu 030 Hostín 1C – stavba 

polyfunkčního domu 020; 5. Studie veřejného prostoru, pozemek parc. č 
2219/1, ulice Hakenova; 6. Prověřovací studie – Úvaly Hostín centrum; 7. Ho-
tel Budka – stavební úpravy pro MDDM; 8. Územní plánovací dokumentace. 
Komise předala Radě města buď doporučení nebo neschválení projednávání 
bodů (viz tištěná příloha Kroniky 2022). 
 

 

Komise pro sport a turistiku 

Členové: Jaroslav Špaček – předseda, Josef Krutský, Josef Polák, Michael Bře-
zina, Ing. Richard Konečný, Jiří Dráb, Ing. Tomáš Opálka, Václav Buček, Eva Ma-

šatová. 

Zapisovatel: Veronika Rytířová. 

Komise pro sport pro volební období 2022-2026 

Předseda: Jaroslav Špaček, členové: Václav Buček, Ing. Eva Mašatová, Jiří 
Dráb, Ing. Richard Konečný, Josef Krutský, Michael Březina. 
Zapisovatel: Veronika Rytířová. 
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Ani tato komise nereagovala na výzvu dodání zprávy o činnosti pro kroniku a 
na webu města nejsou místěny žádné zápisy o činnosti. 
 

Komise pro rozvoj školství  
Členové: 
Mgr. Dana Poláková – předseda, Mgr. Lukáš Kunc, Mgr. Jana Krejsová, Bc. Jana 
Hájková, JUDr. Helena Jukinová, Ing. Martina Vomáčková, Mgr. Danuše Svo-
bodová, Petra Fuxová, Soňa Doležalová, Naděžda Urbanová, Miloš Ulrich, Mgr. 
Stanislav Trykar, Mgr. Věra Pavelková. 

Zapisovatel: Jitka Hamouzová. 

Komise pro školství a vzdělávání 2022-2026 

Předseda: Mgr. Dana Poláková, členové: Mgr. Lukáš Kunc, Bc. Jana Hájková, 
Mgr. Jana Krejsová, Mgr. Stanislav Trykar, Ing. Jan Černý, Mgr. Michaela Nils-
son Marečková, Lenka Košťálová, Kateřina Vašková. 

Zapisovatel: Jitka Hamouzová. 

Komise se v roce 2022 sešla podle zápisů umístěných na webu města dvakrát. 
V únoru jednala o výročních zprávách ředitelů škol a připravovala program pro 
Den učitelů v květnu byla představena ředitelka nové svazkové školy Mgr. Mi-

chaelu Nilsson Marečkovou, která informovala přítomné, jaká byla ke dni se-
tkání situace - personální, vybavení tříd, školní družina, stravování. Proběhl zá-
pis, plánováno bylo otevřít 2 třídy, zatím je přijato 13 dětí, čekají, zda se při-
hlásí další odmítnuté děti, které byly u zápisu v Úvalech. Bude probíhat též 
zápis pro ukrajinské děti. 
Projednávány byly zprávy škol i podmínky uzavírání mateřských škol o prázd-
ninách a elektronickém zápisu do zařízení. Komise se zabývala i zprávou sou-
kromé školy Heuréka i MDDM a modernizací základní školy. 
 

Komise pro kulturu 

Členové: Simona Mašatová – předseda, Mgr. Lenka Foučková, Markéta Rydva-

lová, Hana Černá, Jana Gebhartová, PaedDr. Lada Holubová, Ing. Eva Chval-
kovská, Dr. Vítězslav Pokorný, Barbora Linková, Pavla Pavelková, Eva Kuncová, 
Mgr. Pavel Arazim Ph.D., Ing. Zdeňka Havránková, Anastázie Stejari.  
zapisovatel: Jana Tesařová. 

 

Komise pro kulturu a volnočasové aktivity 2022-2026 

Předseda: Simona Mašatová, členové: Ing. Zdeňka Havránková, Barbora Lin-
ková, Eva Kuncová, Mgr. Gabriela Matoušková, Mgr. Zdena Kupčáková, Jana 
Gebhartová, Hana Černá, Pavel Christian Zamazal, Mgr. Pavel Arazim, Ph.D., 

Dr. Vítězslav Pokorný. 
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Zapisovatel: Jana Tesařová. 

Tato komise dodává pravidelně zápisy svých jednání na webové stránky města 
a jsou zde umístěny i starší, ale pro rok 2022 je jich deset. Na každém jednání  
komise jsou hodnoceny proběhlé akce a projednání nastávající. Z posledního 
jednání z prosince 2022 je vhodné přejmout jejich vlastní hodnocení kultur-
ních akcí. Kulturní a společenské akce se ještě objeví s jiných kapitolách kro-
niky. Kronikářka odkazuje na kapitolu Život ve městě – Kultura, kde čtenář na-
jde veškeré kulturně společenské akce průběžně zmiňované v ŽÚ v rubrice 

Lístky z kalendáře kulturně společenských událostí.  
Byly hodnoceny i všechny akce v druhém pololetí a uvedeny honoráře pro 
účinkující, návštěvnost a výše vybraného vstupného.  
Nelze však zjistit, jaká byla návštěvnost Letního kina. Statistika nikdy nebyla 

uveřejněna, dala by se odvodit od příspěvku města na vstupné na letní kino. 
 

Komise letopisecká 

Předseda: Ing. Zdeňka Havránková, členové: Mgr. Alena Janurová, Jana Tesa-
řová, Ing. Vladislav Procházka (od 15.1.2019), Ing. Lukáš Rubeš (od 15.1.2019), 
Jan Psota (od 15.1.2019, po roce členství ukončil) 
Zapisovatel: Kamila Budilová. 

 

Letopisecká komise pro volební období 2022-2026 

Předseda: Ing. Zdeňka Havránková, členové: Ing. Lukáš Rubeš, Mgr. Alena 
Janurová, František Smolík. 

Zapisovatel:  Kamila Budilová. 

Komise projednávala na svém jediném zasedání, kde byli jako hosté i 3 zastu-
pitelé, kronikářský zápis za rok 2020. Členové komise spolu se zastupiteli do-
poručili kronikářský zápis ke schválení a ocenili jeho kvalitu.   
Členové letopisecké komise a přítomní hosté diskutovali nad zásadami po-

jmenování  ulic připravenými předsedkyní komise a došli ke shodě: „ U nově 
vznikajících čtvrtí volit pojmenování ulic tak, aby měla celá čtvrť společné po-
jítko jako je tomu ze starších čtvrtí např. ve čtvrti Slovany (slovanské státy a 
národy), v Radlické čtvrti (jména a místa spojená s husitským hnutím). Pořadí 
důležitosti při volbě pojmenování ulic - preferování pomístních názvů, blíz-
kost historických, či současných objektů, geografické, resp. krajinné prvky, 
směr k orientačnímu bodu, jména osobností s vazbou na Úvaly, jména osob-
ností s celostátním přesahem. Po diskuzi se přítomní shodli na tom, aby zbý-
vající ulice na Nových Slovanech vpravo od Škvorecké ulice byly pojmenová-
vány po evropských státech. Dělítkem mezi stávajícími názvy ulic slovanských 
států a evropskými státy bude ulice Evropská. Při pojmenování ulic v nové 
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čtvrti vlevo od Škvorecké, kolem svazkové školy, by byla využívaná jména 
osobností - úvalských legionářů, hrdinů válečného odboje, politiků a význam-
ných členů úvalských spolků. V obou částech Nových Slovan budou k pojme-
nování ulic vždy využívány pomístní názvy. Diskutovalo se pojmenování ulic 
v oblasti Vinice. J. Gloc navrhuje pojmenovat ulici od křižovatky ulice 5. 
května směrem na Tlustovousy, což by znamenalo změnu adresy bydliště pro 
několik domů. Byly diskutovány názvy - K Tlustovousům, Pod Vinicí, Nad Ov-
čárnou, Na Malechově, pojmenování po občanech Úval zastřelených v 
květnu 1945 u hřbitovní zdi a další. Na příští jednání navrhnou členové LK 
další názvy. Hovořilo se o sjednocení pojmenování po osobnostech tak, že by 
byla používána pouze příjmení, kromě jmen významných osobností jako 
např. Milada Horáková, Václav Havel. J. Černý navrhuje do budoucna umístit 
k názvům ulic dodatkové tabulky s původem názvů ulic. A. Janurová již tvoří 
jmenný seznam ulic s vysvětlením původu jejich názvu. A informací o osob-
nosti, které se týká. Je zahrnuto přejmenovávání názvů některých ulic. Tento 
seznam by se po odsouhlasení radou města umístil na webu města.“ 

Usnesení komise: Letopisecká komise doporučuje radě města pojmenovat 5 
nových ulic na Nových Slovanech: Evropská (hlavní ulice), Estonská, Litevská, 
Lotyšská, Finská. 
Opakovaně bylo projednáváno umístění informační tabulka na sloupku u so-
chy Arnošta z Pardubic a likvidace stávající plechové zcela nečitelné. 
Členové Letopisecké komise pokračují v zachování vzpomínek úvalských ob-
čanů. Z natáčení pak pořizují přepisy audiozáznamu. Video i audiozáznam 
bude uložen v archivu městských kronik pro věky budoucí, ale i pro součas-
níky, kteří by projevili zájem. Natáčená osoba projevila souhlas s nahrávkou i 
s uveřejněním citací hovoru v Životě Úval. V ŽÚ 9/2022 v článku NATOČILI 
JSME 18. DÍL PAMĚTI MĚSTA ÚVALY je uveřejněn velmi zkrácený přepis video 
rozhovoru a Bohuslavem Prokůpkem, majitelem Prokůpkova mlýna. 
 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství  
Předseda: Mgr. Jaromíra Borecká, členové: Josef Polák, Miloslav Kolařík, Petr 
Urban, Zuzana Arazim Dolejší, Robin Duspara, Dr. Vítězslav Pokorný, Ing. Jin-
dřiška Pilná, Mgr. Jan Špaček , Oldřich Bakos, Jan Grünwald. 

Zapisovatel: Daniela Jahnová. 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 2022-2026 

Předseda: Ing. Jindřiška Pilná, Ph.D., členové: Mgr. Jan Špaček, Mgr. Jaromíra 
Borecká, Miloslav Kolařík, Mgr. Petra Charvátová, Ph.D., Ing. Jitka Maco, Petr 
Urban. 

Zapisovatel a tajemník komise: Daniela Jahnová. 
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Komise se podle zápisů umístěných na webových stránkách sešla v roce 2022 

dvakrát a přenesení celého 1. jednání pro zápis do kroniky je problematické, 
protože nejsou upřesněna místa, o kterých se jedná, jen čísla pozemků apod. 
či informace známé jen navrhovatelům. Proto uvádím jen body jednání 1) Ul. 

Hakenova, pan Merta 2) U koupaliště - plánované rozparcelování lokality Nad 

Okrájkem s výstavbou inženýrských sítí a komunikace 3) Hostín – Úvaly Deve-
lopment s.r.o. 4) Hostín – pan Bankovský 5) Zvonička lásky 6) Připomínky k 
návrhu územního plánu Úvaly 7) Výsadba vzpomínkového háje 8) Plánovaná 
zeleň v ulicích 2022. O diskusi a usnesení k bodům se lze dostat právě v umís-
těných zápisech, jejichž výsledky se do konce roku nijak neprojevily v jedná-
ních zastupitelů či změně lokality o které se jednalo.  
Komise sleduje zejména dopad na ekologii ve městě.   
 

Redakční rada Života Úval 2018-2022 

Předseda: Josef Štěpánovský, členové: Mgr. Romana Vorlíčková, Mgr. Marek 
Mahdal Dis, Ing. Radek Netušil, Ing. Petr Jankovský, Mgr. Milan Bednář, Jan 
Poledník, Mgr. Alena Janurová. Koncem roku 2020 skončil Ing. Petr Jankovský.  
Zapisovatel : Lenka Platzová. 

Redakční rada Života Úval 2022-2026 

Předseda (šéfredaktor): Josef Štěpánovský, členové: Mgr. Romana Vorlíčková, 
Mgr. Alena Janurová, Mgr. Marek Mahdal, DiS., Ing. Aleš Pilný , Ing. Radek Ne-
tušil, Mgr. Milan Bednář, Jan Poledník. 

Zapisovatel: Lenka Platzová. 

 

Tato a následující komise pro volební období 2022-2026 jsou komisemi 

města a fungují nárazově dle potřeby 

Likvidační komise 

Předseda: Ing. Alexis Kimbembe 

Zapisovatel: Blanka Viktorová. 

Členové: Jana Tesařová, Jitka Hamouzová, Dr. Vítězslav Pokorný, Lenka 

Platzová. Počet členů: 5 členů 

Škodní komise 

Předseda: Ing. Alexis Kimbembe 

Zapisovatel: Blanka Viktorová. 

Členové: Jana Tesařová, Jitka Hamouzová, Ing. Lída Milerová, Adriana Bednar-
číková, Jitka Hájková. Počet členů: 6 členů 
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4. Informovanost obyvatel 
Informování obyvatel 
 

Život Úval 
Redakční rada byla nově jmenována na VZZM 24.11.2022 ve složení: Josef 

Štěpánovský, Mgr. Romana Vorlíčková, Mgr. Alena Janurová, Mgr. Milan 
Bednář, Mgr. Marek Mahdal, DiS., Ing. Radek Netušil, Jan Poledník. Redakční 
rada se nově rozrostla o pana Ing. Aleše Pilného, Ph.D. 
Vydavatelem měsíčníku, jehož posláním je informovat občany Úval o činnosti 
orgánů města, o společenském, kulturním, sportovním a spolkovém životě, o 
historii, tradicích a rozvoji města, o aktuálních problémech a názorech občanů 
na ně, je město Úvaly. Je monitorován jako zdroj informací v oblastních zprá-
vách z médií, podobně jako Náš region, Deník aj. Vychází, jak již bylo řečeno, 
jednou měsíčně a v případě potřeby může být sloučen ve dvojčíslo. Rozsah a 
náklad určuje redakční rada v souladu s rozpočtem města… Tolik z úvodního 
ustanovení statutu. Redakční rada je komisí Rady města, členy jmenuje a od-
volává zastupitelstvo města. Více údajů lze nalézt na webových stránkách 
města včetně odkazů na téměř všechna čísla Života Úval, počínaje rokem 
2014. Na „starých“ internetových stránkách města, které jsou ještě po nějakou 
dobu udržovány a placen hosting, se nachází čísla měsíčníku od roku 2008 ve 

formátu pdf. Vydání od 2/2001 do 11/2007 jsou stále k dispozici na webu 

Uvaly.cz Lukáše Rubeše. V září 2005 město i díky němu spustilo vlastní webové 
stránky www.mestouvaly.cz a od roku 2008 jsou na ně čísla Života Úval uklá-
dána. 

  

Informační a komunikační technologie 

QR kód – použití této nejnovější městské technologie je zatím ve zkušebním 
provozu. 

QR kód – využití ve městě, co je QR kód, kde jej všude najdeme a odkdy vyu-
žíván a k čemu: 

QR kód (anglicky: QR code, slang. a nepříliš správné označení je také laby-

rinth, případně bludiště) je prostředek pro automatizovaný sběr dat. Zkratka 
vychází z anglického „Quick Response“, tedy kódy rychlé reakce. QR kód 
dokáže zakódovat mnohem větší množství dat než klasický čárový kód EAN. 
Specifikace QR kódů je od června 2000 standardem ISO 18004. Standard byl 

upraven v roce 2006.[1] Kódy jsou určeny pro počítačové zpracování, využí-
vají velké množství technik předcházejících chybám interpretace. Kód pře-
stává být čitelným až po odstranění či znečištění velké části kódu. Algorit-
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mům rozpoznávání kódu nevadí otáčení kódu ani inverze barev, kód nevyža-
duje velký kontrast barev. Kódy jsou definovány v 40 velikostních verzích (od 
1 do 40). Kód verze v je tvořen čtvercovou mřížkou bodů rozměru 17 + 4·v. 
Kód se skládá z několika informačních vrstev, které slouží různým účelům a 
používají různé algoritmy. 
Geometrická vrstva slouží k přesné lokalizaci geometrických pozic, kde mají 
být čteny informační bity. Základem této vrstvy je jednobarevná „tichá zóna“ 
šířky alespoň 4 body ohraničující celý kód. O barvě tiché vrstvy se hovoří jako 
o bílé, a barvě k ní kontrastní jako o barvě černé, což koresponduje i s jejich 
grafickou reprezentací. Při dekódování je určena průměrná tmavost celého 
kódu a z hlediska rozpoznávání je každý bod buď světlejší, nebo tmavší. Roz-
měry bodů (základních čtverečků) jsou při dekódování primárně určovány 
podle čtverců velikosti 7×7 tzv. Finders které jsou ve třech rozích kódu. Uv-
nitř černého čtverce 7×7 je bílý obvod čtverce 5×5, vnitřek 3×3 je černý. Tyto 
čtverce jsou od zbytku kódu odděleny bílým proužkem, společně s tímto 
proužkem tak vytvářejí čtverce 8×8. Nejvíc vnější černý pixel prostředního 
Finder čtverce slouží jako souřadnice. Všechny verze kódu mají vyhrazen 6. 
řádek a sloupec na tzv. Timing vzor, v němž se mezi Finders střídají černé a 
bílé body (černá na lichých pozicích). Ve verzi 1 je geometrická vrstva tvořena 
pouze pomocí Finders a Timing. V ostatních verzích je použit jeden či více 
tzv. Alignments. 

V modelu 1 QR kódů byly jako Alignments použity malé obdélníčky na krajích 
kódu. Model zřejmě nebyl dostatečně odolný vůči deformacím a byl nahra-
zen modelem 2, který se pak celosvětově rozšířil.  
Při dekódování slouží jednotlivé Alignments na rozdělení kódu na jednotlivé 
podoblasti. V podoblastech jsou korigovány geometrické deformace nezá-
visle. I v případě prohnutého kódu či kódu sejmutého šikmo geometrická 
vrstva dostatečně přesně lokalizuje středy jednotlivých bodů. 
V informační vrstvě každý černý bod kóduje binární jedničku a bílý bod bi-
nární nulu. V řádku 8 a sloupci 8 je vedle Finders uložena informace sloužící 
k dekódování informací hlavního datového toku. Hlavní datový tok vyplňuje 
dosud nevyužité body v následujícím pořadí: Začíná v rohu s maximální sou-
řadnicí. Vždy postoupí o jedno vlevo, pak se vrátí a postoupí o 1 vertikálně. 
Začíná postupovat nahoru a po vyplnění krajních dvou sloupců sestupuje v 
následujících dvou sloupcích dolů. Takto střídá dvojice sloupců, dokud nena-
razí na sloupec 6. Ten přeskočí a pokračuje ve dvou sloupci 4-5. Průchod 
končí v levém dolním rohu. Vzhledem k tomu, že v závislosti na kódovaných 
datech by mohly vznikat vzory matoucí geometrickou vrstvu, je hlavní datový 
tok maskován. Je vytvořeno 8 jednoduchých maskovacích vzorů a na přísluš-
ných souřadnicích je ukládaná negovaná hodnota… 
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Jsou používány standardy interpretace obsahu zpráv, kdokoli si může vytvořit 
vlastní QR kód a zveřejnit ho. A uživatelé pak snadno mohou tato data přečíst 
pomocí QR-čteček v mobilech, fotografickými aplikacemi. 
 

Užití QR kódů je široké: 
vizitky, telefonní čísla, zejména emailové adresy, pozvánky do kalendáře, 
příkazy k úhradě do banky, faktury. 
Sám QR-kód je jen pouhý free-text, pro usnadnění výměny dat a jejich par-
sování se zavádějí standardy: nové úzce zaměřené formáty souborů a k nim 
i nové MIME-typy. 

Stále jde o text, ten je však zúžen předepsaným formátem. Díky rozlišitelnosti 
přípon souborů nebo MIME-type lze pro data registrovat v OS příslušnou apli-
kaci, která má daná data/typ zpracovat, případně si tato data uživatelé na-
čtou přímo z příslušné aplikace, kterou si za tím účelem sami nejen nainsta-
lují, ba i přímo ručně spustí. 
Bezpečnost: 
Falešné QR kódy představují riziko, protože je člověk nerozezná a může tak 
spustit škodlivý kód. 
 

Webové stránky města 

Stále provozované v poslední verzi a doplňované o řadu informací o činností 
MěÚ (viz minulé kroniky) 
 

Facebookové stránky města 

Jsou rozšířené o aktuální informace o akcích města a různých mimořádných 
příhodách či nehodách a reagují rychlým doplňováním. 
Youtube  

Tento kanál města přenáší všechna veřejná jednání nejen zastupitelů, ale i 
představování různých projektů. 
Sms  

Po zaregistrování na webu města dostává občan zprávy, které se objevují na 
webových stránkách města. 
 

Městský rozhlas 

Systém je vybaven bezdrátovou technologií pro vysílání závažných informací 
pro obyvatele a je napojen na povodňový výstražný systém. 
 



39 

 

 

Kronikářský záznam 2022 

 

Přes všechny tyto možnosti zvýšit informovanost občanů o dění ve městě, i 
budoucím, o plánovaných akcích atp., se stále vyskytují stížnosti na malou in-
formovanost, zejména v kultuře. Komise pro kulturu se tímto problémem za-
býval i v minulosti mnohokrát, a to ještě nebyly možnosti tak široké, přesto 
nenašla jiný způsob, jak více podsunout občanů povědomí o chystaných ak-
cích. Zejména se to týká kultury vážnější – besedy, koncerty klasické hudby 
apod. Na tyto akce vždy chodilo poměrné stálé publikum, které ovšem stárne 

a tím pádem ubývá. Zdá se, že akce typu Čarodějnice, Ouvalskej big beat, pe-
čení vola na náměstí táhnou, aniž by byly více propagovány než předchozí zmí-
něné. Zdá se, že se projevuje více konzumní společnost. 
Zlepšuje se ale návštěvnost akcí mladých spolků, jako Mámy v Úvalech, sou-
sedské akce v Horoušánkách, na Slovanech, ale jsou to akce vyčleněné do 
čtvrtí města. Na malou informovanost si určitě nestěžují uživatelé sociálních 
sítí a webu, mladší část občanů. Ti však, přesto málo navštěvují zásadní pro-
jednávání věcí veřejných při VZZM nebo při různých prezentacích. Na nich se 
objevují jen ti občané, kterých se věc přímo týká a případně se cítí být jedná-
ním či představeným projektem přímo ohrožení. Největší návštěvnost mělo 
projednávání změn územního plánu města. Ani sledovanost těchto akcí na 
youtube města není veliká. Zájem o věci veřejné zdá se klesá.  
 

Ptáte se starosty 

Tato rubrika na webových stránkách města není využívána od voleb do no-

vého zastupitelstva a nová starostka Markéta Rydvalová preferuje osobní se-
tkání a osobní e-mailovou korespondenci. 

 

Petice, stížnosti, podněty 

 

Přehled počtu stížností, podnětů a ostatních podání podle věcného obsahu: 
 

V roce 2022 byla na MěÚ Úvaly doručena jedna stížnost na postup správního 
orgánu, stížnost byla vyhodnocena jako nedůvodná. 
Stěžovatel konstatoval neoprávněné přihlášení k trvalému pobytu do nezko-
laudované budovy a vystavení občanského průkazu s touto adresou  (zkolau-

dovaná budova byla zapsána v katastru nemovitostí, její vlastník požádal o 
změnu trvalého pobytu do této nemovitosti, úřad byl povinen jeho žádosti vy-
hovět).   
 

Dále byl podány tři podněty občanů: 
1.  Nesouhlas se způsobem využívání multifunkčního hřiště na Slovanech.  
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Podnět projednala rada města, na základě jejího usnesení došlo k navýšení 
oplocení o 2 m a umístění kamery, který hřiště monitoruje.  
1. Nesouhlas občanů se záměrem provozu autobusové linky a zřízení za-
stávky Rašínova. 
Podnět projednala rada města, s odstoupením od výše uvedeného závěru ne-
souhlasí z důvodu nutnosti  zajištění dopravní obslužnosti této lokality. Po roce 
provozu bude projekt vyhodnocen. 

2. Nesouhlas se záměrem zřízení dětských skupin v čp. 1141 Hakenova 
ulice z důvodu bezpečnosti silničního provozu a chodců, klidu v lokalitě.  
Podnět projednala rada města,  konstatovala, že daná záležitost je v kompe-
tenci státní  správy a RM již rozhodnutí učinila v 6/22 (souhlas s vydáním sou-

hlasného stanoviska ke změně užívání rodinného domu na provozování maxi-
málně 3 dětských skupin s maximálním počtem 60 dětí) a nemíní jej měnit. 
Na chování úředníků MěÚ Úvaly nebyla zaznamenána žádná stížnost. 
 

5. Hospodaření města  
 

Rozpočet 

      

Čerpání rozpočtu města Úvaly za rok 2022      

PŘÍJMY      

Celkové příjmy   207 968 692,44 Kč      

Daňové příjmy 152 846 622,62 Kč      

Přijaté neinvestiční dary 395 159,-Kč      

Přijaté dotace v celkové výši 23 737 910,48 Kč      

      

Příjmy z prodeje pozemků 1 809 837,61,-Kč      

Pečovatelská služba:  a) dotace MPSV  1 715 600,- Kč    

                             b) služby pro obyvatele 546 436,- Kč   

                   c) úhrady od obcí za rozvoz obědů 82 000,-Kč  

    

VÝDAJE      

Celkové výdaje 192 907 994,66 Kč      

Investiční výdaje  42 878 328,66 Kč      

Výdaje na provoz MěÚ      

správa  34 468 251,64     

       

zastupitelé  4 044 787,- Kč      

      

Závazky města k 31.12.2022      
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                   a) úvěr KB 126 137 552,-Kč      

                   b) závazky vůči dodavatelům 0,-      

Splátky k 31.12.2022      

         a) KB 19 178 424,00     

      

Přidělené příspěvky:   968 000,- Kč    

Pečovatelská služba : celkové náklady:  3 064 271,89   

      

Vypracovala: Hájková Jitka 24.4.2023  

Ze zprávy auditora: 
„Nejvyšší část příjmů činí daňové příjmy. Daň z nemovitosti je používána na 
rekonstrukci infrastruktury města, vedeno na zvláštním účtu města. 
Nejvyšší část běžných nákladů tvoří mzdové náklady spolu s odvody a pojiš-
těním, opravy a udržování, nákup služeb a nákup energií, neinvestiční pří-
spěvky zřízeným příspěvkovým organizacím. Kapitálové výdaje jsou nejvyšší 
na položce 6121, která je vázána na projektovou dokumentaci a samotné 
stavby v celkové hodnotě investičního majetku ve výši 50 242 582,-Kč Další 
výraznou položkou je neinvestiční příspěvek zřízených příspěvkových organi-
zací 49 394 650- Kč, z toho Technické služby města Úvaly 28 292 400,- Kč 
neinvestiční a investiční 2 492 400,- Kč Zůstatek na účtech města ke dni 
31.12.2022 činil 15 129 146,11 Kč. Přezkum hospodaření provedla společnost 
s.r.o. ATLAS audit, Čelákovice dle zákona č. 420/2004 Sb. Dle zprávy auditora 
není námitek proti vedení účetnictví a hospodaření města, které je v souladu 

s příslušnými právními normami. Nebyly zjištěny chyby, které by negativně 
ovlivnily hospodaření územního celku. Auditor ve zprávě popsal i rozpočto-
vou odpovědnost města Úvaly, podíl dluhu k průměru příjmů za poslední 4 
roky činí dosahovala 66,21 % průměru jeho příjmů za poslední 4 roky a pře-
kročila hranici 60 % tohoto průměru o částku 11 828 tis. Kč. Meziročně došlo 
ke snížení této částky o 28 618 tis. Kč. Zpráva o výsledku přezkoumání hos-
podaření a závěrečný účet města za rok 2022 budou projednány na FV.“ 

  

Energie 

město Úvaly má v současné době uzavřené smlouvy: 
a)  na dodávku elektrické energie: 
- Veřejné osvětlení : společnost CENTROPOL ENERGY, a. s. 
-  byty, nebytové prostory včetně Městského úřadu, Stavebního úřadu a 
Městské policie: společnost CENTROPOL ENERGY, a. s. 

Smlouvy jsou uzavřené na dobu neurčitou s tím, že výpovědní lhůta činí 3 
měsíce.  
b) na dodávku plynu: 
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- společnost  EP ENERGY TRADING, a. s. 
Smlouvy na dodávku plynu jsou uzavřené na 1 rok. 
Vzhledem k situaci růstu cen za dodávky energii, město Úvaly přistoupilo k 
uzavření těchto smluv již bez účasti na aukcích, a to z důvodu, že by to bylo 
cenově nevýhodné. Město Úvaly bude sledovat vývoj cen za energie a poté 
se rozhodne, zda změní dodavatele...“ sděluje ODBOR INVESTIC A DOPRAVY 

 

V ŽÚ 10/2022 v článku ENERGETICKÁ KRIZE SE DOTÝKÁ I MĚSTA ÚVALY in-

formuje občany Petr Borecký o jednání se zástupci stran a uskupení: „Ener-
getická krize a dramaticky rostoucí ceny energií se nedotýkají jen občanů 
nebo firem, ale i samospráv. A samozřejmě i města Úvaly. Jestliže ještě loni 
město a jeho příspěvkové organizace vydaly na energie něco kolem 8 milionů 
Kč, tak v extrémním případě cen z minulého pátku by to bylo až 45 milionů 
Kč, ale i v případě cen z tohoto týdne se jedná o částku vysoko přes 20 milionů 
Kč. Úvaly sice již v minulosti podnikly mnoho kroků pro snížení energetické 
náročnosti města (zateplení městských budov, vybudování FVE na střeše 
školy, výměna osvětlení za úspornější) a další kroky podniknou již v září (vý-
měna svítidel u městského osvětlení), přesto však zásah do rozpočtu bude 
výrazný a ve svém důsledku může výrazně limitovat možnosti města při pro-
vádění investic a rekonstrukcí. To vše v situaci, kdy jsou rozjeté nebo ve velmi 
brzké době budou zahájené významné projekty města (budování vodovod-
ního obchvatu Jiren (rozpočet 100 mil. Kč), rekonstrukce budovy A základní 
školy (rozpočet 32 mil. Kč) nebo rekonstrukce a rozšíření hasičské zbrojnice 
(rozpočet 17 mil. Kč))…“ 

 

Majetek města 

Dlouhodobý hmotný majetek v tabulce patřící k závěrečné zprávě o hospo-
daření města je uveden řádek … po odečtení brutto ceny a korekcí činí čistá 
cena nehmotného majetku 1 226 051 353,27 Kč. 
Celkový majetek získaný buď bezúplatným převodem (pozemky) nebo náku-
pem (kontejnery na zázemí koupaliště, gastro vybavení školní jídelny, VW 
Transporter – motorové vozidlo pro zvláštní účely atd.) byl v tomto roce 2021 

nahlášen v hodnotě 8 731 816,04 Kč.  Oproti tomu za rok 2022 nákupem 
např. hotelu Budka, správou bytů, opravením hřišť, místních komunikací čili 
investicemi do stávajícího majetku (opět podrobně uvedeno v příloze kroniky 

odborem investic) vzrostl z výše uvedené hodnoty na 44 670 876,65 Kč. 
V roce 2022 účetní cena koupených pozemků a pozemků v dřívějším vlastnic-
tví činila 4 653 226,- Kč, snížila se tedy oproti roku 2021 z 8 731 816,04 Kč o 
4 078 590,04 Kč.  
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Mezi majetek města patří i nehmotný a krátkodobý i dlouhodobý finanční 
majetek a krátkodobé i dlouhodobé pohledávky. 
 

Městské byty 

V únoru už bylo vidět, jak bylo investováno 37 milionů Kč zcela do jejich oprav 
a zateplení, změnily svoji tvář a zároveň snížily energetickou náročnost. Fo-
todokumentace v archivu a ŽÚ 2/2022 dokládá úspěšnost investice. 
 

Investice města 

 

Přehled investičních akcí (text převzat ze zprávy Odboru investic a dopravy 
v plném znění): 
 

Investice ve městě 

Po několika letech dohadů a nezbytných úprav územního plánu v únoru za-
stupitelstvo města na svém zasedání dalo zelenou výstavbě obchodního cen-
tra na Pražské. Těšit se Úvaly mohou na LIDL a na další obchody. Oproti pů-
vodním plánům z roku 2018 se obchodní centrum více zazelená – přibude 
uliční zeleň, zelený val oddělující centrum od obytné zástavby, zůstane za-
chována velká část stromové aleje na vjezdu do Úval a zůstane zachovaný i 
keřový porost lemující silnici I/12. Osvětlení obchodního centra bude prove-
dené tak, aby nevyvolávalo světelný smog a mezi 23:00 – 04:30 bude zcela 

zhasnuté. Materiály budov, zejména ty orientované směrem k Pražské ulici 
budou v dřevěném dekoru. Součástí vybudování obchodního centra budou i 
přístupové chodníky z města a autobusové zastávky přímo v areálu. V celém 
centru bude zasakovací dlažba, střecha objektu B bude zelená a na střeše 
objektu A bude sluneční elektrárna. Součástí areálu pak bude i dobíjecí sta-
nice pro elektromobily. Investor by chtěl výstavbu zahájit ještě letos. Toto 

napsal v ŽÚ 3/2022 starosta města, ale" ve skutečnosti stavba nezačala a do-
cházelo k dalším debatám a řešením navrhovaných změn. 
 

 

Dotace, programy rozvoje, územní plán 

Územní plán sídelního útvaru (ÚPSÚ) Úvaly 

V roce 1995 byl schválen zastupitelstvem ÚPSÚ, jehož zpracovatelem v le-
tech 1993-1994 byl Ateliér D+ - ing. arch. Durdík Praha a od té doby procházel 
řadou operativních změn a upřesnění a poskytuje potřebný podklad pro ří-
zení výstavby města. Pro rok 2022 byl určeným zastupitelem pro územní plán 
Ing. Jan Černý, který pozval občany na veřejné projednání návrhu územního 
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plánu Úvaly, které se konalo  7. března 2022 od 17.00 hodin v sále sokolovny, 
Arnošta z Pardubic čp.164. Návrh byl vystaven k veřejnému nahlédnutí na 
Městském úřadu a současně na oficiálních webových stránkách města. 
Nejpozději do 7 dnů ode dne veřejného projednání, tj. do 14. 3. 2022 včetně, 
může každý uplatnit připomínky. Vlastníci pozemků a staveb dotčených ná-
vrhem řešení, oprávněný investor a zástupce veřejnosti mohou ve stejné 
lhůtě podat námitky, ve kterých musí uvést odůvodnění, údaje podle ka-
tastru nemovitostí dokládající dotčená práva a vymezit území dotčené námit-
kou. Povinnost doložit údaje podle katastru nemovitostí se nevztahuje na zá-
stupce veřejnosti. Dotčené orgány uplatní ve stejné lhůtě svá stanoviska. 
Poté vydalo město obecně závaznou vyhlášku, která byla upravena s ohle-
dem na aktuální stav území v době přípravy změny č. 13 ÚPnSÚ Úvaly 
(03/2023) a s ohledem na aktuálně platné a obecně závazné právní předpisy.  

Veřejně projednání změn č.13 pak po zapracování připomínek občanů se 
bude konat v příštím roce. 
 

Dobrovolné svazky obcí 
DSO Povýmolí – na webových stránkách města je vedoucí ekonomického od-
dělení Jitkou Hájkovou uveřejněn Závěrečný účet za rok 2022, ze kterého pro 
občana není úplně jasné, kolik do svazku, která obce přispívá a kolik čerpá. 
Nejdůležitějším projektem tohoto svazku určitě bylo v tomto roce zajištění 
projektu Svazková škola.  
Na stránkách http://dsopovymoli.cz/page/5/ je uveřejněna  změna zápisu 
v rejstříku dobrovolných svazků obcí: 
Krajský úřad Středočeského kraje, Odbor legislativně právní a krajský živnos-
tenský úřad, rozhodl o návrhu Dobrovolného svazku obcí Povýmolí a zapsal  
změny zápisu v rejstříku dobrovolných svazků obcí. 

1. Hlavní činnost svazku je zaměřena zejména na výkon činností směřují-
cích k systematickému a efektivnímu rozvoji zájmového území, ochranu 
a prosazování společných zájmů členských obcí a jejich spolupráci při 
rozvíjení činností týkajících se: a) zřízení a provoz svazkové základní 
školy, b) propagace svazku a jeho zájmového území, c) koordinace vý-
znamných investičních akcí v zájmovém území, d) oblasti školství, soci-
ální péče a zdravotnictví, e) správy shromažďování a odvozu komunál-
ních odpadů, f) oblasti rozvoje kultury, g) požární ochrany, h) ochrany 
veřejného pořádku, i) ochrany životního prostředí, j) ochrany ovzduší, 
k) rozvoje cestovního ruchu, l) podpory podnikání, m) rozvoje služeb v 
zájmovém území, n) zajištění dopravní obslužnosti, o) zabezpečování 

http://dsopovymoli.cz/page/5/
http://dsopovymoli.cz/2022/01/31/zmena-zapisu-v-rejstriku-dobrovolnych-svazku-obci/
http://dsopovymoli.cz/2022/01/31/zmena-zapisu-v-rejstriku-dobrovolnych-svazku-obci/
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čistoty obcí, p) správy veřejné zeleně, q) správy veřejného osvětlení, r) 
zásobování vodou, odvádění a čištění odpadních vod, s) společných ná-
kupů energií, t) společného zajištění telekomunikačních služeb, u) 
správy majetku obcí, zejména místních komunikací, v) administrativní 
činnosti. 

2. Svazek obcí může vyvíjet i aktivity, které se z objektivních důvodů netý-
kají všech členů svazku; povinnost svazku, aby i tyto aktivity byly v sou-
ladu s účelem svazku, tím zůstává nedotčena. 

3. Svazek obcí může vedle své hlavní činnosti vyvíjet též vedlejší hospodář-
skou činnost spočívající v podnikání nebo jiné výdělečné činnosti; to 
však pouze za podmínky, že jejím účelem je podpora hlavní činnosti 
svazku anebo hospodárné využívání majetku svazku. 

 

DSO Úvalsko 

• Hlavní činnost svazku obcí je zaměřena zejména na výkon činností 
směřujících k systematickému a efektivnímu rozvoji zájmového území, 
ochranu a prosazování společných zájmů členských obcí a jejich spolu-

práci. 
• Svazek obcí může vyvíjet i aktivity, které se z objektivních důvodů ne-

týkají všech členů svazku; povinnost svazku, aby i tyto aktivity byly v 
souladu s účelem svazku, tím zůstává nedotčena. 

• Svazek obcí může vedle své hlavní činnosti vyvíjet též vedlejší hospo-
dářskou činnost spočívající v podnikání nebo jiné výdělečné činnosti; 
to však pouze za podmínky, že jejím účelem je podpora hlavní činnosti 
svazku anebo hospodárné využívání majetku svazku. 

Pro rok 2022 kontrolní řízení neshledalo v hospodaření DSO žádné chyby. Vý-
sledky hospodaření se nalézají na vlastních webových  stránkách http://dsou-

valsko.cz/category/hospodareni/  

Příspěvek obcí je 50,- Kč na obyvatele 

Hlavním současným cílem je vybudování vodovodního přivaděče přes Jirny 
do Úval. 
 

 

Poplatky 

Místní poplatky: 
• poplatek za obecní systém odpadového hospodářství 
• poplatek ze psů 

• poplatek za užívání veřejného prostranství 
• poplatek z pobytu 

http://dsouvalsko.cz/category/hospodareni/
http://dsouvalsko.cz/category/hospodareni/
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• poplatek ze vstupného 

• poplatek za zhodnocení stavebního pozemku možností jeho připojení 
na stavbu vodovodu nebo kanalizace 

 

poplatek za obecní systém odpadového hospodářství 
celkem vybráno 6.736.226,- Kč 

Sazba místního poplatku činí 996,- Kč za rok/osobu s trvalým pobytem v Úva-
lech (děti do tří let jsou od poplatku osvobozeny). Za nemovitost nebo bytovou 
jednotku (byt), ve kterých není přihlášena žádná fyzická osoba činí sazba míst-
ního poplatku 996,- Kč za rok. 
 

poplatek ze psů 

celkem vybráno 272.640,- 

Sazba poplatku za kalendářní rok činí: 
• za jednoho psa, jehož držitel má trvalý pobyt případně sídlo v rodinném 
domě s pozemkem 420 Kč, za druhého a každého dalšího psa téhož držitele 
720 Kč 

• za jednoho psa, jehož držitel má trvalý pobyt případně sídlo v bytovém 
domě 540 Kč, za druhého a každého dalšího psa téhož držitele 720 Kč 

• za psa, jehož držitelem je osoba starší 65 let 180 Kč za druhého a kaž-
dého dalšího psa téhož držitele 300 Kč 

za zbývající místní poplatky vybráno celkem 63.165,- 
 

Odpady  

Město Úvaly uveřejnilo v ŽÚ 3/2022 harmonogram svozu odpadu tzv. Jarní 
odpadové kolečko. To mělo 14 svozových okruhů, ale opět od vrat nemovi-
tosti, takže se setkalo s  odporem obyvatel, kteří oproti období před covidem 
byli zvyklí dovézt na kolečku ke kontejneru zkrácené větve, ale nechtěli už 
stříhat tento bioodpad do pytlů. Předpokládali, že to bylo jen opatření v době 
ochrany před šířením covidu. 
V ŽÚ 11/2022 je plakátek na Podzimní odpadové kolečko, které trochu po-
hnulo „žlučí“ obyvatelům, vymyká se obvyklé době a začíná v listopadu a 

končí 28.2.2023. Ptají se, kam s větvemi a listím z podzimu, nemají-li možnost 
kompostovat a pálit. Sběrný dvůr bývá přeplněn, staří občané nemají mož-
nost vozit bioodpad do dvora a stříhat větve na malé kousky di bio popelnic 

není pro ně jednoduché. 
V ŽÚ 4/2022 s vtipnou nadsázkou popsala vlastně stálé problémy se svozem 
odpadů ve městě a s chováním některých občanů  Renata Stojecová, odbor 
životního prostředí“ 
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„ODPAD MIMO POPELNICI NENÍ ZADARMO!!! Odkládáte věci k popelnicím? 
Protože jsou popelnice nebo kontejnery plné nebo že nemáte čas nebo vám 
doma něco překáží a chcete se toho co nejrychleji zbavit? Odložením věcí i 
odpadu k popelnicím se však lidé dopouští přestupku! A pokud jste lapen 
např. městskou kamerou, tak si koledujete i o pokutu. Protože nejen, že 
hyzdíte veřejný prostor, zabíráte veřejné prostranství, které slouží všem. Ně-
kdy i znemožňujete technice a lidem přístup ke kontejnerům a manipulaci s 
nimi. Znáte moc dobře, když v pět hodin ráno vám pod okny drnčí popeláři a 
rachotí s kontejnery a vy si říkáte: „Ať už jsou pryč a já v klidu mohu ještě 
spinkat.“ Věřte, že i oni by často také rádi byli už pryč. Někdy jim ale např. 
hromada kartonů a papírů brání vůbec se ke kontejneru dostat a vyvézt ho. 
Není to zrovna velká sranda, se kousek po kousku prohrabávat v létě v zimě, 
než se dostanou k tomu, proč tam právě přijeli. Popeláři nemají ale v popisu 
práce uklízet nepořádek z okolí jakýchkoliv popelnic. Nehledě na množství 
spálené nafty a ztraceného času, a tak zvyšujících se nákladů na likvidaci od-
padů. On stačí i pytlík s odpadkem položený vedle popelnice, kterou vyvezete 
před barák. Odvoz a úklid vzniklého nepořádku mnozí stále považují za sa-
mozřejmou službu od města, za niž se nemusí platit. Odpad odložený mimo 

sběrné nádoby je považován za černou skládku a původci může být uložena 
pokuta do výše padesáti tisíc korun. Přetéká vám vaše popelnice? Požádejte 
si o větší! Přetéká u vás v lokalitě kontejner? Vyčkejte na svoz! Máte doma 
prostě mnoho věcí, které není kam dát? Využijte náš sběrný dvůr! Je tu pro 
vás.“ 

 

6. Příspěvkové a ostatní organizace  
 

Městská knihovna 

Městská knihovna Úvaly, Husova ul. čp.98  
vedoucí PhDr. Kateřina Werkman, PhD.: výpůjční služby, kulturně výchovná 
činnost pro děti a mládež, tvorba a správa grantů a dotací, správa rozpočtu, 
PR a propagace. 

Knihovnice:  

Dagmar Kalinová: výpůjční služby, služby MVS, katalogizace a správa knihov-
ního fondu 

 Bc. Gabriela Modřanská: výpůjční služby, kulturně výchovná činnost pro děti 
a mládež, akvizice a objednávání nových knih, správa periodik. 

 

„V roce 2022 nedošlo v knihovně k žádným změnám provozním ani personál-
ním. Knihovna fungovala v řádných výpůjčních hodinách, celkem 25,5 hodin 
týdně rozložených do 4 dní, v létě omezených na letní výpůjční dobu. 
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Na konci roku 2022 bylo ve fondu knihovny 25 954 jednotek, z toho 15 561 ve 

volném výběru. Nakoupeno bylo 956 nových titulů. Čtenáři si vypůjčili přesně 
22 666 výpůjček. V dětském i dospělém oddělení pokračovala aktualizace 
fondu. Vyřazeno bylo 2 491 knih.  

Úspěšně pokračovala spolupráce Městské knihovny se ZŠ a MŠ.  Na konci 
června jsme pasovaly na Rytíře čtenářského řádu žáky z 1. tříd ZŠ Úvaly. Děti 
si odnesly odznaky s malým rytířem a poukaz na roční členství v knihovně 
zdarma. Konaly se i besedy se žáky ostatních ročníků. Knihovna také zprostřed-
kovala několika třídám ZŠ autorské čtení s úvalskou autorkou Pavlou Pavlíčko-
vou Kovaříkovou, která jim četla ze své nové knihy Mucošci. V sobotu 11. 
června jsme s autorkou připravily i dobrodružkou stezku pro veřejnost. Vzdě-
lávacích akcí knihovny se zúčastnilo celkem 487 lidí.  
V letních měsících se Městská knihovna potřetí zapojila do projektu Pročtené 
léto určeného na podporu čtenářství dětí od 2 do 15 let. Každý z devíti prázd-
ninových týdnů byl věnován jednomu tématu, ke každému z nich knihovnice 
připravily tipy na četbu pro různé věkové kategorie. Dětem, které zvládly pře-
číst alespoň pět knížek z různých týdnů, jsme připravily malé odměny.  
V listopadu se Městská knihovna poprvé přidala k prodeji vlčích máků pro ve-
řejnou sbírku na pomoc veteránům a dalším bojovníkům za svobodu prostřed-
nictvím Centra pomoci Paměti národa…“ podává informaci pro kroniku ve-
doucí Kateřina Werkman.  
 

Městská policie 

 

Základní informace o Městské policii Úvaly (webové stránky města r.2022): 
   Rozdělení na okrsky 

   Velitel MP Jana Králová 

   Zástupce velitele MP Ivan Faitl 
   okrsek A: strážník MP Daniel Bílý 

   okrsek B: strážník MP Pavel Beneš 

   okrsek C: strážník MP Aleš Humr 

   okrsek D: strážník MP Tereza Vejvančická 
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„Do roku 2022 jsme vkročili v počtu osmi strážníků, šest ve službě, dvě stráž-
nice na mateřské dovolené a jednoho občanského zaměstnance. Během prv-
ních měsíců jsme přivítali další dva strážníky a na podzim se s jedním rozloučili. 
Začátkem roku se strážníkům v součinnosti s OOPČR Úvaly podařilo nalézt a 
zadržet hledaného muže, který se ukrýval na území města Úvaly. V březnu se 
k nám na služebnu přišli podívat děti z místní základní školy a zkontrolovat 

vybavení naší služebny. Strážníci byli zavaleni spoustou zajímavých otázek, na 
které všem ochotně odpověděli. Děti se dozvěděli, jak se používá AED, zopa-
kovali si základní pravidla při pohybu na komunikaci, jak pěšky, tak na kole, 
nebo koloběžce. V následujících týdnech se ukázalo, že tato ukázka byla 
úspěšná a požádali nás i úvalské mateřské školky o ukázky vybavení a před-
nášky dopravní výchovy. Další ukázka techniky byla spojena s akcí Den Země 
na Klepci, kde byla MP Úvaly požádána i o malou ukázku. Zde hlavní roli dostali 
starostové obcí, které hlídka dostala za úkol „pochytat“. Lov byl úspěšný a sta-
rostové skončili v klepetech. V květnu městská policie rozšířila pracovní dobu 
od 07:00 do 22:00 hodin. Květnem byla také zahájena sezona odchytu včel. 
Strážníci během roku zajistí desítky odchycených psů a jiných zvířat, která ná-
sledně vracejí majiteli nebo zařizují přesun do útulku. Naši strážníci se věnují 
také odchytu rojů včel. Tyto odchyty jsou časově náročné, jelikož se nejedná o 
odchyt jedinců, ale stovek jedinců, se kterými se musí dohodnout. Jejich útoky 
si strážníci neberou osobně a ani je nepovažují za napadení úřední osoby, jeli-
kož včely mají početní převahu, snaží se s nimi jednat nanejvýše opatrně a vždy 
najdou společnou řeč a podaří se včely přesvědčit o tom, že jim zajistí vhodné 
podmínky u včelaře. Jelikož v červnu na ZŠ v Úvalech v rámci prvního stupně 
probíhala dopravní výchova, byla MP opět požádána o přednášky. Žáci celého 
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prvního stupně se seznámili se strážníky, probrali důležité dopravní značky, 
zopakovali si, jak se chovat na silnici, přechodu a železničním přejezdu. Zopa-
kovali si, k čemu slouží AED a jejich rozmístění v Úvalech. Červen, byl zakončen 
Dnem techniky města Úvaly a IZS. Kde se na hřišti pod školou děti seznámili s 
vybavením technických služeb města Úvaly, vybavením SDH Úvaly, měli mož-
nost nakouknout pod pokličku i k vybavení PČR a MP Úvaly. Prázdniny byly ve 
znamení koťat a koček, tak jako každý rok. Zda je to již místním folklorem, 
nebo pouhou lidskou bezohledností nelze soudit, ale každoročně se strážní-
kům dostává v letních měsících oznámení o odložených koťatech. Krabice 
umístěné v lese, u nádraží, a jiných místech jsou již pravidelností, proti které 
se velmi špatně bojuje, jelikož tyto nálezy jsou v odlehlých lokalitách bez ka-

mer. Následné umisťování je velmi náročné vzhledem k přeplněnosti útulků a 
jiných organizací. V říjnu se pracovní doba městské policie vrátila zpět na čas 
7:00 až 19:00 hodin. Před zimou proběhla v součinnosti s OOPČR kontrola re-
kreačních objektů v chatových oblastech Úval a Škvorce. V prosinci proběhla 
beseda se seniory v DPS v Úvalech.“ Zprávu pro kroniku zpracovala Tereza Vej-
vančická a je včetně fotodokumentace a v papírové formě uložena ve volné 
příloze kroniky 2022. 
 

Jednotka sboru dobrovolných hasičů Úvaly 

 

ZPRÁVA O ČINNOSTI VÝJEZDOVÉ JEDNOTKY SDH ÚVALY ZA ROK 2022, jak ji 
podal pro kroniku a své kolegy na valné hromadě Sboru dobrovolných hasičů 
v Úvalech její velitel Petr Rytina ml. Sešli se konečně po delší Covidové od-
mlce a podělili o bilanci výjezdové jednotky za rok 2022. 
„Jednotka je stále zařazena v kategorii JPO III/2 s předurčeností pro zásahy 
při dopravních nehodách a k dnešnímu dni čítá celkem 28 členů. 
Tato jednotka byla v minulém roce povolána Krajským operačním střediskem 
celkem k 90 mimořádným událostem. Z toho to byl 35x požár, 29x dopravní 
nehoda, 17x technická pomoc, 5x únik ropných produktů, 1x únik kapaliny 
mimo ropných produktů, 1x ostatní pomoc a 2x planý poplach. Z uvedeného 
výčtu jednotka zasahovala 42x v Úvalech, 47x mimo obec a 1x v rámci mezi-
krajské výpomoci na území Hlavního města Prahy. K prvnímu zásahu jed-
notka vyjela 6.1.2022, jednalo se o dopravní nehodu 2xOA se zraněním 
v Úvalech. Za zmínku určitě stojí požáry bývalého statku v Květnici. K prv-

nímu z nich vyjela jednotka 31.3.2022 v 1:28, při příjezdu byla střecha bu-
dovy zasažena požárem v plném rozsahu. Jednotka prováděli hašení dvěma 
proudy v DT, zároveň byla zřízena čerpací stanoviště na přilehlém rybníku a 

členové prořezávali motorovou pilou keře pro lepší přístup k budově, na zá-
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kladnu se vrátili v 5:00. K druhému požáru na stejné místo, pouze jiná bu-
dova, JSDH vyjela s oběma cisternami 12.7.2022 ve 22:15. Jednalo se o ná-
ročný zásah, obě družstva po příjezdu bránila požáru v šíření a následně ho 
likvidovala za pomoci čtyřech vodních proudů. Od tohoto požáru se vrátili ve 
2:58. 26.10.2022 v 15:39 byla jednotka vyslána na požár hangáru po pádu 
letadla do obce Doubravčice. Na místě jednotka prováděla kyvadlovou do-

pravu vody na místo události, poskytla plovoucí čerpadlo pro doplňování cis-
teren z rybníka a později osvětlovala místo události. Zpět na základnu se vrá-
tila ve 20:25. 

Tolik z  represe a nyní pár řádků z prevence. 

Loňský výcvik a školení jednotky se řídil podle ročního plánu pravidelné od-
borné přípravy vypracovaného dle směrnic GŘ HZS pro výcvik jednotek PO. 
Dále se jednotka zúčastnila krajské soutěže ve vyprošťování zraněných osob 
z havarovaných vozidel. Bylo to jejich poprvé na takovéto soutěži, kdy si 

hlavně chtěli vyzkoušet svoje znalosti a dovednosti pod kontrolou odborných 
rozhodčích. V silné konkurenci převážně zkušených družstev se umístili na 
11. místě.  
18.12.2022 proběhlo školení jednotky v první pomoci, zaměřené převážně na 
zranění vzniklá při dopravních nehodách. 
Každoročně se, mj., díky velké vstřícnosti vedení města zkvalitňuje jak tech-
nika, tak výzbroj a výstroj úvalské jednotky. Probíhá rekonstrukce a přístavba 
hasičské zbrojnice. JSDH bude tak mít novou garáž, školící místnost, šatny, 
umývárnu a věž na sušení hadic. Dokončení stavby by mělo proběhnout v září 
příštího  roku. Nyní jednotka využívá prostory pro ni upravené v areálu Tech-
nických služeb Úvaly. Jako příklad z nově pořízených věcných prostředků byla 

termokameru, která je velkým pomocníkem při vyhledávání osob v zakouře-
ných prostorech a také pro vyhledávání skrytých ohnisek. Dále byly pořízeny 

nové svítilny jako náhrada za dosluhující 12 let staré. 
Zaznělo poděkování městu, a i všem členům, kteří tráví na údržbě techniky 
mnoho hodin a udržují jí tak v bezvadném stavu. Největší dík ovšem patří 
všem hasičům, kteří se na úkor svého volného času obětují a v kteroukoliv 

roční, denní i noční dobu neváhají pomoci ostatním lidem v nouzi.“ 

 

V ŽÚ 4/2022 hasiči upozorňují na možnost vzniku jarních požárů. Jejich výskyt 
stoupá. Upozorňují, že je ze zákona zakázáno vypalování trávy a podávají roz-
sáhlý návod, jak bezpečně postupovat při pálení biologického materiálu a jaké 
povinnosti jsou vyžadovány. 
Od čísla 5/2022 ŽÚ pravidelně informuje člen redakční rady o výjezdech 
hasičů, případně o činnosti policie. 
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V ŽÚ 7-8/2022 starosta Petr Borecký slibuje: „ Dlouhá léta úvalští hasiči snili o 
tom, že se dočkají moderní, rozšířené zbrojnice. V Úvalech jsme se už naučili, 
že sen se dá proměnit ve skutečnosti. A začali jsme na tom ve spolupráci s 
hasiči pracovat (příprava projektové dokumentace, vyjednávání dotace atd.). 
Loni na podzim pak naše technické služby začaly s opravou vnitřků jedné z hal 
v areálu městského úřadu v Riegerově, kde budou hasiči dočasně necelé dva 
roky sídlit. Půjde-li vše dobře, na konci roku 2023 se naši hasiči přestěhují do 
moderní hasičské zbrojnice se vším zázemím. Náklady stavby budou činit 19.5 
mil. Kč, zhruba polovinu nákladů pokryje dotace od Středočeského kraje a 
Hasičského záchranného sboru ČR.“ 

 

Technické služby města Úvaly 

Technické služby města Úvaly  
Právní forma příspěvková organizace 

Zřizovatel Město Úvaly 

IČ 044 41 869 

DIČ CZ04441869 

Kontakt Tel.: 281 091 522 

 E-mail: tsu@mestouvaly.cz 

 Web: http://www.tsuvaly.cz/ 

ID datové schránky: yzzamr5 

Statutární zástupce Jaroslav Špaček, ředitel 
Hlavní ekonom Jitka Kuštová 

Činnost Technických služeb města Úvaly  (dále jen „TSMÚ“) je vymezena zři-
zovací listinou ze dne 16. července 2015. V polovině roku 2017 byla zřizovací 
listina upravena z daňových důvodů a také z důvodu rozšíření hlavní a vedlejší 
činnosti. 
Hospodaření: V roce 2022 se podařilo TSMÚ utržit zisk 2 100 650 Kč (tabulka 

výdajů, příjmů, výnosů, osobních nákladů atd. na str. 65 VZ) 

 

Hlavní činnost TSMÚ pro město (financováno z příspěvku): 
• péče o zeleň včetně výsadby, údržby, vysekávání trávníků, prořezu 

stromů, likvidace náletových dřevin; 
• péče o čistotu veřejného prostranství, odvoz odpadkových košů; 
• správa majetku města bytových prostor č. p. 75, 90, 95, 105, 181, 

1075,1076, 1346, 1347; řešeno nově i přes společnost BBP. 
• správa nebytových prostor: DPS, Dům volnočasových aktivit, MDDM, 

ZŠ, MŠ a další městské budovy; 
• opravy komunikací; 
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• údržba a obnova dopravního značení; 
• údržba a provoz hřbitova; 
• údržba městských laviček a městského mobiliáře, autobusových zastá-

vek a výstavba altánů; 
• údržba a oprava dětských hřišť, pískovišť; 
• údržba informačních tabulí a vývěsek města; 
• údržby lesů a lesních pozemků; 
• zajišťování svozu komunálního odpadu; 

• provozování sběrného dvora; 
• provozování, oprava a údržba systémů veřejného osvětlení; 
• přípravné a dokončovací stavební práce, specializované stavební čin-

nosti; 

• instalace a údržba výzdoby města. 
 

Doplňková činnost TSMÚ pro město (činnost hospodářská - tedy výdělečná) 
- provozování vodohospodářské infrastruktury; poskytování služeb občanům, 
dalším obcím a firmám dle dílčích objednávek. Předmětem vedlejší činnosti 
(tzv. hospodářské činnosti) je provozování vodovodu a kanalizace pro veřej-
nou potřebu ve městě Úvaly a vodovodního přivaděče pro Úvalský region „Ze-
leneč“. Dále sem můžeme zařadit činnosti, které jsou vykonávány pro fyzické 
a právnické osoby dle ceníku služeb např. pronájem vysokozdvižné plošiny, 
pronájem kontejnerů a řada dalších činností. 
V roce 2022 řešily TSMÚ 1462 událostí, což je oproti roku 2021 nárůst o více 
než dvě třetiny. 
V roce 2022 TSMÚ zveřejnily na sociální síti Facebook 107 příspěvků, dosah 
se zvedl o 71,3 % na 8825. Metrika počítá dosah z organické nebo placené 
distribuce obsahu na Facebooku, včetně příspěvků, příběhů a reklam. Zahr-
nuje taky dosah z označení, oznámení polohy, návštěv stránky nebo profilu, 
propagovaných příspěvků a příběhů a dalších zdrojů. Pokud dosah pochází z 
organické i placené distribuce, započítá se jen jednou. Metrika je odhadovaná 
a TSMÚ používají pouze neplacený obsah.  
Ve výroční zprávě říkají: „V roce 2022 se nám dle statistiky Facebooku zv 66 
„To se mi líbí“ stránky, což je nárůst o 214,3 % a máme již 653 „Sledujících“. 
Toto ale stále nebereme jako zcela uspokojivé. Jelikož dochází ke sdílení in-
formací přes info kanály Města, pak se dosah daří i nadále navyšovat. Vysvět-
lujeme výhodu aplikace Města pro mobilní uživatele a dále informuje přes 
web „www.mestouvaly.cz“. Pokud nám kdokoli pošle jakoukoli událost přes 
aplikaci, víme díky přesné geolokaci, kde se co pokazilo, co je zapotřebí opra-
vit, posekat, uklidit atd. Navíc jsme schopni s obyvatelem komunikovat přímo 
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a dát i zpětnou vazbu na řešení události. Doptáme se případně na další po-
drobnosti, čímž jsme již společností s komunikací dle standardu 21. století.“ 

Úsek vodovodů a kanalizací Úsek vodovodů a kanalizací (dále jen „VaK“) za-
jišťuje provozování vodohospodářské infrastruktury města Úvaly a také vodo-
vodního přivaděče „Zeleneč“, který zásobuje Úvalský region z Káranských 
řadů. Tímto přivaděčem jsou zásobeny obce Zeleneč, Jirny, Nové Jirny, Ho-
roušany, Horoušánky a Úvaly. V letních měsících naši vodu používá i Energia 
AG (kdysi pod názvem Vodos Kolín) k pokrytí výkyvů v rámci zásobení obcí 
Škvorec, Přišimasy a Hradešín. Úvalská Radlická čtvrť je pro změnu napojena 
a zásobena z jejich přivaděče. Již delší dobu je v plánu propojení této lokality 
přímo na naši vodu. Tímto projektem se staneme plně soběstačnými. Tato re-
alizace byla v plánu, ale bohužel se odložila na roky následující z důvodu do-
řešení majetkových záležitostí. Projekt je veden přes soukromé pozemky a 
město tak o tomto záměru jedná s vlastníky dotčených pozemků. Předpoklad 
realizace spadá na roky 2022-2023. K zajištění provozování VaK jsou dvěma 
provozními techniky využívána dvě vozidla Dacia Duster a Peugeot Expert pro 
zabezpečení stálé pohotovosti nebo pro případ nenadálé havárie. 
V loňském roce bylo pro potřeby zásobení SD a obyvatel pořízen přívěs s ná-
stavbou - cisterna o objemu 1000l – jako případný pohotovostní zásobník 
pitné vody. Provozování čistírny odpadních vod (dále jen „ČOV“) zajišťují 2 
provozní technici a provozování kanalizace dodavatelská firma Bernardi, Mi-
loslav Kolařík a řada dalších subdodavatelů. Nedílnou součástí provozování 
VaK je odborný zástupce provozovatele a administrativní podpora, kterou za-
jišťuje fakturantka s rozšířenou působností (správa smluv, pohledávek, rekla-
mací a pokladní) a referent pro agendu spojenou se žádostmi odběratelů, 
který má na starosti i veškeré vyjádření k plánovaným developerským projek-
tům a stavebním zásahům našich obyvatel. Dalšími pracovníky pro zajištění 
plynulého chodu VaK jsou 3 odečítači stavu vodoměrů a 1 osoba pro roznos 
složenek, kteří pro organizaci tuto činnost vykonávají na dohodu o provedení 
práce. Odečty probíhají na kvartální bázi. I díky této četnosti se daří u odbě-
ratelů ohlídat případné poruchy - nejčastěji na tlakovém ventilu, protékající 
myčce apod. 
VODOVOVOD V tabulce přináší ve výroční zprávě TSMÚ přehled jednotlivých 
řadů, celkově jich spravuje 50 866 metrů, v celkové hodnotě 217 718 227,-Kč. 
Průměrné stáří vodovodu je rok 1999. Jedná se celkově o 209 úseků. Dle stáří 
infrastruktury je patrné, že vodovod byl zaveden ve spoustě oblastí dříve než 
kanalizace, která se významně dobudovávala v letech následujících. V rámci 
města bylo velké procento nemovitostí s likvidací odpadních vod přes septiky. 
Jsou zde uvedeny všechny úvalské ulice s vodovodem, rokem výstavby i pou-
žitého materiálu, délky úsek a průměru „roury“. 



55 

 

 

Kronikářský záznam 2022 

 

KANALIZACE Opět dále VZ TSMÚ uvádí podobnou tabulku, v níž je přehled 
jednotlivých řadů. Celkově spravuje 41 794 metrů, v celkové hodnotě 283 558 
512 Kč. Průměrné stáří kanalizace je rok 2008. Jedná se celkově o 182 úseků. 
Jsou uvedeny ulice, použitý materiál, délka úseku, průměr a rok výstavby 
nebo obnovy. 

Úsek údržby města  

Tento úsek tvoří samotné jádro TSMÚ. Jedná se o jednotku tzv. VPS, kterou 
dále člení na úsek svozu odpadu, správy a údržby veřejného osvětlení, správy 
hřbitova a ostatní VPS. Celkem tato pracovní jednotka disponuje 22 zaměst-
nanci. Přesné rozdělení je následující:  

• Úsek veřejného osvětlení 2 pracovníci Úsek svozu odpadu 3 pracovníci, 
od 11/2021 6 pracovníků  

• Údržba hřbitova 1 pracovník DPS 1 pracovník Kulturní a volnočasová 
„65“ 1 pracovník na DPČ  

• Sběrný dvůr 1,5 pracovníka (jeden na 50 % úvazek)  
• Údržba města 17 pracovníků  

O prázdninách nabízí TSMÚ možnost krátkodobé brigády studentům, 
zejména z Úval. Je skvělé, když si mohou plně okusit, co obnáší údržba města 
po vandalech, sprejerech a lidech, kterým odpadne nepořádek z ruky kdekoli 
v ulicích našeho krásného města. Bohužel i nadále se jedná o obrovské pen-
zum práce a času, který věřím by šel využít zcela jinak a efektivněji.  
V únoru 2022 TSMÚ pomohly s organizací pomoci ukrajinským uprchlíkům. 
Administrativní pracovnice organizovala materiální pomoc, pracovníci údržby 
prováděli opravy v dočasném ubytování a již v dubnu byl zaměstnán první 
ukrajinský uprchlík. V průběhu roku zde pracovali 2 muži a 2 ženy. Celkem 
odpracovali 1076 hodin, byli zaměstnáni na dohodu o pracovní činnosti a do-
hodu o provedení práce. 
V rámci údržby města se osvědčila i pomoc našich obyvatel, kteří přes webo-
vou aplikaci města hlásí věci, které jsou dle jejich soudu v nesouladu a mimo 
očekávaný standard. V roce letošním to již bylo 219 požadavků. Kooperace je 
pro TSMÚ nesmírně důležitá. Město v zeleni bude vypadat tak, jak se k němu 
budou chovat všichni. Úkolů jsou prováděny  přes plánovač TaskPool jednot-
livých aktivit, které jsou TSMÚ z odborů města zadávány. 
V tomto roce již na škarpy podél komunikací používá příkopové rameno s mul-
čovací hlavou, která má dosah 5,5m. Bylo zakoupeno z důvodu úspory a zvý-
šení efektivity. Do této doby se vše dosekávalo ručně. Dále na rameno bylo 
zakoupena i hlavice pro údržbu alejí, živých plotů apod. V akci lze vidět stařičký 
Zetor Crystal, například v aleji na Jirny, na cestě směr Donát, nebo u Bistra 
Kvapil na živém plotu v Pražské ulici. Nově taktéž při objednávkách zpracování 
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keřů a prořezech stromořadí „štěpkují“ přímo v místě. Šetří se tím náklady za 
převoz bio odpadu a platbu za kompostárnu. Štěpka se vrací rovnou zpět do 
přírody. V rámci svozového kolečka a svezeného množství bylo využito prů-
myslového drtiče, který nadrtil veškerý zelený navezený odpad. Jako poslední 
byl používán stroj Infraset na opravy větších výtluků. Z důvodu správného po-
užívání dle technologických postupů byla vyškolena posádka 4 zaměstnanců. 
Zaškolení a pravidelný servis provedla společnost Moram. Oprava jednoho 
hlubokého výtluku pak trvá cca 30 minut. Posádka se skládá ze 2 pracovníků. 
Dále se TSMÚ věnovaly vystříhávání náletových dřevin v celé lokalitě města 
Úvaly. V roce 2022 se pokračuje v kácení stromů napadených kůrovcem. K 
těžbě je využívána i vysokozdvižná plošina a traktor Zetor s navijákem. Spolu-
pracuje zde nově s arboristou panem Mrázem, který dělá zdravotní řezy, bez-
pečnostní kácení, tvarování korun stromů a další činnosti dle kooperace s od-
borem životního prostředí. Dlouholetý spolupracovník pan Karbulka podlehl 
zdravotním komplikacím v podobě covid 19, který odváděl vždy a výhradně 
kvalitní služby. Byla navázána spolupráce s arboristou (p.Mráz) a zahradníkem 
(p.Drsek). 

Dále Výroční zpráva TSMÚ, která má 67 stran včetně fotodokumentace a je 
volnou přílohou, digitální i tištěná, kroniky roku 2022, hovoří o další činnosti 
TSMÚ, jako je zimní údržba ulic, jarní čištění dešťových vpustí kanalizací, rozvoj 
dopravního značení apod. Objem celé zprávy dokládá obsah VZ: 
1. Základní identifikační údaje;  2. Předmět hlavní a vedlejší činnosti; 3. Přehled 
hlavních aktivit (a. Administrativní úsek  b. Úsek vodovodů a kanalizací  c. Úsek 
údržby města - Údržba veřejné zeleně; Práce v lese; Údržba veřejných pro-
stranství; Správa místních komunikací; Správa bytových a nebytových prostor; 

DPS; Centrum volnočasových aktivit – „65“; Veřejné osvětlení; Svoz komunál-
ních odpadů; BIO; Tříděné komodity; Svoz olejů; Sběrný dvůr; Jarní a podzimní 
úklidové kolečko; Ostatní; 4. Personalistika – lidské zdroje 5. Přehled hospo-
daření  6. Výhled na rok 2023.  Závěr  8. Přílohy  
 Je logické, že činnost TSMÚ s přibývající zástavbou a počtem obyvatel na-
růstá. I čísla a  grafy ve VZ to dokazují. 
Rozruch přinesl plánek svozu odpadu označovaném jako Jarní a podzimní svo-
zové kolečko. Na plánku bylo sděleno, že se nesváží bioodpad, že má každý 
možnost umístit tento odpad do bio popelnic nebo odvozem do sběrného 
dvora průběžně. To se starším obyvatelům, kteří nemají auto a mají zahrady 
nelíbilo. Těžko se lze zbavit ořezaných větví do bio nádoby, kam se musí dít jen 
nastříhané na kousky. Nakonec se podařilo domluvit a bioodpad byl svážen 
kontejnerem v rámci „kolečka“. 
Ve VZ se píše: „V rámci svozu odpadu přímo od vrátek našich obyvatel bylo v 
roce 2022 realizováno 28 svozových dní, dále 3 dny pro odvozy na koncovky 
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odpadů, při kterých bylo zapojeno 11 lidí, odpracováno celkem 2.512 hodin 
nebo celkem 314 „člověkodní“. Najeli jsme 8.502 km a byla použita následující 
technika: traktor Zetor, kontejnerový nosič AVIE, kontejnerový nosič Man, do-
dávka Fiat Ducato a smykový nakladač Locust. Koncovky odpadu: Nykos Ždá-
nice - objemný odpad, plast. Kompostárna Hořátev – biologický.“ 

Bod 4. Personalistika – lidské zdroje – to je bod, který přikládám v plném znění: 
„Celý tým TSMÚ je stabilizován. Postupně se připravujeme na obsazení tabul-
kových míst, ale to až v dalším roce. Zejména s ohledem na převzetí dalších 
činností, které dle objednávek města byly realizovány přes subdodavatelské 
společnosti. Rok 2022 byl velikou zkouškou s ohledem na příchod pandemie 

Coronaviru Covid-19, raketovému růstu cen energií, jenž pro nás znamenal 
růst všech vstupů. Je až neuvěřitelné, že i přes tento cenový šok se podařilo 
rok zvládnout a ustát na velmi vysoké úrovni. Byl pozastaven nábor zaměst-
nanců na obsazení tabulkových pozic. K 31.12.2022 jsme měli celkem 36 za-
městnanců na HPP, 2 na DPČ a 9 na DPP. Stavíme očkovací centra, dále máme 
pracovníky rozděleny do dvou vzájemně rozdělených skupin s cílem bezpečně 
zabezpečit chod v rámci kritické infrastruktury při provozování vodovodu a ka-
nalizace a zabezpečení svozu odpadů. Díky zabezpečení města jsou v první 
várce očkování vyřešena očkování pro pracovníky právě těchto středisek. Pro 
rok 2023 budeme hledat lidi do střediska VPS na práce péče o město nebo 
posádku svozového vozidla a řidiče profesionály s licencí na T a C. Hledáme i 
elektrikáře vč. zkoušky dle vyhlášky 50.“ 

 

Školství 
 

Školská zařízení 
Všechna školská zařízení, jejichž zřizovatelem je město, každý měsíc prezen-
tují svůj život v našem časopise textem i fotografiemi, takže každý občan má 
možnost být v obraze, jak se školství a mimoškolní výchova vyvíjí. 
Základní škola 

ZŠ Úvaly, Arnošta z Pardubic čp.8, www.zsuvaly.cz  

Zřizovatelem zůstává město Úvaly, okres Praha – východ. 
Výroční zpráva za školní rok 2021/2022 osahuje 16 kapitol, které jako obvykle 
podávají informaci o činnosti školy, jejích projektech, procesech s cílem moti-
vace k celoživotnímu vzdělávání, hospodaření a různých procesech vytváření 
lepších podmínek pro školáky i učitele. Celkově má přes 50 stran a je vzorně 
prezentována. 
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Ředitelem je nadále Mgr. Lukáš Kunc, zástupkyní ředitele pro organizační zá-
ležitosti je Mgr. Irena Nováková, zástupkyní ředitele pro I. st. Mgr. Gabriela 

Matoušková, zástupkyní pro II. st. pak Mgr. Milada Boháčková. 

Výchovnou poradkyní je  Mgr. Jana Havlíková, školní psycholožkou Mgr. Mi-

chaela Kubátová, školní speciální pedagožkou Mgr. Ivana Havlová a Mgr. Zora 

Vítková a metodičkou prevence Mgr. Dana Brabencová a Ing. Dana Misárková. 

Koordinátorkou inkluze je Bc. Kateřina Pokorná, koordinátory ŠVP jsou Mgr. 

Kateřina Trapková a Mgr. Irena Nováková. Školní družinu vede Pavla Pavelková 
a vedoucí školní jídelny je Petra Bezuchová. 
Školská rada - zástupci zřizovatele: Jana Tesařová, Ing. Ludmila Milerová; 
zástupci zákonných zástupců žáků: Ing. Richard Tichý, Eva Chvalkovská; 
zástupci pedagogických pracovníků: Mgr. Milada Boháčková, Mgr. Gabriela 
Matoušková.  
Hospodaření ZŠ je za rok 2021 a 2022 popsáno v kapitole téhož jména a v roce 

2021 byly výnosy ke konci roku 94 362 388,94 Kč, náklady 94 123 539,70 Kč, 
tedy s hospodářským výsledkem 238 849,24. Rok 2022 představují čísla 
k 30.červnu 46 696 217,97 Kč a 44 350 415,34 Kč, hospodářský výsledek byl 

2 345 802,63 Kč. 
Škola se zapojila i do rozvojových a mezinárodních programů – ERASMUS. 

 

Ve školním roce 2021/2022 v ZŠ pracovalo celkem 131 zaměstnanců – 102 pe-

dagogických a 29 provozních pracovníků. Z pedagogických pracovníků bylo 63 
učitelů (52 žen a 11 mužů). Kvalifikaci splňovalo 59 učitelů. Provoz školní dru-
žiny zajišťovalo 20 vychovatelek – 18 kvalifikovaných.  Na I. i II. stupni praco-
valo na částečný úvazek 23 asistentů pedagoga – všichni kvalifikovaní. 
 

Kapitolu 2.7 je nutno ocitovat v plném znění: 
Válečný konflikt na Ukrajině a vznik adaptační skupiny při Základní škole 
Úvaly 

„Dne 24. února 2022 vypukl ozbrojený konflikt na území Ukrajiny invazí vojsk 
Ruské federace. V návaznosti na to vznikla migrační vlna z území Ukrajiny. V 
reakci na ni byl Evropskou unií poprvé v historii aktivován čl. 5 směrnice Rady 
2001/55/ES, na jehož základě byla v březnu 2022 vyhlášena na území Evropské 
unie dočasná ochrana pro osoby prchající z území Ukrajiny. V této situaci pak 
bylo v České republice přijato několik zákonů, které se souhrnně označují jako 
„Lex Ukrajina“. Konkrétně pro oblast školství jde o zákon č. 67/2022 Sb., který 
upravuje zvláštní opatření ve školství potřebné pro zvládnutí velkého množství 
příchozích osob. V době, kdy Rada Evropské unie rozhodla o aktivaci mecha-

nismu dočasné ochrany, nebylo možné predikovat, kdy bude válečný konflikt 
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(a s ním spojená migrační vlna) ukončen, proto byla dočasná ochrana vyhlá-
šena do 31. března 2023. Dosavadní průběh konfliktu na Ukrajině však nena-
značuje, že by bylo možné hovořit o jeho blízkém ukončení.  
V březnu letošního roku došlo ke zřízení adaptační skupiny pro ukrajinské žáky, 
abychom jim i jejich zákonným zástupcům rychle nabídli možnost adaptace 
dětí v nové zemi a prostředí. Skupinu od jejího počátku vedla ukrajinská paní 
učitelka žijící u nás již 20 let a vzápětí i druhá paní učitelka, která přišla rovněž 
z Ukrajiny jako dítě. Žáci tak měli možnost adaptovat se na naše prostředí, 
školu, město, zemi i kulturu. Náplní adaptační skupiny tak od počátku byla akli-
matizace, prvotní seznamování se s českým jazykem, sportovní a relaxační ak-
tivity, ale také hry a kreativní činnosti. Skupinou prošlo celkem 35 žáků. Počet 
žáků ve skupině se velmi rychle měnil. Někteří pokračovali na jiné místo v ČR, 
jiní odešli do zahraničí, někteří se v průběhu vrátili zpět na Ukrajinu a někteří 
poté i třeba znovu zpět k nám. 
Díky možnosti spolupráce s Kontem Bariéry se nám na počátku podařilo zafi-
nancovat obědy pro žáky skupiny a pořídit potřebné pomůcky atp. Později 
jsme využili možnosti financování adaptační skupiny přes dotace MŠMT.  Rádi 
jsme využili i možnost spolupráce s nakladatelstvím Taktik, které nám zdarma 
poskytlo překladové slovníčky a písanky, a rovněž jsme pořídili učebnice pro 
výuku českého jazyka přes projekt Učebnice pro Ukrajinu Nadace PPF. Díky 
sponzorům jsme ukrajinské žáky mohli vybavit i školními taškami a dalšími ne-
zbytnými pomůckami pro výuku. 
Péče o ukrajinské žáky pokračovala i během letních prázdnin, kdy škola orga-
nizovala letní adaptační skupinu s výukou českého jazyka, sportovními aktivi-
tami i kreativními činnostmi.  
Ve škole probíhala na konci školního roku i během prázdnin příprava na začle-
nění ukrajinských žáků do běžných tříd naší školy, aby byl jejich nástup do běž-
ných tříd co nejsnazší. Velikou podporu těmto žákům, ale i jejich zákonným 
zástupcům a pedagogům poskytuje po celou dobu ukrajinská asistentka peda-
goga. Děti i zákonní zástupci se mají ve škole na koho obracet a s kým řešit 
vzniklé situace ve svém rodném jazyce, což jim velmi pomáhá.“ 

 

V ŽÚ 7-8/2022 píše ve Slovo starosty Petr Borecký: 
„…červencové a srpnové dvojčíslo Života Úval znamená, že skončil školní rok a 
začaly prázdniny. A školní prázdniny znamenají, že se uvolní školní budovy a 
místo dětí budou moci nastoupit řemeslníci. A tak se letos v létě dočkají zcela 
nových oken budova D naší základní školy a „Déčko“ se rovněž dočká nové 
fasády, která vrátí budově původní vzhled.“ Kvůli tomu se v archivu měst-
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ských kronik hledala řada fotografií z minulosti dřívější obecní školy, aby se vě-
dělo, jak tehdy fasáda vypadala a mohla se při její obnově přiblížit pěknému 
dřívějšímu vzhledu, což se povadlo. 
 

JAK TO VYPADÁ SE SVAZKOVOU ŠKOLOU POVÝMOLÍ …“Jak asi víte“ píše v ŽÚ 
starosta Úval…“, již od roku 2015 spolu s obcemi Dobročovice, Hradešín, Květ-
nice a Přišimasy připravujeme výstavbu zcela nové svazkové školy na Hostíně 
v Úvalech. V českých legislativních podmínkách se jedná o zcela sisyfovský 

úkol, ale zdá se, že po zdolání mety získání územního rozhodnutí se pomalu, 
ale jistě blížíme k metě získání stavebního povolení, což by mohlo nastat v 
první polovině roku 2023. Mezitím jsme se ale s obcemi v okolí dohodli a pro-
najali si za velmi dobrých podmínek od obce Jirny jejich starou školu, ve které 
chceme již od letošního září rozjet zcela novou základní školu. Přípravy jsou v 
plném proudu a probíhají dle harmonogramu. Opravy v budově jsou pomalu 
dokončovány. Jednotlivé třídy a místnosti získávají novou výmalbu. Tento tý-
den budou položeny nové podlahové krytiny. Proběhlo konkurzní řízení na ře-
ditelku školy, kterou se stala paní Michaela Nilsson Marečková, se kterou vás 
brzy seznámíme. Zápisy do prvních tříd proběhly ve středu 27. 4. 2022 od 14 
hodin v budově školy v Jirnech. Vybíráme nábytek, interaktivní tabule a další 
potřebné vybavení. Co nejdříve budou zahájena výběrová řízení na pedago-
gické i nepedagogické pracovníky školy. Všichni se těšíme, až 1. 9. 2022 přiví-
táme naše prvňáčky. ● Petr Borecký a starostové a starostky obcí. 
 

SVAZKOVÁ ŠKOLA POVÝMOLÍ  
ZAHÁJÍ OD 1. 9. 2022 PROVOZ 

V ŽÚ 7-8/2022 je článek informující o prozatímním řešení svazkové školy: 
„Škola zahájí 1. 9. 2022 dvěma prvními třídami - v jedné budou děti z obcí ze 
svazku, v druhé budou děti ukrajinské. Pro část předmětů se budou děti z obou 
tříd promíchávat, zejména aby se odstraňovala kulturní a jazyková bariéra. V 
dalších ročnících již počítáme s tím, že by třídy byly smíšené, jak bude postu-
povat integrace ukrajinských dětí. Kapacita školy je nastavena tak, že bude po-
stačující pro další 4 roky, a do té doby by se měla otevřít nová budova svazkové 
základní školy v Úvalech na Hostíně. Od 1. 9. 2022 pak budou protaženy školní 
linky busu 423 až do Jiren, u busu 391 bude zřízen garantovaný přestup u úval-
ského nádraží. Díky tomu, že se nám podařilo školu od 1.9. otevřít, jsme 
schopni přijmout jak všechny naše děti z mikroregionu, tak se postarat o děti 
ukrajinské. Nedocházelo tak k losování dětí do prvních tříd jako například v 
Českém Brodě a nejsme na tom s kapacitami školních zařízení tak tragicky jako 
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v jiných oblastech v okolí Prahy. Paralelně s otevřením svazkové školy Pový-
molí pokračuje příprava výstavby nové školy, v současné době je v běhu výbě-
rové řízení na projektanta dokumentace pro stavební povolení...“ , píše sta-
rosta. 

PRVNÍ ŠKOLNÍ DEN VE SVAZKOVÉ ZŠ POVÝMOLÍ 
V ŽÚ 10/2022 se dozvídáme: „Den 1. září byl velkým dnem v životě nejen na-
šich prvňáčků, kteří poprvé usedli do školních lavic, ale také pro celou Základní 
školu Povýmolí. Pro novou školu to totiž byl první den její oficiální působnosti. 
Svazková základní škola Povýmolí vznikla jako spádová škola pro obce Úvaly, 
Květnice, Dobročovice, Přišimasy a Hradešín, jež se za účelem výstavby nové 
školy spojily v Dobrovolném svazku obcí Povýmolí. Naše prvňáčky přivítali paní 
učitelky Nikola Horská a Kamila Černá a paní ředitelka Michaela Nilsson Ma-
rečková a také zástupci DSO Povýmolí. Starosta obce Květnice Stanislav Plo-
cek, místostarostka Lenka Houžvičková a místostarosta Úval Josef Polák obda-
rovali děti na památku jejich prvního školního dne krásnou obrázkovou knihou 
„Vyber si své POVOLÁNÍ“. Ve škole byly otevřeny dvě první třídy pro celkem 
15 dětí. Třídy jsou děleny na českou a ukrajinskou, aby bylo možné zajistit tu 
nejkvalitnější možnou výuku pro obě skupiny dětí. V pondělí 19. září se v nové 
svazkové škole konal den otevřených dveří, kdy měli všichni zájemci o budoucí 
studium možnost nahlédnout do budovy, tříd a družiny školy i na průběh vyu-
čování. Rádi bychom touto cestou poděkovali také soukromé škole Sofia 
School, která nám zdarma poskytla svou krásnou moderní tělocvičnu pro ho-
diny tělesné výchovy a Mateřské škole Jirny, ve které se naši žáci stravují...“, 
píše Mgr. Michaela Nilsson Marečková, ředitelka ZŠ Povýmolí. 
 

Mateřské školy 

Mateřská škola Úvaly, příspěvková organizace, má tři budovy, Kollárova 1260, 
Bulharská 1900 a Pražská 525, ředitelkou je Bc. Jana Hájková. 
Mají 11 tříd - 9 tříd po 25 dětech 2 třídy po 20 dětech. Kapacita školek je 265 

dětí.  
Ve tří budovách je 23 pedagogů (z toho 2 zástup za mateřskou dovolenou); 
jedna ředitelka, 2 zástupkyně budov; jedna vedoucí učitelka a dva asistenti pe-
dagoga. 

Svoji činnost pravidelně komentují v každém Životě Úval a často dávají plné 
hrsti radosti na různých setkání se seniory či při městských akcích jako je Ad-
vent a rozsvícení vánočního stromu města. Potkáváme je pravidelně při jejich 
vycházkách městem, kde roztomile štěbetají a zdraví kolemjdoucí. 
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MDDM – Městský dům dětí a mládeže 

Městský dům dětí a mládeže Úvaly, příspěvková organizace,  
Opět jako ve výroční zprávě výše uvedené ZŠ, tak i výroční zprávu MDDM lze 
představit v údajích bodů obsahu. Zprávu zpracovala ředitelka zařízení Mgr. 

Jana Krejsová, ředitelka MDDM Úvaly a je uložena na webových stránkách 
domu dětí a určitě velmi obsáhlý dokument bude uložena i textově.  
Provozní doba MDDM: 

pondělí od 8.00 do 21.00 hodin, úterý od 8.00 do 20.00 hodin, středa od 8.00 
do 21.00 hodin, čtvrtek od 8.00 do 21.00 hodin, pátek od 8.00 do 17.00 hodin 
+ případné kulturní akce sobota mimořádné tréninky + akce (dle situace) ne-

děle mimořádné tréninky + akce (dle situace). 

Problém nedostatku prostor pro činnost tanečního oddělení řeší jako každý 
rok pronájmy prostor TJ Sokol, ZŠ Úvaly a několikátým rokem díky vstřícnosti 
vedení města, využívá MDDM i víceúčelový sál Riegrova 65. 
Ve školním roce 2021/22, je i nadále používán systém Domeček, který velmi 
usnadňuje elektronické přihlašování. Díky tomuto systému naprosto přesné 
počty přihlášených účastníků do statistiky, perfektně vedenou matriku, pro-
pojené třídní knihy a pracovní výkazy. K 31. 10. 2022 bylo v MDDM zapsáno 
na další školní rok celkem 959 účastníků rozdělených do 95 ti zájmových 
útvarů. Změna systému financování nám bohužel zohledňuje a zobrazuje 
pouze účastníky do 3hodin kroužků týdně a nad 3 hodiny. Ostatní, kteří se 
účastní kroužků i např. 10x týdně započítáni dále nejsou. 
Zájmové útvary 95 - Účastníci (děti, žáci, studenti) 606 - Z toho více než 3h 
týdně 155 - Ostatní účastnící 67 - Účastníci se speciálními vzdělávacími potře-
bami 4. 

Počet pedagogických pracovníků, kteří takto rozsáhlou zájmovou činnost za-
jištují je 51 (interní 6, externí 45). 
Počet účastníků evidované spontánní činnosti 3800 -  Akce celkem 66 - Z toho 

o sobotách a nedělích 43 - Počet táborů 17 - Pobytové akce 5 a více dní 2 - 
Počet účastníků 457 - Počet osobo dní 2598 - Počet pracovníků 52. 
 

Ve zprávě ředitelka Jana Krejsová podává informaci o Programech a projek-

tech pro rok 2022 

„Na základě výzvy číslo 02_22_002 programu OPJAK, byl vypracován a předlo-
žen projekt, který byl schválen a nám byla přidělena částka 2 196 250,00. Tato 
částka bude rozdělena dle pravidel projektu mezi inovativní vzdělávání dětí viz 
následující: 1. Projektová výuka ve škole i mimo školu 2. Tandemová výuka 3. 
Vzdělávání s využitím nových technologií 4. Zážitková pedagogika 5. Propojo-
vání formálního a neformálního vzdělávání 6. Aktivizující metody a další využití 
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pro vzdělávání pedagogů i ne pedagogů MDDM: kurzy DVPP, neakreditované 
kurzy, supervize/mentoring/koučink, stáže v institucích a u zaměstnavatelů 
(tedy stáže v mimoškolním prostředí). Finanční prostředky budou samozřejmě 
zejména využity na nákup potřebného materiálu i výukových prostředků, 
mzdy odborníků zapojených do výuky a další.“ 

Dle pak uvádí jednotlivé kroužky a jména vedoucích a lektorů a z toho počtu 
jde takříkajíc hlava kolem. Jedná se o hudební, taneční, divadelní, vědecko-
technické, jazykové, přírodovědní, pohybové aktivity. 

Zkrátka jedná se o středisko pro zdejší děti nepostradatelné a nezastupitelné. 

Z vlastní zkušenosti kronikářky mohu potvrdit, že i senioři se zde mohou 
přiučit. 19. 3. MDDM pořádal zdarma kurz nejen pro seniory Jak pracovat s 
počítačem? … a přišli senioři dychtiví znalostí moderní doby a bralo se vše od 
základů. Zdatnými odbornými učiteli byli Pavel Sýkora a Adam Bajer. Nová PC 
byla zapůjčena všem, stačilo se jen soustředit. 
 

ZŠ Heuréka Úvaly 

3. základní škola Heuréka, s.r.o. 
Adresa školy: Smetanova čp.203, 250 82 Úvaly 

Sídlo školy: Libochovičky čp.7, 273 42 

Ředitel Standa Trykar, který na webu školy píše: 
„Vítejte v úvalské Heuréce, škole s osobitým  přístupem. Na cestě objevování 
nás vede partnerský přístup, moderní výukové metody a vytváření smyslupl-

ného obsahu. Otázkám přikládáme velký důraz, zejména těm velkým.  
Odvážné ptaní a otevřenost k odpovědím i k názorům druhých nás provázejí 
na cestě vzájemného učení a rozvíjení…. Tvoříme klidné, přátelské, bezpečné 

a podnětné prostředí. Jsou pro nás důležité dobré vztahy a pohodová atmo-

sféra. S dětmi si tykáme a oslovujeme se křestním jménem. Na začátku a na 

konci dne se scházíme v kruzích. Ve škole žijeme opravdový život… 

Kapacita školy je 125 dětí. Aktuálně se u náš učí děti v 1.–8. ročníku. Každý  
rok se rozrůstáme o nový ročník. Školu otevíráme v 7.30 h, kdy funguje ranní 
družina. V 8.30 se ve všech třídách scházíme v kruzích. Ve 14.30 končí výuka 
a začíná družina s klubovou nabídkou. Pro děti všech ročníků nabízíme ranní 
i odpolední družinu, která začíná ve 14.30 h. Družinu, stejně jako přestávky 
trávíme zejména na zahradě. Školu zavíráme v 17 h.“  
Soukromá škola sídlí ve dvou budovách, ve Smetanově ulici čp.203 a nízkém 
domku na  Arnošta z Pardubic čp. 16 (1.-3.tř.), oba objekty má pronajaté a 
chystá vlastní stavbu v ulici 5. května, kde rekonstruuje starý objekt. 
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Základní umělecká škola Český Brod 

 

„V Úvalech jsme od 1. 9. 2010. Nejprve v prostorách Speciální a praktické 
školy, poté č. 65 a spodní patro pod investičním oborem a pak Smetanova. 

Od roku 2010 jsme se čtyřikrát stěhovali. 
Počty žáků jsou pořád rok od roku na doraz kapacity 560 žáků. Nedá se říci 
kolik dětí studuje v Úvalech, některé děti chodí jen v Úvalech, některé jezdí v 
kombinaci obou míst, někdo jezdí jen do Brodu. 
Cca 70- 100 žáků je v Úvalech. Studijní zaměření - hra na klavír, hra na housle, 
hra na dechové nástroje - zob. flétna, lesní roh, pozoun, trubka, tenor, hra na 
kytaru, sborový zpěv a hudební teorie…“ sděluje po urgencích ředitel ZUŠ 
Český Brod Tomáš Charvát. 

 

7. Zdravotnictví  
Zdravotnická zařízení 
 

Poliklinika Úvaly 

Pražská 1144, 250 82 Úvaly 

Provozovatel: Mareš s.r.o. 
Tel: +420 281 981 635 

e-mail: jiri.mares@poliklinikauvaly.cz 

webové stránky: www.poliklinikauvaly.cz 

Poliklinika Úvaly, s.r.o. 
Provozovatel MUDr. Mareš rovněž vede oddělení zubní, kde jsou v 5. patře 
budovy ordinace MUDr. Jiřího Mareše, MUDr. Vladěny Stehlíkové a MUDr. Ja-
roslava Černého. Má i zubní laboratoř. 
V odděleních Praktických lékařů pro dospělé pracují: MUDr. Jana Schmidtová, 

sestra  Michaela Lopatková, DiS.; MUDr. Eva Karásková, sestra Alena Jarkov-
ská. 
První Úvalský všeobecný lékař, s.r.o., - MUDr. Irena Těšíková a MUDr. Petra 
Hrabánková, sestra Daniela Dušková. 
Centrum praktické medicíny s.r.o. 
MUDr. Michaela Maříková (všeobecné praktické lékařství, závodně preven-
tivní péče, externí pracovník společnosti Kardia), sestra: Monika Chomátová. 

 

V oddělení Praktičtí lékaři pro děti a dorost: MUDr. Lenka Jeřábková a MUDr. 

Vladimíra Kumprechtová. 
Z dalších odborných oddělení je na poliklinice interna a MUDr. Hrabálek (do-
chází jen 2x týdně), gynekologie a MUDr. Mário Šmehil (ordinuje každý den). 

https://www.google.com/maps/place/50%C2%B004'23.6%22N+14%C2%B043'05.7%22E/@50.0732279,14.7177078,19z/data=!3m1!4b1!4m6!3m5!1s0x0:0x0!7e2!8m2!3d50.0732272!4d14.7182548
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Na dermatologii – kožní ambulanci se musíte na dva dny v týdnu objednat u 
MUDr. Kristýny Baudyšové. 
Chirurgie má dva lékaře - prim. MUDr. Milan Hrubec, MUDr. Petr Brož a sestru 
– Kateřina Malfatti (ordinují jedenkrát týdně). Na urologii se střídají lékaři – 

MUDr. Otakar Mareš, MUDr. Marek Tůma a MUDr. Alexander Antonov, sestra 
opět Kateřina Malfatti a 1x týdně ordinují. Optik je uveden Luděk Uchytil. 2x 
týdně ordinuje na psychiatrii MUDr. Radka Vycpálková. 
V oddělení fyzioterapie – fyziofit jsou 3 odborné pracovnice Mgr. Lenka Ve-
selá, Mgr. Kateřina Růzhová a Mgr. Iveta Dobrovolná (mají stále dlouhé objed-
nací lhůty a zcela přeplněno). 
V Odběrovém pracovišti denně od 7:00 do 11:00 odebere krev Martina Vrš-
kovská, Dis.  
Polikliniku doplňuje lékárna NOBIS, kterou vede Pharm. Dr. Jana Philippová. 
 

Další lékárnou v Úvalech je Úvalská lékárna v Husově ul. čp.307, která pů-
vodně sídlila ve zdravotnickém středisku. Majitelkou a vedoucí je PharmDr. 
Hana Kantorová. 

Zubní ordinace Smile Care 

Bezručova 726, 250 82 Úvaly 

Provozovatel: SmileCare s. r. o. 

Tel: +420 315 558 705 

e-mail: info@smile-care.cz 

webové stránky: www.smile-care.cz 

 

1. 7. 2022 – web města 

„Úvaly se poslední roky rozvíjejí, stěhují se noví obyvatelé. Stěhují se sem 
proto, že zde nachází hezké město, blízkost Prahy a hezkou přírodu. 
S růstem města však musí držet krok i rozvoj sociální infrastruktury. K té 
kromě školek, školy nebo dopravního terminálu patří i infrastruktura zdra-
votnická. 
Proto již nějakou dobu řešíme možnosti jejího vybudování a místo, kde by 
mohla být umístěna, protože zdravotnické zařízení generuje nemalou do-
pravu. 

Za poslední rok jsme proto vedli poměrně intenzivní jednání s vlastníkem po-
zemků u bývalé Masny (pozemek mezi ulicemi Purkyňova a II/101 – Jirenská) 
a soukromými investory o možnosti vybudování zcela nového moderního 
zdravotnického zařízení. 
Jednání se ubírají příznivým směrem, a tak byla připravena základní studie na 
vytvoření zdravotnického centra, které by zahrnovalo ordinace praktických a 

https://www.google.com/maps/place/50%C2%B004'37.0%22N+14%C2%B043'04.8%22E/@50.076943,14.7174468,19z/data=!3m1!4b1!4m6!3m5!1s0x0:0x0!7e2!8m2!3d50.0769433!4d14.7179939
http://www.smile-care.cz/
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dětských lékařů, jednodenní chirurgii, rentgen, CT, psychiatrii, ale také třeba 
plastickou chirurgii, která dá celému projektu finanční stabilitu. 
Součástí celého projektu musí být i řešení kvalitní architektury, veřejného 
prostoru nebo parkování, aby se v Úvalech neopakovala situace jako v Jir-
nech. 

Předkládáme vám proto pro prvotní informaci studii, jak by mohlo toto zdra-

votní centrum vypadat a kde by mohlo být umístěno. Celý projekt bude sa-
mozřejmě ještě projednáván v dopravní komisi, v komisi pro výstavbu a če-
káme i aktivní účast vás, občanů města. Nepište, proto prosím do komentářů, 

že v dané lokalitě žádné jezírko není – detaily projektu se teprve budou vy-

tvářet. 
Připomínky a náměty můžete psát klidně sem do komentářů, třeba i ohledně 
požadovaných lékařských profesí, rádi o nich budeme s investory jednat. 
Pokud vše půjde hladce, mohly by se Úvaly moderního zdravotnického zaří-
zení dočkat do 3 let.“ Petr Borecký, starosta města. (Byl připojen i plánek a 
vizualizace projektu, vše je volnou přílohou kroniky). 
 

Sociální péče 

 

Domov seniorů Úvaly, nám. Svobody čp.1475 

DS (dříve Domov důchodců DD)  
Domov seniorů Úvaly je samostatnou příspěvkovou organizací, jejímž zřizova-
telem je KÚ Středočeského kraje.  
 

Péče poskytovaná městem 

Pečovatelská služba  
V roce 2022 se v rámci Pečovatelské služby Úvaly staraly pečovatelky o 114 
klientů, kterým poskytovaly standardní služby dle sazebníku. Ceny úhrad za 
úkony pečovatelské služby se v průběhu roku 2022 nezvýšily, pouze došlo 
k nárůstu ceny za obědy. 
Během roku 2022 došlo k velmi smutné události. Po krátké vážné nemoci ze-
mřela v létě 2022 všemi velmi oblíbená pečovatelka, paní Dana Budková. 
Tým pečovatelek doplnila na podzim nová kolegyně, paní Zdeňka Kepková. 
 

Informace o poskytovaných službách 

Služby se rok z roku neměnní, vše je ošetřeno smluvně a obsahem na webo-
vých stránkách města i minulých kronik, takže je možno odkázat na roky mi-
nulé. Jakmile dojde ke změně, bude zaznamenána. 
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Dům s pečovatelskou službou 

Dům s pečovatelskou službou je dům zvláštního určení, je zřízený pro bydlení 
občanů se zdravotním omezením a občanům osamělým, jejichž zdravotní stav, 
sociální poměry nebo věk odůvodňují poskytování pečovatelské služby. DPS je 
majetkem města Úvaly a bydlení zde není určeno pro řešení bytové situace 
žadatele. 
Letos dům s pečovatelskou službou slaví výročí. A to dvacáté. Stavba započala 
v květnu roku 2001 a na fotografii z roku 2002 je na zdi zpola dokončeného 
domu banner firmy s datem dokončení, právě vtom roce. Pro zájemce, kteří ji 
nepamatují, je uveřejněna ona fotografie, kde mohou posoudit, jaké znepří-
jemnění sousedním obyvatelům přinesla, a porovnat, jak je dnes jedna z kři-
žovatek velmi úhledná. DPS slouží seniorům v bytech se zvláštním určením ke 
spokojenému prožití zasloužených chvil pohody a života již zmíněných 20 let. 
V loňském roce došlo k částečné rekonstrukci základů budovy a předtím i ob-
nově prvního původního výtahu ze suterénu od zázemí pečovatelek do 2. pa-
tra, který pojme i seniorský vozík. O soužití obyvatel domu a stmelujících akti-
vitách je psáno v kronikách. 
 

Domov Zátiší, s.r.o. v Úvalech, Modřínová ul. čp.1522  poskytuje pobytovou 

sociální službu osobám s trvalým pobytem v Praze a Středočeském kraji, do-
spělým s těžkou nebo úplnou závislostí na pomoci jiné fyzické osoby. Služba 
není určena osobám, jejichž zdravotní stav vyžaduje nepřetržitou péči v lůžko-
vém zařízení. Soukromá společnost je členem asociace poskytovatelů sociál-
ních služeb ČR. Více informací na webových stránkách Domova. 
 

Veterinární péče 

 

 

KheironVet – Ordinace Úvaly 

Maroldova 1340, Úvaly, 250 82 

Tel: 774 551 861 | 777 551 855 

e-mail: uvaly@kheironvet.cz 

FB: facebook.com/veterina.kheiron.uvaly, https://www.kheironvet.cz/ 

  

8. Spolky, církve 

 

Spolky 

 

https://www.google.com/maps/place/50%C2%B004'16.7%22N+14%C2%B043'01.0%22E/@50.071297,14.7163988,19z/data=!3m1!4b1!4m6!3m5!1s0x0:0x0!7e2!8m2!3d50.0712968!4d14.7169456
https://www.kheironvet.cz/
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Aikidó Úvaly z.s. 
Předseda: Ing. Pavel Skalický 

e-mail: info@aikido-uvaly.cz 

http://www.aikido-uvaly.cz 

„V roce 2022 jsme už (naštěstí) ani nevzpomněli na nějakou pandemii, která 
poměrně dlouhou dobu negativně ovlivňovala naše životy. Cvičili jsme opět 
v tělocvičně na tatami a jezdili jsme na stáže bez omezení. 
Na konci školního roku 2021-2022 jsme řešili přesuny z dětí do dospělých a 
přemýšleli, jak vyřešit velký počet lidí a náplň tréninků, kdy e nám na tréninku 
sejdou začátečníci i pokročilí. Nakonec jsme se rozhodli dospělé rozdělit a 
přidat po dohodě se ZŠ Úvaly další hodiny. Od září 2022 jsme tedy cvičili:.. ve 
zprávě klubu jsou uveden dny cvičení vždy s jménem cvičitele… Nabídka hodin pro nové začátečníky přilákala i úplné nováčky a ke konci roku 2022 jsme měli 82 členů: 42 dětí do 11 let, 23 juniorů od 12 do 17 let, 17 dospělých od 18 let. V roce 2022 se členové Aikidó Úvaly účastnili a podíleli se na organizaci několik seminářů.“ P. Skalický informoval o získání dotace od města k nákupu keikogi a dal-ších cvičebních pomůcek pro děti, které si mohou půjčovat. 
 

 

Cyklistický klub Úvaly, z.s. 
Předseda: Ing. Radek Netušil 
e-mail: ckuvaly@centrum.cz 

http://www.ck-uvaly.banda.cz 

Zapsaný spolek byl založen v roce 1996 a jeho hlavním cílem je sdružování zá-
jemců o cyklistiku a pořádání cyklistických akcí.  
V roce 2022 nevyvíjel žádnou činnost kvůli covidu. 

Český rybářský svaz (ČRS) - Místní organizace Úvaly 

Předseda: Roman Petříček;  jednatel: Radek Baroch 

e-mail: rybari.uvaly@seznam.cz 

http://rybariuvaly.webnode.cz 

V popisu činnosti organizace se uvádí výkon rybářství ve smyslu zákona o ry-
bářství. Jejich činnost je relativně stále stejná jako v minulých letech a ve 
zprávě neuvádí žádné podrobnosti. Snad jen náborová akce – víkend spojený 

http://rybariuvaly.webnode.cz/
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s rybářskými závody dětí. Jinak probíhají tradiční výlovy Horního Úvalského 
rybníka za účasti veřejnosti. 
Finanční podporu od města v rámci dotace podpory na údržbu využijí na oplo-
cení pozemku MO a opravu a údržbu slovišť v majetku MU ČSR. 
Svaz uvádí v žádosti o dotaci počet členů do 18 let je 56, do 65 let je 198 a 

nad 65 let je 65 členů.  
Na hrázi Horního úvalského rybníka zjistíme, že stavba rybářské chaty nabývá 
konečného tvaru, hexagonu, s výhledem na oba rybníky. Určitě v příštím roce 
budou moci zájemci odtud sledovat výlovy, které začaly opět letos začátkem 

října a tím i rybářům podzimní sezona. První byly sloveny rybníky Kalák a 
Kbelka a další sobotu nad ránem Dolní úvalský rybník. V tom se chovají roční 
a dvouleté násady, které následně putují do pražských rybníků. 
 

Český svaz chovatelů - Základní organizace Úvaly 

Jednatel: Jitka Kotusová 

e-mail: chovatele.uvaly@centrum.cz 

Svaz měl v roce 2022 2 členy do 18 let, 6 členů do 65 a 4 členy nad 65 let. 
V žádosti o dotaci – finanční podpora na údržbu – neuvádí žádné podrobnosti 
o činnosti v roce 2022, v Životě Úval však je uvedena zmínka v rubrice Všimli 
jsme si… že proběhla v říjnu výstava chovatelských úspěchů. Podle hovoru 

s jednatelkou vyplynulo, že aktivity spolku jsou stále stejné, jejich zájmem je 
chov ušlechtilých plemen drobného hospodářského zvířectva a každoroční 
uspořádání výstavy, která bývá hojně navštívena o víkendu v říjnu rodinami 
s malými dětmi a seniory. 
Chovatelé vystavovali o víkendu v polovině října, kdy proběhla tradiční výroční 
okresní chovatelská výstava v Úvalech. K vidění zde byla velmi zajímavá ple-
mena drůbeže – především různých plemen slepic – zakrslých i gigantů, holubů 
a králíků. 
 

Český kynologický svaz - ZKO Úvaly u Prahy 

Předseda: Helena Čermáková 

Jednatel: Ondřej Novák 

e-mail: zko.uvaly@volny.cz 

http://zkouvaly.webnode.cz/ 

Svaz nedodal žádnou zprávu pro kroniku a ani nežádal město o jakýkoliv pří-
spěvek. Nevíme ani, zda funguje dál. 
 

mailto:chovatele.uvaly@centrum.cz
http://zkouvaly.webnode.cz/
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Český svaz včelařů 

ZO ČSV Úvaly, z.s. – předseda Ing. Jan Lehečka 

Jednatel: Ing. Petr Machač 

e-mail: info@vcelyuvaly.cz web: www.vcelyuvaly.cz  

V roce 2022 měl spolek 73 členů – včelařů (19-65 let 51 členů z toho 23 s tr-

valým bydlištěm v Úvalech, nad 65 má 22, z toho 6 úvalských) 
Předseda na požádání kronikářky dodal vlastní zprávu, která rozšiřuje žá-
dost o poskytnutí dotace od města. 
„Rok 2022 byl pro včelaře po třech suchých letech o malinko lepší. Nedá se 
sice srovnávat s lety předchozími, ale alespoň se mnoho včelstev nadechlo a 

zdraví včel bylo dobré. Bohužel zima nepřicházela, včelstva dále plodovala i 
v lednu, a tak se vlastně díky starosti o potomstvo nadále včelky vysilovaly. 
To napomohlo k rozšíření kleštíka, zavlečeného parazita z Asie, takže zimní 
ztráty na včelstev jsou velké. Rok 2023 tedy bude obnova včelstev. 
Dalším problémem je cena léčiv. Velmi pro včelaře vzrostla, a to je pro naši 
organizaci nepříjemná situace, někteří včelaři již nechtějí tolik léčit a je tedy 
na naší organizaci, jak jim v tom pomáhat a o osvětě, protože neléčená včel-
stva díky doletu včel a tím pádem šíření nemocí mohou být hrozbou i pro 
poctivé včelaře. Uvidíme, co přinese rok příchozí…“ píše pro kroniku před-
seda Jan Lehečka. 
 

Divadelní spolek OUDIV, z.s. 
Předseda: Simona Mašatová 

e-mail: simona.masatova@seznam.cz 

tel. 603 293 099 

 

Převzata VÝROČNÍ ZPRÁVA Divadelního spolku OUDIV z.s. 2022 

Datum zapsání do spolkového rejstříku: 21. 3. 2016 

O spolku:  

Divadelní spolek OUDIV z.s. byl založen v roce 2016. Od té doby se aktivně 
podílí na kulturním dění ve městě. Klade si za cíl především pobavit dětské i 
dospělé publikum a reprezentovat úvalské ochotnické divadlo také mimo 
město. 
Spolek sdružuje 12 členů – 5 mužů a 7 žen ve věku 20-55 let, kteří se scházejí 
na pravidelných zkouškách 1 x týdně na cca 3-4 hodiny, případně častěji dle 
aktuální potřeby. 
V roce 2022 se spolek po covidové pauze opět začal scházet a připravovat po 
delší době nové představení.  
Akce spolku: 

mailto:info@vcelyuvaly.cz
http://www.vcelyuvaly.cz/
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Účast na úvalském masopustu 

Divadelní představení Světáci – skoro hudební komedie o neztracených ilu-
zích: představení v kulturním sále Štěchovice červen 2022 

Příprava na plánované akce a činnosti pro rok 2023: 

Premiéra představení Dámský krejčí v Úvalech CVA 65 – 19. 5. 2023 a 20. 5. 

2023 a úmysl hrát v dalších městech.  
 

DÚLEK z.s., 
předsedkyně správní rady spolku Ing. Klára Tománková, 
Husova čp.29, Úvaly; info@skolka-dulek.cz, www.skolka-dulek.cz 

Personální zabezpečení 
K 30.6.2021 tvořil tým lesního klubu: 
Koordinátorka: Klára Tománková 

Průvodci: Martina Štrynková (odborné vzdělání pro předškolní pedagogiku) 
Veronika Kohoutová (kvalifikovaná chůva pro děti předškolního věku) 
Kateřina Zelená (kvalifikovaná chůva pro děti předškolního věku), Katka Snice-

rová, Terka Glocová – členka spolku 

Výdej obědů, úklid: Jaroslava Hanzáková 

Sídlo má v areálu skautských kluboven v Úvalech. 
Září 2022 ve školce – v září se již posedmé otevřela vrátka naší lesní školky. 
Pravidelné denní reporty o dění ve školce dostávají rodiče nově prostřednic-
tvím aplikace Twigsee. Tady aspoň malá ochutnávka toho, co jsme v září zažili 
… na stránkách školky je pak řada dokumentujících fotografií a informace o 

školce:  
Jsme DÚLEK, Dětský Úvalský LEsní Klub, a od roku 2015 nabízíme v Úvalech a 
okolí alternativu v předškolním vzdělávání ke státním, ale i ostatním soukro-
mým školkám. 
Tři roky jsme byli lesní mateřskou školou zapsanou v rejstříku škol a školských 
zařízení MŠMT. Od září 2020 fungujeme jako lesní klub, se všemi nejistotami 
a nevýhodami, které oproti školce má, nicméně s o to větším nadšením a svo-
bodou téměř nekonečnou… 

Nemáme v týmu rodilé mluvčí žádného cizího jazyka ani lektory jógy. Vybrali 
jsme si jednoduchou cestu výchovy dětí, a přesto možná tu složitou. Chceme, 
aby děti, co k nám chodí, byly samostatné, zvídavé, šikovné, důvěřovaly nám 
a respektovaly ostatní. A věříme, že pro náš cíl nepotřebujeme drahé staveb-
nice, plyšáky ani elektroniku. Spoléháme se na bohatost přírody, její různoro-
dost a nekonečné možnosti, které nabízí okolí našeho zázemí. 
Samostatnou zprávu pro kroniku soukromá školka letos nedodala. 
 

http://www.skolka-dulek.cz/
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Junák – český skaut, středisko Jiřího Bubáka Úvaly, z.s 

Vedoucí střediska: Tereza Glocová, zástupce: Šimon Rožníček 

e-mail: info@skautiuvaly.cz 

www.skautiuvaly.cz 

 

V roce 2022 mělo středisko 163 členů, podle registraci bylo v lednu 2023 

členů 183. 

Má dlouhodobě 4 dětské oddíly a jeden oddíl pro dospělé členy: 
● Oddíl Benjamínci – kluci a holky v předškolním věku, vedoucí oddílu 

Petra Funioková 

● Oddíl Fénix – vlčata (kluci 6-11 let), vedoucí oddílu Drahomíra 
Kroupová 

● Oddíl Safira – světlušky (holky 6-11 let) a skautky (11-15 let), vedoucí 
oddílu Kristýna Štafenová 

● Oddíl Salamandr – skauti (kluci 11-15 let), vedoucí oddílu Filip Gregor 

● Oddíl oldskautů – sdružuje dospělé členy, vedoucí oddílu Jakub Pe-
čený 

Vedoucí střediska: Tereza Glocová 

Zástupce vedoucího střediska: Šimon Rožníček 

Během roku 2022 probíhali pravidelné schůzky pro děti všech oddílů, zároveň 
i víkendové akce a akce pro veřejnost.  
V roce 2022 proběhly tři tábory na louce u vesnice Zderadiny. Zúčastnilo se 
jich 91 dětí z Úval a okolí a 37 dospělých vedoucích – dobrovolníků. Zde spo-
lečně objevovali krásu pobývání v přírodě a také kouzlo toho, že vše si na 
táboře musí zařídit sami. Tábor byl završením školního roku a je velmi důle-
žitou součástí naší činnosti. 
Pro veřejnost skauti v roce 2022 organizovali celkem pět akcí. Swap rostlin, 
pořádaný na jaře a na podzim, je akce nejen o výměně rostlin, ale také o se-
tkání podobně smýšlejících lidí a byl vždy připraven doprovodný program pro 
děti. V listopadu skauti pořádali akci Bubáci v Úvalech, které se zúčastnilo 
přes 150 dětí. Další akcí, která se po letech vrátila do úvalské sokolovny, byl 
Skautský ples, který byl hodnocen jako velice vydařený. Zúčastnilo se ho přes 
220 osob. Poslední tradiční akcí uspořádanou střediskem bylo “Betlémské 
světlo” - skauti z Úval rozdávají v podvečer 23. 12. plamen dovezený z Bet-
léma. 
„V loňském roce jsme se také poprvé zapojili do Tříkrálové sbírky, kde jsme 
společně s dětmi za pomoci občanů vybrali přes 27 tisíc korun na charitativní 
účely.  

http://www.skautiuvaly.cz/
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V areálu kluboven jsme v roce 2022 provedli výsadbu keřů, naši skauti a 
skautky vysadili cca 110 keřů a jeden vzrostlý smrk. Dále jsme v uplynulém 
roce zorganizovali tradiční celo střediskové brigády v areálu, a to na jaře a na 
podzim. Před táborem jsme věnovali velkou péči táborovému vybavení, nově 
jsme vyrobili podlážky do podsadových stanů a opravili stanové plachty.“ 

Pro kroniku města 2022 připravila za  úvalské skautské  středisko Tereza Glo-
cová, vedoucí střediska. (Foto a text z tábora je v ŽÚ 9/2022) 
 

Klub přátel historie a přírody Úval a okolí, z.s. 

Předseda: Jan Psota 

e-mail: klubuvaly@seznam.cz, klub má 24 členů 

tel.: 777 170 843 

Podle sdělení předsedy Klub nevyvíjel žádnou činnost, tedy nepodává zprávu. 
 

Leteckomodelářský klub p.s. Úvaly 

Předseda: Jan Kučera, tel. 737131923 

lmkuvaly@seznam.cz 

Lubomír Mrazík, revizní komise; Tomáš Záleský, hospodář; 

Radek Kazda, správce letiště Břežany 

 

„Leteckomodelářský klub Úvaly p.s. navštěvovalo v roce 2022 deset dětí do 18 
let. Děti byly vedeny pod zkušeným dozorem pana Kučery při stavbě modelů 
letadel a lodí. Každý modelář postavil několik balzových házedel. Děti, které 
navštěvují náš klub dlouhodobě, pokračují ve stavbě složitějších konstrukčních 
modelů letadel. Zkušenější pak staví i RC modely letadel a lodí. S postavenými 
letadly děti soutěžily na přilehlém bývalém fotbalovém hřišti. Lodičky pouštěly 
na rybníku dole pod klubovnou. V září jsme byli pozváni na akci Babí léto 2022 
na místním koupališti, kde jsme předvedli své modely lodí a letadel. V roce 
2022 jsme uskutečnili 2 akce pro veřejnost. Jednu při příležitosti Mezinárod-
ního dne dětí v červnu a druhou při oslavách Dne Československého letectva 
v září. Kroužek mládeže je provozován celoročně každý pátek od 15 hodin v 

klubovně na Slovanech, kde vede děti k rozvoji zkušeností a zručnosti pan Ku-
čera. Činnost LMK Úvaly p.s. je podporována rodiči dětí a zejména městem 
Úvaly, za jejichž finanční dary srdečně děkujeme“ za LMK Úvaly p. s. napsal pro 

kroniku  Tomáš Záleský (ve volné příloze kroniky je zpráva digitální podobě ulo-
žena i s fotodokumentací). 
V ŽÚ 7-8/2022 - LETEČTÍ MODELÁŘI V ÚVALECH OSLAVÍ V ZÁŘÍ 50. VÝROČÍ 

mailto:lmkuvaly@seznam.cz
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„To už stojí za dokončení rozhovoru a videonahrávky z roku 2013 a 2015. Na-
vážeme na události již mediálně uchované a dnes se dostáváme k rozhovoru v 
současnosti v červnu 2022, ze kterého vzešel článek v našem Životě Úval i 
proto, že jím chceme oslavit velké výročí klubu, zářijových 50 let…“ napsala 
kronikářka a článek obsahuje část přepisu rozhovoru se zakladateli klubu a po-

pisu celého období činnosti. Vznikl video rozhovor, který je uložen v archivu 

městských kronik. Takže, kdo se bude zabývat historií spolků v Úvalech, má 
možnost získat dosti podrobnou odpověď. 
 

Mámy v Úvalech, z.s. 
Iveta Šístková, Lenka Švehlíková 

tel: 702011787 

http://mamyvuvalech-cz.webnode.cz; mamyvuvalech@email.cz 

https://www.facebook.com/pages/M%C3%A1my-v-%C3%9Ava-

lech/581804915172583 

Spolek má k 31.12.2022 - 20 členů. 
V roce 2022 pořádal spolek 12.6. Koulohraní – tentokrát s piráty na hřišti na 
Vinici za účasti asi 100 dětí předškolních i školních nižších ročníků. 16.10. po-

řádal Drakiádu na hřišti Na Slovanech, kde byl asi 150 dětí. Program byl různo-
rodý, nejen pouštění draků.  Asi 400 osob se zúčastnilo lampionového průvodu 
10.11.2022, vedl z náměstí kolem Mlýnského rybník a končil na hřišti pod kos-
telem opékáním buřtů. Opět byl cestou program – stezka odvahy, plnění 
úkolů, lampiony si děti vyráběly sami. 
Klub provozuje on-line bazar (má na fb asi 5 900 členů). Pořádá každý měsíc 
schůze, tvoří společně výrobky na adventní trh, snaží se zamezit izolovanost 
rodičů na rodičovské dovolené, pomáhá navazování nových vztahů. 
Ostatní plánované akce nebyly z důvodu epidemiologické situace uskuteč-
něny. On-line činnost byla zaměřena na Bazárek a jiné neformální aktivity k za-

mezení izolovanosti na rodičovské dovolené. 
 

Otevřené Úvaly, z.s. 
Sídlo: Otevřené Úvaly, z.s., Horova 1348, 250 82 Úvaly  
Web: www.otevreneuvaly.cz  

Právní forma a typ organizace: právnická osoba – zapsaný spolek (dříve ob-
čanské sdružení. 
Členství v organizacích: Místní akční skupina – region Pošembeří  

Počet členů: k 31.12.2022 celkem 20 členů 

Činnost, pro kterou byla organizace zřízena: 

https://www.facebook.com/pages/M%C3%A1my-v-%C3%9Avalech/581804915172583
https://www.facebook.com/pages/M%C3%A1my-v-%C3%9Avalech/581804915172583
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„Jsme zapsaným spolkem, ve kterém se již v roce 2006 sešli občané Úval, kteří 
mají zájem o rozvoj svého města, ať již jde o kulturu, sport, podnikání, životní 
prostředí nebo další oblasti rozvoje. Záleží nám na tom, jak se bude v Úvalech 
žít a jak budou Úvaly vypadat za deset nebo za dvacet let. Nejlepším způso-
bem, jak aktivně ovlivňovat rozvoj města, je kromě dobrovolnické činnosti 

také přímé zapojení do orgánů místní samosprávy. Ve volebním období 2018 
- 2022 měl spolek Otevřené Úvaly celkem 6 zastupitelů (z celkového počtu 15), 
3 členy v radě města a předseda spolku Petr Borecký byl druhé volební období 
starostou města.“ 

Na jaře odstoupil z vedení spolku Mgr. Petr Borecký. Nový předseda/předsed-
kyně nebyl do 31.12.2022. Spolek tak řídí rada sdružení.  V komunálních vol-
bách, které se konaly v září 2022 byly do zastupitelstva zvoleni 4 zastupitelé za 
spolek Otevřené Úvaly (Bc. Markéta Rydvalová, Petra Fuxová, Josef Polák, 
Hana Němcová). Starostkou města byla na ustavujícím jednání zastupitelstva 
zvolena Bc. Markéta Rydvalová.  
Aktivně naši členové působí ve výborech zastupitelstva a komisích rady města. 
Statutární orgány/ představitelé/ funkce: 

Předseda: Mgr. Petr Borecký (do jara 2022) - k 31.12.2022 místo doposud ne-
obsazeno. 

Místopředseda: Mgr. Marek Mahdal, DiS. 
Rada sdružení: Mgr. Dana Poláková, Mgr. Petr Borecký, Mgr. Marek Mahdal, 
DiS. 

Občanské sdružení Otevřené Úvaly – zápis do kroniky města Úvaly – za rok 

2022 

V roce 2022 oslavil zapsaný spolek Otevřené Úvaly již 16. rok své existence. 
Členská základna čítala k 31. 12. 2022 celkem 20 stálých členů. Žádný nový 
člen/členka v roce 2022 do spolku nevstoupil. Činnost sdružení se v roce za-

měřila téměř výhradně na aktivní politickou práci v Zastupitelstvu města Úvaly 
(6 zastupitelů do konce volebního období 2018-2022), Radě města Úvaly (3 
radní), na práci v jednotlivých výborech a komisích, ale částečně i na činnost 
kulturní a okrašlovací. Správa města je náročná a stěžejní činnosti jsou sou-
středěny právě do exekutivy – správy města. Starostou města Úvaly byl až do 
konce volebního období 2018 - 2022 pan Mgr. Petr Borecký.  
V květnu 2022 členové našeho sdružení opět realizovali výhradně na náklady 
spolku bohatou květinovou výzdobu v podobě muškátů v květináčích, které 
byly opět umístěny na frekventovaném a dobře viditelném místě - před ná-
dražní budovou a svépomocí byly po celé vegetační období udržovány.  
I v létě 2022 bylo realizováno každoroční kosení nivních luk v Králičině a na 
podzim výřezy náletových dřevin z lučních porostů.  Údržba Králičiny je dlou-
hodobou činností našeho spolku. Cílem je udržet původní vzhled nivních luk v 
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okolí Výmoly, kde se vyskytují vlhkomilné rostliny a na podzim zde hojně roz-
kvétá ocún jesenní, a zabránit invazivnímu šíření kopřivy a špendlíku do luč-
ních porostů.  
Na jaře a na podzim také proběhla brigáda u Hanušova kříže - drobné a snadno 
přehlédnutelné, přesto však významné památky v Úvalech. Kříž mezi dvěma 
lipami stojí v Purkyňově ulici na západním okraji města. Proběhla také běžná 
údržba dvou lávek v Králičině. Celková výměna lávky (Lávka Pepy Beneše) v 
místě zvaný Starý splav je plánována na jaro 2023. 
Po volbách v září 2022 byla zvolena do rady Bc. Markéta Rydvalová (zvolena 
starostkou) a paní Patra Fuxová (radní). V úvalském zastupitelstvu dále získali 
mandát pan Josef Polák a paní Hana Němcová. 
zapsal: Mgr. Marek Mahdal, DiS., květen 2023 

 

PRO Úvaly, z. s., 
předseda Jan Černý 

Podhájí 1834, Úvaly 

e-mail: info@prouvaly.cz 

www.prouvaly.cz 

 

Ve volebním  roce 2022 měl spolek PRO Úvaly 22 zapsaných členů. Do 
20.10.2022, tedy do ustavujícího zasedání nového zastupitelstva spolek re-

prezentovali tito zastupitelé: Jan Černý, Vojtěch Dvořáček, Jaromír Gloc, 
Zdeňka Havránková a Naděžda Kouklová. Do voleb spolek šel s plnou 15 člen-
nou kandidátkou, získal 10 908 hlasů (každý občan – volič má až 15 hlasů) a 
5 členů v patnáctičlenném zastupitelstvu, čímž se stal vítězem voleb. Vyjed-
návání o koalici pro obsazení pozic starosty a radních města se spolku nepo-
dařilo a spolek zůstal spolu se zástupcem Sociální demokracie v opozici. No-

vými členy zastupitelstva se stali Jan Černý, Vojtěch Dvořáček, Jaromír Gloc, 
Pavlína Bínová a Václav Buček. 
Zastupitelé i další členové spolku pracovali ve starých i nově ustavených  ko-

misích rady města (stavební, dopravní, životního prostředí, školské, spor-
tovní, pro prevenci kriminality, přestupkové,  kulturní a letopisecké), dvěma 
komisím členové spolku předsedali před volbami (letopisecká, prevence kri-
minality) a dvěma po volbách (letopisecká, životní prostředí). Členové pracují 
i ve výborech zastupitelstva. Starému i nově ustavenému finančnímu výboru 
předsedal Jaromír Gloc. Předsedou kontrolního výboru se po volbách stal 
Vojtěch Dvořáček. Nově zvolené zastupitelstvo si ustavilo Výbor pro inves-
tice, výstavbu a územní plánování, ve kterém má spolek 2 členy.  

http://www.prouvaly.cz/
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Předseda spolku Jan Černý  byl do konce volebního období pověřeným  za-
stupitelem pro přípravu nového územního plánu, který prošel 7.3.2022 ve-
řejným projednáním. Po volbách byl jmenován jiný pověřený zastupitel s tím, 
že Jan Černý dokončí práci na změně číslo 13. stávajícího územního plánu 
(tzv. Územní plán sídelního útvaru města Úvaly, který byl pořízen již v půlce 
devadesátých let). 
Zastupitelé se zapojili do moderace jednání mezi majiteli e-Truhlárny s.r.o. 
(bývalá parketárna v ulici 5. května) a i občany sousedícími s pozemkem spo-

lečnosti.  Majitelé truhlárny se rozhodli adaptovat objekt bývalé administra-
tivní budovy a služebním bytem v zadní části areálu na bytový dům s 12 by-

tovými jednotkami. Jednání o bytovém domě nebyla do konce roku 2022 
ukončena, ale továrna samotná byla zkolaudována a začala fungovat. 
Členové spolku se aktivně zapojili  do přípravy podmínek pro spuštění parti-
cipativního rozpočtu, který byl nakonec v rozpočtu na rok 2023 schválen.  
Spolek podporuje některé plánované investice města jako je svazková škola, 
dostavba školky Bulharská,  autobusový terminál,  vodovodní přivaděč Jirny, 
rozšiřování čistírny odpadních vod a rekonstrukci hotelu  Budka. Člen spolku 
Jan Plašil připravil návrh na úsporné stavební úpravy, které by umožnily vyu-
žití prostor v přízemí hotelu Budka na komunitní a kulturní centrum. Vedení 
města s návrhem nesouhlasilo. Domnívalo se, že by provoz centra za stávají-
cího stavu budovy nebyl bezpečný. 
Spolek naopak nesouhlasil s dalším rozrůstáním Úval v rámci developerských 
projektů do extravilánu a stavbou výškových budov v oblasti bývalého cukro-
varu. Spolek i v roce 2022 nesouhlasil s rozšiřováním podniku Tawesco Auto-
motive s.r.o., protože by vedlo ke zhoršení kvality bydlení v lokalitě již tak 
hodně zatěžované stávajícím provozem.   
Členové spolku se zapojili do akce „Ukliďme Úvaly“. V rámci předvolebních 
setkání s občany spolek zajistil 17.9.2022  zpřístupnění hotelu Budka a krytu 
CO pod objektem bývalého nákupního centra na náměstí Svobody. O akci byl 
velký zájem.  Jako v předešlých letech proběhla 17.11.2022 pod českou vlaj-
kou na náměstí A. z Pardubic   pietní připomínka sametové revoluce.  
Členové spolku provedli údržbu veřejné knihovničky ve vestibulu úvalského 
nádraží a průběžně o ni pečují.  
 

Sbor dobrovolných hasičů Úvaly 

Starosta: Bc. Radek Šindelář 

e-mail: sdhuvaly@centrum.cz 

https://www.sdhuvaly.cz/ 

Klánovická čp. 918 
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SDH se zabývá výchovou a vzděláváním dětí a dorostu v oblasti požární 
ochrany. Účastní se krajských i republikových soutěží a děti jsou připravovány 
na budoucí působení ve výjezdové jednotce města. 
Organizace má 84 členů, z toho 3 do 18 let, 35 členů do 65 let a 2 nad 65 let. 
Ve výroční zprávě o činnosti je obsáhlý materiál týkající se mladých hasičů SDH 
Úvaly a zpráva o požárním sportu v tomto roce. 
V kroužku mladých hasičů bylo registrováno 31 dětí a dorostenců. 
Ve výroční zprávě je podrobně popsána činnost mládeže, která možná bude 
pro budoucí čtenáře zajímavá i z toho hlediska, že jsou jmenováni vítězové i 
místa, kde soutěžili: 
„Zpráva o činnosti mladých hasičů SDH Úvaly za rok 2022 

Ke konci roku 2022 bylo registrováno v našem kroužku mladých hasičů celkem 
31 dětí a dorostenců ve věku 3-18 let. Pravidelné schůzky se konaly od ledna 
do prosince, vyjma prázdnin, vždy v pátek od 16 do 18 hodin v úvalské 
hasičárně, navíc pak tréninky dorostu 2 x týdně. Dětem rozděleným podle věku 
se pravidelně věnovalo 6- 7 vedoucích s přispěním a nezbytnou pomocí dalších 
dospělých hasičů. V zimě jsme se střídali na tréninky i v tělocvičně na ZŠ Úvaly. 
Nově jsme se hlavně v kategorii dorostu účastnili i soutěží v TFA. 
Úspěchy žactva na soutěžích v roce 2022: V Mukařovském uzlování mladší žáci 
na 7. místě, starší žáci na 9. místě. V okresním kole Hry Plamen celkově mladší 
i starší žáci shodně na třetích místech. V posledním závodu požárnické 
všestrannosti podle starých pravidel se na začátku října umístili mladší žáci na 
krásném druhém místě a starší žáci na místě třetím. Na soutěži v útokách „O 
pohár starostky OSH" v Husinci- Řeži v početné konkurenci obsadili mladší žáci 
6. místo a starší žáci 5. místo. Jednotlivci si pak vyzkoušeli své první TFA v 
Mnichovicích. Tomáš Černuška obsadil 3. místo a Jan Kučerka 5. místo. 
Následují úspěchy dorostu v roce 2022: V Mukařovském uzlování se na 3. místě 
mezi jednotlivci umístil Tomáš Geisler. Na přípravných závodech v běhu na 100 
m s překážkami v Jablonci nad Nisou padly hned na začátku sezóny tři osobní 
rekordy, Tomáš Geisler se umístil nejlépe, a to na 19. místě z 85 závodníků ve 
středním dorostu. Na TFA v Sedlčanech se umístil Tomáš Geisler na 6. místě, 
na dalším kole Pražské a středočeské ligy v soutěži Železný hasič v Broumech 
na 5. místě. Na 100 m s překážkami v Klučově vybojoval 3. místo v ml. dorostu 
Jan Kučerka a 1. místo ve středním dorostu Tomáš Geisler. Okresní soutěž 
dorostu: úvalskou čest hájili už jenom jednotlivci, družstvo dorostenců se od 
podzimního ZPV rozpadlo. Janu Kučerkovi a Tomáši Geislerovi tak znatelně 
chyběly body za umístění v ZPV. V jarních disciplínách zvítězili v běhu na 100 m 
s překážkami a Tomáš i ve dvojboji, ale vzhledem k vysokému počtu závodníků 
v podzimní části dosáhli bohužel jen na 2. a 3. místo ve svých kategoriích. Mezi 
mladšími dorostenkami měla větší štěstí Johana Nováková, která sice také 
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neměla body z podzimu, ale neměla tak velkou konkurenci. Johanka vyhrála 
všechny disciplíny a s přehledem postoupila do krajského kola. To se konalo 12. 
června v Čelákovicích. Johanka opět posunula své osobní rekordy, ale tentokrát 
to stačilo jen na 2. místa v běžeckých disciplínách a pak také celkové 2. místo v 
krajské soutěži. Mezitím jsme byli závodit na stovkách v Českém Brodě, kde se 
Johanka umístila na 4. místě a Jan Kučerka na 7. místě. Tomáš Geisler ve stejný 
den závodil v TFA v Plchově, kde obsadil 8. místo a premiéru si zde užil i Jiří 
Růžička, který vybojoval 10. místo. Po prázdninách trojice Tomáš Geisler, Jiří 
Růžička a Jan Kučerka závodila ve stovkách ve Velimi a v Pískové Lhotě, 
nejlepšího umístění dosáhl Tomáš opět vítězstvím v Kolínském poháru ve 
Velimi. Na začátku října poslední „braňák" pro jednotlivce, tak jsme jich 
postavili hned 5. Johana Nováková, Tomáš Černuška a Tomáš Geisler ve svých 
kategoriích zvítězili, Jan Kučerka pak obsadil 2. místo a Jiří Růžička 4. místo. Na 
TFA v Mnichovicích vybojoval Tomáš Geisler 2. místo, Jiří Růžička 4. místo. 
Kromě soutěží se členové našeho kroužku účastnili brigád kolem hasičárny, 
úklidové akce ve městě Úvaly, pálení čarodějnic, výlet do hasičského muzea v 
Přibyslavi. Uspořádali jsme akci jménem „Otevřený trénink", kde jsme široké 
veřejnosti představili disciplíny hry Plamen a zároveň se tak snažili přilákat 
nové členy. Poslední schůzku před prázdninami jsme připravili dětem 
vědomostní bojovku. Na přelomu prázdnin se konal 24. letní hasičský tábor ve 
Stříbrné Skalici, na kterém jsme cestovali vesmírem. Na podzim jsme 
uspořádali soustředění pro starší žáky a dorost, navštívili jsme nově otevřenou 
hasičskou expozici v muzeu v Sadské, měli jsme exkurzi v naší provizorní 
hasičárně a členové výjezdové jednotky seznámili děti s výjezdovou technikou 
a zázemím. Letos jsme nevynechali ani mikulášskou a vánoční besídku. Vedoucí 
kroužku prezentovali mladé hasiče na burze kroužků organizované na ZŠ Úvaly 
a také se zúčastnili školení pro vedoucí mládeže na Přední Labské. 
Celý rok jsme informovali všechny příznivce na naší facebookové stránce, 
prostřednictvím místního měsíčníku Života Úval, nemálo fotek jsme uveřejnili 
na internetovém profilu na stránkách rajce.idnes.cz, také na našem Instagramu 
pod názvem hasiciuvaly a hlavně naši dorostenci rozjeli webové stránky 
kroužku mladých hasičů na adrese: mh-uvaly0.webnode.cz. 
Závěrem bych chtěla poděkovat velmi stabilnímu a zkušenému týmu 
vedoucích mladých hasičů a pár dalším členům našeho sboru, kteří pomáhají 
na tréninku nebo s dopravou dětí na soutěže. Nemalé poděkování také patří 
MěÚ Úvaly a všem sponzorům za finanční podpory, díky kterým máme 
možnost s dětmi kvalitněji pracovat.“ 

Jako celá citace o činnosti mládeže jsou podrobnosti o sportu dospělých 
neméně zajímavé:  
„Požární sport v roce 2022 
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Závodní sezóna dospělých začala odloženou okrskovou soutěží v Čelákovicích - 
Záluží. Družstva mužů i žen zvítězila a zajistila si tak postup na okresní soutěž. 
Družstvo žen získalo navíc putovní pohár za nejrychlejší útok dne. Ve stejný den 
ještě dorostenci a dospělí stihli závody na 100 m s překážkami v Klučově, kde 
Petr Zetek zvítězil mezi muži. 
Na konci května se konalo okresní kolo v požárním sportu dospělých. Ženy 
navázaly na poslední úspěchy z roku 2019 a zvítězily. O větší překvapení se ale 
postarali muži, kteří vyhráli štafetu, a nakonec i požární útok, tím pádem 
zvítězili celkově a spolu s ženami tak postoupili do krajského kola. 
Na krajské kolo jsme do našich družstev pozvali ještě závodníky a závodnice z 
Tehova, Tehovce, Křížkového Újezdce, Struhařova a Turkovic, troufám si tedy 
říci, že náš okres reprezentovali nejlepší závodníci a závodnice z celého okresu 
a ne jen z Úval. Ženám se dařilo tak nějak podle očekávání, výkony možná 
ovlivnilo i tropické počasí a neskutečný časový skluz oproti plánovanému 
rozvrhu. Ženy obsadily v celkovém pořadí šesté místo z dvanácti družstev. Petr 
Zetek obsadil 2. místo ve stovkách mezi dobrovolnými hasiči a 3. místo celkově 
i s profíky. Ostatním se příliš nedařilo, ale spláchli neúspěch medailí ze štafety, 
kde obsadili rovněž druhou příčku. Celkově pak po nepříliš povedených útocích 
skončili na medailové 3. příčce z 11 družstev, jeden bod od postupu na 
Mistrovství České republiky. 
Jednotlivci v roce 2022 ve stovkách závodili jen zřídka. Petr Zetek po vítězství v 
Klučově zvítězil i v Českém Brodě, kde ho v kategorii žen na 1. místě doplnila 
Alena Tesařová a na 3. místě Klára Klímová, která pak závodila jako jediná 
dospělá i na podzimních závodech ve Velimi a v Pískové Lhotě. 
V září nás čekala zdvojená soutěž - okrsková soutěž a „Pohár starosty obce" v 
Šestajovicích. Odehrál se zde další důležitý okamžik dospělých družstev našeho 
sboru. Po mnoha letech se této soutěže zúčastnila 4 družstva z Úval. Obsadili 
jsme kategorie mužů a žen, mladších i starších. V okrskové soutěži jsme tak 
obsadili všechna první místa. V pohárové soutěži, která nerozlišovala věk 
závodníků, jsme obsadili první a druhé místo v kategorii mužů a první a třetí 
místo v kategorii žen. Největším šokem hlavně asi pro nás Úvaláky byl výkon 
našich mužů starších, kteří vypálili rybník oběma mladším družstvům a získali 
pohár za nejrychlejší útok dne. Všechna čtyři družstva si tak zajistila postup na 
okresní soutěž na jaře 2023. 
Další týden se družstvo žen zúčastnilo Srandamače - Memoriálu Ivany 
Hanzlové v Čelákovicích- Záluží, kde obsadilo 2. místo ve své kategorii a 1. 
místo a putovní pohár v celkovém pořadí. 
Za zmínku stojí i první účasti našich závodnic v soutěžích TFA zásluhou Adély 
Votočkové a Kláry Klímové, která dokonce svůj první závod na podzim v 
Mnichovicích vyhrála.“ 
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Toto je citovaný souhrn činnosti velmi aktivních mladých hasičů a vedení 
družstev. Tak jako tak, prezentují ještě pravidelně svoji aktivitu každý měsíc 
v Životě Úval textem i fotodokumentací. 
 

Sdružená obec baráčníků J. A. Komenského 

Rychtářka: Hana Černá 

e-mail: cerna.hana49@gmail.com 

Rychtářka Hana Černá píše ve výroční zprávě: „Baráčníci jsou jedinou organi-
zací s náplní národopisnou, vlastivědnou a vzdělávací, zachovává tradice, 
zvyky a obyčeje. Udržuje spolkové vztahy se spřátelenými obcemi baráčníků. 
Tvoří spoluúčast při kulturních akcích Městského úřadu, vzpomínkových ak-
cích, výročích a oslavách. Má 7 členů 19-65 let a 15 nad 65 let. Reprezentovali 

město při 150. výročí založení baráčníků v Kolíně a v dalších městech s jinými 
výročími.“ 

SK Úvaly z.s. 

Předseda: Václav Kopač 

e-mail: info@skuvaly.cz 

http://www.skuvaly.cz/ 

Spolek je sportovním klubem, který provozuje činnost v oblasti sportu a hlavně 
fotbalu. Zastřešuje šest mužstev v pravidelném tréninkovém a soutěžním pro-
cesu a tři v rekreačním.  
V únoru 2023 na valné hromadě byl opět zvolen stejný předseda a v zápise 
není zmíněna jediná podrobnost o činnosti klubu, jen klasické vyjádření, že se 
hlavním cílem je zajištění provozu klubu. SK má nejvyšší požadavky na dotace 
od města na provoz a údržbu.  

Občas se dozvídáme o úspěších či neúspěších  fotbalistů jak dospělých, tak 
mládeže, ze skoupých zpráv v Životě Úval, jak v ŽÚ 5/2022. 
V ŽÚ 6/2022 naopak se za SK Úvaly Daniel Rais píše že, FOTBALOVÁ SEZONA 
JARO 2022 JE V PLNÉM PROUDU: „A mužstvo hrající I.B třídu skupinu D plní 
roli jednoho z favoritů a spolu s FC Jevany a Sokolem Teplýšovice okupuje po-
předí tabulky. Bohužel, se mužstvu nevyhnula slabší chvilka a nečekaně pro-
hrálo na hřišti průměrného mužstva FC Jílové 1:3. Naopak, velice kvalitní 
utkání odehrálo v Teplýšovicích, kde se ve férovém zápase oba přední celky 
rozešly, asi spravedlivou remízou 1:1. B mužstvo hrající 4. A třídu také atakuje 
přední místa v tabulce. Bohužel, podlehlo oběma favoritům z Klecan (3:4), i 
Nové Vsi (1:3), a tak se vytoužený postup malinko vzdálil. Nicméně, ve fotbale 
je možné všechno, a tak přejeme oběma týmům hodně štěstí do zbývajících 

mailto:cerna.hana49@gmail.com
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utkání, pevnou tréninkovou morálku a radost ze hry. U mládežnických muž-
stev máme odehráno 5 kol u žáků, u mladší přípravky i starší přípravky. U žáků 
zatím bohužel bez bodových výsledků. Zde je ale nutné zmínit návrat hráčů a 
nové vedení mužstva a tréninků Denisem Pikem a Davidem Řemínkem. Dob-
rým přístupem hráčů a vedením se výsledky časem určitě dostaví. U starší pří-
pravky jsme uvítali nadstandardní trenérskou výpomoc jediného úvalského li-
gového hráče Dana Marečka, zapojil se do tréninkových procesů, vytvořil pro 
kluky zajímavá cvičení s motivací. Hodně to posune nejen kluky, ale i nás tre-
néry . Dan Mareček byl od 6 let hráčem Sparty Praha, nově je aktivní hráč zá-
kladní sestavy Bohemians Praha 1905. Jeho zkušenosti pomohou ve fotbalo-
vém růstu naší mládeže. Tímto mu chci poděkovat za jeho aktivní pomoc a 
přístup. A k nefotbalovým informacím patří ještě jedna důležitá věc, a to je 

datum 10. 5., otevření restaurace a nové kuchyně s novým sociálním zařízením 
v Hospůdce na hřišti v Pařezině. Pod vedením šéfkuchaře Václava Kopače je 
kuchyně otevřena denně od 11 hod. s výběrem hotových jídel i k odvozu 
domů, k dispozici i večeře a celkové občerstvení v průběhu celého dne.“ 

V ŽÚ 9/2022 píše kdosi z SK o startu podzimní sezóny, včetně tabulky rozpisů 
zápasů A mužstva. 

SKST Úvaly z.s. 
oddíl stolního tenisu 

Karel Šochman 

e-mail: stolnitenisuvaly@seznam.cz 

http://www.stolnitenisuvaly.mypage.cz 

 

Zprávu o činnosti Sportovního klubu stolního tenisu Úvaly za rok 2022 podává 
pro kroniku předseda spolku: 
„Po dvou letech covidu, kdy jsme měli problém soutěže nejen řádně začít, ale 
i dokončit, jsme další sezonu zvládli již bez problémů. S našimi současnými 
čtyřmi družstvy jsme se vrhli do bojů o co nejlepší umístění v okresních přebo-
rech první, druhé a třetí třídy. Po první části soutěží si vedly naše týmy s roz-
dílnými výsledky. Družstvo A si oproti loňsku v 1. třídě pohoršilo a v tabulce 
zaujímalo zatím 7. místo z 10 účastníků. Tým béčka, který startoval ve 2. třídě 
(11 družstev), držel po první polovině vynikající 1. pozici a měl nakročeno k 
postupu. Stejnou soutěž, jako družstvo B, hrálo i naše céčko. Udržet se v této 
soutěži bylo cílem tohoto týmu. Prozatímní nadějná 7. příčka k tomuto úkolu 
opravňovala. Další, v pořadí už naše čtvrté družstvo, které zastupovalo Úvaly 
ve 3. třídě, bylo v polovině soutěže na výborném 2. místě z dvanácti účastníků. 
A postup i tohoto týmu do vyšší třídy nebyl vůbec nereálný. Alfou a omegou 

http://www.stolnitenisuvaly.mypage.cz/
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úspěchů všech našich družstev jsou však nejoptimálnější sestavy, v jakých lze 
k mistrovským zápasům nastupovat. To se ovšem, bohužel, pokaždé zrealizo-
vat nepodařilo. Jelikož stolně tenisová sezona přechází z roku do roku (začíná 
v říjnu a končí v březnu následujícího roku), celkové pořadí našich týmů v ta-
bulkách se různě proměnilo. Áčko si výrazně polepšilo a obsadilo výborné 2. 
místo. Tým „B“ zvládl roli favorita na jedničku, první pozici udržel až do konce, 
což znamená postup do 1. třídy. Velký úspěch! Družstvo C svůj cíl splnilo a pro 
následující sezonu zůstává ve 2. třídě. Déčko svou pěknou druhou pozici ve 3. 
třídě neudrželo a kleslo na celkové 5. místo. I tak byla tato sezona jednou z 
našich nejúspěšnějších! 
Každoroční tradiční sportovní soustředění jsme v listopadu opět uspořádali v 
šumavském Zdíkově, kde nás tentokráte překvapil i první sníh. Dvoufázové tré-
ninky v místní herně stolního tenisu jsme zakončili přátelským zápasem s tam-
ními hráči. A nezůstalo jen u sportu, poznávali jsme v mezičase i krásy šumav-
ské přírody.  
V rámci „fyzičky“ i utužení kolektivu, vyjela řada našich hráčů na několik jar-
ních, letních i podzimních cyklistických výletů po úvalském okolí, ale i dále... 
Aby tradice stolního tenisu byla v našem městě zachována, snažíme se poctivě 
věnovat nastupující mladé generaci. Dvakrát týdně trénujeme naše žáky, z 
nichž ty šikovnější jsme již zařadili i do našich dospělých družstev, aby si vy-
zkoušeli svoje „ping umění“ naostro. Své zkušenosti získávají i na různých tur-
najích v rámci okresu. 
Náš oddíl rovněž vypomáhal s organizací turnaje ve stolním tenisu na Základní 
škole Úvaly. Zájem o hru s malým míčkem byl nevídaný – 23 chlapců a 13 dívek. 
Účastníci byli rozděleni do tří kategorií a na pěti stolech bojovali o co nejlepší 
umístění. O talenty nebyla nouze… 

Závěr roku 2022 patřil již tradičně vánočním turnajům dospělých a žáků. Finále 
pak obstaral vánoční večírek i s hudebním doprovodem a naší ping hymnou.“ 

O sobě píše spolek v ŽÚ 5/2022 podrobně o dvou letech těžké sezóny zaviněné 
covidovou nákazou. 

Spolek Jonatán o.s. 
Předseda: Ing. Jana Horová 

sídlo Úvaly, Mánesova 856 

e-mail: horovi.uvaly@seznam.cz, martina.bedrna@iol.cz 

Spolek má 15 členů ve věku 19-65 let. Jana Horová, Jiří Hora, Ivana Prchalová, 
Petr Frýdman, Pavla Frýdmanová, Růžena Kroutilová, Tereza Horová, Jan 
Kropáček, Jaroslav Procházka, Věra Vozandychová, Václav Vozandych, Mo-

nika Chomátová, Monika Tůmová, Jana Krejsová.  
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Z akcí spolku: tradiční červnový cyklo víkend, Čarodějnický běh – ten trochu 

kolidoval s akcí města Pálení čarodějnice. Trať byla upravena, zúčastnilo se 
139 závodníků. Úvalské jabkobraní obohaceno výukou lukostřelby. 
Akce se již prodražují a dostávají se na hranu finančních možností. 
Největší akce Highland Games Úvaly  proběhla jako mistrovství ČR, byla 
dvoudenní, skončila finanční ztrátou 30 tisíc, což bylo hrazeno ze zdrojů 
spolku. Důvodem ztráty byla doba trvání akce. 

Sport Úvaly z.s. 
Předseda: Mgr. Jana Konečná 

e-mail: sportuvaly@email.cz 

http://www.sportuvaly.cz/  

Spolek se zaměřuje na výuku základů bojových sportů a karate-do stylu shoto-

kan ryu od předškolních dětí po dospělé. Cvičenci jsou rozděleni podle věko-
vých skupin a výkonnostních kritérií. 
Tréninky probíhají pod odborným vedením trenéra minimální výkonnosti 3. 
kyu, výuka je zaštítěna Mgr. Janou Konečnou (4. Dan karate-do, instruktorka 

WF JKA) a bývalou reprezentantkou v karate JKA. Tréninky zahrnují kromě 
sportovní části také duchovní složku bojových umění. 
Sídlo spolku je v Žižkově ulici v čp. 1989. Spolek měl 232 členů (do 14 let 182, 

do 18 let 26, nad 18 let 26 členů). 

Pojetí: výkonnostní i rekreační sport. 
Členství v organizacích:  
Český svaz karate Japan Karate Association 

Český svaz karate 

Česká unie bojových umění 
Česká unie sportu 

Pražský svaz karate JKA 

 

5) Statutární orgány/ představitelé/ funkce  
předsedkyně: Mgr. Jana Konečná 

členové výkonného výboru: Ing. Richard Konečný  
trenérský tým a koučové: Jana Konečná, Richard Konečný, Adam Zdobinský, 
Filip Konečný, Sára Konečná, Jan Houžvička, Petr Žák, Milan Houška, Veronika 
Hrůzová, David Macek a Anežka Vrbenská 

externisté: Richard Růžička, Steen Carlsson, Marie Prajzlerová 

6) Členská základna: 208 mládež do 18 let, 26 dospělí 
Sport Úvaly nabízel v roce 2022 pravidelné sportovní vyžití pro více jak 208 
dětí a 26 dospělým z Úval a okolí. Klub přijímal členy od 4 let. Tréninky v klubu 
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byly uspořádány dle věkových a výkonnostních kritérií. Celkových počet tré-
ninkových skupin byl 12. Klub se zaměřoval na výkonnostní a rekreační karate.  
 

9) Aktivity pořádané klubem v roce 2022 

velikonoční soustředění 8 let a starší: 13. – 17.4.2022, Staré Splavy, počet 
účastníků 70 

letní soustředění 6-10 let: 13. – 18. 8. 2022, Staré Splavy, počet účastníků 76 

letní soustředění 11 let a starší: 21. 8. – 28. 8. 2022, Staré Splavy, počet účast-
níků 77 

podzimní soustředění 8 let a starší: 25. – 29. 10. 2022, Staré Splavy, počet 
účastníků 64 

I. kolo Národního poháru žáků a juniorů a I. kolo liga seniorů: 19. 3. 2022, 
Praha – Štěrboholy – počet účastníků 250 

I. kolo Národního poháru dorostu a seniorů a I. kolo liga žáků a dorostu: 20. 3. 
2022, Praha – Štěrboholy, počet účastníků 180 

Vánoční turnaj Sport Úvaly: 11. 12. 2022, házenkářská hala Sokola Úvaly, počet 
účastníků 72 

Zkoušky na technické stupně: 26. a 27. 1., 15. a 23. 6. 2022, Sport Úvaly tělo-
cvična, počet účastníků cca 100. 
 

10) Mezinárodní kempy a soustředění 
Členové Sport Úvaly se zúčastnili těchto vzdělávacích aktivit: 
11. – 13. 2. 2022 Mezinárodní seminář německými a maďarskými instruktory 
Praha  

6. – 8. 5. 2022 Kata keikokai Tábor – seminář s českými instruktory  
1. – 5. 7. 2022 Seminář karate Gasshuku s japonskými instruktory Naka, 
Okuma a Kurihara 

9. 4. 2022 Jednodenní výcvikový kemp kumite s Arkania Gogita (Gruzie) – Kar-

lovy Vary  

18. – 22. 11. 2022 Seminář Shinji Akita (Japonsko) – Český Krumlov 

 

11) Krajské a národní soutěže a výsledky: 
I. kolo Národního poháru žáků a juniorů 19. 3. 2022 Praha – Štěrboholy 

6x 1. místo, 5x 2.místo, 7x 3. místo 

1. místo: Vojtěch Šebela (kata ml. žáci), Magdaléna Havlíková (kata a kumite 
st. žákyně), kata týmy: ml. žákyně (Houšková, Lorencová a Vokáčová), st. žáci 
(Sukalovský, Hurda, Bělohradová), junioři (Macoun, Tříska, Charvát O.) 
 

I. kolo národního poháru seniorů a dorostu JKA 20. 3. 2022 Praha – Štěrboholy  
6x 1. místo, 4x 2. místo 
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1. místo: Richard Vašek (kata ml. dorostenci), Tomáš Tříska (kata st. doros-
tenci), Karolína Kytková (kata a kumite st. dorostenky), kata týmy: ml. doros-
tenky (Brýdlová, Martinovská, Havlíková) a st. dorostenci (Vašek, Tříska a 
Charvát Š.)  
 

Přebor Prahy JKA 7. 5. 2022 Praha ZŠ Hornoměcholupská 

20x 1.místo, 16x 2.místo, 18x 3.místo 

1. místo: Vojtěch Šebela (kata a kumite ml. žáci), Majda Havlíková (kata a 
kumite st. žákyně), Nela Martinovská (kata ml. dorostenky), Richard Vašek 
(kata ml. dorostenci), Adam Janík (kumite ml. dorostenci), Karolína Kytková 
(kata a kumite st. dorostenky), Tomáš Tříska (kata st. dorostenci), Sára Ko-
nečná (kata juniorky a seniorky), Josef Macoun (kata junioři), David Macek 
(kata masters), Milan Houška (kumite masters) a  kata týmy: ml. žáci (Bašta, 
Vilímovský, Vojtěch), st. žáci (Šebela, Martinovský a Sigmund), ml. dorostenky 

(Martinovská, Havlíková, Brýdlová), ml. dorostenci (Janík, Vašek, Charvát Š.), 
juniorky (Konečná, Kytková, Mastná) 
 

VC Kadaně 4.- 5.  6. 2022 Kadaň 

12x 1. místo, 6x 2. místo, 5x 3. místo  
1. místo: Matěj Štefl (kata mini žáci), Magdaléna Havlíková (kata a kumite st. 
žákyně), Richard Vašek (kata ml. dorostenci), Adam Janík (kumite ml. doros-
tenci), Tomáš Tříska (kata st. dorostenci), Karolína Kytková (kata st. doros-
tenky), Josef Macoun (kata junioři), Sára Konečná (kata juniorky), kata týmy: 
st. žáci (Pšeja, Vašek V., Charvát A.), ml. dorostenci (Vašek R., Janík, Charvát 
Š.), juniorky (Konečná, Kytková, Mastná) 
 

2. kolo národního poháru žáků a juniorů JKA 1. 10. 2022 Praha – Štěrboholy 

6x 1. místo, 4x 2. místo, 7x 3. místo 

1. místo: Vojtěch Šebela (kata ml. žáci), Magdaléna Havlíková (kata a kumite 
st. žákyně), kata týmy ml. žákyně (Vokáčová, Houšková, Vilímovský), st. žáci 
(Sukalovský, Hurda, Bělohradová), junioři (Macoun, Tříska, Charvát O.) 
 

2. kolo národního poháru seniorů a dorostu JKA 2. 10. 2022 Praha – Štěrboholy  
2x 1. místo, 3x 2. místo, 3x 3. místo  
1. místo: Karolína Kytková (kata a kumite st. dorostenky) 
 

Mistrovství České republiky Českého svazu karate JKA 5. – 6. 11. 2022 Karlovy 

Vary 

7x 1. místo, 16x 2. místo, 10x 3. místo  
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1. místo: Tobiáš Martinovský (kata ml. žáci), Magdaléna Havlíková (kata st. žá-
kyně), Richard Vašek (kata ml. dorostenci), Tomáš Tříska (kata st. dorostenci), 
Anežka Vrbenská (kata? st. dorostenky), Ondřej Charvát (kata junioři), kata 
tým junioři (Macoun, Charvát, Tříska) 
 

Česká národní liga - 3 kola  

(1. kolo žáci 17. 3. 2022 Praha, senioři a dorost 16. 3. 2022 Praha, 2. kolo žáci 
2. 10. 2022 Praha, senioři a dorost 1. 10. 2022 Praha, 3. kolo žáci 6. 11. 2022 
Karlovy Vary, dorost a senioři 5. 11. 2022 Karlovy Vary) 
Celkové výsledky: Žáci – 1. místo Sport Úvaly A, 3. místo Sport Úvaly B  
                                 Dorost - 1. místo Sport Úvaly A, 5. místo Sport Úvaly B  
                                 Senioři – 2. místo Sport Úvaly  
 

Vánoční turnaj Sport Úvaly 11. 12. 2022 Sokol Úvaly – pro členy klubu 

1. místo: Tomáš Schmidt (kata a kumite mini žáci a žákyně bílé pásky), Martina 
Abaházi (kumite mini žákyně bílé pásky), Matěj Štefl (kata a kumite mini žáci 
žluté a oranžové pásky), Robert Vojtěch (kata a kumite ml. žáci bílé až oran-
žové pásky), Tereza Chudivániová (kata st. žáci a žákyně bílé až oranžové 
pásky), Alexandr Štěpanovský (kumite st. žáci a žákyně bílé až oranžové pásky), 
Vojtěch Šebela (kata st. žáci a žákyně 6. kyu a výš),  Michal Houška (kumite st. 
žáci 6. kyu a výš),  Karolína Mládková (kumite st. žákyně 6. kyu a výš) 
 

12) Mezinárodní soutěže 

Hungarian Open 21. 5. 2022 Budapešť  
- účastníci ze Sport Úvaly: Emílie Bělohradová, Magdaléna Havlíková, Nela 

Martinovská, Barbora Brýdlová, Marie Houšková, Karolína Mládková, Petr Žák, 
Josef Macoun, Richard Vašek 

- výsledky: 1. místo Emílie Bělohradová (kata dívky 12-13 let), Barbora Brý-
dlová (kumite dívky 12-13 let), Richard Vašek (kata chlapci 14-15 let), 2. místo: 
Petr Žák (kata chlapci 10-11 let), Kája Mládová (kumite dívky 10-11 let), Nela 

Martinovská (kumite dívky 12-13 let), 3. místo: Nela Martinovská (kata dívky 
12-13 let), Magdaléna Havlíková (kumite dívky 12-13 let), 4. místo: Marie 
Houšková (kata dívky 10-11 let), Josef Macoun (kata dorost 16-17 let) 

 

Mistrovství světa WSKA (World Shotokan Karate Association)  
9. – 11. 9. 2022 Liverpool – Anglie 

- účastníci ze Sport Úvaly: Josef Macoun, Karolína Kytková, Sára Konečná, Filip 
Konečný, Anežka Vrbenská, Gabriela Mastná, Tomáš Tříska, Richard Vašek 

- výsledky individuální disciplíny: 3. místo Anežka Vrbenská (kumite kadetky), 
Ríša Vašek (kata youth, 4. místo Sára Konečná (kata kadetky), Ríša Vašek (kata 
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kadeti), 5. místo Tomáš Tříska (kata kadeti), 8. místo Tomáš Tříska (kata juni-
oři) 
- výsledky týmové soutěže: 2. místo Filip Konečný (kumite tým junioři), Josef 
Macoun a Tomáš Tříska (kata tým junioři), 3. místo Anežka Vrbenská a Karolína 
Kytková (kumite tým kadetky), 4. místo Sára Konečná, Karolína Kytková a Gab-

riela Mastná (kata tým juniorky) 
 

Mistrovství Evropy ESKA (European Shotokan Karate Association)  
3. – 4. 12. 2022 Winterthur – Švýcarsko 

- účastníci ze Sport Úvaly: Richard Vašek, Adam Janík, Ondřej Charvát, Tomáš 
Tříska, Karolína Kytková, Gabriela Mastná, Sára Konečná,  Josef Macoun 

- výsledky individuální disciplíny: 1. místo Richard Vašek (youth kata), Ondřej 
Charvát (kadeti kata), 2. místo Adam Janík (youth kata), Tomáš Tříska (kadeti 
kata), 4. místo Richard Vašek (kadeti kata) 
- výsledky týmové soutěže: 2. místo Ondřej Charvát (kadeti kumite tým), 4. 
místo Josef Macoun, Ondřej Charvát a Tomáš Tříska (junioři kata tým) 
 

13)  Rok 2022 očima předsedkyně  
Rok 2022 představoval 15. sezonu spolku Sport Úvaly. Tento rok bych nazvala 
znovuzrození a obnovení stabilizace po covidovém režimu v roce 2020 a čás-
tečně 2021. Podařilo se nám navázat na rok 2019, naše členská základna zů-
stala víceméně stejná, nezaznamenali jsme žádný velký úpadek zájmu dětí a 
dospělých o karate. Zároveň jsme se mohli navrátit k pořádání našich tradič-
ních akcí, jako jsou 4 soustředění za rok, vánoční turnaj našeho klubu a zkoušky 
na technické stupně karate. Umožnili jsme jít po cestě karate-do jak rekreač-
ním sportovcům, tak výkonnostním. Z pohledu výkonnostního karate jsme v 
zisku medailí patřili k nejúspěšnějším v Českém svazu karate JKA. Měli jsme 8 
členů v reprezentačním kádru České republiky a další borce v talentované mlá-
deži svazu. Pro tyto sportovce jsme pořádali pravidelné tréninky mimo rozvrh 
klubu a dále jsme pravidelně spolupracovali s Vrcholným sportovním centrem 
mládeže Českého svazu karate JKA. Veškeré úspěchy klubu, a to jak z hlediska 
výkonnostního, tak lidského, by nebyly možné bez kvalitního trenérského ká-
dru, zájmu o klub našich členů, ale také rodičů, kteří nám pravidelně pomáhají. 
O dění a úspěších v našem klubu jsme publikovali v úvalském měsíčníku Život 
Úval. Nejsem si jistá, zda v něm vyznělo: „Jsme společenství, ve kterém je li-
dem dobře a mohou dělat to, co je baví.“ 

 

13) Finanční podpora činnosti Sport Úvaly 

 Činnost klubu byla podporována klubovými příspěvky a dotačními pro-
gramy města Úvaly, Národní sportovní agentury a Českého svazu karate JKA. 
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Z dotačních prostředků financujeme především sportování talentované mlá-
deže. Všem jsme za tuto podporu vděčni a vážíme si jí. 
 

14) Hodnocení  
 V roce 2022 spolek Sport Úvaly svou členskou základnou potvrdil svůj význam 
na lokální úrovni. V tomto roce bylo jeho členy více než 220 sportovců, a to 
především z Úval a okolí. Mimo pravidelné tréninkové činnosti jsme spořádali 
4 soustředění, 3 turnaje a 2 zkoušky na technické stupně.  Toto vše bylo zor-
ganizováno ve spolupráci nejen s našimi trenéry, ale i za pomoci našich řado-
vých členů, především dorostenců a rodičů. Sport Úvaly tak pomáhá vytvářet 
pevné a milé společenství našeho města.  
Kromě lokální působnosti máme své místo i na republikové úrovni ve výkon-
nostním karate. Náš klub patří mezi nejúspěšnější týmy Českého svazu karate 
JKA v kategoriích žáků, dorostu a juniorů a osm našich sportovců jsou členy 
širšího reprezentačního družstva juniorů. Naši úvalští reprezentanti vozí me-
daile z evropských a světových šampionátů a dělají tak dobré jméno městu 
Úvaly. 
Mgr. Jana Konečná, předsedkyně Sport Úvaly, z.s.  
Velmi podrobná zpráva, která možná jednou v budoucnosti může sloužit jako 
podnět pro obnovení sportovní činnosti mládeže a práce dospělých, bývá 
často v Životě Úval prezentována v článcích s fotodokumentací. 

Středočeský pěvecký sbor z.s. 
Spolek zapsán 13.5.2020 se sídlem v Úvalech. 
Předsedou je Dr. Vítězslav Pokorný, místopředsedou Mgr. Stanislav Mistr a 
členkou vedení je Mgr. Šárka Mistrová. 
Cílem činnosti je šíření sborového zpěvu a koncertní vystupování. Sbor zkouší 
v sálku Domu s pečovatelskou službou (DPS) a spolupracuje se sborem Pražští 
pěvci. 
Spolek se stará o Středočeský pěvecký sbor, který má sídlo v Úvalech. Vedení 
spolku se nemění, předsedou zůstává v roce 2022 Dr. Vítězslav Pokorný. 
„První vystoupení sboru v roce 2022 se konalo v pondělí 8. 3. od 16 hodin před 
Základní školou v Úvalech jako vzpomínkový happening PAMATUJ! u příleži-
tosti 78. výročí zavraždění 3 792 nevinných mužů, žen, starců a dětí v jeden 
den 8.3 1944 německými nacisty v koncentračním táboře Osvětim - Birkenau 

jen proto, že byli Židé. Za velké pozornosti občanů z úcty k obětem se konal 
tradičně již 9. ročník tohoto happeningu, který zahájil zakladatel happeningu 
a člen komise pro kulturu rady města Dr. Vítězslav Pokorný. Hlavním řečníkem 
byl starosta města Petr Borecký. Sbor zpíval písně Yerushalayim Shel Zahav, 
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Shema Yisrael, Hatikva a českou hymnu Kde domov můj. Dirigoval sbormistr 
Mgr. Stanislav Mistr. Žáci ZŠ recitovali básně: Hynek Novák Jen trochu tepla 
od Zdeňka Ornesta, Alžběta Kopková Dědečkův pohřeb od Jaroslava Seiferta, 
Tereza Hoštičková Sbohem a šáteček od Vítězslava Nezvala. Jména 24 úval-
ských zemřelých židovských občanů v německých koncentračních táborech 
přečetli žáci ZŠ Daniela Mrkvičková a Tomáš Vedral. Zúčastnilo se cca 60 ob-
čanů. 
Druhé vystoupení sboru se konalo v rámci Mezinárodního pěveckého večera 
v pátek 22. 4. od 19:19 hodin ve Farním kostele Panny Marie (Zvěstování páně) 
v Úvalech za spoluúčasti francouzského sboru Mélo di'Arte. Sbory přednesly 
duchovní hudbu z děl českých, ukrajinských a francouzských skladatelů. Diri-
govali sbormistři Odile Deroin a Stanislav Mistr. Koncert shlédl zcela zaplněný 
kostel. 

Třetí vystoupení sboru v roce se konalo v neděli 19. 6. 2022 od 17:17 pod ná-
zvem "Koncert skoro letní" na zahradě Základní školy Úvaly". Zazněly skladby 
Monteverdiho, Bohuslava Martinů, Jenkinse a skupiny Queen. Spoluúčinkovali 
sólistky dětského sboru Paleček (sbormistryně Šárka Mistrová), členové sboru 
Pražští pěvci a sboru GGG. Řídil sbormistr Stanislav Mistr. Koncert shlédlo cca 
40 diváků. 
Čtvrtým vystoupením byl největší projekt spolku v roce koncert 18. 9. v 17:17 

ve Farním kostele Panny Marie (Zvěstování páně) v Úvalech z díla Antonína 
Dvořáka Stabat Mater, opus 58. Koncert ve zcela zaplněném kostele pořádala 
Komise pro kulturu Rady města Úvaly a spolek Středočeský pěvecký sbor u 
příležitosti českého předsednictví Radě Evropy pod patronací starosty města 
Petra Boreckého. Jako sólisté vystoupili soprán Renáta Poláková, alt Šárka Mis-
trová, tenor Stanislav Mistr, bas Jan Janda. Spoluúčinkoval sbor Pražští pěvci, 
doprovázela Černošická komorní filharmonie, dirigoval Stanislav Mistr. 

Pátým a posledním projektem spolku v roce v Úvalech byl Vánoční koncert v 
sobotu 10. 12. pořádaném od 17:17 v sále Domu s pečovatelskou službou v 
Úvalech. Na programu bylo dílo Camille Saint-Saëns - Vánoční oratorium. Na 
koncertě zazněly i vánoční koledy v podání sboru a sólově rodiny Mistrových. 
Spoluúčinkovali členové Pražských pěvců a sboru GGG. Dirigoval Stanislav 
Mistr. Spontánním potleskem koncert ocenilo cca 70 posluchačů.“ 

Podrobně zaznamenal Dr. Vítězslav Pokorný a pro budoucí čtenáře kroniky by 
nebylo vhodné text krátit. Vystihuje opravdovou snahu udělat s dobrovolníky 
pro úvalskou kulturu co nejvíce. 
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TC Úvaly, z.s. 
Předseda: Michael Březina 

e-mail: michael.brezina@gia.cz 

Hlavní činností tenisového oddílu TC Úvaly je tenisový sport.  
Počet aktivních členů do 18let je 12, do 65let 93 a 14 členů je straších 65let, 
z toho 11 členů je mimoúvalských. 
Zpráva pro žádost o dotaci od města na rok 2023 byla podložena zprávou 
z valné hromady v dubnu 2021. 

Zpráva o činnosti tenisového oddílu TC Úvaly z.s., za rok 2022 

Po urgenci kronikářky přišla zpráva od předsedy: 
„Tenisová sezóna v našem oddíle začala v dubnu 2022. Antukové kurty byly 
připraveny svépomocí.  Tenisový oddíl byl veden stávajícím předsedou a  vý-
borem ve složení: 
Březina Michael předseda klubu 

Ing.Dostalík Oldřich – pokladník 

Ing. Zeman Jiří – člen výboru 

Špaček Jaroslav – člen výboru 

Kahuda Jan –člen výboru 

V průběhu roku byla provozována tenisová škola pod vedením paní Martinov-
ské. Tenisovou školu navštěvuje cca 40 dětí. Do soutěže BUĎ FIT byla přihlá-
šena dvě družstva dospělých.  V letním období byly pořádány kempy pro děti. 
Na tenisových kurtech byla provozována Osvěžovna na kurtech pod vedením 
pana Luďka Haužvice.  
Na podzim nebyla postavena tenisová hala z důvodu nárustu cen energií. 
Údržba a investiční akce byly možné provádět za finanční podpory Města Úval 
za což jsme velmi vděčni.“ 

 

TJ Sokol Úvaly z.s. 
Předseda: Jiří Dráb 

e-mail: tjsokoluvaly@seznam.cz, info@hazena-uvaly.cz 

http://www.hazena-uvaly.cz/ 

 

Výroční zprávu TJ Sokol Úvaly, z.s. pro kroniku na vyžádání dodal Jiří Dráb. Je 

zpracována za období počínající dnem 1. ledna 2022 a končící dnem 31. pro-

since 2022 na základě vyhodnocení činnosti TJ Sokol Úvaly, z.s. a její jednot-
livá ustanovení byla předmětem jednání Výkonného výboru TJ Sokol Úvaly 
konaného dne 16.1.2023 v prostorách TJ. 
 

http://www.hazena-uvaly.cz/
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Hlavní a vedlejší činnost organizace  
TJ Sokol Úvaly má svoji hlavní činnost vymezenou svými stanovami. Ve sle-

dovaném období realizovala veškerou hlavní činnost organizace, zejména: 
a) provozovala soutěžní i nesoutěžní sportovní a obdobnou činnost a vytvá-

řela pro ni materiální a organizační podmínky v ustavených oddílech há-
zené, volejbalu a cvičení žen  

b) svojí činností pomáhala rozšiřovat povědomí o prospěšnosti sportu 
zejména v oblasti jeho vlivu na zdraví 

c) provozovala, udržovala a opravovala vlastní sportovní zařízení – spor-

tovní halu a tělocvičnu včetně zázemí a zároveň vytvářela možnosti uží-
vání svých sportovišť pro zájemce z řad veřejnosti a jiných sportovních 
organizací, zejména pak mládeže 

d) spolupracovala s orgány státní správy a samosprávy a s ostatními spor-
tovními organizacemi i jednotlivci. 

Za účelem financování hlavní činnosti provozovala TJ Sokol Úvaly také ve-
dlejší hospodářskou činnost. Ve sledovaném období měla organizace rovněž 
příjmy z reklamních plnění vůči partnerům, z pronájmu sportovních zařízení 
pro nečleny klubu. 
Struktura organizace 

Nejvyšším orgánem TJ Sokol Úvaly,z.s. je valná hromada. Nejvyšším výkon-
ným orgánem je výbor TJ. TJ Sokol Úvaly, z.s. organizačně zahrnuje oddíly 
házené, volejbalu a cvičení žen. Oddíly provozují a organizují svoji sportovní 
činnost samostatně, avšak v součinnosti a vždy v zájmu TJ Sokol Úvaly, z.s. 
jako celku. 

Ve sledovaném období nedošlo ke změnám ve struktuře organizace ani ve 
složení statutárních orgánů. 

Členská základna          

TJ Sokol Úvaly evidovala na konci sledovaného období 273 členů v následu-
jící struktuře:  

 

 Děti 
(od 10 do 15 let) 

Mládež 

(od 15 do 18 let) 

Dospělí 
(nad 18 let) 

 
   

Oddíl házené 100 66 45 

Oddíl volejbalu  0 14 

Cvičení žen  0 32 

Ostatní  0 16 
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Hospodaření organizace  
TJ Sokol Úvaly v průběhu roku financovala svoji činnost zejména z členských 
příspěvků, dotací, příspěvků od sportovních organizací a z provozování vlast-
ních hospodářských a sportovních zařízení.  
Organizace ve sledovaném období ještě nemá uzavřené účetnictví, vzhledem 
k termínu daňového poradce bude uzavřeno do konce června 2023. Za rok 

2021 dosáhla TJ výsledku hospodaření + 439 064,- Kč. Zisk byl spolu s dalšími 
finančními prostředky pro rok 2022 použit na pokrytí zvýšených nákladů na 
energie. Nárust cen plynu byl enormní a nyní máme díky cenovému stropu 
od státu jistotu pouze do poloviny roku 2023. 

Složitá situace je kolem provozování hotelu. Po skončení dlouholetého ná-
jemce pana Kodeta se nyní provoz hotelu nachází plně v režii TJ. Situace je 
stabilizovaná a díky pronájmu pro Středočeský kraj v důsledku války na Ukra-
jině pro uprchlíky je provozování ziskové. Přistoupilo se k zateplení půdy 
v ceně 379 586,- Kč a tím došlo k snížení spotřeby plynu v celé budově 
čp.164. 
Restaurace má dlouhodobého nájemce v panu Martinákovi a zde nedošlo 
k žádným změnám. Nájemce si plní své povinnosti. 
V sokolovně došlo k výměně kotle za kondenzační a očekáváme snížení spo-
třeby plynu. Investice ve výši 132 950,-Kč. 
Ve sportovní hale se pořídila nová výsledková tabule v ceně 212 960,- Kč. 
Organizace vykazuje dostatek finančních prostředků pro realizaci své hlavní 
činnosti v následujícím období.  
Zajímavost z oblasti házené: „… mega-brigáda na 4000 m2 budoucího zá-
zemí hřiště pro naše úvalské házenkáře. Tuny kamení, očista navážky od ne-

pořádku, zasetí travního osiva … za Handball Úvaly popsal, nafotil a vystavil 
M. Mahdal na své fb zdi… (ŽÚ 5/2022) „ a vzniká vedle házenkářské haly na 
travnaté hrbolaté ploše na konci louky pod sokolovnou. 
 

TRIAL Úvaly, z.s. 
Předseda: Ing. Radek Stehno 

e-mail: info@trial-uvaly.cz 

Spolek podle výpisu soudu není aktivní, ani nežádal o dotaci na činnost od 
města. Není však vymazán z webových stránek města. 

mailto:info@trial-uvaly.cz
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Úvalský klub důchodců Úvaly, z.s. 

Předseda: Alena Janurová 

kontakt: odbor správní MěÚ Úvaly, 281 982 485 

 

Klub důchodců byl obnoven v září 2022 po několikaleté nečinnosti kvůli 
ukončení práce dlouholeté předsedkyně paní Havlíkové ze zdravotních dů-
vodů a také kvůli covidovému období. Klub se s novou předsedkyní přejme-
noval z Klubu důchodců Úvaly na Úvalský klub důchodců a byl ustaven jako 
zapsaný spolek. Spolek se rozhodla podporovat svou činnosti ještě „mladá“ 
Jana Horová, která má zkušenosti z vedení spolku Jonatán a je velkým příno-
sem, co se týká nápadů a organizačními schopnostmi. 
Klub se schází každou sudou středu. Program je vždy pevně stanoven měsíc 
dopředu a pozvánky se objevují v časopise Život Úval. První setkání se usku-
tečnilo 14.9. a další kvůli svátku bylo posunuto na 5.10. Hrály se stolní hry, 
zpívalo při harmonice, vyráběla vánoční výzdoba. Jana Horová uspořádala a 
promítala kvíz z historických fotografií Úval. Ten byl přijat nadšeně a všichni 
si přáli další pokračování. 30.11. jel klub na zájezd na zámek Hrádek u Necha-
nic. Účastnilo se 49 seniorů, z toho 3 mimo úvalští. V prosinci se klub spolu s 

městem podílel na Vánočním setkání seniorů v sálku DPS. Klub využívá měs-
tem zakoupené stolní hry a malé občerstvení si obstarává sám s tím, že vaření 
kávy je z prostředků města. Původně přihlášených 25 členů je číslo velmi po-
hyblivé, protože se průměrně účastní 20 seniorů, jejichž jména se každý tý-
den mění, a kteří nebyli původně na ustavující schůzce. Kromě 3 jsou ostatní 
všichni trvale hlášeni v Úvalech. Netrváme na pevné přihlášce do spolku. 
Může přijít každý senior, který se cítí osamělý nebo se jen chce pobavit. Jedi-

ným zástupcem je předsedkyně Alena Janurová. 
 

Úvalský spolek akvaristů 

Předseda: Miloslav Kolařík 

tel. 606 474 101 

e-mail: mikouvaly@centrum.cz  

Patrně není spolek zapsaný u soudu a není aktivní.  
 

Úvalský rarášek z.s. 
Kontaktní osoba: Šárka Davidová, Zuzana Slezáková 

e-mail: uvalskyrarasek@seznam.cz 

www.uvalsky-rarasek.cz 

mailto:mikouvaly@centrum.cz
http://www.uvalsky-rarasek.cz/
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Spolek je dobrovolným a samosprávným svazkem členů, v němž se spolčili 
zájemci o organizování volného času dětí a rodičů, spočívající v rozvíjení jejich 
estetických, intelektuálních, sportovních i sociálních dovedností. Spolek po-
máhá získávat uvedené dovednosti aktivitami přístupnými všem, tzn. i nečle-
nům spolku. Takto se spolek prezentoval v minulosti. 

Pro rok 2021/2022 nedostal spolek prostor pro cvičení dětí v „65“, proto cvi-
čení s dětmi odpadá. Web spolku není dostupný a ani do časopisu Život Úval 
nedával příspěvky a pozvánky k činnosti. 
 

1. Úvalský tenisový, z.s. 
Předseda: Jitka Martinovská, tel. 725 334 366 

www.halauvaly.cz 

Tento spolek je čistě soukromý a komerční, využívající halu pro výuku v teni-

sové škole. Pořádá příměstské tenisové kempy a turnaje. Sídlo Tenisové školy 
Úvaly je v ulici Guth-Jarkovského čp.698. Spolupracuje s TC Úvaly.  

Zachraňme koupaliště, z.s. 
Předsedkyně: Jana Kytlicová 

e-mail: zachranme@uvalskekoupaliste.cz 

www.uvalskekoupaliste.cz 

 

Spolek se zajímá a podporuje dění ve městě. Členka spolku Ing. Hana Kame-

níková je zastupitelka, která je zároveň předsedkyní Výboru pro investice, vý-
stavbu a územního plánování stavebního výboru a zastupitelkou zodpověd-
nou za tvorbu nového územního plánu. Jiná členka Ing. Zdeňka Havránková 
je rovněž zastupitelkou a také předsedkyní Letopisecké komise. Další členka 
pracuje ve finančním výboru a jedna členka pracuje v komisích rady města. 
Pokud to má smysl, zapojuje se spolek do diskusí na konkrétní projednávaná 
témata. Stále sleduje aktivity, stav a způsob provozování koupaliště. V roce 
2021 se zapojil do diskuse týkající se projektu na sportoviště u koupaliště. 
Snaha spolku byla, aby sportoviště bylo přístupné veřejnosti i mimo sezónu 
koupaliště. Město a provozovatel návrh neakceptovali. Nakonec v roce 2022 
byl vypracován pouze projekt hřiště a při realizaci bylo upřednostněno hřiště 
na Slovanech. 22. 4.jsme na fb ZK uvedli zprávu: „Na koupališti přibyl další 
kontejner. Další železo. A protože stávajících pět kontejnerů koupaliště ne-
zdobí ani vnějškem, ani vnitřkem, máme obavy o zachování unikátního pří-
rodního rázu koupaliště. Obavy vyplývají navíc z toho, že není dosud znám ar-
chitektonický návrh konečného řešení areálu koupaliště.“ Na fb ZK jsme 

http://www.uvalskekoupaliste.cz/
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opublikovali rozhovor s ředitelem Národního muzea Michalem Lukešem s ná-
zvem „Symbolem Úval je koupaliště uprostřed lesa ze 40“. (český rozhlas Re-
gion) Koupališti jsme darovali nástěnné hodiny, aby plavci viděli na čas. Ing. 
Opálková a Ing. Zach z finančního výboru vypracovali kontrolní zprávu Ob-
nova (rekonstrukce) a provoz úvalského koupaliště do roku 2020. Členové 
spolku se zapojili do diskuse týkající se zrušení svozu bioodpadu v rámci jar-
ního a podzimního kolečka. Členové se zapojili do prosazování participativ-
ního rozpočtu jako nástroje zapojení občanů do rozvoje veřejných prostor. 
Další aktivity spolku byly zaměřeny na péči o výsledky minulých projektů 
(třešně, Observatorio), tradiční akce pro veřejnost a společné akce členů a 
přátel spolku. Podobně jako v předešlých letech se spolek zapojil do charita-

tivní činnosti –přispěli jsme 22 tis Kč na pomoc Ukrajině prostřednictví na-
dace Post Bellum (18 000 Kč sponzorské dary členů, z prostředků Spolku 4 
000 Kč) a podpořili jsme výběr 33 tis Kč na opuštěná zvířátka v útulku. Pro-

běhly následující akce a setkání: 1.1. Novoroční přípitek u koupaliště, 26. 3. 
Jarní úklid na Vinici spojený s kontrolou třešní a Observatoria, 14. 4. Výlet ko-
lem Šembery (zahájení nové aktivity s poznáváním nových míst a turistiku), 
29. 4. Ošetření třešní na Vinici, opékání buřtů a polibkovník májový, 1. výročí 
Observatoria, 3. 6. Odemknutí koupaliště, 9. 6. Přednáška „O drogách trochu 
jinak“, 10. 6. Výlet do Králičiny, 25. 9. Babí léto na koupališti aneb rozmarné 
sousedské odpoledne, 11. 10. Dotočná „Babí léto“, 2. 11. Členská schůze ZK, 
9. 11. Nácvik na adventní vystoupení „Elektrický valčík“, 17. 11. Oslava výročí 
setkáním u Sekvojovce, 23. 11. Nácvik na adventní vystoupení „Elektrický val-
čík“, 26. 11. Vánoce pro Chlupáče a vystoupení ke 100. výročí žárovky na ad-
ventním trhu v Úvalech. Hospodaření spolku Příjmy a výdaje spolku: Příjmy 
Spolku v roce 2022 v celkové výši 29 000,10 Kč byly získány formou sponzor-
ských darů od fyzických osob (12 smluv) ve výši 29 000 Kč (převodem na účet 
Spolku), z toho 18 000 Kč bylo určeno jmenovitě na pomoc pro válkou posti-
ženou Ukrajinu a 3 000 Kč na výdaje na Babí léto. V roce 2022 Spolek nereali-
zoval příjem formou členských příspěvků. Výdaje Spolku v celkové výši 30 
009 Kč, z toho 23 509 Kč z účtu a 6 500 Kč z pokladny. Výdaje: 22 000 Kč dar 
pro válkou postiženou Ukrajinu přes Post Bellum, 1 500 Kč na přednášku O 
drogách trochu jinak, 6 500 Kč na výdaje spojené s organizováním Babího 
léta 

 

Mimo spolky pracující ve městě a žádající většinou o dotace na činnost je  
Spolek pro postavení pomníku odboje  

Předseda: Lenka Mandová, místopředsedové: Tomáš Bašta, Vladislav Pro-
cházka. Spolek založila po určitých peripetiích PHDr. Lenka Mandová, která 
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usiluje o postavení pomníku pro všechny druhy odboje v Úvalech. Vyhlásila i 
veřejnou sbírku. V článku v ŽÚ 10/2022 SBÍRKA NA POSTAVENÍ POMNÍKU 
ODBOJE V ÚVALECH – KONTO 761 438 7002/5500  vyzývá občany: „Při-
spějte, pokud se cítíte být občany Úval a českého státu, na realizaci pomníku 
odboje. Sebemenší obnos bude přínosem.“ Dále pak formou otázek obhajuje 
myšlenku a vysvětluje všechny činnosti odboje, kterého se účastnili i občané 
Úval. 
 

Církve 

Římskokatolická farnost Úvaly 

nám. Arnošta z Pardubic 45, 250 82 Úvaly 

tel.: 723 438 278 

Farář: Mgr. Pavel Budský 

http://www.farnost-uvaly.estranky.cz/ 

Informace o činnosti farnosti v Úvalech se dočítáme na webových stránkách, 
které jsou obnoveny a vylepšeny obsahově. Dozvídáme se, že kromě boho-
služeb ve farním kostele Panny Marie (Zvěstování Páně), (Pozn. Janurová: ku-

podivu se název našeho kostela v Úvalech občas mění a nechává nás jaksi ve 
zmatku, který je správný – používal se i název kostel zvěstování Panny Marie, 
kostel Zvěstování Páně a bývalý farář Lach se zlobil, když někdo název komo-
lil. Těžko se v tom vyznat. Snad nynější, uvedený na webových stránkách, je 
ten správný), se jiné konají i ve Slušticích, Přišimasech, Škvorci, Hradešíně, 
Březí, Tuklaty a Domov seniorů Úvaly. 
Konají se i vánoční, novoroční a velikonoční bohoslužby, k nim jsou pozvánky 
do Kostela Zvěstování Panny Marie v Úvalech – tak se v pojmenování kostela 
máme vyznat. 
Fara v Úvalech: 
středa od 15:00 do 15:45 - setkání s výukou náboženství pro děti z 1., 2. a 3. 
třídy 

středa od 15:45 do 16:30 - setkání s výukou náboženství pro děti od 4. třídy 

čtvrtek po mši svaté - modlitební skupina mariánského zaměření (Mariina le-
gie) 

každý druhý čtvrtek po mši svaté - Hovory o víře (od února do června) 
pátek od 16:30 - sboreček pro děti pod vedením Kristýny Štafenové 

neděle po mši - Farní kafe (neformální posezení na faře) 
Farní filmový klub – v roce 2022 se konalo promítání 5 filmů, činnost FFK za-
hájil koncem roku 2021 dvěma filmy. 
V rubrice archiv nenacházíme pro rok 2022 žádné informace, kromě kona-
ných bohoslužeb. 

http://www.farnost-uvaly.estranky.cz/
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Pro shrnutí badatelům v kronice 2022 uvádím přehled kněžích sloužících ve 
farnosti v Úvalech. Fara se nachází od poloviny 19. století (1856) na náměstí, 
které je nyní ulicí Arnošta z Pardubic čp. 45. 
 

Faráři úvalské farnosti 

1. P. Vojtěch Kratochvíle 1857 - 1861 

2. P. František Soukup 1862 - 1883 

3. P. Jan Turek 1884 

4. P. František Holada 1884 - 1893 

5. P. Vojtěch Šrámek 1894 - 1906 

6. P. Alois Dostál 1906 - 1934 

7. P. Karel Kydlíček 1919 - 1970 

8. P. Karel Šubrt 1970 - 2004 

9. P. Martin Marcinko 2004 - 2006 

10. P. Krzysztof Lach 2006 - 2018 

11. P. Pavel Budský 
2018 – 

  
 

 

 
V levé části loga se nachází sedmicípá hvězda, která vyjadřuje sedm bolestí, 
ale také sedm radostí Panny Marie. A právě první z těchto radostí zvěstování 
narození Božího Syna má naše farnost ve svém názvu. Osm malých hvězdiček 
symbolizuje osm kostelů naší farnosti. V textové části jsou vypsány v abeced-
ním pořadí všechny obce, kde se nachází kostel, se zvýrazněním Úval jako 
sídla farnosti. 
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Celé logo má vytvářet iluzi betlémské hvězdy komety. Tak jako ona dovedla 
Mudrce k Ježíši, tak ať každý z nás se stává spolehlivým ukazatelem ke Kristu 
pro lidi, kteří jej ještě nepoznali. 
Autorem loga farnosti je Václav Sokol (již v r.2019) 

 

Církev československá husitská 

Farní úřad a Husova kaple 

Pražská 180, 250 82 Úvaly 

Farářka: Mgr. Jitka Pokorná, tel. 605 920 773 

Rada starších: Mgr. Jitka Pokorná – farářka, Mgr. Alena Janurová – finanční 
zpravodaj, sestry Oldřiška Hrubá – předsedkyně, Věnka Nevěřilová – místo-
předsedkyně. Pro informovanost občanů využívá sociální sítě – Facebook. 

 

Dne 19. 3. 2023 se konalo v náboženské obci Církve československé husitské 
výroční shromáždění, kde jsme hodnotily činnost náboženské obce v uplynu-

lém roce. 
Náboženská obec má 62 členů, z toho 12 praktikujících. V loňském roce se 
konalo dvacet šest bohoslužeb se svátostí Večeře Páně, sedm pobožností, 
dvě svátosti Pokání, devět biblických hodin tzv. Biblické pod nebem, tj. v te-

rénu, šest kavárniček, dva výlety ke kapličce do Jiren a do Stodůlek za ses. 
Věnkou Nevěřilovou, která se zotavovala v Domově Zity Kabátové. Také Noc 
kostelů 2022, pietní shromáždění k Mistru Janu Husovi u kamene v Ro-

senbaumově parku a u mohyly v Lipanech. Dále se uskutečnilo požehnání ke 
Dni Země a zasazenému keři kalina, též v Rosenbaumově parku. Ses. farářka 
se účastnila ekumenického modlitebního setkání, ke kterému se scházejí cca 
jedenkrát čtvrtletně křesťané z Úval a okolí. Dále ses. farářka sloužila Svátost 
manželství, Svátost křtu, pastorace v kapli i v terénu a proběhly dvě výstavky. 
Odebralo se 53 výtisků Českého zápasu, 7 kalendářů Blahoslav. 
Spolupracujeme se Základní školou v Čestlicích, kde děti malují obrázky pro 

výstavky na dané téma. 
Snažíme se, aby náboženská obec zde v Úvalech byla stále živá, aby se zde 
konala duchovní péče. Vážíme si toho, že máme svůj svatostánek Husovu 
kapli, která se zde vybudovala před dvaceti lety, takže v letošním roce jsme 
si připomněli 20. výročí otevření Husovy kaple.  Naším úkolem je, náš sva-
tostánek zachovat pro další generace.  
Za trvání naší náboženské obce a Husovy kaple náboženská obec děkuje 
Bohu, z jehož milosti a požehnání se v ní uskutečňuje duchovní život.“ Pro 
kroniku napsala Jitka Pokorná, farářka CČSH v Úvalech.  
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Církev bratrská 

Pražská 477, 250 82 Úvaly 

kontakt: p. Stejskal, tel. 281 863 614 

http://portal.cb.cz/sbory/uvaly 

22.2.2022, v takové mýtické datum, se konala zásluhou Církve bratrské 
oslava Týdne manželství, která má už 25letou tradici. Párky pro párky byla 
akce na zahradě církve na Pražské. 
 

Křesťanské společenství Úvaly, z.s. 
28.října čp.277, hana.hoblikova@seznam.cz 

Počet členů neuvádí, jen odhad počtu dětí a vedoucích na táboře – až 100. 
 

V žádosti o dotaci města na činnost uvádí statutární zástupce Mgr. Hana Hob-
líková popis činnosti spolku. Jedná se o sdružovaní křesťanů, kteří přijímají 
hodnoty  tohoto spolku a chtějí pracovat na duchovním probuzení církve a 
místní komunity v Úvalech a okolí. Spolupracují i s dalšími církvemi. Spolek po-
řádá bohoslužby dvakrát do měsíce, jedenkrát English Club, studium bible, 
ekumenická modlitební setkání , velikonoční večeře, Manželské večery, gospe-
lové koncerty a další veřejné aktivity. 1x za rok pořádají English Camp.  

Připojilo se také ke konání Církve bratské 22.2.2022 Týden manželství. 
Společné akce církví se konali několikrát do roka v přírodě a ekumenická bo-
hoslužba také v úvalském kostele Zvěstování Panně Marii.  
Bohoslužby konají každou 2. a 4. neděli a 1.pátek v měsící, provádí studijní a 
modlitební setkávání v rodinách každý týden, English club pro děti každý pá-
tek.  

Mezi jednorázové aktivity patří tábory, koncerty, tradiční židovské večeře 
apod. Veškeré příjmy mají od soukromých dárců a odměny za vykonanou 
práci. 
 

9. Politika a politické strany 

 

Komunální volby  

V souladu s ust. § 29 zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí 
a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů, oznamuje sta-
rosta:  

1. Volby do Zastupitelstva města Úvaly se uskuteční: v pátek dne 23. září 2022 
od 14.00 hodin do 22.00 hodin a v sobotu dne 24. září 2022 od 8.00 hodin do 

14.00 hodin. 

http://portal.cb.cz/sbory/uvaly
mailto:hana.hoblikova@seznam.cz
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2. Místem konání voleb ve volebním okrsku č. 1 je volební místnost v Domě 
s pečovatelskou službou, nám. Svobody 1570, Úvaly pro voliče, kteří jsou 
přihlášeni k trvalému pobytu v ulicích – Aloise Dostála, Atlasová, Bezručova, 
Bohumila Trnky, Borová, Bratří Čapků, Brožíkova, Čelakovského, Čermákova, 
Denisova, Dobrovského, Do Hodova, Doktora Strusky, Ebenová, E. E. Kische, 
Fibichova, Foersterova, Glücksmannova, Grégrova, Guth-Jarkovského, Ho-
dov, Horova, Janáčkova, Jalovcová, Jedlová, Jirenská, Jiřího Gruši, K Hájovně, 
Klánovická, Klostermannova, Kmochova, Kožíškova, Kupkova, Lesní, Má-
chova, Mánesova, Modřínová, Muchova, Na Spojce, Na Ztraceném korci, Nad 
Koupadlem, nám. Svobody, Otokara Březiny, Oty Pavla, Palackého, Perne-
rova, Pod Tratí, Purkyňova, Rašínova, Seifertova, Skácelova, Slavíčkova, Sme-
tanova, Smrková, Sovova, Sukova, Šafaříkova, Šámalova, Těsnohlídkova, Ti-
gridova, Tichého, Tisová, Tovární, Tylova, U Horoušánek, Vaculíkova, Václava 
Rytíře, Vladimíra Vondráčka, Vrchlického, Vydrova, Zálesí.  
Ve volebním okrsku č. 2 je volební místnost v Městském domě dětí a mlá-
deže, Vítězslava Nováka 372, Úvaly pro voliče, kteří jsou přihlášeni k trva-
lému pobytu v ulicích – 28.října, Alešova, Barákova, Boženy Němcové, Če-
chova, Erbenova, Hakenova, Havlíčkova, Jiráskova, Josefa Lady, Jungman-
nova, Kollárova, Maroldova, Nerudova, Pražská, Prokopa Velikého, Raisova, 
Šrámkova, Štefánikova, Švermova, V. Špály, Vítězslava Nováka, Vojanova, 
Wolkerova, Žižkova.  
Ve volebním okrsku č. 3 je volební místnost v Základní škole, nám. Arnošta 
z Pardubic 8, Úvaly pro voliče, kteří jsou přihlášeni k trvalému pobytu v uli-
cích – 5.května, Arnoštova, Bendlova stezka, Bulharská, Česká, Dalmatská, 
Dobročovická, Dvořákova, Finská, Fügnerova, Hálkova, Husova, Hvězdova, 
Chelčického, Chorvatská, Jeronýmova, Jugoslávská, Kališnická, Kladská, Ko-
menského, K Viaduktu, Lipanská, Lotyšská, Lužická, Milíčova, Moravská, Ar-
nošta z Pardubic, Na Stráni, Osadní, Pod Slovany, Poděbradova, Podhájí, Pol-
ská, Riegerova, Roháčova, Rokycanova, Rumunská, Ruská, Slezská, Sloven-
ská, Slovinská, Srbská, Škvorecká, Táboritská, Tyršova, U Hostína, U Kaberny, 
U Obory, U Přeložky, U Starého koupadla, U Výmoly, Zahradní, Želivského.  
3. Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svoji totožnost a státní 
občanství České republiky, popřípadě státní občanství státu, jehož občané 
jsou oprávněni volit na území České republiky.  
4. Voliči budou dodány nejpozději 3 dny přede dnem konání voleb hlasovací 
lístky. V den voleb volič může obdržet hlasovací lístky i ve volební místnosti. 
5. Volič po příchodu do volební místnosti prokáže svou totožnost a státní ob-
čanství České republiky, popřípadě státní občanství státu, jehož občané jsou 
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oprávněni volit na území České republiky. Totožnost a státní občanství pro-
káže volič občanským průkazem nebo cestovním pasem České republiky, jde-

li o cizince, průkazem o povolení k pobytu. 
Citace je použita z důvodu, kdy v budoucnosti nebude třeba jasné, kde se 
volby konaly a jak byly organizovány.  
 

Volební programy stran  
Každá strana a uskupení vydala na svých webových stránkách více či méně 
rozsáhlé volební programy. V ŽÚ 7-8/2022 se již objevují volební upoutávky 
všech stran a uskupení, která se k volbám hlásí. Redakční rada Života Úval 
v době, kdy nastalo předvolební období, předala kandidujícím stranám něko-
lik zásadních otázek, které vzešly od občanů a poslouží ke snadnějšímu roz-
hodování, koho volit. V plném znění uvádím odpovědi, aby budoucí čte-
nář/badatel mohl prověřit, zda vítězná strana či uskupení splnila své předvo-
lební sliby. Všichni respondenti měli vyměřený počet znaků, tedy stejné pod-
mínky a stejné otázky, které si pouze ODS přizpůsobila gramaticky. 

 

Odpovědi ČSSD: 

Jak se postavíte:  

K šetřením energií o 15 % a nákupu energií? Využijeme koncept Smart city 
společnosti ČEZ ESCO, soubor benefitů pro obyvatele měst a průmyslové 
podniky. Usilujeme, aby veškeré veřejné instituce byly energeticky soběs-
tačné díky fotovoltaice a přeměně kotlů z plynu na biomasu. Zajistíme vý-
měnu neúsporných světel za úsporné led osvětlení s dlouhou životností.  
K hospodaření s vodou, zadržováním vody v krajině, zeleni ve městě? Vy-

tvoříme zelený pás kolem Úval. Zaměříme se na revitalizaci rybníků, alejí, me-
andru Výmoly a na výsadbu nových stromů, dosadbu lesů po kůrovci a budo-
vání mokřadů. Zbudujeme nové poldry pro záchyt dešťovky. Při rozvoji města 
zajistíme zachování luk a polí, kde se voda může přirozeně rozlévat. 
K nejdůležitějším investicím ve městě a k parkování?  

Velké investiční akce naleznete v našem programu na www.cssduvaly.es-
tranky.cz. Nebudeme rušit parkovací místa, jak tomu bylo doposud, pokud za 
ně nebudeme mít náhradu. Zasadíme se o vybudování parkovací věže pro 
bezpečné uschování kol u nádraží. Také pomůže výstavba P+R parkoviště na 
místě bývalých uhelných skladů. Rozhodně nechceme po městě parkovací 
zóny! Budeme chtít po městské policii důslednější kontrolu dodržování pra-
videl. 

K informovanosti obyvatel?  

Komunikace s občany bude probíhat tradiční i moderní cestou přes veškeré 
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sociální sítě, abychom do dění ve městě zapojili i mladou generaci. Zasadíme 
se o vytvoření aplikace pro hlášení závad, černých skládek a dalších podnětů 
od obyvatel Úval. Zajistíme vstřícnost a ochotu úřadu při poskytování kvalit-
ních služeb občanům i prostřednictvím technických služeb a pečovatelské 
služby.  
Ke sportu a kultuře, ke spolkovým akcím?  

Mnoho let se na kultuře i sportu šetřilo z důvodu pandemie a nyní je třeba to 
lidem vynahradit. Podpoříme veřejné aktivity místních spolků, amatérských 
místních kulturních i sportovních subjektů. Vytvoříme podmínky pro spol-
kové veřejné prezentování a propagaci. Uskutečníme zde Pivní slavnosti, 
hasičské plesy i soutěže a rybářské závody.  
Za místní organizaci ČSSD Tomáš Leier  
 

Odpovědi ODS: 
Jak chcete uspořit 15% energií spotřebovávaných městem (elektřina, plyn)? 

Úspory vidíme ve dvou oblastech. První oblastí je snižování spotřeby jednot-
livých městských domů a organizací. To znamená investice do moderních 
technologií, které snižují vlastní spotřebu. Druhou oblastí je vlastní nákup 
energií, kde chceme využít v tuto chvíli nejvýhodnějších krátkodobých kon-
traktů, vyloučit překupníky a nakupovat přímo na burze.  
Jak se postavíte k hospodaření s vodou, zadržováním vody v krajině, zeleni 
ve městě?  

Základním předpokladem hospodaření s vodou je udržitelnost spotřeby vody 
a její zadržování v krajině. To znamená omezování zpevněných ploch na je 
chtěli co nejvíce zapojit do rozvoje a spolurozhodování o budoucnosti Úval. 
Co považujete za nejdůležitější investice ve městě?  

Aktuálně vnímáme jako stěžejní investice do základního školství a zajištění 
dostatečné kapacity mateřských škol. Další investice je do kanalizační in-
frastruktury a rozšíření kapacity čistírny. Dokončení vodovodního obchvatu 
Jiren a v neposlední řadě investice do životního prostředí v duchu hesla 
„město v zeleni“. Vybudování volnočasového areálu v lomu.  
Jak chcete zvýšit informovanost obyvatel města?  

Komunikaci s obyvateli Úval vnímáme jako velmi důležitou, a proto bychom 

je chtěli co nejvíce zapojit do rozvoje a spolurozhodování o budoucnosti Úval. 
Vedle standardních nástrojů bychom chtěli rozvinout elektronickou komuni-
kaci a tzv. avíza pomocí SMS zpráv pro přihlášené občany, pořádání informač-
ních schůzek ke stěžejním projektům již ve fázi přípravy. V rámci transparent-
nosti zřídit výbor pro výstavbu a územní plánování.  
Jak chcete podporovat sport, kulturu a spolkový život?  
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V první řadě bychom chtěli zvýšit dotace úvalským spolkům a zvýšit rozpočet 
města v oblasti kultury. Dále bychom chtěli v Úvalech vybudovat multi-
funkční kulturní sál, kde by bylo možné pořádat všechny typy společenských 
akcí. Za ODS Ing. Alexis Kimbembe. 
 

Odpovědi Otevřené Úvaly: 
Jak se postavíte:  
K šetřením energií o 15 % a nákupu energií?  

Tuto otázku chápeme jako mnohem širší téma. Je třeba hledat cesty nejen k 
úspoře energií, ale hlavně k dosažení co největší energetické soběstačnosti. 
Utažení kohoutků nestačí. Hledáme varianty, které budou z dlouhodobého 
hlediska nejen ekonomicky výhodné, ale také šetrné k životnímu prostředí. 
Efektivnost, účelnost, hospodárnost, to je naše cesta. Vykročili jsme dávno 
před příchodem energetické krize. Na ZŠ máme 30 kWp solární elektrárnu, 
dokončujeme projekty osazení FVE na budovy radnice a MŠ, městské budovy 
jsou z velké části zateplené.  
K hospodaření s vodou, zadržováním vody v krajině, zeleni ve městě? 

Současný ÚP neposkytuje příliš možností, i přesto je u větších developerských 
projektů požadováno řešení nakládání s dešťovou vodou. Nově navrhovaný 
územní plán je v tomto směru daleko přísnější, včetně řešení nově vysazo-
vané zeleně tak, aby plnila svou funkci. Zcela zásadní je změna přístupu ze-
mědělců k hospodaření s půdou. Odvrátit se od čistě ekonomického uvažo-
vání a brát zřetel na obnovu krajinných prvků. Připravena je revitalizaci ryb-
níků a Výmoly.  
K nejdůležitějším investicím ve městě a k parkování?  

Infrastruktura byla a je hlavní prioritou. Poctivá práce, zodpovědný přístup a 
rozpočtová odpovědnost – tak jsme to dělali doposud a tento směr se ne-

změní. Čeká nás velké množství projektů – svazková škola, dostavba MŠ, vo-
dovodní obchvat, kolo/bus/vlak terminál, a další. Ke všem projektům je ho-
tová nebo rozpracovaná projektová dokumentace, včetně výkupu pozemků. 
Vyhrnout rukávy a do toho!  
K informovanosti obyvatel?  

Jednoznačně pozitivně. Otevřená komunikace, diskuse s občany – různá té-
mata, velké množství názorů – umění domluvit se. Máte nám vy co říci? Řek-
něte to. Chcete se zeptat? Zeptejte se. Váš názor nás zajímá!  
Ke sportu a kultuře, ke spolkovým akcím?  

Spolková činnost je duší každého města. Je nepostradatelnou součástí soci-
álního života města jako takového. Dobré nápady podporujeme a vždy bu-
deme. Už jste slyšeli o participativním rozpočtu? 
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Odpovědi TOP 09 

Jak se postavíte:  
K šetřením energií o 15 % a nákupu energií?  

Jsme v situaci, kdy jsou vysoké ceny energií a skokově navýšené faktury za 
energie razantně zasáhly nejeden rodinný rozpočet. Šetřit tak musí nejen ro-
diny, ale i město. Koneckonců řešení energetické situace Úval máme mezi 
prioritami.  

K hospodaření s vodou, zadržováním vody v krajině, zeleni ve městě? Pitná 
voda pro lidi, pro zalévání městské zeleně využijme dešťovou či užitkovou 
vodu. Musíme hledat cesty, jak zamezit plýtvání pitné, u které hrozí, že jí brzy 
bude nedostatek. Pro zadržování vody v půdě bychom měli pracovat s nejno-
vějšími vědeckými poznatky a doporučeními a preferovat např. výsadbu 
stromu a trávníků nad okrasnými rostlinami.  
K nejdůležitějším investicím ve městě a k parkování?  

Nebudeme lhát, provoz města je třeba racionalizovat, zároveň ale nelze vý-
stavbu zastavit úplně. Lidé musí mít po čem chodit a řidiči po čem jezdit. Musí 
se zajistit i dostatečná občanská vybavenost města. Každý ́ občan má mít 
právo zaparkovat ve městě své vozidlo bez nutnosti za to platit. Nechceme, 
aby se z Úvaláků stal zdroj peněz do městské pokladny. Parkovací zóny mají 
smysl, ale musí být férové k těm, kteří ve městě bydlí. A parkování na náměstí 
se musí zpřehlednit. 
K informovanosti obyvatel?  

Důvěra v demokracii se buduje i přes transparentnost a otevřenost těch, 
které jsme si zvolili. Chceme najít co nejširší spektrum komunikačních kanálů 
(pravidelný newsletter, sociální sítě, využijeme digitální tabule atd.), aby lidé 
věděli, co se v jejich městě děje.  
Ke sportu a kultuře, ke spolkovým akcím?  

K životu v Úvalech sportovní kluby a zájmové i kulturní spolky neodmyslitelně 
patří. Rozhodně je budeme podporovat a prohlubovat stávající partnerství. 
Sport je navíc jedním z významných faktorů rozvoje dětí. Zasadíme se tedy o 
dostatečné sportovní zázemí ve městě. 
 

Odpovědi PRO Úvaly: 

Jak se postavíte:  
K šetřením energií o 15 % a nákupu energií?  

Čelem! U každé budovy včetně budov škol a školek se podíváme, jak by se 
dalo ušetřit instalací tepelných čerpadel a fotovoltaiky. Nejlevnější je ta ener-
gie, kterou vůbec nekoupíme. Zbytek budeme nakupovat pomocí e-aukcí či 
jiného způsobu, jak nejlépe stlačit cenu dolů.  
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K hospodaření s vodou, zadržováním vody v krajině, zeleni ve městě? 

Chceme zelené, ne uschlé Úvaly. Každá nová budova ve městě má mít nádrž 
na dešťovou vodu, ať už na zalévání nebo na splachování. Zadržování vody 
pomohou i louky místo krátce sečené trávy, opravené rybníky a Výmola. Bu-
deme sázet více stromů, ty na rozdíl od záhonků dávají stín a snižují teplotu 
v okolí. 
K nejdůležitějším investicím ve městě a k parkování?  
Klíčové investice jsou již dnes jasné a dané – nová škola a školka, posílení 
vodovodu, čističky odpadních vod, autobusový terminál u nádraží a oprava 
ulic. Naší prioritou budou investice do sociální oblasti, snaha přitáhnout do 
Úval nové lékaře, udržet ve městě čisto a bezpečno. Parkovací zóny v Úvalech 
dnes nedávají smysl.  
K informovanosti obyvatel?  

„Vyvěsili jsme to na web“ nebo “prošlo to komisí” není informování obyvatel. 
Diskuze s občany budeme dělat v době, kdy se projekty teprve tvoří, ne když 
už je vše nakreslené a objednané. Aktivně zapojíme občany, jejich nápady a 
připomínky do projektů, a to jak městských, tak developerů. Budeme disku-
tovat strategii města s občany na každoročním workshopu.  
Ke sportu a kultuře, ke spolkovým akcím?  

Chceme, aby Úvaláci nemuseli jezdit za sportem a kulturou pryč. Podpoříme 
vznik nových sportovních kroužků, a to i v úplně nových sportech, a oddílů 
pro děti. Zřídíme samostatnou organizaci koordinující kulturní dění ve městě. 
Dočkáme se tak více koncertů nebo i divadla pro široké publikum. Pro spolky 
více otevřeme městské prostory. Vzhledem k povolenému rozsahu textu na-
jdete více na www.prouvaly.cz/otazky 

 

Výsledky komunálních voleb 

Pro dokonalost a přehlednost zpracování kronikářka převzala informace ze 
stránek www.uvaly.cz Lukáše Rubeše. 
Kandidátní listiny pro volby 2022 – 2026 

Výsledky voleb do zastupitelstva města, pro období 2022 – 2026 

 

Česká strana sociálně demokratická 

2 253 hlasů / 1 mandát 

Tomáš Leier, DiS., 29 let, zdravotnický záchranář – náhradní mandát za Petra 
Petržílka 

Ing. Martina Junková Jaklová, MBA, DiS., 43 let, žena v domácnosti 
JUDr. Ing. Petr Petržílek, Ph.D., 51 let, advokát, 275 hlasů – zvolen, nepřijal 
mandát 
Martina Kleinová, 38 let, pečovatelka 

http://www.prouvaly.cz/otazky
http://www.uvaly.cz/
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RSDr. Vitězslav Pokorný, 71 let, důchodce 

Ondřej Petržílek, 29 let, IT specialista 

Bc. Kristýna Leierová, DiS., 31 let, zdravotní sestra 

Jan Fryčer, 58 let, bezpečnostní pracovník 

Jaroslav Junek, 55 let, OSVČ 

Bc. Klára Čejková, DiS., 35 let, na rodičovské dovolené 

Zdeněk Dufek, 77 let, důchodce 

Antonín Stehno, 76 let, důchodce 

Ing. Andrea Petržílková, 41 let, asistentka ředitele 

Luboš Brzák, 54 let, technik 

Jitka Dufková, 74 let, důchodkyně 

 

Občanská demokratická strana 

6 628 hlasů / 3 mandáty 

Ing. Alexis Kimbembe, 59 let, ekonom, místostarosta, 623 hlasů – zvolen 

Simona Mašatová, 49 let, podnikatelka 

Miloslav Kolařík, 73 let, podnikatel, 517 hlasů – zvolen 

Josef Štěpánovský, 46 let, manažer 

Jan Havel, 73 let, technik 

Kateřina Baštová, 50 let, dopravní instruktorka 

Bc. Ondřej Martinovský, 42 let, manažer, 509 hlasů – zvolen 

Josef Krutský, 51 let, podnikatel 
Barbora Linková, 47 let, administrativní pracovnice 

Mgr. Petr Němec, 45 let, obchodní manažer 

Ing. Tomáš Opálka, 53 let, obchodník 

MUDr. Jan Šťastný, MBA, 68 let, lékař 

Ing. Jan Angelov-Janev, 44 let, vedoucí oddělení 
Mgr. Ivana Šťastná, 55 let, auditorka 

Jan Poledník, 69 let, podnikatel 

 

Otevřené Úvaly 

10 027 hlasů / 4 mandáty 

Markéta Rydvalová, 43 let, manažerka, 723 hlasů – zvolena 

Josef Polák, 69 let, místostarosta, 723 hlasů – zvolen 

Petra Fuxová, 50 let, podnikatelka, 688 hlasů – zvolena 

Ing. Petr Kunc, 66 let, manažer logistiky 

Mgr. Hana Němcová, 49 let, podnikatelka, 742 hlasů – zvolena 

Ing. Richard Saidl, 53 let, podnikatel 

Bc. Daniel Čejka, 51 let, podnikatel 
Mgr. Dana Poláková, 67 let, učitelka 
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Bc. Jan Němec, 47 let, podnikatel 
Mgr. Marek Mahdal, DiS., 44 let, referent 

Vladimír Šťastný, 49 let, podnikatel 
Ing. Ludmila Milerová, 65 let, účetní 
Jaroslav Špaček, 43 let, ředitel 
Lukáš Čejka, 18 let, student 
Robin Duspara, 29 let, vědecký pracovník 

 

PRO Úvaly 

10 908 hlasů / 5 mandátů 

Ing. Jan Černý, 39 let, projektový manažer a technik v telekomunikacích, 807 
hlasů – zvolen 

Mgr. Vojtěch Dvořáček, 43 let, advokát, 876 hlasů – zvolen 

Bc. Pavlína Bínová, 36 let, projektová manažerka, lektorka jógy, 764 hlasy – 

zvolena 

Mgr. Jaromír Gloc, 41 let, analytik, 814 hlasů – zvolen 

Václav Buček, 37 let, marketingový manažer, 694 hlasy – zvolen 

Ing. Radko Mach, 71 let, bezpečnostní expert, důchodce 

Miloš Pálek, 38 let, videotechnik, vinař 

Ing. Jan Plašil, 44 let, projektant 
Bc. Naděžda Kouklová, 66 let, mediátorka, důchodce 

Ing. Jindřiška Pilná, Ph.D., 38 let, zemědělský inženýr 

Ing. Jan Skříček, 39 let, finanční ředitel 
Ing. Štěpán Jaroch, 46 let, IT manažer 

Ing. Šimon Opálka, 34 let, IT ředitel 
Bc. Václav Šrail, 41 let, staniční dozorce 

Ing. Zuzana Netušilová, 67 let, auditorka 

 

TOP 09 

4 159 hlasů / 2 mandáty 

Bc. Miloš Ulrich, 23 let, manažer komunikace Rady pro výzkum, vývoj a ino-
vace, vysokoškolský student, 428 hlasů – zvolen 

Ing. Hana Kameníková, 77 let, zastupitelka města, soudní znalkyně, 376 hlasů 
– zvolena 

Pavel Christian Zamazal, 38 let, manažer prodejny 

Bc. Romana Komínková, 49 let, překladatelka 

Ing. Václav Setnička, 70 let, jednatel bezpečnostní agentury 

Mgr. Pavel Arazim, Ph.D., 35 let, filosof 

Mgr. Ing. Zuzana Arazim Dolejší, 34 let, konzultantka udržitelnosti ve staveb-
nictví 
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Ing. Martina Smrkovská, 48 let, ekonomka 

Ing. Pavel Ryšánek, 61 let, technik 

Kateřina Vašková, 45 let, manažerka obchodu IT společnosti 
Mgr. Petra Charvátová, Ph.D., 50 let, manažerka kvality ve fakultní nemocnici 
Miloš Ulrich, 51 let, OSVČ 

Mgr. Petr Daněk, 47 let, učitel ZŠ 

Barbora Branyšová, 21 let, vysokoškolská studentka 

Ing. Hana Setničková, 60 let, daňová poradkyně 

 

RÝSUJE SE NOVÉ VEDENÍ MĚSTA – píše v ŽÚ 11/2022 vedoucí redaktor J. Ště-
pánovský: „V proběhlých volbách do zastupitelstva města voliči rozhodli o 
tom, kdo bude sedět v zastupitelstvu. Jsou zde nová jména, ale i známé tváře, 
které se na řízení a rozvoji města podílí již mnoho let. Kromě tradičních stran 
a sdružení, které jsou v zastupitelstvu již dlouho – ODS, ČSSD, Otevřené Úvaly 
a spolek PRO Úvaly přinesly letošní volby i nováčka – TOP 09. V uplynulých 
týdnech došlo mezi těmito subjekty k intenzivním jednáním o podobě no-
vého vedení města. Vedoucími aspiranty na vedení města byly zejména PRO 
Úvaly a Otevřené Úvaly. Ani jeden spolek však nedrží většinu v zastupitelstvu, 
a tak se jednalo o koalici, v níž významnou roli hrají současné vládní strany 
ODS a TOP 09. Po jistých turbulentních jednáních a zvratech se spolkem PRO 
Úvaly se nakonec rýsuje koalice Otevřených Úval – ODS – TOP 09. Dohodu a 

koaliční smlouvu, stejně jako nové vedení města potvrdilo zastupitelstvo 
města na svém prvním zasedání v novém složení. Hlavním poselstvím nového 
vedení města je rozvoj a stabilizace městských financí a navázání na inves-
tiční aktivity a projekty z minulého období. Mezi stěžejní rozvojové projekty 
patří snižování energetické náročnosti městských budov, výstavba svazkové 
školy, modernizace a rozšíření vodohospodářské soustavy Úval, výstavba au-
tobusového terminálu, rekonstrukce úvalských ulic, dostavba MŠ Cukrovar, 
realizace sportovního a rekreačního areálu v lomu Riegerova či modernizace 
městské knihovny.“ 



110 

 

 

Kronikářský záznam 2022 

 

 
 

Pro Úvaly 

10 908 hlasů / 5 mandátů 

Otevřené Úvaly 

10 027 hlasů / 4 mandáty 

ODS 

6 628 hlasů / 3 mandáty 

TOP 09 

4 159 hlasů / 2 mandáty 

ČSSD 

2 253 hlasů / 1 mandát 

 

Bylo jasné, že žádný účastník voleb nezískal tolik hlasů, aby sestavil většino-
vou sestavu zastupitelů. Jednalo se nejméně týden o různých druzích koalic. 

V ŽÚ 11/2022 se politické subjekty účastné v našich komunálních volbách vy-
jadřovaly k výsledkům voleb. Hovořily o nesnadnosti sestavit koalici, ačkoliv 
spolek PRO Úvaly získal nejvyšší počet hlasů od občanů. Déle, než týden tr-
vající usilovná jednání vyústila ve vytvoření trojkoalice Otevřené Úvaly, ODS 
a TOP 09. Následně na prvním jednání VZZM byla starostkou města byla zvo-
lena Bc. Markéta Rydvalová z uskupení Otevřené Úvaly a stala se tak vůbec 
první ženou na tomto postu v celé historii města. Mgr. Borecký předal po 
osmi letech starostenský řetěz (insignie) nově zvolené starostce, která se 
ujala řízení jednání. Následně došlo na volbu místostarostů. Uvolněným mís-
tostarostou byl zvolen Ing. Alexis Kimbembe za ODS. Neuvolněným místosta-
rostou byl zvolen Bc. Miloš Ulrich za TOP 09. Po zvolení nové starostky města 
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se přešlo na volbu městské rady, která je pětičlenná. Do funkcí neuvolněných 
radních byli zvoleni: Petra Fuxová (Otevřené Úvaly) a Miloslav Kolařík (za 
ODS). 

 

Politické strany v Úvalech 

ČSSD 

Předseda MO ČSSD Úvaly Tomáš Leier 

Místní organizace ČSSD v Úvalech se celý rok 2022 připravovala na nadchá-
zející komunální volby. Vytvořili jsme pro občany internetové stránky 
www.cssduvaly.estranky.cz a i facebookovou stránku ČSSD Úvaly. Během 
roku jsme se scházeli po třech měsících buď pomocí videokonference nebo 
v pivovaru Libertas, kde jsme řešili veškeré detaily ohledně programu, kandi-
dátky a celkové situace ve straně. Organizace v roce 2022 měla 5 členů. Bě-
hem roku jsme sbírali petiční podpisy ve věci námitky k novému územnímu 
plánu města „Vraťte pozemky za přeložkou I/12 do nezastavěného území“. 
Bohužel po neuznání některých podpisů jsme nesehnali jejich dostatek. V 
roce 2023 proběhne tato petiční akce znovu. Dále jsme v roce 2022 uspořá-
dali pro Úvalské děti překvapení v podobě skákacího hradu s občerstvením 
na Náměstí Arnošta z Pardubic. Podle reakcí si akci děti i rodiče moc užily.  
        

KSČM 

Předseda Ing. Ladislav Morávek 

ZO KSČM ke dnešnímu dni nedodala zprávu ani po urgenci. 
 

ODS 

Zpráva o činnost MS ODS Úvaly za rok 2022, kterou podal předseda Alexis Kim-

bembe: 

 

„Činnost v roce 2022 byla po COVIDU lepší než v roce předchozím.  
Měli jsme pravidelné schůzky bez omezení, činnost členů ODS ve výborech a 

komisích byla intenzivnější než v předchozích letech. Ve výborech zastupovali 
ODS: Bc. Jan Angelov, Bc. Ondřej Martinovský a paní Ivana Šťastná.  

V komisích: Ing. Josef Martinovský, Jan Havel, Miloslav Kolařík a Helena Juki-
nová. Sezení sdružení bylo každý měsíc, protože probíhaly přípravy na komu-
nální volby.  
 

Pánové Alexis Kimbembe a Miloslav Kolařík pokračovali v práci v Radě města 
a zastupitelstvu až do voleb.  

http://www.cssduvaly.estranky.cz/


112 

 

 

Kronikářský záznam 2022 

 

Vedení místního sdružení zůstává stejné - předseda pan Ing. Alexis Kimbembe, 
místopředseda pan Jan Havel a pan Josef Štěpánovský, pokladnice paní Si-
mona Mašatová.  
Po volbách byli zvoleni Ing. Alexis Kimbembe, Bc. Ondřej Martinovský a Milo-
slav Kolařík - ODS posílila o jedno místo. 

V radě města pokračují pánové Ing. Alexis Kimbembe - první místostarosta, 
Miloslav Kolařík - radní, Bc. Ondřej Martinovský - zastupitel a člen Finančního 
výboru. 
Počet členů Místního sdružení ke konci roku je stejný jako rok předchozí, tj.13 
členů.“ 

 

TOP 09 

Předseda MO TOP 09 zaslal v termínu krátkou zprávu o stavu a činnosti strany 
v roce 2022, která má 10 členů v obcích Úvaly, Jirny, Šestajovice a Hradešín. 
Složení místního výboru: Miloš Ulrich (předseda, Úvaly), Katarína Fišerová 
(místopředsedkyně, Šestajovice) a Martin Rucký (člen výboru, Jirny).  
 

10. Život ve městě 

 

Parkování ve městě 

JSOU RANNÍ ZÁCPY PŘED ŠKOLOU OPRAVDU NUTNÉ? V ŽÚ 6/2022 rozjímá 
nad problémem a navrhuje řešení  Richard Saidl, předseda dopravní komise: 
„Každý řidič, který se ráno ocitne před školou, se potýká s dopravní zácpou 
související s návozem žáků do úvalské základní školy. Přestože městská poli-
cie je přítomna a snaží se regulovat dopravu, tak během ranní špičky vzniká 
mnoho poměrně nebezpečných situací. Proto bych chtěl připomenout všem 
zúčastněným, aby v maximální míře dodržovali nejen pravidla silničního pro-
vozu, ale byli ohleduplní k ostatním řidičům a chodcům. Hlavní nešvar, který 
se opakuje každý školní den, je nesprávné parkování. Část řidičů zaparkuje 
své vozidlo kdekoliv, bez ohledu na dopravní značení, chodce či ostatní vozi-

dla. Proto bych chtěl apelovat na všechny, kteří ráno musí odvézt své dítě ke 
škole: • Místa K+R přímo před školou jsou určena pouze pro zastavení a vy-
stoupení dětí. V žádném případě neslouží jako krátkodobé parkoviště pro do-
provázení dětí ke školní budově či do třídy. • Nechte děti zásadně vystupovat 
směrem k chodníku, ne do vozovky. • Pokud potřebujete doprovodit své dítě 
ke škole či do třídy, tak zaparkujte na vhodném vyhrazeném místě. Musíte 
počítat s tím, že v době největšího náporu budete parkovat dále od školní 
budovy a musíte dojít pěšky a nebo jet s dostatečným předstihem, pokud 
chcete zaparkovat blíže. V případě, že se stávající situace nezlepší či bude 
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dokonce ještě zhoršovat, bude Město Úvaly donuceno k dalším krokům, 
které jednak mechanicky zabrání vjezdu vozidel na místa, kde parkování není 
dovoleno, a zároveň bude postihovat řidiče, kteří nesprávně zastaví či krát-
kodobě zaparkují. Všechny frekventované přechody pro chodce jsou každé 
„školní“ ráno obsazeny pracovníkem městské policie či bezpečnostní agen-
tury, který dohlíží na bezpečnost dětí při přecházení vozovky. Proto se prosím 
zamyslete, zda: • Je opravdu nutné doprovodit dítě až ke škole či do třídy? • 
Není možné nechat dítě vystoupit u závor či u prodejny Penny nebo jiném 
místě, odkud může bezpečně dojít pěšky? • Lze případně vysadit vaši ratolest 
na autobusové zastávce, odkud jezdí spoje MHD až ke škole? • Nemůže jít 
celou cestu ze svého domova pěšky? 

Nechci porovnávat situaci s dobou před 40–50 lety, kdy ke škole jezdily pouze 
přespolní děti z Horoušan a Horoušánek či Tlustovous a Tuklat, dnešní ranní 
spojení MHD je podstatně častější a s určitou docházkovou vzdáleností po-
krývá všechny části Úval. Zároveň se plánuje další zastávka na Úvaláku v blíz-
kosti MŠ a v Rašínově ulici, tudíž i děti z těchto částí města budou mít spoj ke 
škole. Znovu bych rád na závěr apeloval na všechny rodiče, aby opravdu zvá-
žili, zda je nutné své dítě ke škole odvézt a nepřipadá pro ně jiná možnost. 
Jménem městského úřadu vám děkuji za pochopení a doufám, že v oblasti 

kolem školy dojde v ranní špičce ke zklidnění provozu.“ 

K tomu lze dodat, že si asi  žádný ze čtenářů řidičů a rodičů nevzal rady k srdci 

a situace nadále před osmou hodinou ranní je tristní a zaměstnává všechny 
členy městské policie a dobrovolníky u přechodů a před školou, aby předešli 
neštěstí (poznámka Janurová). 
 

 

Projekty  

V ŽÚ 2/2022 píše kromě jiného starosta: 
„V současné době pracujeme na projektu výstavby svazkové školy, která přes 
všechny právní a legislativní problémy pomalu klopýtá ke kýženému cíli, a 
máme platné stavební povolení na rozšíření mateřské školy Cukrovar o dal-
ších 50 míst. Lze celkem oprávněně odhadnout, že do 5 let by mohly mít 
Úvaly kapacity základního a mateřského školství vyřešené a spolu s rekon-
strukcí dalších městských budov a získání nových prostor se otevírá i prostor 
pro zřízení jeslí pro děti do 3 let věku v podobném časovém horizontu. Městu 
naší velikosti, a troufnu si říct i rostoucí důležitosti v regionu, by však slušela 
ještě jedna věc – čtyřleté gymnázium nebo lyceální škola. Tento typ školy v  
našem regionu chybí, o čemž svědčí velké množství přihlášek, které úvalské 
děti podávají na gymnázia v Českém Brodě a v Praze. 
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Vstoupili jsme proto do jednání se Středočeským krajem na téma zřízení 
střední školy v Úvalech, kde by jejím zřizovatelem mohl být buď Středočeský 
kraj, město nebo soukromý investor. Jako vhodná lokalita se nám jeví po-
zemky města v areálu Cukrovaru, protože škola by pak byla snadno dostupná 
pro pěší a přispěla by k revitalizaci celé lokality. Zřízení střední školy v Úvalech 
určitě není otázka zítřka, ale má-li střední škola v Úvalech vzniknout, musíme 
na tom začít pracovat již teď. A již na tom pracujeme… 

V ŽÚ 4/2022 se dál vyjadřuje: …“ Co se týká mateřské školy, rada města 
schválila na svém zasedání 15. března vypsání výběrového řízení na zhotovi-
tele přístavby mateřské školy Cukrovar, kterým by se její kapacita navýšila o 
50 míst. Platné stavební povolení máme. Ministerstvo pro místní rozvoj zá-
roveň avizovalo přípravu vypsání příslušných dotačních programů, a pokud 
vše klapne, jak připravujeme, mohla by se přístavba mateřské školy v Cukro-

varu otevřít již v září roku 2023. K témuž datu by se pak mohla po letech pře-
stěhovat základní umělecká škola z objektu v Riegerově 897/7 do objektu ve 
Smetanově ul. čp.203, odkud se do zcela nových prostor přestěhuje základní 
škola Heuréka… Dalším projektem, který jsme rozjeli, je rozšíření a dostavba 
úvalské hasičárny. Trvalo to několik let, ale dobrá věc se podařila a letos na 
jaře začínáme se stavbou. Hotovo, pokud vše dobře dopadne, bude v září 
roku 2023. Součástí tohoto projektu je kompletní renovace jedné z  hal v are-
álu městského úřadu v Riegerově ulici, která bude sloužit hasičům rok a půl 
jako jejich přechodný domov a která pak bude následně plně využitelná pro 

Technické služby města Úvaly. Mnoho lidí se dlouhodobě zajímá o zadrhnu-
tou výstavbu obchodního centra na Pražské. Mám pro ně dobrou zprávu – 

zastupitelstvo schválilo potřebnou změnu územního plánu a zároveň se po-
dařilo dohodnout výrazné zezelenání tohoto projektu, letos na podzim by se 

mohlo začít se samotnou výstavbou. 
Od září letošního roku (2022) by se pak měla rozjet svazková základní škola v 

Jirnech, kde by měly být otevřeny dvě třídy pro prvňáčky, kam se budou moci 
zapisovat děti z obcí, které jsou členy Dobrovolného svazku obcí Povýmolí 
(DSO Povýmolí). Jedná se o Úvaly, Květnici, Dobročovice, Přišimasy a Hrade-
šín. Přijímací řízení (zápis) by mělo proběhnout 27. dubna. 
 

Kultura 

Z důvodů nadále nezrušených opatření proti covidu-19 byl v lednu zrušen 

městský ples. 
Nekonal se ani plánovaný lednový koncert sólistů Národního divadla 
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Letní kino 

Mělo v plánu 9 produkcí s několika premiérami filmů, každý lístek vstupného 
dotovalo město nějakou částkou. Bylo celé léto v provozu na obvyklém místě 
na hřišti pod kostelem. Promítlo celkem 9 filmů, jeden kvůli neúčasti byl po 
15 minutách podle provozovatele ukončen. Průměrně přišlo asi 100 diváků, 
film Vyšehrad - Fylm měl dvojnásobnou návštěvnost, zejména omladinou 

Koncerty 

po kulturním půstu kvůli covidu se všichni těšili na příchod období Velikonoc, 
tedy i na 25. 2. do „65“ na koncert zpěvačky Ireny Budweiserové s hudebním 
kytarovým doprovodem a zpěvem Jakuba Racka. Oba přátelé se střídali v só-
lech a duetech, nicméně naše oblíbená zpěvačka ze sousedství měla převahu. 
Dala do písní duši a představila i téměř zapomenuté Ladino, které se vyvinulo 
z nářečí kastilských sefardských židů ve středověku s použitím melodií fla-
menga. 

 

25. 3. – úvalské malé Rudolfinum – Pětašedesátka - ožilo skvělým 11 členným 
sborovým a sólovým zpěvem dvou sopranistek za doprovodu 8 smyčců při 
provedení Stabat mater skladatele Giovanni Battista Pergolesi – Velikonoční 
koncert v provedení Chorus Carolinus Kladno, které je pěvecko instrumen-
tální sdružení složené z poloprofesionálů a amatérů milujících krásnou 
hudbu. 

 

8. 4. nečekaně máme v Úvalech v „65“ opět Blue Star, oblíbený swingový 
orchestr, kde už bylo na návštěvnosti vidět, že se mírnily obavy z nákazy ko-
ronavirem. Když už nemohl být městský ples, tak alespoň zahrál na koncertě 
a v představách jeho ctitelů se mihaly myšlenky přenášené od podupávajících 
nohou. Jen bylo dost těch, kteří si stěžovali na malou propagaci. Co na to říct. 
Na plakátech na 17 stanovištích i v prosklených vývěskách a interaktivních 
tabulích oznámení bylo. Bylo i na webových stránkách města, jen ale pár 
týdnů před konáním. Nestihlo se uveřejnění v Životě Úval. Kdo hledá kulturu, 
musí bohužel pátrat a dívat se na plakátovací plochy. Také je možno se na-
pojit mobilem na informativní stránky nebo mít kamarády, kteří na web často 
chodí a mohou tak šířit osvětu. 
 

22. 4. v 19.19 hod. v kostele Zvěstování Panny Marie v Úvalech hostil Středo-
český pěvecký sbor francouzský smíšený sbor Mélo di Arte z departementu 

Charente. Francouzi odpočívali po cestě v DPS a kvitovali tu hodinku prostoru 
před koncertem. V druhé polovině programu vystupovali v kostele. Všichni 
návštěvníci kostela, včetně francouzského sboru, dlouho tleskali skladbě 
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Karla Jenkinse Exsultate, jubilate … z latiny – Křičet radostí, kde jiná slova ne-
uslyšíte, ale hudební skvost opakující se a vrcholící melodie, zcela laicky ře-
čeno, uchvátí. 
 

19. 6. v neděli na zahradě základní školy zazněly na úvalském „Koncertu skoro 
letním“, v jeho druhém ročníku letní kánony, hudba k jídlu (tafelmusik). Od-
poledne zpříjemnil Středočeský pěvecký sbor pod taktovkou sbormistra Sta-
nislava Mistra. 

 

20. 7. na náměstí u fontány opět silně navštíven byl Soundtrack festival – fil- 

-mové melodie v provedení hudebního tělesa Dobře naladěni, které často 
hraje ve Škvorci u jezírka. Pro zpestření programu zazněly i hudební hádanky. 
 

Na Babím létě na úvalském koupališti letos zahrála kapela M.A.S.H, která má 
hluboké úvalské kořeny. Její původ lze vystopovat v bývalé skupině Colo-
rado založené v šedesátých letech v Úvalech. Kapelníkem a jedním z členů 
M.A.S.H je Jiří Šaman. Kdo byla obdivovaná a uznávaná kapela Colorado, 
která vystupovala i na Portě, to se dočteme v knize Úvaly v průběhu staletí 
(je stále k mání v podatelně MěÚ), kde se píše: “… Začátkem roku 1966 byla 
v Úvalech založena hudební skupina se zaměřením na country muziku. U je-
jího zrodu stáli Jiří Šaman, jeho bratr Pavel a Ivan Nesler. Tento tříčlenný zá-
klad přibíral ke spolupráci další Úvaláky, a to zejména první zpěvačku Danu 
Smolíkovou. V tu dobu se ovšem vystupovalo na veřejnosti pouze na besíd-
kách ZŠ. Velkým příznivcem a odborným poradcem skupiny byl František 
Smolík, tehdejší učitel zpěvu na základní škole. Prosadil u vedení školy, že 
bylo možno zkoušet o večerech a o sobotách a nedělích ve školní budově… 
více v ŽÚ 9/2022 – rozhovor s Jiřím Šamanem. 
 

18. 9. v podvečer v 17.17 h v úvalském kostele zazněl koncert Středočeského 
pěveckého sboru, Pražských pěvců a Černošické komorní filharmonie pod 

taktovkou Stanislava Mistra. Koncert tak velkolepý, jak asi kostel nezažil nebo 
alespoň dlouho ne, pomineme-li tradiční Rybovu mši. Antonín Dvořák stvořil 
skvělou skladbu, kantátu Stabat Mater a velmi profesionálně ji výše zmíněné 
sbory se sólisty, hlasy i instrumenty, provedly. Nádherné tóny rozezněly 
„chrámovou“ loď i hrudi nadšených a soucítících posluchačů i závěrečným 
ÁMEN. Potlesk ve stoje byl nejlepším oceněním. 
 

ANTIKVARTET KONCERTOVAL V ÚVALECH  

„Hudební skupinu Antikvartet založil Dušan Vančura jako pánský kvartet v 
roce 1962. Soubor existoval krátkou dobu, protože jeho zakladatel přešel do 
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Spirituál kvintetu, v němž pak účinkoval jako zpěvák, textař a hráč na kontra-
bas. Po padesáti letech byl Antikvartet znovu obnoven s tím, že se zaměří na 
hudební styl, který stále nachází mnoho posluchačů. Dušan Vančura však ne-
čekaně v roce 2021 odešel z hudebního světa. Naštěstí se setkali lidé, kteří 
mají mnoho společného, je pro ně hudba důležitá a Antikvartet dále žije. V 
pátek 30. září vystoupil v Centru volnočasových aktivit ve složení Zuzana 
Vančurová (zpěv, kytara), Magdaléna Jungwirthová (zpěv, perkuse), Jiří Ma-
šek (zpěv, kytara, baskytara) a Tomáš Vávra (zpěv, kytara, housle). Téměř 
dvouhodinový koncert se vyznačoval žánrovou rozmanitostí od spirituálů 
přes lidové písně až k folku a soudobým skladbám s texty Dušana Vančury, s 
melodiemi léty prověřenými i méně známými. Soubor dbá na kvalitní 
aranžmá a provedení melodických písní s hodnotnými texty.“ Tak popsal kon-
cert s malou návštěvností Vladislav Procházka v ŽÚ 11/2022. 

 

17.11. v sálku DPS se konal koncert tria Musica Dolce Vita také v duchu vý-
ročí dne, kdy jsme mohli začít volně dýchat. Zazněly skladby a písně českých 
klasiků i soudobých skladatelů. Sedm desítek návštěvníků zatleskalo i závě-
rečné Modlitbě pro Martu. Uctivá připomínka státního svátku Dne boje za 
svobodu a demokracii a Mezinárodního dne studenstva. 

 

Vánoční koncert 10. 12. V 17:17 hodin v sálku DPS zaznělo Vánoční orato-
rium Camille Charles Saint-Saënse francouzského skladatele období roman-
tismu, který koncem 19. století navštívil také Prahu. Padesátka návštěvníků 
přišla na slavnostní koncert svátečně adventně naladěna a odcházela potě-
šena. Zpívali a hráli členové Středočeského pěveckého sboru spolu s Praž-
skými pěvci a sboru GGG. Dirigoval Stanislav Mistr. Přídavkem byly i vánoční 
barokní koledy a vynikali mladí nadějní sólisté. 
 

18. 12. Tradiční Rybova Česká mše vánoční, ačkoliv byla v kostele uvedena 
absolutně bez zkoušení, s menším obsazením, se naprosto vydařila a vyslou-
žila všem, kdo zpívali a hráli, hluboké uznání a potlesk. Venku mínus 10 °C. 
 

Besedy a divadla 

18. 3. na autorském čtení a následné besedě a prodeji knihy se na pódiu PĚT-
AŠEDESÁTKY objevila známá osobnost – Petr Fejk. Je manažer, bývalý ředitel 
České národní budovy v New Yorku, známější však jako dlouholetý ředitel 
pražské zoologické zahrady, která pod jeho vedením prošla výraznou mo-
dernizací a podle časopisu Forbes se zařadila na místo 7. nejlepší zoo na 
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světě. O své práci vZOO a hloubce citu, kterou nakonec získal k našemu „ro-
dinnému stříbru“, si mohou přečíst ti, kdo si ji, vydanou jeho vlastním nákla-
dem, zakoupili ten den. Od 18 hod. zaujal strhujícím vyprávěním řadu poslu-
chačů od nápravy stavu zanedbané zahrady po smutné důsledky povodní v 
Praze, ukázkou zvuků ZOO a promítnutím několika zajímavých snímků. Končil 
po 21. hodině. 
13. 5. v DPS od 18 hod. se sešlo několik příznivců cestování a ti, kdo mají rádi 
poznávání světa alespoň prostřednictvím dokumentů na besedách. To bo-
hatě splnil Pavel Chlum přednáškou s promítáním – YUCATÁN. Více než his-
torii návštěvníci poznali život místních obyvatel ve státech Mexiko, Belize, 

Guatemala. 

9. 6. se uskutečnila beseda o drogách pod záštitou ZK, z.s., za malé účasti, že 
by v Úvalech byla oblast závislostí záviděníhodně bez problémů??? Zajíma-
vou otázkou bylo … co s tím? Lektor kontruje … s čím? aby co? Stojí za zamyš-
lení. 
Spíš, než beseda se jednalo o druh divadla:  
19. 5. Felix Holzmann se vrací – divadlo v „65“. Skoro Holzmann a skoro Vik-
tor Maurer. Ve svých scénkách se ten „pravý“ proslavil postavou s výraznými 
kulatými brýlemi a slaměným kloboukem, tzv. tralaláčkem. Jeho vystoupení 
mělo většinou charakter dialogu, výjimečně monologu. Vytvořil typ natvrd-
lého chlapíka, kterému všechno dochází nezvykle dlouho, se zvláštním táza-
vým zpěvavým protahováním koncovek. Jeho texty byly precizně vystavěné, 
humor zpravidla těžil z nečekaného uchopení významu slov a slovních spo-
jení“ (Wikipedie). Obecenstvo ocenilo smíchem věrohodně odvedené před-
stavení herců Miroslava Reila a Davida Šíra. 
 

24. 6. za pěkné účasti v sálku DPS pan M. Martínek pobesedoval po promít-
nutí 16. dílu Paměti města Úvaly s jeho vzpomínkami na dětství a židovské 
kamarády. 
 

Osobní dvouhodinové Malé vzpomínky na velké ženy pronesené spisovatel-
kou a novinářkou Marií Formáčkovou, osobou s obrovskou slovní zásobou, 
která interpretovala vzpomínky tří známých žen, jako by byly s námi – Helena 

Růžičková, Zita Kabátová a Luba Skořepová a takříkajíc, sypala je z rukávu. Byl 
to pěkný a hojně navštívený večer v „65“ v pátek 7. října, který svými písnič-
kami doprovázela nám známá Jana Rychterová. 
 

Po dlouhé době opět bylo v Úvalech divadlo, a to hned dvě v měsíci listo-
padu. Komise pro kulturu zajistila představení putovního profi divadla –  
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4.listopadu se v „65“ představil zájezdní soubor pražských herců na volné 
noze s „nekorektní“ komedií Šest v tom, která slaví poslední roky velký 

úspěch. Proč nekorektní? Tak se nyní na sociálních sítích označuje humor, 
který se pohybuje na hranici zavedené korektnosti a střílí do hyperkorekt-
nosti, bourá ji. Podle jiných názorů … dobré výkony herců a hra? Slabá. Zby-
tečné vršení otřepaných frází na hranici erotické, jak řečeno, korektnosti, což 
ale ukazuje, že moderní doba si žádá moderní výrazivo. Proti gustu … v době 
kdy někde svět bojuje s Me Too (hnutí proti sexuálnímu obtěžování), šílí se 
soudy kvůli obtěžování, proti sexismu… Hra se ovšem jako odehrává v USA v 
roce 1985.  

12. listopadu opět v „65“ naopak mělo převeliký úspěch hostování škvorec-
kého divadelního souboru Bezdíkov. Zcela nabitý sál se zhruba 140 návštěv-
níky si patnáct herců podmanilo 120 minutami plných dobře podanou hu-
dební komedií na motivy bestselleru manželů Peasových Proč muži nepo-
slouchají a ženy neumějí číst v mapách (kniha je i v Městské knihovně). Bylo 

vidět, že vztahy mezi pohlavími jsou vděčným a věčným tématem, prý se v 
tom všichni poznávají, a že vědecké poznatky lze vyložit i velmi zábavně. 
 

Nečekaně zajímavá přednáška 4. 12. V DPS Petra Mečíře o Henry Fordovi. 
Proč nečekaně? Nebyla to jen přednáška o zhruba stoleté historii průmyslo-
vého génia zavádění výrobních linek, ale překladatel a vydavatel v jedné 
osobě nás přenesl do celkem blízké budoucnosti umělé inteligence, překva-
pivě aplikoval myšlenky podnikatele na současnost a rychle se vyvíjecí tech-
nologie. Bohužel ji navštívilo jen několik lidí. 
 

Advent  

ADVENTNÍ DOBROČINNOSTI NENÍ NIKDY DOST se píše v ŽÚ 1/2023 a zmiňo-
ván je Dolce Gang, který prodejem adventních věnců a svícnů vydělal 104 
tisíc korun a daroval výtěžek Domovu seniorů a stánek Vánoce pro chlupáče 
zase ve spolupráci se spolkem Zachraňme koupaliště v perníkové dílničce 
předalo projektu HOPE pro osamělé pejsky 33 550 Kč a různé dárky pro psy. 
Při rozsvícení Vánočního stromu města byl vyhlášen i Junior města pro rok 

2022 (viz poslední VZZM) a o jeho životní dráze je článek v ŽÚ 1/2023. 
Program Adventní soboty 26.11. na náměstí je třeba popsat podrobněji, a 

nejen odkázat na ŽÚ 1/2023. 
Advent ve městě 26. 11. … bylo světlo velké, aleluja… nastala doba radost-
ného očekávání příchodu Spasitele, duchovní přípravy na Vánoce, doba roz-
jímání a dobročinnosti… 
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Rozjímání se odehrává nejspíš v kruhu rodinném či v duchovních stáncích. Po 
epidemiologickém půstu se dostavil rok veselejšího přístupu očekávání.  Dva-

cítka stánků, stanů a pódia, od brzkého rána postavených pracovníky TSMÚ, 
se plnily. Sortiment byl různý a jako vždy je fotograficky zdokumentován pro 
věky budoucí. Program na pódiu byl rozmanitý, obvyklý i neobvyklý. Tradičně 
vystupovaly děti z mateřských škol s roztomilými pásmy, zpívaly Sovičky, Be-
rušky, Dráčci, Koníci. Berušky v červených pláštěnkách se řadily vzorně už ve 
14 hodin poblíž pódia a program běžel jak na drátkách. Pak nastupovaly 1., 
3., 4., třídy s krásnými písničkami proložené sólovým zpěvem ukrajinské dvo-
jice – maminka s dcerou ze 3.E.  

Vánoční repertoár spontánně „narušil“ spolek Zachraňme koupaliště, kdy 22 
amatérských i zkušených zpěváků připravilo připomínku k 100. výročí rozsví-
cení první žárovky v úvalské domácnosti na Štědrý den v roce 1922 a na pódiu 
ještě před rozsvícením vánočního stromu rozsvítilo „Tu první“ žárovku a sbo-
rově zazpívalo Elektrický valčík. 
Vystoupení Míši Tomešové a všechny předchozí ocenili návštěvníci vždy vel-
kým potleskem a město květinou či drobnými pamlsky. Program provázely 
výborné moderátorky Anička Rozumová a Klára Theimerová. 
Náměstí se plnilo již od poledních hodin, rodiče s dětmi proudili do školy na 
vánoční jarmark, restaurace podávala řízky všeho druhu, konzumace dobrot 
začínala a nakonec ještě těsně před rozsvícením stromu šly davy s nejmen-
šími i většími potomky od závor i od Riegerovky na náměstí, aby po vyhlášení 
Junior města Úvaly pro rok 2022 Vasiliji Plocovi mohly sledovat odpočítávání 
paní starostky Markéty Rydvalové (v premiéře) udělat své áááách či jéééé 
nad rozsvíceným krásným smrkem a dál se radovat do pozdnějších hodin i se 
závěrečným zpěvem sólistů juniorů souboru Paleček. 
V městském stánku se spotřebovalo 600 klobás a vypilo výborně ochuceného 
punče ze 30 litrů alkoholu. Jen ve stanu Ježíškovy pošty se vystřídalo tolik 
dětí, že 500 kalendářů za odměnu nestačilo a vánoční Ježíškova poštovna 
byla zavalena dětskými přáními. Andílci nestačili mávat křidélky při jejich pl-
nění. Stánky měla i růžová děvčata Dolce Gang, Vánoce pro chlupáče se ZK, 
Lesní školka Dúlek, mateřské školy. 
 

Plesy 

Skautský ples 3. 12. Plesovou sezonu první prosincovou sobotu zahájil v Úva-
lech ples skautů. Kapela hned s prvními tóny roztančila přítomné. Společen-
ský tanec střídala taneční vystoupení skautské mládeže, zpívání nebo promí-
tání fotek z táborů a skautských víkendových výprav při svitu svíček na vá-
nočně vyzdobených stolech. Celá tělocvična byla vkusně vyzdobena černo-
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zlato-bíle. Přípravu a organizaci plesu zvládla mládež, která vesměs ještě stu-
duje. Děti, které skautské středisko navštěvují, své vedoucí ve večerních spo-
lečenských šatech ani nemohly poznat. Profilové listy skautských vedoucích 
v předsálí i po sále působily jako poznávačka pro přítomné rodiče a sympa-
tizanty skautingu. Občerstvení originálně doplňovaly domácí zákusky a slané 
dobroty. Na akci přijeli i kamarádi například z Prahy nebo Českého Brodu a 
prý přijedou zas. Ples se vydařil. Laťka byla nasazena hodně vysoko. Snad se 
můžeme těšit, že skauti z plesu udělají tradiční akci a sejdou se k tanci i zá-
bavě příští rok zase. 
Skauti sami popsali svůj ples v ŽÚ 1/2023… Na konci kalendářního roku roveři 
a rangers, tedy mladší skautští vedoucí, pod záštitou střediskového vedení 
uspořádali 5. skautský střediskový ples. Úvalská sokolovna tak 3. prosince 
2022 opět ožila. Celým plesem zúčastněné provázela skvělá kapela Gurmania 
Band. Občerstvení, tombola i program byly v režii skautských vedoucích. V 
přestávkách kapely tedy probíhaly doprovodné aktivity… 

 

Společenské akce 

26. 2. Velké masopustní veselí s celkem masivní návštěvností, s typicky čes-
kou „pepíkovskou“ kapelou Hašlerkou na náměstí. Harmonikář celý průvod 
od MDDM ulicemi doprovázel. Tentokrát se průvod nedělil u závor, ale pokud 
to nebyly kočárky, tak se všichni vtipně mačkali podchodem, který opět na 
druhé straně v Husově ulici vychrlil improvizované masky. Bylo vidět, že děti 
vyráběly v MDDM rychlé masky i pro rodiče, kterým nebylo za těžko si je po 
celou dobu ponechat na hlavě. Sem tam se mihly dokonalejší pohádkové 
masky, které rády pózovaly. Za povšimnutí stála malinká Bílá paní, která spě-
chala za průvodem a pak ztvárnila zcela nepřítomného ducha Perchty z 
Rožmberka. 
 

8. 3. PAMATUJ! Sedmý ročník happeningu v upomínku zavraždění židovských 
československých občanů v plynových komorách koncentračního tábora 
Osvětim – Birkenau uctil opět na dvoře u školních budov za přítomnosti dětí 
ZŠ, výtvarných prací na panelu, přednesem básní a symbolickými svíčkami se 
žlutou páskou, postupně sfouknutými vždy za přečtení jména židovské oběti 
z Úval, která nepřežila. Jmen bylo dvacet čtyři. Středočeský pěvecký sbor a 
mladí hudebníci pod taktovkou sbormistra Stanislava Mistra proložili pa-
mětní akt přednesem židovských písní a hymny. Průvodní slovo pronesl Ví-
tězslav Pokorný, zakladatel happeningu v Úvalech, a výstižným emotivním 
projevem dodal starosta Petr Borecký velmi uctivou a dojemně pravdivou 
úroveň celému aktu. 



122 

 

 

Kronikářský záznam 2022 

 

Duben naplněn různými akcemi, které plnily společenskou rovinu. Tržiště ze 
zaplnilo nejen zeleninou ke konzumaci, ale také svěží zelenou různých saze-

nic pro pěstitele, kterých je ve městě dost. Zelené bylo i pivo na Zelený čtvr-
tek v Hospodě Na dobrým místě a rozkvetly i předzahrádky a krásná skalka 
v Žižkově ulici u domů ve společenství vlastníků.  Počasí přálo i Velikonoční 
pomlázce, kde po celých Úvalech putovaly děti, někdy i s rodiči, a koledovaly 
dokonce mezi seniory v DPS a DS. 

 

28. 3. Den učitelů – již bez covidových omezení se konala oslava práce sou-
časných i bývalých učitelů v sokolovně, které uspořádalo město pro všechny 
učitelky a učitele školských zařízení. Ohodnotil ji v proslovu starosta Petr Bo-
recký, vrátil se ke svým minulým projevům s růžovými a černými brýlemi. V 

programu odpoledne bylo občerstvení a ochutnávka vín z Klučova, roztomilé 
a vtipné tanečky malých dětí a moderní taneční kreace větších z MDDM. Vše 
zakončilo představení OUDIVu – Světáci. Zdálo se, že by paní učitelky ocenily 

i jen setkání mezi sebou s pohoštěním. Štěbetaly jako žáci o přestávce. 
9. 4. v DPS opět ve větším počtu se radovali senioři z jarního hudebního po-
těšení s kapelou A je to!... a jako vždy, ke konci 3 hodinové produkce se tan-
covalo v improvizované diskotéce, kde ti nejčilejší přeci jen trochu rozhýbali 
i ty, kterým to už moc nechodí, alespoň na židli. To byla tradiční Pomlázková. 

 

30.4. ráno čarodějnický běh – skvělá účast na hřišti pod kostelem v areálu za 
probíhajících příprav na následující odpolední a večerní program. Zazávodit 
si přišlo celkem 139 běžců a běžkyň. Broučků se dokonce sešlo tolik, že museli 
být rozděleni na tři samostatné běhy. I pro závod platilo, že po Covidu nic 
není tak, jak bylo předtím. Po mnoha letech totiž došlo ke změně vítězů v 
obou kategoriích dospělých, tj. u mužů a žen, kde si dlouhodobě drželi zlato 
Jana Teplá a Ondra Teplý. Závod žen vyhrála Majda Teplá a závod mužů vy-
hrál Michal Černý, který už Ondrovi několikrát téměř „dýchal na záda“. 
 

ČARODĚJNICE – Od 15 hod. program, nejdříve pro děti a rodiče, kteří jen 
mírně asistovali a nechali děti si dát někdy pěkně zabrat na stanovištích 
MDDM. Děti samozřejmě velmi ocenily možnost, že si mohou vyšplhat na 
Tatru JSDH poté, co obdivovaní hasiči uhasili zbytky po upálení chudinky úval-
ské čarodějnice. Hranici s ubožačkou zapálil pan starosta a ta v ohni tančila a 
smála se. Pak se ztratila.  
MěÚ a TSMÚ perfektně zajistily zázemí a odměny. Večer byl ve znamení kon-
certů tří kapel, ale dlouhé čekání na jejich výměnu „na stejdži“ protáhlo pro-
gram do hlubokých nočních hodin. Kamil Střihavka, jak se říká, nezklamal ši-
roké publikum, někteří přišli kvůli němu. 
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21. 5. – 22. 5. Skotské hry netřeba komentovat, průběh obvyklý, tance, hry 
pro zájemce a mezinárodní soutěžení s vyhlášením výsledků. Jak na kládu si 
vyzkoušela řada žen i mužů, s „párátkem“ proti tomu i děti. Zajímavá byla i 
beseda se spisovatelem Janem Hrdinou – Skotsko, země dávných tajemství, 
ten ji pojal jako hru na symboly a jejich výklad. Dron nad plochou a fotografové 
dokumentovali dění, dělo, disciplíny, stánky s dobrotami, dva dny programu, 
řadu skupin, dvě skupiny dudáků, hudební vystoupení. 
21. 5. odskočit si z her na křest knihy Jana Psoty ke sv. Donátovi byla záležitost 
cesty jízdou na hodinu. Stálo za to dozvědět se něco o vévodkyni „Savojce“ a 
jejím panství. I Úvaly jsou zmíněny, např. v roce 1713 stávalo zde 16 poddan-
ských usedlostí a vyjmenováno 9 sedláků. Dozvídáme se, že v čp.1 bývala Pan-
ská koželužna a později byl objekt přečíslován na čp. 65 … Knížku posléze na-
leznete i v městské knihovně. 
 

10. 6. několik akcí v jeden den, Noc kostelů … první otevření – kaple CČSH od 
15:00.  

19:00 po mši svaté v kostele Zvěstování Panny Marie je v programu – Zasta-

vení s hudbou I. Baroko a smyčce, II. Sopránová sóla a varhany (malý dodatek: 
zaslechnuto, že Markéta Šmejkalová je dcerou paní Hejskové, dlouholeté var- 

hanice v kostele v Úvalech, sopranistka Nikola Šmejkalová je její vnučkou); me-
zitím bylo možno navštívit věž kostela se zvony. 
 

Poslední předprázdninový Hospodský kvíz měl velmi vysokou účast devíti 
družstev se 41 účastníky a opět byl nabit ne úplně jednoduchými 50 otázkami, 
přesto výborná soutěživá nálada. Sousedská aktivita a zajímavé setkávání. 
 

11. 8. znovu našviháno událostmi. V 19 hod. v Libertasu křest prvotiny úval-
ského objevu. Otakar Pospíšil, člověk renesanční, kterému je blízká práce ru-
kou, umění, hudba, vlastně cokoli, se dal na spisovatelskou dráhu díky chyt-
rému mobilu. Nicméně téma musel mít v hlavě dlouho, charakterizuje ho fan-
tasy styl. Kniha Bezejmenná – cesta se prodává ve 14 kamenných prodejnách. 
Dobře zorganizovaný podvečer s proslovy a přípitkem měl spoustu příznivců. 
Kmotrem byl Vašek Bláha. 
Od 20 hod. na Dobrým místě Lenka Filipová žasla nad účastí a uvědomila si, 
že zde hraje poprvé. Přizpůsobila se publiku a zpívala ostošest své milé a nej-
známější písně. Byl to koncert zase z jiného soudku, než je na zahrádce DM 
zvykem. Po odřeknutí Fleretem patřila do něj i Valašská bluesová společnost o 
pár týdnů dříve. 
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Úvalský kotlík se pro malý zájem družstev kuchařů nekonal, ale ten den se 

přes náměstí a zmrzlinu mnoho rodin a samotných dětí vydalo oslavit úvalské 
posvícení na hřiště pod kostelem. Obvyklá cesta lemovaná stánky s cukrovou 
vatou, perníkovými srdci a různými pochutinami, které patří k pouti, vedla na 
zaplněný prostor klasickými atrakcemi. Ty byly příjemně poklidné a hojně dě-
tičkami navštívené. 
 

„Ani déšť nezabránil tomu, aby se v sobotu 1. října sešlo na václavskou zábavu 

pořádanou kulturní komisí rady města víc než 30 návštěvníků. Dvoučlenná ka-
pela „A je to“ přítomné tentokrát rozezpívala a roztančila tak, že se ani muzi-
kantům, ani lidem nechtělo domů.“ Tančilo se tradičně v sálku DPS od 14 ho-

din, zpočátku se návštěvníci trousili a pak byl plný sál, jak zaznamenala a foto-
grafovala Ing. Havránková s Hanou Černou. 
 

V ŽÚ 11/2022 V. Procházka popisuje JABKOBRANÍ 2022  

„V roce 2006 byl pořádán první ročník Jabkobraní. Kdo by si tehdy pomyslel, 
že bude mít pokračování i v následujících letech? V tomto roce Jabkobraní pro-
běhlo 1. října na obvyklém místě před základní školou. Návštěvníci si mohli 
vybrat z pěti odrůd kvalitních českých jablek a jablečný mošt. Není divu, že se 
v jednom okamžiku vytvořila několikametrová fronta. V okolních stáncích 
mohli příchozí ochutnat například trdelník nebo domácí pečivo. Vlastní stánek 
mělo úvalské Vinařství Pálek. Ani letos nechyběl umělecký kovář Zdeněk Grau-
sam a košíkář s mnoha užitečnými výrobky pro domácnost. Pozornosti se těšil 
tajemně vyhlížející alchymista. Venku i v přízemí základní školy byly dětem k 
dispozici výtvarné dílničky, v nichž si mohly s rodiči vyzkoušet manuální zruč-
nost a výtvarné nadání. Otakar Pospíšil se představil jako autor knihy Beze-
jmenná, ale především působil jako instruktor lukostřelby na terč. Dobrou ná-
ladu podporovala kapela Country Ticket. Podobně jako v minulých letech byly 
na stěnách chodby v přízemí základní školy vystaveny žákovské výtvarné práce 
na téma Podzim a jablko. Jabkobraní pořádal úvalský spolek Jonatán ve spolu-
práci se základní školou, která každoročně poskytuje prostory, a za finanční 
podpory města. 
 

NA SLOVANECH BYL VIDĚN DRAK. A NE JEDEN! Počasí na letošní Drakiádě 

vypadalo, jako by si ho někdo předem objednal. 16. 10. přestalo pršet, vysvitlo 
sluníčko, odkládaly se bundy i mikiny. Jen při té objednávce zřejmě nebyla 
vhozena do košíku jedna položka. A to vítr. Moc nám to totiž nefoukalo. I 
přesto bylo na fotbalovém hřišti na Slovanech pořádně živo. Pobavit se a za-
soutěžit si totiž přišlo na devátý ročník Drakiády více než sto sedmdesát dětí. 
K tomu připočtěme rodiče a je jasné, že o návštěvníky ani draky nouze nebyla… 
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V ŽÚ 11/2022 o akci píše Markéta Veselá ze spolku Mámy v Úvalech. 
 

BABÍ LÉTO NA ÚVALSKÉM KOUPALIŠTI ANEB ROZMARNÉ SOUSEDSKÉ ODPO-
LEDNE 2022 

V neděli 25. září se konalo Babí léto na koupališti a bylo naprosto skvělé! Ko-
nalo se už počtvrté. Původní termín byl kvůli zazimování bazénů a volbám sta-
noven na 18. 9. Ale právě kvůli počasí byla akce přeložena o týden. A bylo slu-
níčko a teplo. Prostě krásné babí léto!... Článek v ŽÚ 11/2022 podrobně zmi-
ňuje celý program za Spolek Zachraňme koupaliště. 
 

SVATOMARTINSKÝ COMEBACK Ve čtvrtek 17. 11. 2022 se uskutečnilo v sále 
65 již páté setkání tanečníků square dance pořádané úvalským klubem Come-
Back. Sjelo se 99 tanečníků z 20 klubů z celé republiky – od Ostravy přes Český 
Krumlov až po Karlovy Vary. Naprosté většině veřejnosti je tento taneční styl 
nejspíše zcela neznámý, ale tancujeme v pondělní večery v sálku DPS a je 
možné se na nás přijít podívat. Účelem tanečních setkání není soutěž ani ceny, 
ale dobrá nálada, radost z pohybu a navazování přátelství (leckdy celoživot-
ních). Moc děkujeme městu za možnost využití 65 a panu správci za ochotu.  
Za ComeBack Úvaly Jana Horová 

 

Rej čertů – KRAMPUSLAUF měl zpoždění? 27. 11. Jen asi překlep na plakátu, 
že začne řádění v 15 h. Z doslechu … rodiče vzali své malé děti na čertovskou 
cestu a pak šli zase domů. Skutečné rojení začalo v 17 hodin a nebylo podle 
očitých svědků tak výpravné jako v minulých letech, ale stejně co se týče ma-

sek hrozivé. Mnoho fotografií dokumentovalo na facebooku celé rejdění, které 
končilo na náměstí na pódiu. Ze snímků se zdá, že mezi nimi bylo dost čertů 
buď starých plesnivých, nebo snad albínů? Nacházela se tu, a očividně si le-
bedila baba Jaga, a snad upír či doktor Solfernus??? Cestou průvod míjel jen 4 
stánky. 
 

14.12. v sálku DPS PŘEDVÁNOČNÍ POSEZENÍ PRO SENIORY 

Bohatý program pro 50 návštěvníků a celý průběh několika hodinové akce je 
popsán v ŽÚ 1/2023. Představila se seniorům Markéta Rydvalová a získala si 

příznivce milým vystupováním. Nastínila svoji představu vztahu města k seni-
orům. Vyjádřila úctu k jejich celoživotnímu dílu a ocenila snahu se ještě sou-
sedsky setkávat, mít pozitivní náladu a přístup k životu. Nabídla pomoc při ře-
šení jakéhokoliv podnětu, jak přes MěÚ, tak přes třeba Úvalský klub důchodců 
a vyjádřila potěšení nad znovuobnovením klubu. Tradičně pozdravil všechny 
pan místostarosta A. Kimbembe, který se pak spolu s ostatními ujal rozdávání 
vánočních závěsů s osobním potřesením rukou a přáním. Vtipné bylo, že při 
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svém prvním vystoupení před seniory byl druhý místostarosta dotázán, kdo že 
je? Všichni pak ocenili, že osobně poznávají pana Miloše Ulricha. Dva zástupci 
městské policie a zejména člen Policie ČR informovali a důsledně varovali se-

niory před nárůstem nového druhu kriminality, který cílí právě na zejména ne-
zkušené seniory. Pod názvem Phishing se skrývají podvodné e-maily a sms, 

které nás naučili policisté alespoň rozpoznávat. Prosili, abychom byli velmi 
opatrní a raději volali zbytečně policii, než se nechali okrást, když si nejsme 
jisti původem zpráv. Rozdávali pak „zábavnou formou poučné“ letáky. Nako-
nec došlo na netrpělivě očekávané vystoupení nejmenších dětí ze základní 
školy. Nesmírně se líbilo něžně a dojemně osobní pásmo jakoby šitých na tělo 
básniček a písní. Leckomu se zaleskly oči. Velké poděkování tedy i šikovným 
prvňáčkům a paním učitelkám. Děti rozdaly přáníčka a pak se ukázněně v šatně 
chystaly domů. 
 

Společné akce 

KAČEŘI SVĚTA SE V PŮLCE KVĚTNA SLÉTLI DO ÚVAL 

V sobotu 14. května 2022 zažily Úvaly něco dosud nevídaného. V lokalitě Na 
Ztraceném korci a přilehlých ulicích došlo v 5:45 hodin ráno takřka k „doprav-
nímu kolapsu“. Slétli se sem kačeři z celé Evropy. Že tyto první věty vypadají 
tak nějak bláznivě? Nikoliv! V Praze se totiž konalo největší setkání vyznavačů 
hry na pomezí turistiky a sportu – geocachingu. Lovci kešek (cache) – gaeoca-

cheři se nazývají prostě – kačeři. Akce „GIGA event 2022“ v pražských Žlutých 
lázních se konal u příležitosti 20. výročí vzniku této celosvětově oblíbené hry. 
Tato, pro kačery nejvýznamnější událost byla „díky“ pandemii dva roky odklá-
dána. V Úvalech se ten krásný slunný den konaly hned dvě krátké akce GeoEv-
enty, které předcházely pražskému setkání. Kolem brzké 6. hodiny ranní se 
během krátké chvíle u menhirů úvalského Stonehenge shromáždilo neuvěři-
telných více jak půl tisíce lovců kešek z celé Evropy !!! Dominovali účastníci z 
Německa, Rakouska, Polska, Francie, zemí Beneluxu a Skandinávie, ale i Ita-
lové, Španělé a Slováci… Účastníci se zapsali do tzv. logbooku a pak mezi sebou 

měnili CWG a TB, zkrátka předměty, které doprovází tuto hru. Druhá část akce 
se pak konala o kus dál – u rozhledny na Vinici, kam se pětisethlavý dav přesul 
na tzv. „CITO“, což je speciální druh setkání, při kterém účastníci uklidí od ne-
pořádku vymezený kus přírody. Bylo úžasné sledovat například skupinu po-
starších kačerek z dalekého severního Finska, jak v sobotu před rozedněním 
sbírají odpadky, které pod úvalskou dominantou zanechali neukáznění, v dr-
tivé většině domácí návštěvníci rozhledny. Akce se vydařila nad očekávání svo-
lavatelů, všechny překvapila ohromná účast a některé obyvatele Úval dokonce 
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překvapila natolik, že měli potřebu se o tento zážitek okamžitě podělit s měst-
skou policií… ☺ Vše se nakonec s městskými strážci zákona v klidu vysvětlilo 
přímo pod rozhlednou na Vinici. Jak tyto dva GeoEventy rychle a velmi brzy 
ráno začaly, tak následně po dvou hodinách řádně skončily a všichni účastníci 
opustili Úvaly a vydali se na hlavní část setkání – do Žlutých lázní v Podolí, ale 
to už je jiný příběh… Slovem organizátora (kačer s nickem: lides1977) – tato 

akce se vydaří jednou za deset či dvacet let. ● Marek Mahdal, redakce Života 
Úval a současně „kačer“ s nickem: mahdy1666  
Protože je toto velmi zajímavá informace a pro Úvaly první takový velký kon-
takt se skupinou lidí se stejnými zájmy, zveřejňuji celý článek ze ŽÚ 6/2022. 
Mimo jiné, při opravě pomníku padlých v 1.světové válce na náměstí se nena-
šla očekávaná pamětní schránka od stavitelů, ale jeden geokeš vzkaz. 
 

DEN TECHNIKY MĚSTA ÚVALY A IZS – dne 29. 6. 2022. Spolu s SDH Úvaly, 
Technickými službami města Úvaly a obvodním oddělením policie v Úvalech 
se uskutečnila akce pro ZŠ Úvaly. Na hřiště pod školu přivezly téměř veškerou 
techniku a vybavení a děti seznámily s prací jednotek. Podle ředitele TS byla 
akce pro děti velmi lákavá, vyzkoušely všechno od jízdě na plošině, po policejní 
zásahy a vše bylo doplněno zasvěceným výkladem pro 11 tříd ZŠ. Mnoho foto-
grafií je uloženo v archivu městských kronik jako volná digitální příloha kroniky 
2022. 

 

6.–7. 8. akce Dogfrisbee – již další ročník psích závodů ve freestylu na fotba-
lovém hřišti v Pařezině i s mezinárodními účastníky. Jako vždy psí parťáci dělali 
radost svým majitelům. 
 

Dětská hřiště 

Kromě dětských hřišť a sportovních ploch uvedených v minulé kronice, přibylo 
ještě workoutové hřiště na Slovanech, hned vedle plochy na sportovní aktivity 
(bývalé fotbalové hřiště). Takže tento rok je jich ve městě již deset. 
Dvě Na Slovanech, Parková zahrada pod radnicí, Workout v Nachlingerově 
parku, v Pařezině, na Homolce, Stonehenge, Horoušánky, Vinice a poslední vy-
budované opět Na Slovanech. 
Dětská hřiště v Úvalech mají buď vstup volný, nebo omezený provozním řá-
dem. 
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Naučné stezky 

Cyklostezky  

Cyklistika a cyklotrasy  

Všechny tyto kapitoly neseznaly žádnou změnu od minulého roku, tedy se-
psání kroniky 2021. 
 

Koupaliště  
Přímětské tábory přispěly ke zvýšení návštěvnosti koupaliště, která byla za 
horkých dnů hojná a po celé období koupaliště sloužilo k rekreaci a regene-

raci sil. Pořád je to naše rodinné stříbro a modrý drahokam údolí Výmoly. 
Jedna výtka se vyskytla. Nelíbil se volební plakát jedné strany na plůtku dět-
ského brouzdaliště, proč prý když tak nebyl zvenku na plotě. Nově se na par-
kovišti vybíral poplatek 50,- Kč za vozidlo. Parkoviště bylo opět na louce po-
blíž Purkyňovy ulice. 
Na koupališti zahrála i skupina HELE a 13. a 14. 8. počasí nedovolilo uskuteč-
nit další akce, Maxíci a Pěnová párty. 
 

Sport 

Fitcentrum Mamut 

V létě roku 2002 probíhala rekonstrukce skladovacích prostor bývalé pro-
dejny Vít na náměstí Svobody a 1. září bylo slavnostně otevřeno fitcentrum 
Mamut. Poskytovalo možnost posilování, aerobiku, jógy a břišních tanců. 
Ženy hojně využívaly služeb kosmetičky a manikúry, příjemnou relaxaci nabízí 
masáž a sauna. K dobrému standardu přispívá i koutek, ve kterém mohou 
maminky zanechat své děti a samy si jít zacvičit, odpočinout si nebo si jen 
pochutnat na dobré kávě ve fit baru. Příjemným doplňkem tělesné aktivity je 
výstava fotografií. Fitcentrum mamut vítá své klienty 7 dní v týdnu. 
O dvacet let později je v ŽÚ 5/2022 uveřejněn článek: „MAMUT BYL MAMUTÍ 
- 2002–2022. Dvacet let, potkávání úžasných klientů, dvacet let velká parta 
lektorek, dvacet let tělocvična plná těch nejmenším  cvičenců. Přišel čas, kdy 
Mamut musí ustoupit novému projektu. Mamut je jen prostor, vy všichni jste 
Mamut, bez vás bychom tu nebyli tolik neskutečně báječných let. Když se 
dívám na první rozvrh, musím se pousmát, slovo Aerobic bylo neznámé, po-
hyby směšné, lektorky nevyškolené, doba šla rychle kupředu, Mamut by 
všude mezi prvními na školení nového, na cvičících víkendech, na cvičících 
zájezdech u moře, Mamut reprezentoval město Úvaly. Lektorky se vzdělávaly 
a byly u všeho nového, utvořily bezva kolektiv, nechaly tady hodně energie a 

úsměvu. Energie, to je to, co vytvořilo Mamuta, co klienti cítili, energii a ro-
dinné fitko pro ně. Fitko, které bylo mamutí. Vám všem moc děkuji, že jsem 
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u toho mohla být. Kdo může říct, že jeho práce je koníčkem. Kdo má tu mož-
nost mít tak obrovský prostor pro sportování, je škoda, že si to uvědomíme, 
až tu MAMUT nebude stát ...“ napsala Martina Křelinová, fitcentrum Mamut 
Úvaly. 
V ŽÚ 6/2022 je inzerát, který dává možnost nahradit chybějící fitko: 
FITNESS POSILOVNA V ÚVALECH U PRAHY  
„Moc rád bych Vám jménem celého týmu představil novou posilovnu VKFIT-
NESS, která se nachází v Úvalech u Prahy a bude otevřena 1. 7. 2022 v Purky-

ňova čp. 1805, Co můžete od posilovny očekávat ? Především tým osobních 
trenérů se zaměřením na individuální práci s klienty a skvělou atmosféru. Po-
silovna je samozřejmě otevřena i pro veřejnost. Pro omezenou kapacitu do-
poručujeme rezervovat si svůj čas tréninku přes rezervační systém na webo-
vých stránkách www.vkfi tnessuvaly.cz Budeme se moc těšit na Vaši ná-
vštěvu. Za celý tým VKFITNESS Mgr. Vladimír Křelina“ 

 

11. Příroda a zemědělství 
 

V této kapitole se od poslední kroniky zatím nic nezměnilo. 
 

12. Životní prostředí, počasí 
 

Životní prostředí 
 

10.6. byl vyfotografován Památný strom – Mariánský dub ve Škvorecké 
oboře a je to smutný pohled. Snad Boží zázrak jej zachrání??? Kdo pečuje o 
památné stromy? 

Paradoxně je v ŽÚ 7-8/2022 nabízeno hlasování - PODPOŘTE STROM, KTERÝ 
VÁS NEJVÍCE ZAUJME  - Dvanáct stromů z osmi krajů se utká v anketě Strom 
roku. Tu pořádá brněnská Nadace Partnerství letos již po jednadvacáté. Ví-
tězný strom získá odborné arboristické ošetření zdarma a postoupí do celo-
evropského kola soutěže. Stromové velikány můžete podpořit online na 
www.stromroku.cz anebo pomocí dárcovské SMS do 11. září. Od vzniku an-
kety se do hlasování zapojilo více než 736 tisíc lidí a vybralo se přes 3 miliony 
korun, které putovaly na výsadby a ošetření stromů. 
 

OD 6. ČERVNA MOHOU NÍZKOPŘÍJMOVÉ DOMÁCNOSTI POŽÁDAT O DO-
TACI NA VÝMĚNU ZASTARALÉHO KOTLE NA TUHÁ PALIVA ZA NOVÝ Od 1. 

září 2024 bude podle zákona o ochraně ovzduší z roku 2012 povoleno použí-
vat kotle pouze 3. a vyšší emisní třídy podle ČSN EN 303-5. Provoz zastaralých 
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kotlů bude brzy zakázán a bude nutné je vyměnit za nové ekologické zdroje 
vytápění. Lidé z domácností s nižším příjmem, jako jsou třeba samoživitelé 
nebo senioři, mohou na výměnu kotle dostat výhodnou dotaci, která před-
stavuje 95 % způsobilých výdajů. O dotace je možné žádat pouze elektro-
nicky. Příjem žádostí ve středních Čechách bude evidovat Středočeský kraj. 
Zahájení příjmů žádostí o kotlíkovou dotaci pro nízkopříjmové domácnosti v 
elektronické podobě bude od 6. 6. 2022 od 10.00 hod. Posledním dnem, kdy 
je možné o dotaci zažádat, je 31. srpen 2022. (Podrobnosti k žádostem jsou 
v ŽÚ 7-8/2022) 

 

VODA JE KRÁSNÁ, VODA MÁ… je článek v rubrice názory čtenářů v ŽÚ 7-

8/2022 a zabývá se udržováním vody v krajině: „Žijeme ve střední Evropě, v 
mírném pásmu, a tak vlastně tak nějak samozřejmě bereme fakt, že máme 
vodu, dokonce že vody máme dostatek. A kdyby nepřišly občas suché roky, 
ani bychom si nevšimli, jak je voda důležitá. Voda a slunce je ta životadárná 
kombinace, která dává vzniknout životu ve fyzické podobě. Ať už jsou to rost-
liny, zvířata, nebo my, lidé. U nás, v Úvalech, víme, o čem je řeč. Ač se o tom 
spíše šušká, Úvaly leží ve „srážkovém stínu“. Ze severu nám vodu „vezme“ 
Labe, takže máme častěji spíše suché bouřky než mokré a z jihu zase Říčan-
sko, které leží o cca 200 m.n.m. výše. A když v Úvalech prší, tak to už musí 
být. Proto se čím dál častěji mnozí z nás začínají dívat na vodu jako na vzác-
nost, se kterou je třeba dobře nakládat. Protože voda pro nás už není samo-
zřejmost. Zejména v letních měsících to cítíme, když najednou „ztratíme 
tlak“, nemůžeme si napustit bazén, nebo třeba vanu. Je tedy třeba vodou 
šetřit, ale zároveň také zkapacitnit vodní přivaděč, což je akce „Obchvat 
Jiren“, který by do Úval měl přivést dostatečné množství kvalitní pitné vody. 
Tím bychom pokryli základní potřebu k životu. Chceme-li však mít vody do-
statek, nemůžeme jen vyměnit úzké trubky za tlusté. Mnoho z nás má vlastní 
studny, ať již kopané nebo vrtané. A zde je třeba systematicky rozvíjet pro-
jekty, které pomohou zadržovat vodu v krajině. Úvaly jsou známy rybnikaře-
ním, a to v rozsahu, který je přinejmenším v našem okrese ojedinělý. Správná 
a citlivá péče o rybníky pomáhá vytvářet úvalské mikroklima, které dává život 
vzácným druhům rostlin a živočichů. A samozřejmě pomáhá zadržovat vodu 
v krajině, kde ji příroda i my lidé nejvíce potřebujeme. Neméně důležitou 
částí je péče o říční koryto říčky Výmoly a jejích břehů tak, aby na jednu 
stranu měla dostatečnou vodní kapacitu pojmout mimořádné vody, ale záro-
veň aby neplynula rychle a dokázala břehy sytit. Málokdo však ví, že to není 
tak dávno, kdy naše čistírna odpadních vod, v době krutého letního sucha, 
kdy pršelo o prázdninách snad jenom dvakrát, pomohla udržet Výmolu, aby 
nevyschla a vyčištěnou vodou vlastně zachránila Výmolu před vyschnutím a 
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různé vodní živočichy před vyhynutím. I zde však v souvislosti s rozvojem Úval 
a nárůstem počtu obyvatel narážíme na technické limity, kdy je nutné rozšířit 
naši čističku (ČOV), aby mohla i nadále pomáhat udržovat naše přirozené ži-
votní prostředí. Omezování zpevněných ploch, zatravňování a využití měst-
ských pozemků k rozvoji zeleně jsou důležitým doplněním péče o životní pro-
středí. Každý z nás se na tom může podílet svojí měrou. Tím, že bude pečovat 
o vlastní pozemky, nebo přijde pomoci „na město“ radou či skutkem. A že 
tyto investice do našeho prostředí něco stojí, to je jasné. Jen těch pár, co 
jsme zmínili, přijde na několik desítek milionů korun. Ale nejsou tohle právě 
ty správné investice? Do našeho“. ● Josef Štěpánovský a Miloslav Kolařík 

 

Úhyn ryb ve Škvoreckém potoku 

V neděli dne 21.8.2022 v dopoledních hodinách bylo město Úvaly informo-
váno Hasičským záchranným sborem ČR a následně i Českým rybářským sva-
zem, organizací Úvaly o nestandardním vysokém úhynu ryb na Škvoreckém 
potoku a Horním Úvalském rybníku. 
Místostarosta Josef Polák osobně prověřoval skutečnosti na místě v terénu. 
Dle dostupných informací z neděle došlo zatím k úhynu cca 150 kg ryb. Pří-
čina a důvody úhynu nejsou zatím přesně specifikované. Na místě událostí 
byla přítomna i Policie ČR, odbor životního prostředí a vodoprávní úřad Bran-
dýs nad Labem. Současně jsme ve spojení s vedením městyse Škvorec, který 
rovněž zjišťuje možné příčiny úniku neznámých látek do vodního toku, které 
zapříčinily tak velký úhyn ryb. Jakmile budeme znát relevantní informace k 
dané situaci, budeme občany včas informovat. 
 

V roce 2022 obdrželo město Osvědčení o podílu na zlepšení životního pro-
středí, které na základě dosažených výsledků vystavil kolektivní systém pro 
sběr a recyklaci vysloužilých spotřebičů Elektrowin. Vyplývá z něj, že díky oby-
vatelům došlo za rok 2021 k úspoře produkce CO2 o 535,82 tun. Víte kolik 
smrků pohltí stejné množství CO2? 207 ks. Nebylo nutné vytěžit 26 698,54 
litrů ropy. Představte si, že z tohoto množství se pokryje spotřeba pohonných 
hmot auta např. na cestu z Prahy do Brna po dálnici D1, a to 999 krát. Došlo 
také k úspoře 274 840,09 kWh energie. Asi stejné množství, jako kdybychom 
spustili cyklus myčky nádobí 274 841 krát. Podařilo se recyklovat 26 217,75 
kg železa. Toto množství recyklovaného železa by bylo možné použít pro vý-
robu 1 075 ks nových praček, bez nutnosti těžby železné rudy. Recyklací vy-
sbíraných spotřebičů se podařilo získat 923,80 kg mědi, což by postačilo pro 
ražbu 164 232 1€ mincí, nebo 1 121,19 kg hliníku, který by stačil na výrobu 
74 747 plechovek o objemu 0,33 l. 
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Ukliďme Česko – ukliďme Úvaly 

Začátkem dubna na výzvu Ukliďme Česko zareagovala řada občanů. Někdo 
uklízel v předstihu, ZK na Vinici, kdy byla naděje se setkat, jiní vyrazili právě 
den po aprílu.  
„Začali jsme v 9 hod. a ve 12.30 h. jsme se sešli Na dobrým místě a opékali si 
buřtíky,“ sděluje Naďa Kouklová. „ Jak zvažuji, tak jsme byli cca na 5 místech. 
V Králičině, na Pražské jsme měli asi 4 místa, nejhorší „keramické“ naleziště 
jsme našli za parkovištěm. Tam jsme naplnili asi 7 pytlů něčeho nedefinova-
telného. Takže naše sekce nasbírala 10–15 pytlů. Občas nás pozdravili z aut 
troubením. Nepotkali jsme skoro nikoho a myslím, že dost lidí nepřišlo díky 
počasí. Trošku do mlýna z okolí Výmoly mezi Králičinou a mostkem pod Ho-
molkou u staré čističky přidal Aleš Pilný.“ 

 

Počasí  
Jako každoročně, tak i tentokrát, dodal pro kroniku informaci o počasí za 
uplynulý rok náš stálý pozorovatel Ing. Jiří Veselý. Pokračuje tak v tradici 

svého tchána pana Šťovíčka.  
Rok 2022 patřil podle něj mezi průměrné. Srážek moc nebylo, sníh napadl až 
v prosinci, v lednu a únoru vydržel jen do druhého dne. Nejvyšší srážky byly 
v červnu. 
Leden začal deštěm, potom několikrát sněžilo, ale sníh hned roztál. 20.ledna 

napadlo 6 cm sněhu, který však vydržel jen jeden den. Ke konci měsíce foukal 
silný vítr, na některých místech o síle vichřice. 
V únoru spadlo srážek jen velmi málo, jednou sněžilo, ale sníh opět hned roz-

tál. Nebyly ani velké mrazy, až koncem měsíce klesala teplota pod nulu, pře-
vážně v noci. Velmi často foukal studený vítr, někdy velmi silný. Ke konci mě-
síce bylo přes den poměrně teplo, ale noci byly mrazivé. 
Březen byl měsíc plný teplotních extrémů. Ve dne stoupaly teploty ke 20°C a 
v noci srážky byly jen v první půlce měsíce, a pak až ke konci, celkem pršelo 
jenom třikrát. Celý měsíc teploty odpovídaly spíše začátku května. V posled-

ních dnech se silně ochladilo a teploty vystoupily maximálně na 5°C, začalo 
pršet a později i sněžit. 
První dubnový den sice sněžilo, ale sníh hned roztál. Následující dny foukal 
silný vítr, občas padaly i kroupy a vůbec noci byly chladné, místy mrazivé. 
Teprve ke konci měsíce se trochu oteplilo, ale skutečné oteplení přišlo až v 
květnu. Pršelo častěji než v březnu, srážky však nebyly příliš vydatné. 
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Srážky v květnu byly velmi malé, v první půli pršelo jen jednou, častěji pršelo 
až po 24.květnu, ale srážky nebyly nijak výrazné. Dvakrát byla bouřka a foukal 
silný vítr. Bylo poměrně chladno, ke konci měsíce se oteplilo. 
Téměř po roce spadlo v červnu více než 100 mm srážek - 142,1 mm (červenec 
2021- 133,1 mm). V první půlce června nebyly deště příliš vydatné, až v ob-
dobí 24.- 29.6. spadlo přes 100 mm, byly i silné bouřky. Teploty v poslední 
dekádě stoupaly až ke 35°C. Třikrát po sobě napršelo přes 30 mm, tyto hod-

noty byly nahlášeny Hydrometeorologickému ústavu v Komořanech. 
V červenci pršelo méně na začátku měsíce, teploty byly vysoce nadnormální, 
někdy i přes 35°C, občas přerušené bouřkami a nepatrným ochlazením. 
Těsně před koncem měsíce přišla silná bouřka. 
V první dekádě srpna pršelo jen jednou, v bouřce napršelo 13,8 mm. Od 6. 

do 13.8. nepršelo vůbec, jen 15.8. byla bouřka bez deště. Ve dnech 19.- 23.8. 

pršelo každý den, spadlo i 33,5 a 21,8 mm. Občas byly i tropické teploty, stří-
davě se ochlazovalo a opět oteplovalo. 
V září začalo pršet až ve druhé polovině, pršelo často, ale srážky nebyly příliš 
vydatné. Ke konci měsíce se ochladilo. 
Celý říjen bylo teplo, někdy i přes 20°C, srážky byly slabé, jednou spadlo 11,2 

mm, jinak jen 1 - 3 mm. Ke konci měsíce se ochladilo a dělaly se mlhy. 
V listopadu byly často mlhy, někdy i celý den, poměrně často pršelo, ale silný 
déšť, 27,9 mm, byl jen na začátku měsíce. 18.listopadu napadl 1 cm sněhu, 
ale vydržel jen do druhého dne. Celý měsíc bylo zataženo a mlhavo. 

V prosinci napršelo jednou 18,4 mm, jinak 1 až 5 mm. Dne 2.prosince napadly 

4 cm sněhu, ten druhý den roztál. Hustě sněžit začalo 9. prosince, pak i v 

dalších dnech a sníh se udržel do 22. prosince, tedy celkem 13 dnů. Nejvyšší 
vrstva sněhu byla 12 cm. Na vánoce se jako obvykle oteplilo, sníh rychle roz-
tál a teploty vystoupily přes 10°C, na Silvestra bylo 15°C. 
Tak to bylo v roce 2022, nadprůměrné teploty zatím trvají. 
Na závěr rok 2022 v číslech: 
Měsíční srážky: leden: 34,2 mm; únor: 13,0 mm; březen: 13,0 mm; duben:             

36,3 mm; květen: 23,7 mm; červen: 142,1 mm; červenec: 56,8 mm; srpen:              

89,4 mm; září: 49,2 mm; říjen: 29,7 mm; listopad: 51,1 mm; prosinec: 65,1 

mm. 

Celkem srážek za rok 2022: 603,6 mm. Nejvyšší měsíční srážky - červen : 

142,1 mm. Nejnižší měsíční srážky - únor a březen: 13,0 mm. 

Nejvyšší denní srážky byly  20.8.: 33,5 mm. Nejvyšší sněhové srážky  20. 1., 

11. 12.,12. 12: 6 cm.                                                             

Nejvyšší sněhová pokrývka - 16.12.- 12 cm 

Nejvíce dnů beze srážek - březen - 28 

Nejméně dnů beze srážek - prosinec - 11 
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Zpráva o počasí v Úvalech je velmi rozsáhlá a podrobná, že by přicházelo 
v úvahu ji pokrátit nebo přidat jako volnou přílohou, ale je třeba ocenit tu 
snahu amatéra stále se věnovat svému koníčku a neopomenout informovat 
kronikáře i Život Úval, a proto je vhodné celou zprávu každoročně v kronice 

umístit. 
 

Voda 

Ve slibech stran a uskupení se všichni zmiňují, že se budou snažit uchovat vodu 
v krajině a projeví se to i v nových projektech zástavby v městských částech, 
kde se počítá více než s dešťovou kanalizací se zasakováním dešťové vody buď 
v retenčních nádržích nebo přímo v pozemcích. Nové projekty slibují i dláždění 
automobilových stání dlažbou s travním osevem. 
 

Městská zeleň 

Generel městské zeleně města Úvaly byl naposledy aktualizován v roce 2021. 

 

13. Doprava, podnikání, služby 

 

Železnice 

Cestující vlakem z Úval kamkoliv pocítili omezení provozu v pondělí 10. října 
v podvečer po vykolejení lokomotivy a dvou cisteren nákladního vlaku, pře-
vážející benzen, mezi Poříčany a Nymburkem. Vlak projel návěstidlo a vjel na 
slepou kolej, kde se srazil se zarážedlem. Škoda je podle prvních odhadů 4 
miliony korun. Provoz na koridoru mezi Prahou a Kolínem byl omezen ještě 
ve středu, vlaky jezdí v Poříčanech jen po jedné koleji a nabírají značné zpož-
dění. 
Silniční doprava 

Od 12.6.2022 dochází k přečíslování autobusové linky 482, která bude v pro-
vozu pod číselným označením 677. 
Trasa a spoje přečíslované linky 482 zůstávají beze změny, mění se pouze 
číslo linky. 
Od pondělí 13. 6. si v příměstských autobusech zaplatí poloviční jízdné i seni-
oři 70+. PID Praha se to zatím netýká. (tramvaj a vlak). 
 

V ŽÚ 5/2023 píše starosta města zajímavou informaci o dopravní obslužnosti: 
„AUTOBUSOVÁ DOPRAVA V ÚVALECH DOZNÁ OD 1. 9. 2022 ZNAČNÝCH 
ZMĚN, K LEPŠÍMU 
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Před časem začalo naše město se Středočeským krajem projednávat výrazné 
změny tras linek autobusů a jízdních řádů v oblasti Úval, které následně na-
vazují na změny u Říčan a Kostelce nad Černými lesy. Z tohoto pohledu je 
nejzásadnější změnou zavedení přímého spojení mezi městy Úvaly a Říčany 
od 1.9.2022 po silnici II/101 novou linkou 686. Tato linka by měla být provo-
zována ve špičkách pracovního dne v intervalu 60 minut a v mimošpičková 
období včetně víkendu v intervalu 120 minut. V návaznosti na zavedení této 
linky dojde k úpravám vedení linky 303, která již nebude zajíždět do Říčan a 
bude ukončena v Křenici, a linky 366 v oblasti Křenice, resp. Březí a linky 423, 
která již nepojede do Třebohostic. V případě obsluhy oblastí, kam již nebu-
dou zajíždět linky 303 a 423 zajistí nově dopravní obsluhu právě nová linka 
686. Úpravy se také dotknou přímo Úval, v rámci, nichž dojde k zavedení 
přímé dopravní obslužnosti lokality Pařezina linkami 484 a 655, které zastaví 
v nové zastávce v ulici Rašínova. Z důvodu zrychlení dopravy k vlakům ne-
bude linka 484 obsluhovat zastávku „Elektromechanika“, naopak linka 655 
bude v této zastávce zastavovat i nadále formou krátkého závleku spojů. Zá-
roveň musíme řešit dopravu dětí do naší dočasné svazkové školy v Jirnech . 
V této souvislosti dojde k prodloužení vybraných spojů linky 423 z Úval do 
Jiren ve dnech školního vyučování. Spoje této linky budou také garantova-
nými přestupy svázány u úvalského nádraží s linkou 391 tak, aby bylo možné 
zajistit dopravu všech dětí spádujících do této svazkové školy. A v jaké fázi se 
příprava celého projektu reorganizace veřejné dopravy nachází? V březnu 
2022 proběhla jednání se zástupci obcí v oblasti Křenice, Sluštice a Březí, kde 
byly projednávány jednotlivé varianty řešení a možnosti zřízení nových zastá-
vek. Současně jsem projednal s projektanty z IDSK a ROPIDu naše představy 
o rozvoji veřejné dopravy v Úvalech. V nejbližších dnech dojde k odeslání 
kompletního návrhu změn na dotčená města a obce, aby se s nimi mohli sta-
rostové seznámit, a počátkem května se sejdou starostové se zástupci IDSK a 
ROPIDu ke společnému jednání, aby prodiskutovali veškeré připomínky. Po 
tomto jednání budou všechny změny zveřejněny na webu www.pid.cz tak, 
aby si je mohli prohlédnout a připomínkovat i cestující. Zde bych pouze chtěl 
požádat obyvatele našeho města, aby své požadavky a připomínky adresovali 
na odbor dopravy městského úřadu Úvaly. Pokud vše proběhne hladce, mů-
žeme se na nové změny těšit od zahájení školního roku 1. 9. 2022.“ 
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Podnikání  
Obchody 

V březnu 2022 jsme zaznamenali ukončení prodeje dětských bot – prodejna 

Botička na nám. Arnošta z Pardubic dole u školy. Majitelka domu se rozhodla 
přeměnit i v historii místnosti, využívané jako prodejna, k bydlení. 
Úvalské pekařství kvůli energiím skončilo s prodejem na náměstí a má svůj 
obchod jen v Jiráskově ulici, ovšem příhodně na cestě k vlaku. Na to konto 
rozšířil prodej blízký obchod s kuřecím masem o pečivo sladké i slané i masný 
sortiment. 

 

14. Obyvatelstvo 

V roce 2022 se k trvalému pobytu přihlásilo 303 občanů ČR a odhlásilo se jich 
159. Na domy bylo přiděleno nových 70 čísel popisných. 
Tím se počet obyvatel města zvýšil na 7 655, protože je k trvalému i přechod-
nému pobytu přihlášeno 666 cizinců. 
V tomto roce se narodilo 81 dětí, z toho 46 děvčátek 35 chlapců. Jestli lze kvůli 
GDPR uveřejnit jméno prvního občánka v roce 2022, pak se jedná o Matyáše 
Prouzu (pro zveřejnění na webu města nebo použití badatelem, je nutno 
jméno nepoužít). Nejvíce dětí se narodilo v lednu (10) a v září (11). 

Tradičně Městský úřad pořádá Vítání občánků, a to se uskutečnilo v roce 2022 

třikrát (2.6., 7.6., 4.10.), kdy bylo přivítáno 78 dětí, které dostaly na památku 
zlatý přívěsek, pamětní list a maminky malou kytici. 
 

Bylo uzavřeno v našem matričním obvodě Úvaly (Úvaly, Jirny, Šestajovice, Ho-

roušany, Dobročovice) celkem 30 sňatků, z toho jeden církevní.  
 

Vzhledem k tomu, že máme v Úvalech od srpna nejstarší obyvatelku ČR, 

téměř 110letou paní Zdenku Kašparovou, sluší se zmínit i další významná ži-
votní jubilea, respektive jen počty občanů, kteří se jej v minulém roce dožili. 
Právě pro účely zápisu do Kroniky města 2022, byl takový seznam vytvořen, 
ale bez povolení jednotlivých jubilantů a jejich rodin, nelze zveřejnit jejich 
jména. 
Občanů starších 85let jsme měli 145, z toho 90 a více letých bylo v roce 2022 

šedesát sedm. Ve všech ohledech vedou ženy. Stoletý je jeden muž a dvě 
ženy ve věku 99 let se dočkají v dalším roce. 
Navždy nás opustilo 48 občanů – tedy zemřelo 27 mužů a 21 žen. 
 

15. Policie ČR, bezpečnost 
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Policie České republiky – KŘP Středočeského kraje 

OOP Úval-Obvodní oddělení policie  
Riegerova čp.897 250 82 Úvaly 

e-mail: pov.oo.uvaly@pcr.cz 

vedoucí: npor. Mgr. Jiří Navrátil 
Územní působnost: 
Úvaly, Dobročovice, Horoušany, Horoušánky, Jirny, Květnice, Nové Jirny, 
Sibřina, Sluštice, Stupice, Šestajovice, Škvorec, Třebohostice, Zlatá 

 

V tomto roce se často objevuje varování Policie ČR proti zneužití důvěry 
zejména u straších občanů. Objevují se letáky a na městských informačních 
panelech jsou vystaveny informace, jaké se také např. objevily v ŽÚ 3/2022: 
KRYPTOMĚNY – VISHING – SPOOFING – RANSOMWARE V lednu se na webu 

města objevuje - VAROVÁNÍ Policie České republiky –KŘP Středočeského kraje 
Kryptoměny v rukou podvodníků PRAHA VENKOV-VÝCHOD. Nákup virtuálních 
měn se stal velmi dostupným. Přispěla k tomu vyšší informovanost lidí v dané 
oblasti, ale i například rozšíření sítě tzv. vkladomatů. Různé druhy kryptoměn 
si tak dnes pořídíte jednoduše např. cestou na nákup nebo prostřednictvím 
několika kliků v počítači. Existují i uživatelsky zcela jednoduché platební brány 
pro rychlý nákup kryptoměn platební kartou. Kde jsou peníze, operují ale i 
podvodníci. Buďte proto i v souvislosti s kryptoměnami velmi obezřetní… 

Vishing a spoofing. Vposlední době hodně diskutované využívání nástrojů so-
ciálního inženýrství, kdy se podvodníci vydávají za bankéře a následně i poli-
cisty a pod legendou ohrožení finančních prostředků na bankovním účtu ma-
nipulují svoji oběť do provádění finančních transakcí. Nic netušící majitel ban-
kovního účtu z obavy o své peníze převádí peníze přímo podvodníkům… 

Jak nenaletět? Vždy si důvody takových telefonátů ověřujte na oficiálních kon-
taktech bankovních či finančních společností či dalších organizací, za které se 
podvodníci vdané chvíli vydávají. Pamatujte, že banky ani Policie České repub-
liky s provozovateli tzv. vkladomatů nespolupracují… 

Tak dále pokračuje podrobný výklad nového vystupování „šmejdů“, jak jsme 
je znali v jiné, prostší, podobě z minulosti. Dříve nabízeli hrnce a pokrývky u 
vrátek, později lidi sváželi na promoakce, kde téměř nikdo po dobrém obědě 
neodcházel bez nákupu za „výhodnou a jedinečnou“ cenu. Šmejdi se vzdělali 
a přesunuli do méně zjistitelných sfér, do internetu a mobilních sítí. Proto je 
dobře, že se policie snaží nejen seniory varovat všemi prostředky. 
PREVENTIVNÍ INFORMACE PRO OBČANY UKRAJINY NA ÚZEMÍ ČR Praha ven-
kov – východ – Policie České republiky se v návaznosti na vývoj situace velmi 
intenzivně věnuje zajištění agendy ukrajinských uprchlíků. Kromě snahy o co 



138 

 

 

Kronikářský záznam 2022 

 

nejrychlejší zpracování pobytové agendy považujeme za důležitou dostateč-
nou informovanost osob, které na území České republiky hledají pomoc. Ne-
přehledné situace a nejistoty se velmi často snaží v obdobných situacích zne-
užívat různí podvodníci. Za úplatu je například nabízeno urychlení vyřízení po-
třebné administrativy nebo zprostředkování zaměstnání. Cizincům mohou v 
neznámém prostředí chybět informace o tom, že je pobytová agenda, regis-
trace ke zdravotnímu pojištění i registrace v systému Úřadu práce poskyto-
vána zcela zdarma. Objevit se však mohou i případy nabídek na zprostředko-
vání lukrativní práce, které v důsledku vedou k donucení k poskytování sexu-
álních služeb, otrocké práci nebo jiné protiprávní činnosti, a další obdobné po-
stupy osob, které se snaží z tíživé situace, často protiprávně, těžit. Pro potřeby 
informování občanů Ukrajiny, kteří na našem území hledají útočiště, jsme 
proto připravili soubor informací o možných rizicích v podobě video spotu, au-
dio spotu a letáku. 
V ŽÚ 9/2022 Policie ČR varuje před pochybnými nákupy a prodeji na různých 
bazarových portálech a před ukládáním peněz do bitcoinmatů. Varuje před 
podvodníky, kteří se představují jako bankéř nebo policista. 
 

16. Různé 

 

Osobnosti 

 

„Ve věku 68 let zemřel 14. března t. r. Radovan Skřivan, bývalý člen zastupi-

telstva a radní v našem městě. Pocházel z rodiny, která již po mnoho generací 
žije v Úvalech a v okolí. V jeho rodičích se spojily dvě významné selské rodiny, 
rod Skřivanů ze Škvorce a rod Šťastných z Úval. Rodinné prostředí a aktivní 
působení v úvalském skautu ho formovaly. Po roce 1989 se zapojil do obnovy 
skautu v našem městě, zejména pomáhal jak s budováním letních táborů, tak 
se zajištěním jejich provozu. Od roku 1994 byl po dvě volební období, tj. do 
roku 2002, členem zastupitelstva a rady města. Členem zastupitelstva ještě 
byl také v letech 2013 a 2014. Vystupoval vždy skromně a nenápadně, ale 
jeho postoje a názory byly pevné, konzistentní. Nevynášel unáhlené soudy, 
byl spíše pro konzervativní řešení. Rozhodně se nepřikláněl k tomu, že 
všechno ve městě má řešit a zajišťovat městský úřad a vedení města. Na dru-
hou stranu dobře vnímal potřeby města a podporoval je. Sloužil městu v ob-
dobí, kdy se ještě jak legislativně, tak přirozenou cestou formovala role 
obecní samosprávy. Úvalské zastupitelstvo bylo v té době víceméně zajedno 
v prioritách, které musí být řešeny i s ohledem na finanční možnosti. V tomto 
období se v našem městě nejvíce řešilo vybudování inženýrských sítí (kanali-
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zace, vodovodu a plynu) a výstavba domova důchodců a domu s pečovatel-

skou službou. Radovan se podílel na všech rozhodnutích rady, výrazný podíl 
měl např. na přípravě, projednání a schválení systému podpory pro úvalské 
spolky, ať už sportovní nebo zájmové. Úvalské sportovní organizace a také 
rybáři, skaut, tak konečně mohly podstatně zlepšit své vybavení pro zajišťo-
vání své činnosti zejména pro děti a mládež. I po roce 2002, kdy až na krátkou 
výjimku už nebyl členem zastupitelstva, spolupracoval s vedením města. Po 
svých rodičích zdědil v Úvalech mnoho pozemků, z nichž značná část leží v 
ulicích. Proto se dohodl s vedením města na darovací smlouvě, kterou se tyto 
pozemky převádí do vlastnictví města. Velmi vstřícně k potřebám města a 
jeho společenského života se choval při propůjčování svého pozemku pod 
kostelem na akce např. úvalských hasičů, koncertů apod“… v ŽÚ 4/2022 Ing. 
Ivan Černý 

 

ZEMŘEL ING. VLADIMÍR KOLOMÝ (*1930) 
V říjnu odešel jeden úvalský občan, který znamenal v historii města mnoho. 
Byl znám mezi skauty jako člen i vedoucí, byl znám mezi divadelními ochot-
níky jako člen souboru J. K. Tyl. Zapsal se do dějin úvalského ochotnického 
divadla sepsáním jeho dějin, které vyšly jako Sborník dějin ochotnických sou-
borů, pěveckých sborů a orchestrů v Úvalech ve velkém svazku dvou knih v 
několika výtiscích (má je i naše městská knihovna). Úvalské občany potěšil 
vydáním brožurky Divadlo a hudba v Úvalech: Dějiny amatérských souborů 
1860–1980, kterou má leckdo doma v knihovně. Tím vešel do dějin města 
jako významný a plodný člověk. Byl i spoluautorem knihy Úvaly v průběhu 
staletí. Za zásluhy o veřejný život ve městě mu byla udělena čestná Plaketa 
města Úvaly. 
 

Výročí  
23. května oslavil úvalský rodák a obyvatel Prof. Ing. arch. Miroslav Masák, 
dr. h. c., pedagog, architekt, učitel, urbanista a publicista, nositel ceny Vladi-
míra Karfíka (1996), oceněný Poctou České komory architektů (2006), cenou 
Ministerstva kultury za tvůrčí činnost (2011), zlatou Felberovou medailí ČVUT 
(2016) a cenou Josipa Plečnika (2018), držitel Plakety města Úvaly a čestný 
občan města… 90. narozeniny v plné svěžesti. Velký rozhovor s ním lze pře-
číst v ŽÚ 5/2023 a jiných článcích a rozhovorech tamtéž, či v Paměti města, 

Paměti Post Bellum. 
 

109 oblíbených květin paní Zdenky Kašparové, z nichž každá jedna symboli-
zuje jeden rok života paní Kašparové. Spolu s námi dorazil i pan radní Tomáš 
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Vodička z města Pečky, odkud paní Kašparová pochází (v Úvalech žije od roku 
1937). Paní Kašparová je druhou nejstarší občankou Česka, ale zdaleka na to 
nevypadá a velmi se zajímá, co je ve městě i ve světě nového. Moc se těší, až 
se oteplí a bude se moci se svou rodinou podívat na rozkvetlé ulice Úval a 
těší se na komentovaný výlet do Peček, kam ji pozval pan radní Vodička.  
V srpnu t.r. se stala paní Kašparová nejstarší občankou ČR. 
 

115 výročí narození úvalského rodáka a úspěšného člověka zmínil v článku 
ŽÚ 10/2022 Vl. Procházka ÚVALSKÝ RODÁK ZA KAMEROU I PŘED NÍ.  
Josef Střecha natočil během svého života více než osmdesát celovečerních 
filmů a několik dokumentů. Patří mezi nejuznávanější tvůrce, kteří vytvořili 
evropsky proslulou českou kameramanskou školu. 
 

DŮM V CHALOUPKÁCH OSIŘEL  
Jarmila Mandová byla poslední z předválečné generace rozvětvené rodiny 
úvalských Mandů. Odešla tiše 24. listopadu smířena s naplněným životem ve 
věku 92 let. Byla člověk, který nedokázal nečinně sedět. Byla vychována na 
dvoře, který byl zemědělskou usedlostí, a tam se musela otáčet. Protože její 
otec Karel, neměl syna, musela zastat i tvrdou mužskou práci. O svého otce 
se vzorně starala až do konce jeho dlouhého života. Byla vychovávána v du-
chu křesťanských tradic, a proto i úvalský kostel s jeho farníky, se stal součástí 
jejích mravních principů. Nikdy si nestěžovala, brala svůj úděl takový, jaký byl. 
Měla velmi vyvinutý smysl pro estetiku, který ji vedl ruku při velmi vkusném, 
a při tom však neokázalém zařízení starého domečku. 
 

Zajímavosti 
 

Loni kritizoval vybudovanou stezku ve stráni kolem rybníku Fabrák Ing. Ně-
mec a starosta Petr Borecký v únoru odpovídá v ŽÚ, že samotnému se stezka 
nelíbí, ale bude upravena, aby zapadla do přírodního prostředí stráně a oče-
kává, že se tak stane během léta. Nyní jsou uříznuty roury, které udržují svah 
před ujetím cesty, ale jiné úpravy vidět nejsou. Stezka však pěším občas 
slouží. 
 

SRÁŽKOMĚRNÁ STANICE – JAK TO BYLO?  

Když už byla řeč o počasí, tak je namístě obnovit povědomí o provozovatelích 
srážkoměrné stanice. Mnoho velmi podrobných historických informací na-

jdeme v knize Úvaly v průběhu staletí v kapitole, kterou sepsal Ing. V. Pro-



141 

 

 

Kronikářský záznam 2022 

 

cházka. Z ní jich lze citovat několik nejdůležitějších a pak dát slovo součas-
nému pozorovateli počasí v Úvalech, panu Ing. Jiřímu Veselému. Na počátku 
60. let 20. století vznikla hydrometeorologická stanice na zahradě pana An-
tonína Košťála, který bydlel na Slovanech v Srbské ulici čp. 558. Jeho velkou 
zálibou bylo sadaření, a proto se aktivně zapojil do činnosti místního spolku 
zahrádkářů. Zájem o poznání souvislosti výskytu škůdců s počasím ho přivedl 
až k práci v Čs. hydrometeorologickém ústavu v Praze, kde pracoval mnoho 
let až do penze. Pan Košťál zpracovával pozorování až do roku 1969 do mě-
síčních výkazů, které předával do meteorologického ústavu. Záznamy se v 
Úvalech nezachovaly. 4. května 1986 uzavřel Hydrometeorologický ústav v 
Praze – Komořanech smlouvu s panem Antonínem Šťovíčkem o vybudování 
srážkoměrné stanice na jeho pozemku v Úvalech v Klostermannově ulici. Čin-
nost každé stanice spočívá ve sledování srážek, měření jejich množství a dále 
v pozorování atmosférických jevů, kterými jsou například bouřky, jinovatka, 
náledí, vítr a mlha. V zimě se měří také výška sněhové pokrývky. Veškeré na-
měřené hodnoty se zpracují a každý měsíc se posílá do Prahy hlášení … tolik 
ze zmíněné knihy. Naštěstí se tyto záznamy naměřených hodnot dochovaly 
díky pečlivosti pana Šťovíčka… Dne 26. června byla silná bouře a spadlo 47,9 
mm srážek. Tento den Antonín Šťovíček zemřel, a tak od 1. července 1997 
převzal srážkoměrnou stanici jeho zeť Ing. Jiří Veselý… Následovník pana Šťo-
víčka vzpomíná na tchána v době jeho dekády obsluhy stanice, která v minu-
lém roce dosáhla 35. výročí od vybudování: „Srážkoměrná stanice byla v Úva-
lech provozována do roku 1969 panem Antonínem Košťálem, příštích 17 let 
tato stanice v Úvalech nebyla. Až v roce 1986 obnovil její činnost můj tchán 
pan Antonín Šťovíček. Letos to bude již 25 let, kdy nás navždy opustil, ale 
ještě je dost těch, kteří ho pamatují. Byl to člověk, který nikdy nikomu neod-
mítl pomoc a účastnil se i veřejného života. Byl členem rady místního národ-
ního výboru, pracoval ve výboru lidové kontroly a byl i inspektorem veřej-
ného pořádku. Pomáhal i po odchodu do důchodu, například se staral o ve-
řejnou skládku, sklad civilní obrany a měl i mnoho dalších aktivit. Velmi milo-

val přírodu, a proto byl i členem Českého svazu ochránců přírody. Protože ho 
zajímalo i počasí, přijal nabídku provozovat na svém pozemku srážkoměrnou 
stanici. Dne 4. května uzavřel smlouvu s Českým hydrometeorologickým ús-
tavem v Komořanech, pracovníci ústavu instalovali nádobu na měření srážek 
a 5. 5. 1986 se začalo měřit. Měří se množství srážek, v zimě sníh, množství a 
výška sněhové pokrývky. Dále se zapisují atmosférické jevy, jako jsou bouřky, 
mlhy, vítr (síla, ne rychlost), rosa, jinovatka, náledí a vodní hodnota sněhové 
vrstvy, je-li vysoká 4 cm a více. Protože i mě počasí zajímá, nabídl mi pan 
Šťovíček spolupráci. On prováděl měření, někdy s manželkou, a zapisoval to 
do kalendáře. Já jsem vše přepisoval do formuláře a každý měsíc posílal do 
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ČHMÚ ke zpracování. 26. června 1997 můj tchán zemřel a ČHMÚ mne oslovil, 
zda budu v měření pokračovat, nebo bude činnost stanice ukončena. Rozhodl 
jsem se pokračovat, uzavřel jsem s ČHMÚ smlouvu a pokračoval v měření dál. 
Protože mne vždy zajímaly rekordy všeho druhu, začal jsem si zapisovat i ex-
trémy počasí v Úvalech. Jednou mne oslovila redakce Života Úval, zda bych 
své zápisy mohl publikovat v našem časopise. Od té doby posílám zprávu o 
počasí v našem městě každý rok. Je uveřejňována v únorovém čísle.“ Dnes 

najdeme na netu spoustu odkazů na hledání meteorologických jevů i sledo-
vání současných i minulých dat. Můžeme si koupit meteostanici, máme me-
teoradar na mobilu. Nicméně tato „amatérská vášeň“ je pro Úvaly jedinečná 
a stále potřebná. Díky za výsledky každoročně shrnuté do ŽÚ a pro kroniku. 
● O vzpomínku Ing. J. Veselého požádala Alena Janurová 

 

Hrob Pavla Rosenbauma 

V únoru v ŽÚ uveřejnila Lenka Mandová vzpomínku na úvalského obyvatele 
z období předválečného na statkáře a vlivného židovského podnikatele v ob-

dobí, kdy došlo objevení hrobu po 80 letech, což je velkým překvapením, ba 
až kuriozitou. Po tak dlouhé době byl v Praze objeven hrob úvalského občana 
židovského původu, vlasteneckého Čecha, jenž v časech nacistické perzekuce 
zahynul v koncentračním táboře. Proti židovské tradici bylo tělo Pavla Ro-

senbauma spáleno, a stalo se tak zápalnou obětí čili holokaustem, ačkoliv 
onu tragédii evropských Židů výstižněji označujeme jako šoa (zkáza). 
Manželka Bedřiška se synem Jiřím a Rudolfem Weilem z Prahy směla uložit 

popel svého manžela na Novém židovském hřbitově na Olšanech ve starém 
urnovém háji do hrobu s touto lokalizací: číslo sekce 902-část, A00-číslo 047. 
Náhrobní žulová deska nese nacionále psané latinkou bez hebrejských ná-
pisů: Pavel Rosenbaum, statkář z Úval, 28. 12. 1890 – 10. 1. 1941.   

 

… na webu města: V posledních dnech jsme na radnici obdrželi nemálo vašich 
dotazů týkajících se krytu CO v Úvalech. Diskuse se vedou i na sociálních 
sítích. Intenzita dotazů vzrostla zejména poté, kdy ruský prezident Vladimir 
Putin uvedl jaderné síly Ruska do stavu zvýšené pohotovosti. V této souvis-
losti bych rád řekl, že nemám k dispozici žádné informace o tom, že by hrozil 

přímý konflikt mezi zeměmi NATO a Ruskem – obě strany si dávají velký po-
zor, aby se do něj nedostaly. Rozumím obavám mnohých z vás, ale přesto 
říkám: nebojte se, nejhorší smrt je ta z leknutí … Ale jak na tom tedy v Úvalech 
s kryty civilní ochrany jsme? V Úvalech máme kryt jeden. Nachází se pod bu-
dovou současné pošty a fitcentra Mamut na náměstí Svobody čp. 1452. Vy-
budován byl v letech 1988 – 1990. O tomto krytu kolovaly různé zvěsti, jako 
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že je z poloviny zatopen vodou atd. Není to pravda. Kryt je v poměrně sluš-
ném stavu, je suchý, jeho zařízení jsou z větší části funkční, byť svojí techno-
logickou úrovní odpovídají době svého vzniku. Kryt je schopen dle našeho 
odhadu pojmout krátkodobě cca 400 osob, což je cca 5% obyvatel Úval. 
 

Fanfára 

S radostí lze oznámit, že máme znovu studiově nahranou slavnostní fanfáru 
města Úvaly, kterou k 700. výročí oslav jeho vzniku složil tehdejší ředitel ZUŠ 
Čelákovice B. Hanžlík v roce 2000. Současný ředitel ZUŠ Český Brod Tomáš 
Charvát, který působí i v Úvalech a vyučuje třeba budoucí umělce nebo jen 
mladé lidi s láskou k hudbě, zprostředkoval její nahrání v umělecké agentuře 
THOMAS T. Kirsche. Ta nahrála i nalezenou rozhlasovou znělku z listopadu 
1945 od anonymního autora v ručním notovém zápise v archivu městských 
kronik. Nahrávky pro využití při významných událostech jsou uloženy na no-
sičích v archivu městských kronik. Na obrázku v ŽÚ 4/2022 je sken tohoto 
vzácného nálezu a v pravém dolním rohu je signován neznámým autorem. 
1 000 mil 

V červnu zase městem projela nádherná, naleštěná a perfektně udržovaná 
auta v každoročním automobilovém závodu 1 000 mil československých a 

opět se objevila naše známá Aerovka s číslem 14, která závodila v roce 1935 
a 39 a projížděla tehdy náměstím Úval. Závod letos dokončilo všech 120 při-
hlášených vozů různých kategorií. Cestu závodu i v Úvalech lemovali fanoušci 
veteránů. 
ZABAGED® – co to je?  

Základní báze geografických dat České republiky (viz zkratka) je komplexní 
digitální geografický model území České republiky. 
V červnu 2022 proběhla na území města Úvaly Zeměměřického úřadu aktu-
alizace ZABAGED® topografkou Alenou Větrovskou. Když procházela ulicemi 
a zapisovala si poznámky, požádala jsem ji o pár řádek o tom, co právě dělá, 
napsala tedy následující informaci: „Od počátku existence ZABAGED® jsou 
objekty pravidelně celoplošně revidovány a aktualizovány, a to dvěma zá-
kladními způsoby. Na podkladě dat dálkového průzkumu Země, z veřejně do-
stupných zdrojů na internetu, šetřením vybraných informací u místních or-
gánů veřejné správy a terénního místního šetření probíhá tzv. plošný (perio-
dický) způsob aktualizace…“ více v ŽÚ 9/2022. 
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A JEŠTĚ HOTEL BUDKA A KRYT CO 

V sobotu před volbami dostali voliči možnost se podívat do celého hotelu 
Budka a krytu CO v budově na náměstí Svobody. Obě „atrakce“ byly hojně 
navštívené veřejností, ať byla příznivcem kohokoliv. Po hodině prohlídky byly 
zaznamenány dvě stovky zájemců. Patrně jim stálo za to přijít za občasného 
deště a projít dvě patra až do třetího do věže, s jedním pokojem, hotelu s 
pestrou minulostí. V patře byl i pokoj s číslem 13 a v jednom byl vchod do 
jakési komory s původními dveřmi a zárubní. Celá budova je hodně zdevas-
tovaná, ale prostor je pro budoucí účely dost a náklady nebudou malé. Ro-
diny s malými dětmi se přišly patrně podívat, kde budou jejich budoucí ško-
láci jednou chodit do kroužků, vyjde-li původní záměr. Co by návštěvníci na-
vrhovali? Psali to na volné plochy v sále. Své přání, výstavní galerie, vyslovila 
a napsala i pravnučka stavitele hotelu s původním názvem Křovák, stejno-

jmenného majitele, která rekonstruuje i jeho vilu ve Škvorci. Ráda si pro-
hlédla interiér stavby, kterou míjí cestou na vlak a pocítila určité pohnutí i 
přání, aby vzhled budovy zůstal původní a tvořil nadále dominantu Úval. Do 
krytu CO se šlo nejdřív nebo po návštěvě Budky, ale opět s velkou zvědavostí. 
Jednu chvilku dokonce v teplých nepříliš větraných velkých sálech v podzemí 
zhaslo světlo, ale hned bylo nahozeno. Mezi pamětníky zaznělo, že prý v roce 
1994, než byl objekt prodán obchodní síti Vít, tak byly prostory vybaveny la-

vicemi, sprchou a kuchyňkou. Dnes v rozvodné místnosti zůstaly jen po zemi 
povalující se prastaré porcelánové pojistky a placatka rumu. Pro mnohé to 
byl velký zážitek. Srdeční pro ty, kdo chodili na diskotéky či obědy nebo pivko 
i pro ty, kteří viděli hotel zevnitř poprvé. (ŽÚ 10/2022) 
HOTEL BUDKA Před volbami do zastupitelstva se do archivu dostal dotaz na 
historii v současnosti medializovaného hotelu z první republiky. Jedním z do-
kumentů v archivu městských kronik je fotografie autora pana Vanického z 
roku 1981, kdy je vidět volební místnost č. 2 ve zmíněném hotelu, který se 
tehdy jmenoval SPORT. V knihách o Úvalech lze najít základní informace. 
Když jsem procházela záznamy kronik a z vyprávění pamětníků vyplynulo, že 
hotel, léta za totality sloužil jako ubytovací zařízení zejména pro hosty přijíž-
dějící z Prahy a pro nasmlouvané hosty od Čedoku. Často byl využíván Němci 
a Holanďany. Jedna vzpomínka se váže na ubytování mladých ragbistů z Ham-
burku v 80. letech, kdy pokoje hotelu viděl i jeden z úvalských ragbistů a po-
pisuje styl ubytování – stolek s „lavorem“ a konví vody, záchod na chodbě. 
Předpokládal, že hosté byli udiveni. Zájem cestovních kanceláří trval i po sa-
metové revoluci. Později ale ochabl a hotel ubytovával pracovníky různých 

profesí, kteří právě v Úvalech byli zaměstnáni. V roce 2002 je nejvíc záznamů 
v kronice o dění v hotelu v Životě Úval. Tehdy byli ubytováni i cizinci bez víz a 
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platného povolení a byli zachyceni cizineckou policií. V březnu 2002 také do-
šlo při veřejném zasedání městského zastupitelstva k nehodě. Vytrhl se těžký 
reproduktor ukotvený ve stěně a zranil tři pracovnice MěÚ. V témže roce v 
srpnu se konalo další VZMZ a bylo velké vedro, proto otevřená okna přinášela 
do jednání hluk z ulice a od projíždějících vlaků. Rušil také provoz restaurace. 
Zdá se, že od té doby se jednání konala jinde. V tomto roce se také ŽÚ a kro-
nika zmiňují o zřízené novince restaurace hotelu – FORMANKA, která byla 
otevřena denně od 10 do 23 hodin a provozovala i sázkové hry KENO, šlo 
podávat sázenky Sportky a Sazky, nabíjet i mobily GO a TWIST. O rok předtím 
vznikla v hotelu prodejna Večerka podnikatelky Lucie Kopačové se zvláštním 
vchodem z terasy. Měla široký sortiment zboží a každou neděli byl dovážen 
ještě teplý, velmi dobrý, maďarský chléb z nějaké blízké mimoúvalské pe-
kárny. Později se Večerka přestěhovala do drážních domků v Jiráskově ulici. 
V uvolněných prostorách pak vznikl asi v roce 2011 tvz. Raníček, kde se po-
dávaly snídaně, ale jak bylo všeobecně známo, chodila tam i různá individua, 

která po probdělé alkoholové noci potřebovala nabrat sil. V té době existo-
valo naproti na nádraží také vietnamské bistro, které otevíralo velmi brzy. V 
roce 2011 se v kronice píše, že se původní chloubu města, hotel Budka, ne-
podařilo opravit. Za totality v určitých letech sloužil hotel, který patřil pod 
Restaurace a jídelny (RaJ) Říčany a jmenoval se Sport, pro závodní stravování, 
píše to kronika 1990. Prý občané také volají po prodeji zmrzliny, ten bude 
také v hotelu. V roce 1991 získal hotel v restituci zpět původní majitel Ing. Jiří 
Budka od RaJ. V letech „rozkvětu“ hotelu se pořádaly pravidelně diskotéky. 
Hotel dobře posloužil nejen veřejným zasedáním zastupitelů, ale i výročním 
schůzím spolků – Baráčníků, Svazu tělesně postižených, včelařům, Svazu žen, 
ČSČK, SK Úvaly. Jednou v něm měly i módní přehlídku žákyně speciální školy, 
vlastními návrhy a výrobky se pochlubily důchodcům. Pořádal zde také svůj 
poslanecký den Michal Lobkowicz. Pravidelně zde byly pořádány zábavy pro 
seniory – Pomlázková, Václavská a Mikulášská, většinou s hudebním dopro-
vodem Modrý kvintet, později zvaný Modrý Q Jaroslava Šindeláře. V posled-
ních letech zde nacvičoval i úvalský ochotnický divadelní soubor OUDIV a měl 
zde i svá hojně navštívená představení – Světáci a Podhorský penzion. Připo-
menout lze i koncerty skupiny The Snails a koncerty v rámci zářijových akcí 
MDDM – Tak trochu Úlet. Zázemí hotelu bylo využito v případě nepřízně po-
časí. Před pár lety se v hotelu natáčelo i několik epizod televizního seriálu 
Rapl. Tento článek není zcela úplným souhrnem všeho, co se v hotelu událo, 
ale jen záznamem vzpomínek a pátrání kronikářky. Nebude od věci, když se 
ozvou další pamětníci a doplní neúplná data. O ucelený pohled na dobu tr-
vání hotelu, jeho názvů a majitelů se úspěšně pokouší Lukáš Rubeš na svých 
stránkách www.uvaly.cz (ŽÚ 10/2022) 

http://www.uvaly.cz/
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Vražda v Klánovickém lese objasněna 

Před lety (2014) se psalo o vraždě v Klánovickém lese. Fámy se šířily i v mé-
diích. V roce 2018 došlo k rozuzlení a obžalobě pachatele. V nedávno uvede-
ném pořadu ČT1 Legendy kriminalistiky jsme mohli vidět práci všech složek 
policie a spatřit i místo, kde ležel milionový poklad ve zlatě. Zavražděným byl 
amatérský hledač pokladů a recidivista Oldřich Konrád, který 33letého za-
střelil, žádal pro sebe doživotní trest. 
Historie – elektrisace města 1922 

„BYL TO TEN SLAVNÝ DEN, KDY K NÁM BYL ZAVEDEN ELEKTRICKÝ PROUD“* 
ANEB 100 LET OD ROZSVÍCENÍ PRVNÍ ŽÁROVKY ÚVALSKÉ DOMÁCNOSTI 
Tento článek se netváří jako historická studie dlouhého období elektrifikace 
Úval. Je pouhým výčtem informací sestavených z kronik, státních archivů a 
vzpomínek občanů. Jaroslav Skalický napsal v knize Úvaly jindy a nyní (1929) 
kapitolu „Elektrisace městečka Úval“ (str.165 a 166) Cituji: Důležitým činite-
lem pro rozvoj městečka jest elektrisace. O zařízení elektrárenského podniku 
se jednalo hned po státním převratě s elektrárnou dražickou, ale sešlo z toho. 
V roce 1921 bylo zahájeno opět jednání s Elektrárenským svazem středolab-
ských okresů v Kolíně a došlo k positivnímu výsledku. Podle usnesení obec-
ního zastupitelstva městečka Úval ze dne 29. prosince 1921… byla ujednána 
a později realizována komunální půjčka Kč 600.000.- na elektrisaci … s kterou 
se započalo v roce 1922, vyžádala si těchto nákladů… v článku ŽÚ 11/2022 
následuje velký článek o slavném stoletém výročí… „Poprvé se v Úvalech sví-
tilo na Štědrý den v roce 1922 a tato skutečnost nás přivádí k tomu, abychom 
nějak uchopili myšlenku oslavy výročí, i když v dnešní době se nechtěně ja-
koby vracíme nejen k poplatku za „ztracený proud“. 
 

Historie – ještě hotel Budka 

„Ještě se vracíme k hotelu Budka, kde leckteří návštěvníci neopomenuli ob-
divovat obraz hráčů karet v místech, kde býval starý výčep, který namaloval 
zatím neznámý autor přímo na zeď v místech, kde prý stával stůl štamgastů. 
Dodal důvěryhodnosti malbě opatřením kašírovaného rámu. Bohužel místy 
barvy oprýskávají a pro zachycení na fotografii se místo dopadu světla příliš 
leskne, takže snahy o zdokumentování se úplně nedaří. Je to však neuvěři-
telná památka starých dob. Jarka Broki (fenomém současnosti – vlogerka) ve 

svém příspěvku na youtube (hotel Budka, den poslední) se zastavila hned v 
prvních minutách při procházce hotelem u obrazu a říká: „… je tady ještě ten 

starý obraz nad stolem štamgastů, ten jsem neviděla leta, byl zakrytý plach-
tou … byl tu potom obchod… táta vždycky říkal: Je na něm pan řídící ze školy 
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s panem berním úředním, že jsou to reálný postavy tady z Úval … ten dome-
ček, to je starý nádraží…“. Nyní je na vás milí čtenáři, zda si vzpomenete, kdo 
jste chodil tatínkovi pro pivo ještě po schodech z Jiráskovy ulice do starého 
výčepu a obraz vás zaujal. Hovořilo se o něm doma? Kdo mohl být vyobrazen 
patrně dost věrně jako hráči a kdopak přihlíží? Zachránit se obraz asi nepo-
vede, ale alespoň je neuměle zdokumentován v archivu městských kronik i 
návštěvníky hotelu. Foto je i na fb od několika z nich. Víte někdo víc?“ Nako-
nec otázka v článku ŽÚ 11/2022 nepřinesla žádanou odpověď. 
Historie - JIŘÍ BUBÁK, OBNOVITEL A POKRAČOVATEL SKAUTSKÉ ORGANI-
ZACE V ÚVALECH 

Skautská organizace v Úvalech existuje od roku 1919. V současnosti nese ná-
zev Skautské středisko Jiřího Bubáka. Jiří Bubák se narodil 5. června 1900 v 
Hostovlicích v okrese Čáslav. Po absolvování Obchodní akademie v Kolíně na-
stoupil na místo pokladníka ve spořitelně v Českém Brodě. V roce 1924 byl 
služebně přeložen do Úval, kde zastával funkci vedoucího nově zřízené čes-
kobrodské filiálky. V Úvalech se zapojil do činnosti jednoty Sokol a v roce 
1924 založil novou skautskou organizaci, protože ta, která vznikla v roce 
1919, rok předtím zanikla. Pod jeho vedením se činnost skautingu v Úvalech 
úspěšně rozvíjela. Zvyšoval se počet členů, zakládaly se další oddíly, byly po-
řádány letní tábory. V červnu 1940 byla dostavěna první klubovna v lesíku na 
Úvaláku. Další rozvoj ukončil zákaz činnosti od 3. 11. 1940 vydaný německými 
okupačními úřady. Vedoucí včetně Jiřího Bubáka projevili vlastenecké cítění 
a napojili se na odbojovou skupinu ÚVOD. V roce 1942 byl Jiří Bubák vyslý-
chán gestapem, ale naštěstí bez následků. V závěru války se skauti aktivně 
zúčastnili od 5. 5. 1945 Květnového povstání. Jiří Bubák organizoval v letech 
1945 až 1950 znovu obnovené skautské aktivity a byl zvolen okrskovým veli-
telem. Do střediska se přihlásilo 350 členů. V roce 1950 byl skautský oddíl 
komunistickými orgány násilně rozpuštěn a veškerý majetek (klubovna, tá-
borový materiál, finanční hotovost) byl převeden do majetku školy pro po-
třeby pionýrské organizace. Vedoucí činovníci byli vyšetřování tzv. akčním vý-
borem komunistické strany za protistátní činnost. Jiří Bubák byl zbaven 
funkce vedoucího úvalské spořitelny a přeložen do Českého Brodu na místo 
pokladníka. Obnovení skautské činnosti umožnilo až politické uvolnění ve 
společnosti v období Pražského jara v roce 1968. V krátkém období do roku 
1970, kdy byl oddíl skautů opět násilně rozpuštěn, zastával Jiří Bubák funkce 
pokladníka a revizora účtů oddílu. Další obnovy činnosti úvalského skaut-
ského oddílu se Jiří Bubák nedožil. Zemřel před čtyřiceti lety 29. ledna 1983. 

Podle jeho přání byly na jeho rakev umístěn skautský klobouk a skautská lilie. 
Skautské středisko v Úvalech právem nese ve svém názvu jméno obětavého 
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zakladatele a pokračovatele. ● Text Vladislav Procházka, foto z archivu skaut-
ské organizace (ŽÚ 1/2023) 
 

Co se nelíbí 
 

V rubrice Všimli jsem si, že … v Životě Úval se často píše o „recidivě“ porážení 
dopravních značek a sloupků omezujících vjetí na chodník. Téměř každý tý-
den je vidět ležící značku u ulomené patky a pak zaměstnance TS při opravě 
značení. Nejhorší snad je, že se často poráží nepozorným řidičem značka u 
přechodu pro chodce v horní části Arnošta z Pardubic, kdy couvající řidič na-
bourá tuto značku a ta padne přímo na přechod. Není příjemné si představit, 
co by se přihodilo, kdyby zrovna chodec chtěl ještě na chodníku zkusit vkročit 
do prázdné ulice a je ohrožen nečekanou událostí. 
 

6. 4. neznámý pachatel nahlásil, že je v neurčeném koši na náměstí uložena 
bomba. Policie provádí prohlídku košů. Otevření náměstí se předpokládalo 
kolem cca 23:30. Bomba se nenašla, ale ani Úvaly nebyly ušetřeny hloupého 
vtipálka, který si asi chtěl vyzkoušet akčnost policie. 
 

V ŽÚ 6/2022 je článek vyjadřující názory jak odborníků, tak občanů na záměry 
výstavby ve městě: DVĚ VĚŽE V ÚVALECH ANEB JAK NEZAHAJOVAT VEŘEJ-
NOU DEBATU 

„V loňském roce byla představena studie Cukrovaru, kde byl jeden věžák a 
letos byla na komisi výstavby představena studie domu s dvěma věžemi. Z 
jednání vyšlo najevo, že jednou z hlavních motivací je, že by investor byto-
vého domu s věžáky díky zisku z bytů postavil i střední školu, která by stála 
mezi benzinkou a školkou v Bulharské ulici. Úvaly by tak získaly například 
malé gymnázium. Tato myšlenka není špatná, problém je však už výchozí na-
stavení debaty stylem “když nechcete věžáky, tak nebudete mít gymnázium.” 
To je špatně. Střílet takto projekty s výškovými stavbami není v pořádku. 
Město má územní plán a může mít další regulace, které určují maximální 
výšku staveb v daném území. Debatu bychom měli tedy vést tak, že nejdříve 
si řekneme – má růst město do výšky místo do polí? Většinová odpověď bude 
patrně kladná. Jak moc vysoké domy by mohly být v jednotlivých čtvrtích? 
Tam už bude odpověď složitější a v každé čtvrti to bude jinak. Prakticky je 
dána maximální výška budov v územním plánu nebo regulačním plánu. Po-
kud chceme vyšší stavby ve městě, musíme tedy změnit územní plán a říct si, 
kde a jak vysoké budovy budou a vyřešit to pro celé město. Ne si říct tady 
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budou 2 věžáky, protože se zrovna ekonomicky městu hodí. Co řekneme ji-
ným investorům? Že věžáky mohou stavět všude nebo budou v Úvalech jen 
tyto dva? Je tedy načase nastartovat debatu o výškové regulaci staveb v Úva-
lech. Jakou nastavíme výšku budov na náměstí Arnošta z Pardubic? Jakou v 
Cukrovaru? Jakou kolem nádraží? Debatu, do které budou zapojení odborníci 
i občané. Debatu, kde se nebudeme emotivně ovlivňovat chimérickými eko-
nomickými výhodami konkrétního projektu. Nakonec stejně rozhodne zastu-
pitelstvo, ale mělo by to být po důkladné debatě. Názor našeho spolku je, že 
věžáky v dohledné době jsou v Úvalech zbytečné. Pojďme revidovat maxi-
mální výšku staveb v centru města, ale ne bez koncepce stavět výškové bu-
dovy. Nesnažíme se ale samozřejmě náš názor někomu vnucovat, bereme jej 
jako jeden ze vstupů do veřejné debaty.“ Píše Jan Černý, zastupitel PRO Úvaly 

 

16. 5. oznamují TSMÚ na stránkách města, že je zrušeno kontejnerové 
hnízdo v Riegerově ulici u Výmoly a nově zřízeno v ulici Klánovická u fotba-
lového hřiště. Odhazování odpadu na místě zrušeného stání se nevyplatí. Zá-
kaz skládky je na monitorovaném místě pod pokutou 50 tisíc Kč.  
Občanům z okolí to lehce vzdálilo možnost odnesení tříděného odpadu, a tak 

začaly využívat kontejnery na dvoře pod okny MěÚ v Riegerově a vozí tam 
auty i velké nesešlápnuté krabice. Na náhradním místě v Klánovické je zase 
velký nepořádek a sváží se sem i nábytek a televizory. 
 

V ŽÚ 9/2022 se opět občan Jiří Jelínek vrací v článku NEBEZPEČNÉ CHODNÍKY 

KOLEM NÁDRAŽÍ – ZÁVĚR k nebezpečnému sklonu chodníků v některých čás-
tech města, na které již několikrát upozorňoval v minulosti. 

 

16. 12. „došlo k instalaci centrály rozvodny optického kabelu pro Úvaly v 
rohu malého parčíku naproti Satjamu (foto v ŽÚ 2/2023) Kromě oficiálního 
fotografa firmy jsou to jediné fotografie, které byly pořízeny, čirou náhodou 
jsem se zrovna podíval z okna a vyběhl tuto událost zvěčnit,“ sděluje pan Je-
línek. Má však výhrady: „Zelený kontejner je velmi ošklivý a příliš velký pro 
dané místo, ale ošklivosti prý bude pomoženo jeho obložením dřevem a ob-
rostlou vegetací. Alternativní místo bylo prý zvažováno o 100 m dál směrem 
k nádraží v rohu nádražního parkoviště; škoda, tam by to bylo určitě este-
ticky, a asi hlavně z dopravního hlediska daleko vhodnější. Člověk se diví, na 
co radnice zaměstnává architekty, ale prý by bývali museli překládat/prodlu-
žovat trubky a kabely od Pařeziny již položené. Velmi se divím, při rozhodo-
vání před několika lety byla prý přítomna také policie, že nevznesla námitky, 
velikost kontejneru totiž docela zásadně omezuje rozhled vyjíždějících aut ze 
zdola od železničního podjezdu. 
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Co se líbí 
 

Stalo se téměř samozřejmostí, že v ulici Hálkově začali obyvatelé domků zdo-
bit své ploty u příležitosti nějakých svátků – Velikonoce, Vánoce – vkusnými 
výtvory patřícími k té které příležitosti (ŽÚ 5/2022) 
V dubnu se konečně zbavilo město ohavné staré vrátnice, která hyzdila dvůr 
u Pětašedesátky (CVA - Centrum volnočasových aktivit Riegerova čp.65) a 

prostor, kde sídlí i část městského úřadu. V ŽÚ 6/2022 je otištěna vizualizace 
záměru, jak by město rádo zkulturnilo místo, kam často míří návštěvníci sta-
vebního úřadu a ostatních dvou odborů MěÚ, nakonec i kulturních akcí 
v CVA. Zatím k tomu nedošlo. 
 

Názory občanů 

 

K VÝSTAVBĚ V ÚVALECH  

v ŽÚ 7-8/2022 se vyjadřuje bývalý starosta (2006-214) MUDr. Jan Šťastný, 
MBA.: „Vzhledem k tomu, že se objevují kritické hlasy, které se týkají „di-
voké“ a „neodůvodněné“ výstavby v oblasti Hostína – například ve smyslu 

nedostatečné občanské vybavenosti, cítím potřebu některé věci ozřejmit. Z 
dob socialismu zdědily Úvaly úděl města s obrovským vnitřním dluhem na 
infrastruktuře a jen velmi omezenou možnost tento dluh „splatit“. Částečně 
se to podařilo mému předchůdci, ing. Černému, kterému se podařilo sehnat 
finanční prostředky na částečnou kanalizaci, čistírnu odpadních vod a další 
menší investice (dotace z EU ještě neexistovaly!!)…“ a dále podrobně vysvět-
luje situaci v době jeho „vlády“. Týká se odkanalizování, vodovodního řadu a 
vodojemů za hranicí životnosti, pouhých dvou mateřských škol bez dostavby, 
zabahnění rybníků a stavu hrází, stavu radnice a náměstí… Proto uvítal mož-
nost poskytnutí evropských dotací po roce 2007 a rozvoje investic ve městě. 
Článek obsahuje tabulku výdajů v různých oblastech za roky jeho starosto-
vání. 
ROZHLÉDNĚME SE KOLEM SEBE A NEBUĎME NETEČNÍ NAPOPRVÉ v témže 
čísle ŽÚ kritizuje hospodaření města a činnosti, obslužnosti a parkování atp. 
občan Jan Havel, člen dopravní a stavební komise. 
PROČ VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ NA ŽIVOT ÚVAL?  

Opět v ŽÚ 7-8/2022 se tentokrát ptá občan Ing. Jan Brajer na tisk Života Úval 
a reaguje na zápis redakční rady ŽÚ 5/2022 o zvyšování nákladů a diví se, proč 
bude zrušena smlouva s dodavatelem, který ručil za stejnou cenu po celé 4 
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roky po uzavření a dohaduje se o ceně obdobné za tisk podobného časopisu 
v Běchovicích. V poznámce je vysvětlení redakční rady. 
KOMUNÁLNÍ VOLBY A ZODPOVĚDNOST ZASTUPITELŮ A VOLIČŮ 

PHDr. Lenka Mandová v ŽÚ 9/2022 rozsáhle rozebírá úspěchy končícího ve-
dení města, vrací se k osobní známostí obyvatel se s tehdejšími kandidáty vo-
leb v roce 1990 a současnými novými kandidáty a množstvím nových občanů. 
Nabádá k dodržování demokracie a zamýšlí se nad volními vlastnostmi lidí a 
odpovědností volených kandidátů k městu. Zdá se jí, že ne všechna rozhod-
nutí však byla rozvážná a promyšlená, s úctou k tradicím. 
 

Volné přílohy  
 

Tištěné výroční zprávy organizací a spolků, v textu zmíněné přílohy, DVD s fo-

tografiemi akcí z roku 2019 a seznamy jejich obsahu.  

Napsali o nás 

Seznam a plné texty článků a informací z médií týkající se Úval. 
Výroční zpráva ZŠ 

Plné znění zprávy, která má přes 50 stran je vhodné umístit do tištěné volné 
přílohy, která bude dostupnější badatelům než zpráva uložená v samotné zá-
kladní škole. 
 

Prameny 

Pro zpracování kroniky byl použit „deník kroniky 2022“ zapisovaný kronikář-
kou, citace informací webových a facebookových stránek města, internetové 
stránky www.uvaly.cz, stránky spolků, wikipedie, databáze MediaSearch, 
zprávy podané úvalskými organizacemi a spolky v rámci povinnosti spolupra-
covat s kronikou a v neposlední řadě celý ročník měsíčníku Život Úval. 
 

Zkratky 

Některé zkratky jsou vysvětleny přímo u jejich užití, pokud se již nevyskytují 
dále v textu. 

BD – bytový dům 

CA – cestovní agentura 

CVA – Centrum volnočasových aktivit 

ČRS – Český rybářský svaz 

FV – finanční výbor 

IZS – Integrovaný záchranný systém 

IROP – Integrovaný regionální operační program 

KD MM – Kulturní dům Marie Majerové 

http://www.uvaly.cz/
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KV – kontrolní výbor 

MěÚ – městský úřad 

MDDM – Městský dům dětí a mládeže 

MPSV – Ministerstvo práce a sociálních věcí 
p.o. – příspěvková organizace 

RM -  Rada Města 

RMZ – Rada městského zastupitelstva 

SFDI – Státní fond dopravní infrastruktury 

SOkA – Státní okresní archiv 

SÚ – stavební úřad 

ŠVP – školní vzdělávací program 

VZZM – veřejné zasedání zastupitelstva města 

WF JKA – World Federation Japan Karate Association 

z.s. – zapsaný spolek 

ZM – zastupitelstvo města 

ZŠ – Základní škola 
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Komise pro kulturu 

volnočasové aktivity 

Rady města Úvaly 

   

Zápis z řádného jednání 

komise pro kulturu a volnočasové aktivity č. 6/2024 

Termín 4  20.5.2024 

Místo  Zasedací místnost č. 1, Arnošta z Pardubic 95, Úvaly 

Rozdělovník:  S. Mašatová (předsedkyně), J. Tesařová, V. Pokorný,  

J. Gebhartová, H. Černá, P. Ch. Zamazal, B. Linková, E. Kuncová, 

P. Arazim, G. Matoušková, P. Pavelková, M. Svobodová 

 

Přítomní členové:                 

 

 

Omluveni: 

Host: 

 

  

J. Tesařová, H. Černá, J. Gebhartová, E. Kuncová, G. Matoušková, 

M. Svobodová 

 

S. Mašatová, B. Linková, P. Ch. Zamazal, P. Pavelková, V. Pokorný 

P. Arazim,M. Rydvalová - starostka 

Tajemník:  J. Tesařová 

   

Stav přítomných: 6 

 

Program jednání  

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání  

3. Zhodnocení akcí 

4. Koncert skoro letní (pocta K. Krylovi) 23.6.2024 

5. Letní kino 23.6. – 6.9.2024 

6. Letní koncert Rock and Roll LEGENDY - Pavel Sedláček a Viktor Sodoma 16.8.2024 

7. Výstava grafika 6.9.2024 

8. Beseda Afrika 20.9.2024 

9. Podzimní koncert ke 106. výročí vzniku ČSR 27.10.2024 

10. Koncert J. Hutka 35. výročí vzniku ČR 15.11.2024 

11. Připravované akce 

12. Různé 

  

 

1) Zahájení 

J. Tesařová přivítala přítomné, omluvila nepřítomnost předsedkyni komise a zahájila jednání.  
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2) Schválení programu jednání 

     program schválen bez připomínek 

           

3) Zhodnocení akcí: 

      Čarodějnice  30.4.2024  

 místo konání hřiště pod sokolovnou 

 začátek akce 16:00 

 garant akce S. Mašatová, J. Tesařová, J. Krejsová 

 20:00 kapela No Name  

 na akci na odpolední části, soutěže zajišťoval MDDM, občerstvení dětí a ceny do soutěží 

město - účast cca 650 dětí (dle vydaných startovních lístků na soutěže), rozdán stejný počet 

buřtů, jak děti, tak rodiče byli spokojeni 

 večerní část pro dospělé, která byla již zpoplatněna, byla též hojně navštívena a velmi kladně 

hodnocena, avšak ekonomická bilance nenaplnila očekávání, a  to ze 2 důvodů - očekávaná 

návštěvnost byla ještě vyšší a část návštěvníků, a to především ta, co zůstávala z odpolední 

akce i na večerní, nezaplatila vstupné. Vedení města na samostatné schůzce ve složení 

starostka města M. Rydvalová, místostarosta Miloš Ulrich, tajemnice MěÚ Jana Tesařová a 

předsedkyně kulturní komise Simona Mašatová sdělilo, že v příštím roce ekonomická situace 

města neumožní v takovémto rozsahu dotovat kulturní akce, a proto pokud budou sehnány 

finanční prostředky (sponzorsky, dotace – M. Ulrich) nebudou se akce v tomto rozsahu 

z ekonomických důvodů konat. Dále komise doporučuje, aby v případně konání koncertu to 

byla samostatná akce, ne akce spojená s akcí pálení čarodějnic. Starostka zdůraznila, že 

důvod není jen ekonomický, ale má ohlasy od občanů, že někteří občané by se rádi pozdrželi 

na akci i po 19 hod., ale ne za cenu toho, že se musí zúčastnit koncertu a zaplatit vstupné. 

Přílohou zápisu je protokol o vybraném vstupném. 

 fotograf – Jakub Brhel, pomoc pořadateli Lukáš Čejchan, Martin Běloch, Matěj Bašta, Michal 

Borecký, Lukáš Chmel, Tomáš Černocký, Filip Ulrich (večerní program), Nikola Novotná, 

Natálie Mašatová, Marek Havránek, člen KUK Pavel Christian Zamazal (vstupné), Simona 

Mašatová, Barbora Linková (stánky, podium, zázemí) 

 vedení města děkuje všem za skvělou práci a pomoc při zajištění akce 

 na příště budou jako hudební doprovod celé akce osloveny menší doprovodné kapely 

 

     Food festival (festival 20 let výročí vstupu ČR do EU)  12.5.2024 

 místo konání náměstí Arnošta z Pardubic 

 zahájení akce 11:00 

 konec akce 18:00 

 garant S. Mašatová, J. Tesařová 

 akci dále zajišťovala za ZŠ G. Matoušková 

 edukační stánek – garant M. Ulrich, místostarosta 

 agentura FOOD Event s.r.o 

 zajištěno cca 25 stánků, které reprezentovaly některé státy EU 

 akce bez vstupného 

 fotograf p. Jakub Brhel  
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 Lea Siehel – kytka, poděkování moderátorce 

 občané Úval a okolí svou vysokou účastí dali najevo, že o akce tohoto typu mají zájem, 

zejména v poledních a odpoledních hodinách bylo zcela zaplněn prostor náměstí 

 pro město Úvaly vznikly náklady pouze ve spojení s technickým zázemím, tj. připojení 

proudu a likvidace odpadu, které zajišťovaly Technické služby města Úvaly p.o., zajištění toi 

toi. 

 již nyní má zájem vedení města naplánovat v 2.polovině května příštího roku obdobnou akci 

 

 4) Koncert skoro letní (pocta Karlu Krylovi) 23.6.2024 – Středočeský pěvecký sbor z.s.,       

členky dívčího sboru Mozaika, Pražští pěvci a sbor GGG 

 

 zhudebněná poezie českých básníků s poctou Karlu Krylovi, řídí Stanislav Mistr (sbormistr 

Šárka Mistrová) 

 areál zahrady u ZŠ, východní strana (v případě nepříznivého počasí v zahradní pergole) 

 začátek akce 17:17 

 garant  p. Arazim 

 honorář 3.000Kč  

 vstupné dobrovolné 

 propagace – ŽÚ, plakát, citylight, elektronická deska, web – J. Tesařová, OSPR 

 

5) Letní kino 23.6. – 6.9.2024 

 garant J. Tesařová 

 dále spolupracují OSPR, TS 

 s ohledem na návštěvnost v minulé sezoně, bylo zvoleno přesunutí promítacího dne ze 

čtvrtka na pátek a snížena četnost promítání, J. Tesařová jednala s p. Tomášem Milbachem, 

zástupce spol. Kino na kolečkách 

 termíny: zahájení neděle 23.6., pátek -19.7., 9.8., 23.8. a 6.9.  

 vstupné dospělí 100 Kč, děti do 15 let 50 Kč 

 propagace – ŽÚ, plakát, citylight, elektronická deska, web – J. Tesařová, OSPR  

 umístění promítání projednáno s J. Drábem (oprávněná osoba TJ Sokol Úvaly) - J. Tesařová 

 objednán kontejner na umístění techniky a vybavení 

 

 6)  Letní koncert „Rock and Roll“ LEGENDY - Pavel Sedláček a Viktor Sodoma 16.8.2024 

 místo konání náměstí Arnošta z Pardubic 

 začátek akce 18:00 

 garant S. Mašatová, J. Tesařová 

 manažer Jan Říha 

 55 000 Kč (vč. honorářů, dopravy, ozvučení, DPH) 

 vstupné 150 Kč 

 200 vstupenek prodej přes SMSticket vložit – OSPR 

 propagace – ŽÚ, plakát, citylight, elektronická deska, web – J. Tesařová, OSPR 

 příští rok – nabídka M. Rottrová 

 požadavek na TSÚ – židle, podium 
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 7) Výstava grafika Jana Kosková 7.9.2024 

 místo konání Pětašedesátka 

 začátek akce 17:00 vernisáž 7.9., ukončení 14.9.2024 (původní termín byl stanoven na 6.9., 

na žádost malířky posunut z důvodu přítomnosti její rodiny) 

 garant J. Gebhartová 

 úvodní slovo pí J.Pospíšilová? 

 zajištění drobného občerstvení a pití (voda, víno)? 

 propagace –plakát, citylight, elektronická deska, web, ŽÚ - uveřejnit již v prázdninovém 2číslí 

– J. Tesařová, OSPR 

 

8) Beseda Afrika Ing. Marie Mikušová 20.9.2024 

 místo konání DPS 

 začátek akce 18:00 

 garant J. Tesařová 

 prezentace s bohatým fotografickým materiálem, jmenovaná žila 30 let v Africe, nyní bydlí 

v Klánovicích, kniha Africké příběhy 

 propagace – ŽÚ, plakát, citylight, elektronická deska, web – J. Tesařová, OSPR 

 9) Podzimní koncert ke 106. výročí vzniku ČSR 27.10.2024 

 místo konání Pětašedesátka 

 začátek akce 

 garant … 

 Jan Václav Tomášek – Requiem (sólisté – soprán, alt, tenor, bas, smyčcový kvartet, flétna a 

hoboj)    

 honorář 10.000,- Kč 

 propagace – ŽÚ, plakát, citylight, elektronická deska, web – J. Tesařová, OSPR 

 10) Koncert J. Hutka (35. výročí vzniku ČR)  15.11.2024 

 místo konání Pětašedesátka 

 začátek akce …. 

 garant J. Tesařová 

 propagace – ŽÚ, plakát, citylight, elektronická deska, web – J. Tesařová, OSPR 

 

 11) Připravované akce  

 30. 11. 2024 (sobota) – náměstí Arnošta z Pardubic 

   Rozsvícení vánočního stromu města 

 Adventní a vánoční pásmo  

8. 12.2024 (2. adventní neděle) – DPS 

Vánoční koncert 

  České barokní Vánoce, vánoční písně Adama Václava Michny z Otradovic, 

  Vánoce Jiřího Suchého a Jiřího Šlitra, vánoční písně 60. let 

(kytara, baskytara, klavír)              

honorář 5 000,- Kč 

 22.12.2024 Jan Jakub Ryba – Česká vše vánoční 

 autorské čtení spisovatele Jiřího Hájíčka 
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 autorské čtení spisovatele Jaroslava Kmenta 

 další podněty – beseda s novinářem Stanislavem Motlem, beseda Gastromapa Lukáše 

Hejlíka, Kovy (Karel Kovář) – youtuber 

 beseda s Bárou Nesvadbovou nebo Aňou Geislerovou 

 Divadlo – Hrzánová – Holub 

                 - S. Stašová 

                 - L. Termerová 

                 - Srncová 

                 - Hartl, Troška 

                 -  Vysavač – B. Klepl 

 P. Ch. Zamazal – koncert violoncellisty Petra Nouzovského 

 12) Různé 

   Starostka M. Rydvalová navrhuje taneční zábavu „majáles“ na náměstí, tak jako např. na 

terasách u Kongresového centra, M. Svobodová nabízí zajištění předtančení. 

  H. Černá zve na oslavu 150 let českého baráčnictva v sobotu 25.5.2024, trasa průvodu 

z Palachova nám. na Žofín 9:30 do 19:00. 

   

  Příští schůzka komise  17.6.2024 v 17:00 

  Jednání ukončeno v 18:30 

  

 Zapsala:       Předseda:  

 J. Tesařová       S. Mašatová 

 

 Příloha :  

1.  akce KUK  

2. Protokol o vybraném vstupném 

3. Plakát Koncert skoro letní 23.6.2024 

4. Letní kino - program 



den čas název akce zodpovědná osoba zvukař cena místo vstupné/ vybráno návštěvnost

12.1. pá 18:00 Tříkrálový /novoroční koncert J. Tesařová cca 15.000 DPS 100Kč/ 3.700Kč 37

20.01. so 20:00 XXII. Městský ples J. Tesařová Sokolovna 200Kč / 28 800Kč 144

10.2.   so 14:00 Masopust S. Mašatová nám. Arnošta z Pardubic

8.3. pá Stolperstein V. Pokorný bez honoráře

8.3. pá 16:00 Vzpomínkový happening Pamatuj J. Tesařová, V. Pokorný, G. Matoušková

23.3. so 14:00 POMLÁZKOVÁ  J. Tesařová, H. Černá 2 000 DPS dobrovolné/1045Kč

5.4. pá 18:30 Koncert duchovní hudby Chorus Carolinus P. Arazim 25 000 Pětašedesátka 100, vybráno 1.800 18

30.4. út 16:00 Čarodějnice

J. Tesařová, S. Mašatová, 

B.Linková p. Kozel 78 000 hřiště pod sokolovnou

250/100 do 15 

let,vybráno 140 600 (po 

odečtení SMS     138 486 

Kč)

 Platící návštěvníci 

večerního koncertu:   

550 dosp./31dětí

500 vstupenek přes SMSticket,  

2x platební termínály pro výběr 

vstupného

12.5. so Food festival S. Mašatová, J. Tesařová 30.000 nám. Arnošta z Pardubic

23.6. ne 0:00 Koncert skoro letní (pocta K. Krylovi) p. Arazim 3 000 areál zahrady ZŠ dobrovolné

21.6. ne Letní kino J. Tesařová hřiště pod sokolovnou

dospělí 100 Kč, děti do 

15 let 50 Kč

19.7. pá Letní kino J. Tesařová hřiště pod sokolovnou

dospělí 100 Kč, děti do 

15 let 50 Kč

9.8. pá Letní kino J. Tesařová hřiště pod sokolovnou

dospělí 100 Kč, děti do 

15 let 50 Kč

23.8. pá Letní kino J. Tesařová hřiště pod sokolovnou

dospělí 100 Kč, děti do 

15 let 50 Kč

6.9. pá Letní kino J. Tesařová hřiště pod sokolovnou

dospělí 100 Kč, děti do 

15 let 50 Kč

16.8. so 18:00 Letní koncert P. Sedláček a V. Sodoma J. Tesařová 55 000 nám. Arnošta z Pardubic 150 Kč 200 vstupenek přes SMSticket

7.9.-14.9. so 17:00 Výstava grafika Jana Kosková J. Gebhartová Pětašedesátka 7.9. od 17:00  vernisáž

20.9. pá 18:00 Beseda Afrika Ing. Marie Mikušová J. Tesařová DPS

27.10. ne Podzimní koncert ke 106.výročí vzniku ČSR 10 000 Pětašedesátka

15.11. pá 35.výročí - J. Hutka J. Tesařová Pětašedesátka

30.11. so 14:00 1. advent - Rozsvícení stromu S. Mašatová, J. Tesařová bez honoráře náměstí

1.12. ne Průvod čertů

8.12. ne Vánoční koncert 5 000 DPS

22.12. ne 18:00 Česká mše vánoční J. J.Ryby V. Pokorný, J. Tesařová min. 12.000 kostel Zvěstování Panny 

Marie

poznámky:
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02.02.2024 polopletní prázd.

28.3. - 1.4.2024 velikonoční prázdniny

29.03.2024 Velký pátek

1.5.2024 (středa) svátek práce

8.5.2024 (středa) Den vítězství

29.6. - 1.9.2024 letní prázdn.

28.9.2024 (sobota) česká státnost

28.10.2024 (pondělí) vznik státu

17.11.2024 (neděle) svoboda  a demokracie

21.12. - 5.1.2025 vánoční prázdniny - škola
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Komise pro školství 
 Rady města Úvaly 

Zápis z řádného jednání  
komise pro školství č. 2/2024 

Termín  22.5.2024 od 17 hodin 

Místo  MěÚ Úvaly, Arnošta z Pardubic 95,  Úvaly 

Rozdělovník  Mgr. Dana Poláková, Mgr. Lukáš Kunc, Mgr. Jana Hájková,  
Mgr. Jana Krejsová, Mgr. Stanislav Trykar, Mgr. Michaela Nilsson 

Marečková, Mgr. Lenka Košťáková, Kateřina Vašková, Ing. Jan Černý 

 

Přítomní členové  Mgr. Dana Poláková, Mgr. Lukáš Kunc, Mgr. Jana Hájková,  
Mgr. Jana Krejsová, Mgr. Stanislav Trykar,  
Mgr. Lenka Košťáková 

 

Omluveni 

 

Hosté 

                            

 

  Mgr. Michaela Nilsson Marečková, Kateřina Vašková, 
Ing. Jan Černý 

 

Bc. Markéta Rydvalová, Petra Fuxová 

Zapisovatel  Jitka Hamouzová 

   

 

Stav přítomných: 4 +  zapisovatel + 2 hosté 

 

 

Program jednání  

 

1. Zahájení, schválení programu jednání, kontrola minulého zápisu 

2. Informace ředitelů školských zařízení  

3. Výše úplaty za vzdělávání v MŠ a školní družině a školním klubu ZŠ pro šk. rok 2024/2025 

4. Různé 

5. Diskuze, závěr 

 

 

Ad 1) Zahájení, schválení programu jednání 
Předsedkyně komise D. Poláková přivítala přítomné, seznámila je s dnešním programem jednání. 
Proběhla kontrola minulého zápisu a zhodnocení akce Den učitelů. Akce byla zdařilá, v příštím roce bude 
uspořádána v podobném formátu. D. Poláková chválí výzdobu, děti jsou velice talentované, opětovně 
navrhuje uspořádat dražbu výtvorů např. na Adventu. Pí. starostka se připojuje, s akcí by město 
pomohlo. Žádá přítomné o podávání nominací na Juniora roku, výjimečných dětí je mnoho.  
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Ředitel ZŠ Heuréka představuje přítomným Magdu Novákovou Lindovou, která mu od příštího školního 
roku bude dělat zástupkyni.  
 

Ad 2)   Informace ředitelů školských zařízení  
MŠ 

J. Hájková uvádí, že zápis stále probíhá, výsledky budou zveřejněny 3.6.,  při zápisu do MŠ bylo podáno 
179 přihlášek, 1 byla vzata zpět. Nabízí cca 100 volných míst. Počet odkladů se stále hýbe, zatím ji je cca 
15. Přihlašování na prázdninový provoz bylo spuštěno, bude probíhat v budově Kollárova ve 3 až 4 
třídách, pokud se protáhne výmalba, tak i v ostatních budovách. Personálně je provoz MŠ zajištěn, 
dlouho hledali pomocnou kuchařku. V červnu bude probíhat vyřazení předškoláků, pozvánka bude 
rozeslána 

 

ZŠ 

L. Kunc konstatuje, že do prvních tříd je přijímáno 105 žáků, 24 žáků se dotklo losování a budou přijati do 
Svazkové školy Povýmolí.  Postupně se čísla mění, vše probíhá v režimu školského zákona a správního 
řízení. Snahou ZŠ a město je, aby do úvalské školy bylo možno přijmout co nejvíce dětí, co je možné. 
Provoz školy je personálně zajištěn, škola by ráda získala pedagoga na výuku matematiky na poloviční 
úvazek V dubnu proběhla kompletní výměna střechy školní jídelny, o prázdninách zde bude 
nainstalována profesionální a vysoce účinná myčka a proběhne rekonstrukce přilehlých prostor. Dále v 
létě proběhne oprava podlahy na chodbě C1 a rekonstrukce toalet v budově D. 
D. Poláková se dotazuje na zkušenost s fungováním základní školy jako školské právnické osoby. L. Kunc 

uvádí, že nejdůležitější je finanční stránka, příspěvek na provoz školy je daleko vyšší, zároveň je s tím 
spojena zvýšená odpovědnost a fungování celého vedoucího týmu. Řeší daleko více investic a výběrových 
řízení. Drtivá většina větších akcí probíhá v součinnosti s městem.  D. Poláková se dotazuje, zda bude mít 
škola problém s krácením financí ze strany státu, ředitel ZŠ uvádí, že došlo k 5% snížení, dotklo se dvou 
nepedagogických pracovníků, situaci zvládnou i tak. 
 

ZŠ Heuréka 

S. Trykar uvádí, že do 1. třídy bylo přijato 14 žáků, u zápisu bylo 52 dětí. Nízký počet žáků ve třídě je 
zejména s ohledem na formu učení (badatelská forma, kooperativní učení, objevování). Škola preferuje 
individuální přístup. Zkrácení státního příspěvku se školy dotkne, situaci řeší se svým zřizovatelem. 
V nové budově školy byly zjištěny nedostatky – málo izolace v podkroví, je zde velké teplo, bude muset 
být řešeno klimatizací. Je rád, že bude mít v týmu svou zástupkyni, která mu v mnoha věcech bude 
nápomocná. 
 

MDDM 

J. Krejsová  uvádí, že současnosti je přihlášeno cca 960 dětí. Na léto plánují 16 táborů, mají pokryté celé 
prázdniny, místy 2-3 tábory najednou. V současné době probíhá o víkendech mnoho soutěží (taneční, 
elektrotechnické, lego robotika). Připravují ve spolupráci s městem a dalšími subjekty Den dětí. Má 
zajímavou nabídku  (polytechnická výchova – práce s kovem), ale chybí prostory, kde by mohl takový 
kroužek fungovat.  Další nabídku na kroužek myslivosti a ochrany přírody by rádi využili.  
Pí starostka informuje a stavu projektu „Budka“, probíhá výběrové řízení na projektanta, 
v červnu by se mělo začít projektovat, chtěli bychom, aby byl projekt připraven co nejdříve. 
J. Krejsová uvádí, že pokud se městu podaří objekt zrekonstruovat, MDDM by se postaral o 
vnitřní dovybavení, které by uhradil ze svých fondů. Pí. starostka uvádí, že v současné době je 
před námi několik nákladných projektů (svazková škola, ČOV, Budka..),  děkuje ředitelce MDDM, 
že si ve fondech spoří a na tento projekt přispějí.   
 

Ad 3)   Výše úplaty za vzdělávání v MŠ a školní družině a školním klubu ZŠ pro šk. rok 2024/2025 

V souvislosti s novelou školského zákona a prováděcích vyhlášek již nebudou měsíční výši úplaty 
v mateřských školách, školních družinách a klubech stanovovat ředitelé škol a školských zařízení na 
základě průměrných neinvestičních výdajů konkrétní školy nebo školského zařízení. 
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Od školního roku 2024/2025 bude měsíční výši úplaty stanovovat zřizovatel, bude vázána na výši 
minimální měsíční mzdy. Zřizovatel musí výši úplaty stanovit do 30.6.2024. Maximální možná měsíční 
výše úplaty bude činit 1512 Kč v mateřských školách, 756 Kč ve školních družinách a školních klubech. 
Proběhla diskuze týkající se stanovení výše úplaty, ředitelka MŠ navrhuje pro letošek zvýšit ze stávajících 
770 Kč na 1000 Kč a postupně v dalších letech zvyšovat. Pí starostka uvádí, že materiál bude projednávat 
rada města, za sebe nechce jít na maximální hranici, uvidí se, jak rada rozhodne. Ředitel ZŠ by nezvyšoval 
skokově, navrhuje ze stávajících 350 Kč za školní družinu a 200 Kč za školní klub zvýšit na 500 Kč  a 250 
Kč, případně 400 Kč a 200 Kč.  
M. Rydvalová uvádí, že je to finanční zdroj navíc, které by měly být investovány do dětí. 
 

Ad 4)   Různé  
D. Poláková seznamuje přítomné s námětem kronikářky Mgr. A. Janurové, pro doplnění historických 
informací do archivu města by chtěla využít děti předškolního a školního věku. Děti bydlící ve „staré 
zástavbě „ by měly zjistit od rodičů či prarodičů, kdy byl jejich dům postaven, kdo v něm bydlel, či zde 
byla provozována nějaká živnost. Vše by mohlo probíhat např. v rámci projektového dne (podnět 
přílohou zápisu).  
Pí. starostka informuje o projektu svazkové školy, v současné době se projektuje, připravuje se výběrové 
řízení na stavební dozor a na zhotovitele, na jaře příštího roku by se mělo začít stavět, škola by měla být 
otevřena v září 2027. 
L. Kunc informuje, od příštího roku by v ZŠ měla být otevřena jedna sportovní třída v 6. ročníku, 
budou mít 1 hodinu tělocviku navíc+ sportovní dny, výjezdy (plavecký bazén, bruslení, lezecká stěna..) 
V současné době probíhá průzkum zájmu a přihlášky, v první polovině června budou probíhat talentové 
zkoušky.  
Ředitelé školských zařízení  vyjádřili poděkování vedení města za možnost využívat prostory " čp. 65",  
chválili  i plochu na bruslení, kde byly určeny hodiny pro školská zařízení pro zpestření výuky TV. V roce 
2024 se akce bude konat jen   v případě, že se podaří sehnat dostatečné sponzorské finanční zajištění.  
Pokračuje spolupráce mezi školami - především ZŠ a  ZŠ Heureka 

 

Ad 4)   Závěr 

 

Příští jednání komise bude svoláno pozvánkou, konat se bude  první polovině října., D. Poláková rozešle 
návrh termínů. 

 

 

Jednání ukončeno v 18,45 hodin. 

Zapsala: Hamouzová 

Mgr. Dana Poláková, předsedkyně  komise ……………………………  
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Příloha 

 

Námět na spolupráci s žáky předškolního věku a školního věku v MŠ, ZŠ a Heuréka 

 

Pro doplnění historických informací do archivu městských kronik přináším nápad, jak rozšířit údaje o 
minulosti domů ve městě, o působení řemeslníků, obchodníků, živnostníků všeho druhu v každém domě 
čp.1 až … 

Původně jsem návrh přednesla na prvním setkání Letopisecké komise s paní starostkou, a ta se přidala 
velmi konstruktivně s nápadem zapojit do takového pátrání Městskou knihovnu. K tomu nakonec 

nedošlo, neoslovila ji, jak slíbila, proto jsem se po cca roce znovu paní starostce tento návrh přednesla 
(nechtěla jsem ji vzít její iniciativu) a bylo mi řečeno, že bude vhodné, abych návrh na spolupráci se 
školami přednesla na školské komisi. 
Jednalo by se o projekt, na kterém by mohly školy participovat a sami si jej nějak upravit podle svých 
možností, mohla by pracovat jednotně třída, mohli by se zapojit samostatně žáci. 
Jednoduché zadání – každý žák, který bydlí ve „staré zástavbě“, by se doma zeptal svých rodičů, či 
prarodičů a jiných příbuzných, zda si pamatují, kdo v jejich domě bydlel a byl-li v něm nějaký obchod 
nebo živnostenská činnost a kdy byl postaven. Pokud by to nebyl jejich (příbuzných) rodný dům, pak se 
zeptat v okolí svých sousedů. Ne všude mají v domech žáčky ve školním věku. Samozřejmě, kdo by odmítl 
podat informaci, budu to respektovat a zároveň se zachovám podle GDPR. Shromážděné informace 
budou uloženy v archivu městských kronik a budou-li použity např. v úvalské encyklopedii, pak s nimi 

bude opět zacházeno v duchu GDPR. 

Otázka pro žáky v nové zástavbě by zněla – narodili jste se v místě bydliště či přistěhovali? Kdy byl váš 
dům postaven a v které části Úval. Dokážete najít nějaké historické informace ve svém okolí? 

Vše může být pojato jako detektivní pátrání, zcela anonymní, jen je potřeba uvést u obou skupin čp. 
domu. 

Rádi bychom v Letopisecké komisi zmapovali různé změny v domech starší zástavby v obchodních a 
řemeslných činnostech. Taková „potřeba“ nastala při shromažďování informací od pamětníků starých i 90 
a více let, jaké obchody ve města pamatují a došlo k zjištění, že během několika let docházelo k velkým 
přesunům. 
Vše bude shromážděno pro budoucí badatele v kronikách města, které jsou nyní, četně zápisů obecních 
rad a rad zastupitelů od roku 1912 digitalizovány, celý archiv kronik je uložen on-line v katalogu a 

databází, která čítá terabyty informací. Slouží všem zájemcům o historii, a také samozřejmě žákům všech 
stupňů škol i následným studentům, kteří z Úval přejdou na školy vyšší a vysoké. 
Zároveň bych ráda našla nějakého zájemce, který by jako „mladý kronikář“ mohl spolupracovat 
s archivem a dát tak kronice města i pohled mladého ducha doby, mohl by to být i budoucí novinář nebo 
historik. Velmi oceňuji výroční zprávy škol a jejich příspěvky do Života Úval, protože to kronikáři také 
pomáhá tvořit kroniku moderní. 
 

Alena Janurová, kronikářka, členka LK 

 

       

             



Město Úvaly 

Městský úřad Úvaly  
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Záměr města 

 
Město Úvaly na základě ust. § 39 odst. 1 zákona č.128/2000 Sb. o obcích, ve znění pozdějších předpisů 

zveřejňuje vyhlášení záměru pronájmu části nebytových prostor v 2.NP objektu čp.276, Pražská 

ulice, Úvaly o celkové výměře 42,73 m² za účelem kontaktního pracoviště domácí zdravotní péče 
 

Tento záměr byl schválen usnesením rady města Úvaly č. R – ……. dne …….. 

 

Vyjádření a nabídky lze doručit v době od zveřejnění záměru pronájmu na adresu:  

MěÚ Úvaly, Arnošta z Pardubic 95, Úvaly 250 82 v zalepené obálce označené „NEOTVÍRAT“ 

a heslem „ pronájem části 2.NP čp.276, Pražská ul., Úvaly“ nejpozději do …….. 

 

Podmínky pronájmu: 

- veškeré úpravy předmětu pronájmu bude nájemce provádět na základě písemného souhlasu  

pronajímatele 

- smlouva bude uzavřena na dobu určitou 

- minimální výše nájmu činí 120,-Kč/m²/rok 

- záloha na služby činí 600,-Kč/měs. 

 

Žádost musí obsahovat: 

• nabídku výše nájemného (Kč/m2/rok) 

• adresu žadatele, telefon, fax, e-mail 

• u fyzických osob - originál výpisu z živnostenského rejstříku (ne starší 3 měsíců) 

• u právnických osob - originál výpisu z obchodního rejstříku (ne starší 3 měsíců) 

• u fyzických osob vyplněný formulář „Informace, poučení a souhlas subjektu s poskytováním 

osobních údajů“ 

• návrh smlouvy  

 

O výsledku výběrového řízení se můžete informovat na MěÚ Úvaly odbor investic a 

dopravy tel. 281091557, vyrozuměn bude pouze vybraný zájemce.  

Doba zveřejnění je dle zákona nejméně 15 dnů. Pronajímatel si vyhrazuje právo nevybrat z 

předložených nabídek. 

V případě, že nebude podána žádná žádost o pronájem předmětných nebytových prostorů, 

prodlužuje se doba zveřejnění vždy do 15. dne následujícího měsíce. 
 

starosta města  

Bc. Markéta Rydvalová 

 

Vyvěšeno:   

Sejmuto:  

http://www.mestouvaly.cz/
mailto:podatelna@mestouvaly.cz
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